
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 8645, 8676
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µέλη της

Τοπικής Οργάνωσης 2 του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος
Παλαιού Φαλήρου, σελ. 8651

3. Επί του Κανονισµού, σελ. 8556, 8557, 8670
4. Ανακοινώνονται οι εργασίες των Κοινοβουλευτικών Επιτροπών,

σελ.8557
5. Ανακοινώνεται αναφορά του Προέδρου της Βουλής κ. ∆. Σι-

ούφα σχετικά µε το Βρεφονηπιακό Σταθµό, σελ. 8659

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 8543
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.8545,

8552
3. Συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχε-

τικά µε την ανάκληση της απόλυσης του ιατρού Ιωάννη Ταρνανίδη
Επιµελητού Α’ από το Γενικό Νοµαρχιακό Νοσοκοµείο Κοζάνης,
σελ. 8553

β) Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων:
i. σχετικά µε την ικανοποίηση αιτηµάτων των αγροτών της Κρή-

της, σελ. 8554
ii. σχετικά µε την καταπολέµηση των καρτέλ στην αγορά ελαιο-

λάδου κ.λπ., σελ. 8556

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
1. Συζήτηση και ψήφιση επί του συνόλου του σχεδίου νόµου του

Υπουργείου Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας: «Αναδιορ-
γάνωση Σώµατος Επιθεώρησης Εργασίας (Σ.Ε.Π.Ε.), ρύθµιση θε-
µάτων Οργανισµών εποπτευοµένων από το Υπουργείο
Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας και άλλες διατάξεις»,
σελ. 8558

2. Ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του σχε-
δίου νόµου του Υπουργείου Εξωτερικών: «Κύρωση του Πρωτοκόλ-
λου µεταξύ του Υπουργείου Εξωτερικών της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου Εξωτερικών των Ηνωµένων Πο-
λιτειών του Μεξικού για τη συνεργασία µεταξύ της ∆ιπλωµατικής
Ακαδηµίας του Υπουργείου Εξωτερικών της Ελληνικής ∆ηµοκρα-
τίας και του Ινστιτούτου Matias Romero του Υπουργείου Εξωτερι-
κών των Ηνωµένων Πολιτειών του Μεξικού», σελ. 8568, 8577

3. Συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του συ-
νόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εξωτερικών: «Κύρωση
της Συµφωνίας της 14ης Σεπτεµβρίου 2007, σχετικά µε τις Ρυθµί-
σεις Χώρας Υποδοχής για την Γραµµατεία του Συµβουλίου Περι-
φερειακής Συνεργασίας µεταξύ του Συµβουλίου Υπουργών της
Βοσνίας και Ερζεγοβίνης, αφ’ ενός, και των λοιπών Κρατών που
συµµετέχουν στην ∆ιαδικασία Συνεργασίας Χωρών Νοτιοανατολι-
κής Ευρώπης και της Αποστολής των Ηνωµένων Εθνών για την
Προσωρινή ∆ιοίκηση του Κοσσυφοπεδίου, για λογαριασµό του
Κοσσυφοπεδίου , σύµφωνα µε την Απόφαση υπ’ αρ. 1244 του Συµ-
βουλίου Ασφαλείας των Ηνωµένων Εθνών, αφ’ ετέρου, της Κοινής
∆ιακήρυξης της 27ης Φεβρουαρίου 2008 για την Σύσταση του Συµ-
βουλίου Περιφερειακής Συνεργασίας και του προσαρτηµένου σ’
αυτήν Καταλόγου των συµµετεχόντων Κρατών και του Καταστατι-
κού Χάρτη του Συµβουλίου, καθώς και των Συµπερασµάτων της Πε-
ριφερειακής Τράπεζας του Συµφώνου Σταθερότητας της 16ης

Νοεµβρίου 2006», σελ. 8575, 8577
4. Συζήτηση επί της αρχής του σχεδίου νόµου του Υπουργείου

Οικονοµίας και Οικονοµικών: «Ενσωµάτωση Οδηγιών 2006/98/ΕΚ,
2008/8/ΕΚ και 2007/74/ΕΚ, διατάξεων των Οδηγιών 2006/112/ΕΚ και
2006/69/ΕΚ, διατάξεις φορολογίας εισοδήµατος, κεφαλαίου, ΦΠΑ
και λοιπών φορολογιών και λοιπές διατάξεις», σελ. 8645

5. Η ∆ιαρκής Επιτροπή Εθνικής ‘Αµυνας και Εξωτερικών Υποθέ-
σεων καταθέτει τις Εκθέσεις της στα σχέδια νόµων του Υπουργείου

Εθνικής ‘Αµυνας:
i. «Κύρωση της Συµφωνίας συνεργασίας στον τοµέα της άµυνας

µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Συµ-
βουλίου Υπουργών της Βοσνίας-Ερζεγοβίνης», σελ. 8655

ii. «Κύρωση της Συµφωνίας Πλαίσιο (Framework Agreeent) µε-
ταξύ του Υπουργείου Εθνικής ‘Αµυνας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας
και του Χρηµατοδοτικού Μηχανισµού «ATHENA», που αφορά στις
υπηρεσίες µετακινήσεων και µεταφορών που παρέχονται από το
Πολυεθνικό Συντονιστικό Κέντρο Στρατηγικών Θαλασσίων Μετα-
φορών των Αθηνών (AMCC)», σελ. 8655

iii. «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης (Memorandum of Un-
derstanding) µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας
και της Κυβέρνησης της Ιταλικής ∆ηµοκρατίας που αφορά στη συ-
νεργασία του Υπουργείου ‘Αµυνας της Ιταλικής ∆ηµοκρατίας µε το
Πολυεθνικό Συντονιστικό Κέντρο Στρατηγικών Θαλασσίων Μετα-
φορών των Αθηνών (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC), καθώς και της δι’
ανταλλαγής Ρηµατικών ∆ιακοινώσεων (Verdal Notes) Συµφωνίας
Τροποποίησης του Μνηµονίου», σελ. 8655

ΟΜΙΛΗΤΕΣ
Α. Επί του Κανονισµού:
ΒΑΡΒΑΡΙΓΟΣ ∆., σελ. 8556
ΓΚΑΤΖΗΣ Ν., σελ. 8670
∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ Ι., σελ. 8557
ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ Κ., σελ. 8556, 8557
ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ Α., σελ. 8670
Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΒΑΡΒΑΡΙΓΟΣ ∆., σελ. 8556, 8557
ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ Κ., σελ. 8556, 8557
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ Γ. (Ν. ‘Αρτας),

σελ. 8553, 8554
ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ Μ., σελ. 8554, 8555
ΣΟΥΡΛΑΣ Γ., σελ. 8553
ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ Ε., σελ. 8555
Γ. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Απασχόλησης και

Κοινωνικής Προστασίας:
ΚΑΛΑΝΤΖΑΚΟΥ Σ., σελ. 8558
∆. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εξωτερικών:
ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ Α., σελ. 8576
ΚΑΝΕΛΛΗ Λ., σελ. 8575
ΚΑΣΣΙΜΗΣ Θ., σελ. 8576
ΜΠΑΝΙΑΣ Ι., σελ. 8575
Ε. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµίας και Οι-

κονοµικών:
ΑΓΟΡΑΣΤΟΣ Κ., σελ. 8654
Α∆ΡΑΚΤΑΣ Π., σελ. 8670, 8670
Α’Ι’ΒΑΛΙΩΤΗΣ Κ., σελ. 8653
ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ ∆., σελ. 8671
ΓΕΙΤΟΝΑΣ Κ., σελ. 8655, 8656
ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ Α., σελ. 8656
ΓΚΑΤΖΗΣ Ν., σελ. 8649, 8650, 8672, 8673
ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ Θ., σελ. 8645, 8673
ΚΑΤΣΕΛΗ Λ., σελ. 8659
ΚΟΡΚΑ-ΚΩΝΣΤΑ Α., σελ. 8657
ΚΟΥΣΕΛΑΣ ∆., σελ. 8658, 8659
ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ Ε., σελ. 8647, 8674, 8675
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π., σελ. 8663, 8664, 8665
ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ Ι., σελ. 8667, 8668
ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ Α., σελ. 8666
ΜΠΕΖΑΣ Α., σελ. 8652, 8660, 8662, 8675
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α., σελ. 8665
ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ Π., σελ. 8669
ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ Μ., σελ. 8669
ΦΙΛΙΝΗ Α., σελ. 8651, 8652, 8675
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Αθήνα, σήµερα στις 5 Μαΐου 2009, ηµέρα Τρίτη και ώρα 18.05’
συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτηρίου η
Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του
ΣΤ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΙΩΑΝΝΗ ∆ΡΑΓΑΣΑΚΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Ιωάννη Μπανιά,
Βουλευτή Επικρατείας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Αστρονοµική και Αστροφυ-
σική Εταιρεία ∆υτικής Ελλάδος ζητεί οικονοµική ενίσχυση.

2) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Κέντρο Επαγγελµατικής Κα-
τάρτισης Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης ΑΕ ζητεί την επανεξέταση
των προτάσεων που έχει καταθέσει στον Ανοικτό ∆ιεθνή ∆ιαγω-
νισµό του έργου «Κατάρτιση ανέργων σε πιστοποιηµένα ΚΕΚ
κ.λπ.».

3) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Γυµναστικός Σύλλογος Λόρ-
δος Βύρων Μεσολογγίου ζητεί οικονοµική ενίσχυση.

4) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Οινιάδων Αιτωλοα-
καρνανίας ζητεί την επαναλειτουργία του υποκαταστήµατος ΟΤΕ
στο Νεοχώρι.

5) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Εκπολιτιστικός και Εξωραϊ-
στικός Σύλλογος Σαργιάδας Νοµού Αιτωλοακαρνανίας ζητεί την
προώθηση του έργου της χάραξης της ΕΟ Αγρινίου - Καρπενη-
σίου.

6) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Εργαστήρι Ειδικής Επαγ-
γελµατικής Αγωγής και Αποκατάστασης «Παναγία Ελεούσα»
ζητεί την προµήθεια λεωφορείου µε αναπηρικά αµαξίδια.

7) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Προοδευτικός Σύλλογος Μα-

ταράγκας ζητεί οικονοµική ενίσχυση για τη δηµιουργία λαογρα-
φικού µουσείου.

8) Οι Βουλευτές, Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ και Νοµού
Αττικής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
η Ένωση Συνταξιούχων ∆ΕΗ Αλιβερίου - Εύβοιας ζητεί την επα-
ναφορά του άρθρου 11 του ν.4491/66 κ.λπ..

9) Οι Βουλευτές, Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ και Νοµού
Αττικής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
η Ένωση Συνταξιούχων ∆ΕΗ Αλιβερίου - Εύβοιας ζητεί να καλυ-
φθεί η δεύτερη θέση Οδοντιάτρου στο ΠΕΚΑ Αλιβερίου.

10) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Επιτροπή Σεισµοπαθών Φοι-
τητών της Λάκουιλα ζητεί τη µετεγγραφή στα Ελληνικά Πανεπι-
στήµια των Ελλήνων φοιτητών της Λάκουιλα.

11) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται η άµεση υλοποί-
ηση των εξαγγελιών για τον αγροτικό κόσµο του Νοµού Λασι-
θίου.

12) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ακτοπλοϊκή
εγκατάλειψη του Νοµού Λασιθίου.

13) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται η χρηµατοδότηση
των Τουριστικών Επιχειρήσεων από τις Τράπεζες µε εγγύηση του
∆ηµοσίου µέσω οµολόγων.

14) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προβλήµατα
των εργαζοµένων του Γενικού Νοσοκοµείου Αγίου Νικολάου
Κρήτης.

15) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται η αρχαιολογική
αξιοποίηση περιοχών στο Καλό Χωριό Λασιθίου.

16) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το οποίο αναφέρεται στην εξαίρεση των
πατατοπαραγωγών του Οροπεδίου Λασιθίου από την έκτακτη
ενίσχυση του ΕΛΓΑ.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΒ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Β’
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17) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανάγκη άµε-
σης στελέχωσης του Πολυδύναµου Περιφερειακού Ιατρείου
στην Τουρλωτή Λασιθίου.

18) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην αδυναµία
λήψης των τηλεοπτικών καναλιών στους Μέσα Ποτάµους Λασι-
θίου.

19) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας µε τα οποία ζητείται να επανεξεταστεί
το θέµα του λιµανιού Αγίου Νικολάου Λασιθίου, ως άγονης γραµ-
µής κ.λπ..

20) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται η προώθηση του
έργου της κατασκευής Επιβατικού Σταθµού στο λιµάνι Αγίου Νι-
κολάου Κρήτης.

21) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα αιτήµατα των
αγροτών του Λασιθίου Κρήτης.

22) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία µε το οποίο ζητείται η αναδιάρθρωση των
Αστυνοµικών Υπηρεσιών της Κρήτης κ.λπ..

23) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται η χρηµατοδότηση
εγγειοβελτιωτικών έργων στο Νοµό Λασιθίου.

24) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Αικατερίνη Μπουκουβάλα
ζητεί τη χορήγηση σύνταξης από τον ΟΓΑ.

25) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Μαρία Μέγα ζητεί τη χορή-
γηση σύνταξης από τον ΟΓΑ.

26) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία Επιτροπή Σεισµοπαθών Φοιτητών της Λά-
κουιλα ζητεί τη µετεγγραφή των Ελλήνων φοιτητών της Λάκου-
ιλα στα Ελληνικά Πανεπιστήµια.

27) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Αλέξανδρος Μαντζώρος
ζητεί τη χορήγηση σύνταξης από το ΙΚΑ.

28) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Γεώργιος Σωτηρόπουλος
ζητεί τη χορήγηση ιατροφαρµακευτικής περίθαλψης από το ΙΚΑ
και χορήγηση ευρωπαϊκής κάρτας ασφάλισης-ασθενείας.

29) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθελοντική ∆ασοπροστασία
∆ήµου Καισαριανής ζητεί την ανακήρυξη του Υµηττού σε Εθνικό
∆ρυµό κ.λπ..

30) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Εκτελεστική Γραµµατεία του Νοµαρ-
χιακού Τµήµατος Χίου της Α∆Ε∆Υ ζητεί τη λήψη µέτρων για την
εύρυθµη λειτουργία του ΟΑΕ∆ στη Χίο.

31) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Αγίων Αναργύρων Αττικής
ζητεί την άρση της δέσµευσης ιδιοκτησιών εκατέρωθεν των
γραµµών του τραίνου.

32) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ζητεί την κατάθεση φακέλου που αφορά
στις τροµοκρατικές ενέργειες που έχουν λάβει χώρα στην Περι-
φέρεια της Κρήτης από το έτος 2004 έως σήµερα.

33) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Κατοίκων Ολυµπιακού Χω-
ριού ζητεί τη δηµιουργία σχολείων, βρεφονηπιακού σταθµού στο
Ολυµπιακό Χωριό κ.λπ..

34) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Επιτροπή Σεισµοπαθών Φοιτητών της
Λάκουιλα ζητεί να πληροφορηθεί για την τύχη της σπουδαστικής
σταδιοδροµίας των µελών της κ.λπ..

35) Ο Βουλευτής Β Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Φούρνων Κορσέων Νοµού Σάµου
ζητεί την ιατρική κάλυψη των κατοίκων του ∆ήµου του.

36) Οι Βουλευτές, Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ και Β’
Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία ο κ. Βασίλειος Παπανίκος, κάτοικος Γρεβενών ζητεί την
επίλυση προβλήµατός του που δηµιουργήθηκε από την ΑΤΕ.

37) Οι Βουλευτές, Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ και Β’
Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία η Οµοσπονδία Συλλόγων Υπηρεσίας Πολιτικής Αεροπο-
ρίας διαµαρτύρεται για την πρόσληψη συµβούλων από την ΥΠΑ.

38) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Ναυτών Εµπορικού
Ναυτικού ζητεί την ικανοποίηση αιτηµάτων των ναυτεργατών.

39) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Εµπορικός Σύλλογος Νίκαιας Πειραιά
διαµαρτύρεται για τη δηµιουργία εµπορικού κέντρου στο Βοτα-
νικό.

40) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Κεντρικό Ισραηλιτικό Συµβούλιο Ελ-
λάδος ζητεί τη λήψη µέτρων για την καταπολέµηση του αντιση-
µιτισµού και ρατσισµού.

41) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Επιχειρηµατιών Ενοικια-
ζοµένων ∆ιαµερισµάτων και ∆ωµατίων Νοµού Ηρακλείου ζητεί
τη δηµιουργία ενός εταιρικού σχήµατος για την ενίσχυση του
κλάδου.

42) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Γαζίου Ηρακλείου
ζητεί την αναβάθµιση των υπηρεσιών πρωτοβάθµιας φροντίδας
του αγροτικού ιατρείου στην περιοχή Αγίας Πελαγίας του ∆ήµου
του.

43) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµό-
νων του 46ου ∆ηµοτικού Σχολείου Ηρακλείου ζητεί την επίλυση
του στεγαστικού προβλήµατος του πιό πάνω Σχολείου.

44) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ιευθυντής της ΕΥ∆Ε «Ύδρευ-
σης Ηρακλείου-Αγίου Νικολάου» ζητεί τη µονιµοποίηση των
συµβασιούχων υπαλλήλων της.

45) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός Σύλλογος Φιλιατρών
διαµαρτύρεται για τις ελλείψεις ιατρικού προσωπικού από το Κέ-
ντρο Υγείας Φιλιατρών.

8544 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 15818/10/03/2009 ερώτηση της Βουλευτού

κ. Τζάκρη Θεοδώρας δόθηκε µε το υπ αριθµ. 35969/07/04/2009
έγγραφο από τον Υφυπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8545

Σηµ: Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της
∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



8546 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

2. Στην µε αριθµό 15966/12/03/2009 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Γεωργιάδη Σπυρίδωνα - Άδωνη, Πλεύρη Αθανάσιου δό-
θηκε µε το υπ αριθµ. 35869 /07/04/2009 έγγραφο από τον Υφυ-

πουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης η ακόλουθη απά-
ντηση:



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8547



8548 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



3. Στην µε αριθµό 15986/12/03/2009 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Λαφαζάνη Παναγιώτη δόθηκε µε το υπ αριθµ. 2/20038/0022/

07/04/2009 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµίας και Οικο-
νοµικών η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8549



8550 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



4. Στην µε αριθµό 16061/13/03/2009 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Σκουλά Ιωάννη δόθηκε µε το υπ αριθµ. ∆5/ΗΛ/Β/Φ.6/4/7651/

07/04/2009 έγγραφο από τον Υπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8551



5. Στην µε αριθµό 16120/16/03/2009 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Κατρίνη Μιχάλη, Σκουλάκη Εµµανουήλ, Καρανίκα Ηλία,
Βερελή Χρίστου, Μωραΐτη Αθανάσιου (Θάνου), Γιαννακά Σοφίας

δόθηκε µε το υπ αριθµ. 37335/07/04/2009 έγγραφο από τον Υφυ-
πουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης η ακόλουθη απά-
ντηση:

8552 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Σηµ: Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της
∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΑΝΑΦΟΡΩΝ ΚΑΙ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Αναφορές και ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτη είναι η µε αριθµό 13769/4-2-2009 ερώτηση του Α’ Αντι-

προέδρου της Βουλής και Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.
Γεωργίου Σούρλα προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης, σχετικά µε την ανάκληση της απόλυσης του ιατρού
Ιωάννη Ταρνανίδη Επιµελητού Α’ από το Γενικό Νοµαρχιακό Νο-
σοκοµείο Κοζάνης.

Συγκεκριµένα η ερώτηση έχει ως εξής:
«Ως γνωστόν, το Κεντρικό Πειθαρχικό Συµβούλιο Ιατρών ΕΣΥ

αποφάσισε την ανάκληση της απόλυσης του ιατρού Ταρνανίδη
Ιωάννη Επιµελητού Α’, του Γενικού Νοσοκοµείου της Κοζάνης
και την επαναφορά στη θέση που κατείχε.

Πέραν της αποφάσεως αυτής, σε σχετικό έγγραφο ο Αντι-
πρόεδρος του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους και Πρόεδρος
του Κεντρικού Πειθαρχικού Συµβουλίου ΕΣΥ ο κ. Πουλάκος, πι-
στοποιεί µε ξεχωριστό του έγγραφο την δεσµευτικότητα της
ανακλήσεως και την ανάγκη επαναφοράς του στη θέση που κα-
τείχε.

Συγκεκριµένα αναφέρει: Κατ’ ακολουθία στο εν αρχή ερώτηµα
προσήκει θετική απάντηση, ήτοι ο Υπουργός Υγείας και Κοινωνι-
κής Αλληλεγγύης είναι υποχρεωµένος να συµµορφώνεται και να
δίδει εντολή στα αρµόδια όργανα προς εκτέλεση απόφασης του
Κεντρικού Πειθαρχικού Συµβουλίου, η οποία έχει καταστεί τελε-
σίδικη και πολλώ µάλλον αµετάκλητη.

Επιπλέον υπάρχει έγγραφη συνηγορία επαναφοράς του ια-
τρού στο νοσοκοµείο από τους Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας Τσιαρτσιώνη Νίκο, Παπαδόπουλο Μιχάλη και Κασαπίδη
Γεώργιο, τους Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ Παπακωνσταντίνου Γεώρ-
γιο και Αθανασιάδη Αλέξανδρο και τον Νοµάρχη Κοζάνης ∆ακή
Γεώργιο.

Η γενική εκτίµηση είναι ότι πραγµατικά άδικα απολύεται ια-
τρός όχι για χρηµατισµό αλλά για την τήρηση της οφειλόµενης
από την ιατρική δεοντολογία προσφορά σε έκτακτο περιστατικό
εκτός νοσοκοµείου για το οποίο έλαβε εντολή από την ∆ιοίκηση
του νοσοκοµείου.

Και όπως χαρακτηριστικά αναφέρει ο κ. Ταρνανίδης στο υπό-
µνηµά του «έχω υποστεί ανεπανόρθωτη ηθική, κοινωνική και οι-
κογενειακή βλάβη στη µικρή κοινωνία της Κοζάνης όπου ζω και
ενεργοποιούµαι».

Μετά απ’ όλα αυτά τα στοιχεία που συνηγορούν υπέρ της απο-
κατάστασης του ιατρού αναµένεται η δική σας απόφαση για την
ικανοποίηση του δίκαιου αυτού αιτήµατος.

Επισυνάπτονται σχετικά έγγραφα».
Θα απαντήσει ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-

γύης κ. Γεώργιος Παπαγεωργίου.
Κύριε Υφυπουργέ έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Υγείας και Κοι-

νωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, η περίπτωση που σήµερα συζητάµε είναι

πραγµατικά ξεχωριστή. Eγώ οφείλω να οµολογήσω ότι στα τριά-
ντα πέντε χρόνια άσκησης υπηρεσίας στο ιατρικό λειτούργηµα,
στο συνδικαλισµό, αλλά και στα είκοσι χρόνια στην πολιτική ζωή
δεν ξανασυνάντησα περίπτωση όπου διώκεται κάποιος όχι
επειδή χρηµατίστηκε, επειδή προχώρησε σε µια άνοµη συναλ-
λαγή αλλά επειδή προσέφερε τις υπηρεσίες του στο κοινωνικό
σύνολο, συνεπής στην ιατρική δεοντολογία, στο όρκο τον οποίο
είχε δώσει.

Κάποια δεδοµένη στιγµή ως Επιµελητής της Γυναικολογικής
Κλινικής του Γενικού Νοσοκοµείου Κοζάνης καλείται επειγόντως
να προσφέρει τις υπηρεσίες του σε µια επίτοκο, η οποία κινδύ-
νευε, επειδή ο γιατρός που την παρακολουθούσε, ασθενής από
οξεία νεφρική ανεπάρκεια που στη συνέχεια κατέληξε, δεν µπο-
ρούσε να προσφέρει τις υπηρεσίες.

Όλη η ενέργεια του γιατρού έγινε ύστερα και από τη σύµφωνη
γνώµη και της ∆ιοίκησης, την οποία ενηµέρωσε και από την
οποία του εδόθη προφορικά η άδεια, και η εντολή θα έλεγα, να

προσφέρει τις υπηρεσίες. Αυτό επαναλήφθηκε µερικές άλλες
φορές για ένα διάστηµα τριών περίπου µηνών όπου πραγµατικά
έσωσε συγκεκριµένες περιπτώσεις, όλες έκτακτες, ενώ ο συνά-
δελφος της κλινικής δεν µπορούσε για το συγκεκριµένο λόγο να
ανταποκριθεί στα καθήκοντά του.

Μετά από ένα χρονικό διάστηµα αρχίζει µια περιπέτεια, η
οποία ολοκληρώνεται το 2001 µε µια απόφαση του Κεντρικού
Πειθαρχικού Συµβουλίου, που τον παύει οριστικά από τη θέση
αυτή, τον απολύει και βρίσκεται σε αυτή την κατάσταση τα τε-
λευταία χρόνια. Το 2005 επανέρχεται µε µια αίτηση στο Κεντρικό
Πειθαρχικό Συµβούλιο, το οποίο το Μάιο, εάν δεν κάνω λάθος,
του 2006 αποφασίζει να τον επαναφέρει στην ενεργό υπηρεσία
και ταυτόχρονα ζητά την άµεση επανατοποθέτησή του, αφού η
σχετική απόφαση δεν είχε προσβληθεί από καµµία πλευρά και
θεωρείτο ότι ήταν και αµετάκλητη.

Πράγµατι, είναι µια ξεχωριστή περίπτωση. Από τη µελέτη του
φακέλου και όλων των συστατικών στοιχείων που συγκεντρώθη-
καν δεν µένουν αµφιβολίες ότι το περιστατικό έτσι εξελίχθηκε.

Ιδιαίτερη σηµασία έχει και το γεγονός ότι η κοινωνία της Κο-
ζάνης, όπως εκφράζεται και από τους πέντε εκλεγµένους συνα-
δέλφους Βουλευτές, τον παριστάµενο Υφυπουργό, τους άλλους
τέσσερις συναδέλφους, είναι υπέρ αυτής της άποψης, όπως και
ο Νοµάρχης και σχεδόν όλη η κοινωνία.

Η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υγείας, κύριε Πρόεδρε, κρί-
νοντας και για σηµειολογικούς λόγους ότι το θέµα έπρεπε να συ-
ζητηθεί και γι’ αυτό και δεν απάντησε εγγράφως, δηλώνει ότι
διάκειται πράγµατι θετικά στην επίλυση του θέµατος αυτού και
µελετά πώς θα ξεπεραστούν όλα τα διαδικαστικά προβλήµατα,
έτσι ώστε αυτός ο άνθρωπος ο οποίος υπηρέτησε το καθήκον,
την κοινωνία, τον όρκο που έδωσε, να δικαιωθεί. Σας διαβεβαι-
ώνω ότι σε πολύ σύντοµο χρονικό διάστηµα θα είµαστε στην ευ-
χάριστη θέση να ανακοινώσουµε τα θετικά αποτελέσµατα αυτής
της προσπάθειας.

∆εν νοµίζω ότι θα χρειαστεί να δευτερολογήσω. Εάν υπάρξει
κάποιο στοιχείο, θα δώσω κάποιες διευκρινίσεις, κύριε Πρόεδρε.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Ο κ. Σούρλας έχει το λόγο για δύο λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ (Α’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευχα-

ριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θέλω να εκφράσω την ικανοποίηση για την απόφασή σας να

ανακαλέσετε την απόλυση του γιατρού και να προβείτε στην
αποκατάσταση. Πρόκειται για µια εκκρεµότητα πολύ οδυνηρή.
Για την αποκατάσταση, όπως γράφω και στην ερώτησή µου, απο-
φαίνεται το Κεντρικό Πειθαρχικό Συµβούλιο των γιατρών του ΕΣΥ
και µάλιστα πιστοποιεί µε ξεχωριστό έγγραφο ότι αυτή η από-
φαση είναι οριστική, είναι τελεσίδικη και πολλώ µάλλον αµετά-
κλητη.

Για την επαναφορά του γιατρού συνηγορούν οι Βουλευτές
όλων των κοµµάτων, όπως καλά είπατε, του Νοµού Κοζάνης. Ο
παριστάµενος Υπουργός κ. Παπαδόπουλος, ο κ. Αθανασιάδης
που ανήκει σε άλλο κόµµα και υπάρχουν και γραπτές δηλώσεις
των άλλων Βουλευτών, του πρώην Υπουργού κ. Τσιαρτσιώνη
κ.λπ., που λένε ότι θα πρέπει επανέλθει ο γιατρός στη θέση του.

Υπάρχει η συνηγορία του Νοµάρχη της Κοζάνης, του διοικητι-
κού συµβουλίου της Κοζάνης, καθολική δηλαδή απαίτηση που
σηµαίνει αποδοχή του γιατρού, ο οποίος διατέλεσε και δήµαρχος
στην περιοχή του, καταξιωµένος επιστηµονικά, κοινωνικά απο-
δεκτός από το ευρύτερο κοινωνικό φάσµα. ∆εν µπορούµε παρά
να σταθούµε και στην έκκλησή του, την οποία γράφει σε ένα υπό-
µνηµα «Έχω υποστεί ανεπανόρθωτη ηθική, κοινωνική και οικο-
γενειακή βλάβη».

Πρέπει λοιπόν να αποκατασταθεί αυτή η εκκρεµότητα και σ’
αυτό θέλω να συνηγορήσω και εγώ. Τον γνώρισα ως Υπουργός
Υγείας, επισκεπτόµενος τακτικά την Κοζάνη. Άλλωστε δεν µπορεί
κανείς να αποδώσει ιδιοτέλεια, διότι δεν είναι από το Νοµό Μα-
γνησίας για να αποβλέπω σε κάποια πολιτική προσωπική στή-
ριξη. Κύριε Υπουργέ, παρακαλώ να επισπεύσετε τις διαδικασίες
για να αποκατασταθεί αυτή η εκκρεµότητα που έχει ιδιαίτερη ση-
µασία.
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Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριε Υπουργέ,

έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Υγείας και Κοι-

νωνικής Αλληλεγγύης): Κύριε Πρόεδρε, ήθελα κάτι να προ-
σθέσω.

Εγώ δεν γνωρίζω το συνάδελφο, δεν τον έχω δει ποτέ ούτε
προσωπικά, ούτε επιδίωξε να µας συναντήσει. Επίσης να κάνω
µία ακόµα διευκρίνιση. Θέλω να αναφερθώ ονοµαστικά σε όλους
τους συναδέλφους οι οποίοι εγγράφως δηλώνουν ότι αυτή η
αποκατάσταση είναι επιβεβληµένη, δηλαδή στον παριστάµενο
Υφυπουργό κ. Παπαδόπουλο, στον πρώην Υπουργό κ. Τσιαρ-
τσιώνη, στον κ. Κασαπίδη, στον κ. Παπακωνσταντίνου και στον
κ. Αλέκο Αθανασιάδη του ΠΑΣΟΚ και στο Νοµάρχη της Κοζάνης.
Αισθάνοµαι την υποχρέωση να το δηλώσω και να κάνω αυτή την
ονοµαστική αναφορά.

Κύριε Πρόεδρε, πιστεύω ότι σύντοµα θα είµαστε σε θέση να
τοποθετηθούµε θετικά πάνω στο θέµα αυτό.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Προχωρούµε στη

δεύτερη µε αριθµό 14056/9-2-2009 ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Εµµανουήλ Στρατάκη
προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά
µε την ικανοποίηση αιτηµάτων των αγροτών της Κρήτης.

Η ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Με ψήφισµά της, η Γενική Συνοµοσπονδία Αγροτικών Συλλό-

γων Ελλάδας και οι τέσσερις Οµοσπονδίες Αγροτικών Συλλόγων
της Κρήτης διαµαρτύρονται αφ’ ενός για τα εκρηκτικά προβλή-
µατα που αντιµετωπίζει ο αγροτικός κόσµος και τα οποία διο-
γκώνονται µέρα µε τη µέρα, και αφ’ ετέρου για την αδράνεια της
Κυβέρνησης να ανταποκριθεί στα αιτήµατά τους και κυρίως για
την εξαίρεσή τους από το πρόσφατο πακέτο µέτρων του Υπουρ-
γείου Αγροτικής Ανάπτυξης για τους αγρότες.

Ορισµένα από τα µέτρα που απαιτούν άµεσα οι αγρότες είναι:
- Ένα πακέτο µέτρων ειδικά για την περιφέρεια της Κρήτης,

ύψους 100 εκατοµµυρίων ευρώ και µε την πρόβλεψη τα χρήµατα
να δοθούν όπως και στους αγρότες της υπόλοιπης χώρας.

- Ανά καλλιέργεια πρέπει να δοθούν:
Ελαιόλαδο: 40 ευρώ ανά στρέµµα συν τις αποζηµιώσεις που

δικαιούνται όσοι έχουν υποστεί ζηµιά.
- Πάγωµα όλων των αγροτικών χρεών για τρία χρόνια άτοκα

και ρύθµισή τους για µια δεκαετία µε ευνοϊκούς όρους.
- Επιστροφή ΦΠΑ 15% για όλα τα προϊόντα.
- Αύξηση επιστροφής καυσίµων στο 5%.
-Να δοθεί άτοκο δάνειο στις Ενώσεις Αγροτικών Συνεταιρι-

σµών για ουσιαστική παρέµβαση ώστε να σταµατήσει η κατάρ-
ρευση τιµών των αγροτικών προϊόντων.

- Υλοποίηση των κυβερνητικών προεκλογικών δεσµεύσεων για
τη µείωση του ΦΠΑ εξοπλισµού και εφοδίων, τη µείωση της τιµής
καυσίµων και ηλεκτρικού ρεύµατος.

- Πρόγραµµα αναµπέλωσης νέας γενιάς για τη διάδοση της
Κρητικής αµπελουργίας και ενιαία ενίσχυση και στα οινάµπελα.

- Άµεση πληρωµή των υποχρεώσεων του Γ’ ΚΠΣ (Σχέδια Βελ-
τίωσης, Νέοι αγρότες και άµεση έναρξη του ∆’ ΚΠΣ).

- Άµεση πληρωµή όλων των εκκρεµοτήτων της ενιαίας ενίσχυ-
σης και της εξισωτικής αποζηµίωσης κ.λπ..

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
Εάν προτίθεται να κάνει δεκτά όλα ή µερικά από τα αιτήµατα

των αγροτών της Κρήτης, κάνοντας µε αυτό τον τρόπο ένα απο-
φασιστικό βήµα για την επίλυση των χρονιζόντων προβληµάτων
τους που τους έχουν οδηγήσει σε αδιέξοδο».

Στην ερώτηση του κυρίου συναδέλφου θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Παπαδόπουλος.

Κύριε Υφυπουργέ έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-

πτυξης και Τροφίµων): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα –αν µου επι-
τρέπετε- να ευχαριστήσω κατ’ αρχάς τον Υφυπουργό Υγείας για
την απάντηση που έδωσε στην επίκαιρη ερώτηση του Αντιπροέ-
δρου κ. Σούρλα. Να πω ότι πραγµατικά είναι ένα γεγονός, πραγ-
µατικό, όπου µπορεί να αποκτήσει η πολιτεία την αξιοπιστία της
απέναντι στους πολίτες. Ευχαριστώ ιδιαιτέρως και τους δυο.

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα –αν έχετε τη δυνατότητα- να µου
δώσετε περίπου γύρω στη µιάµιση ώρα για να µπορέσω να απα-
ντήσω στην επίκαιρη ερώτηση, γιατί από ό,τι διαπιστώσατε η
ανάγνωσή της και µόνο είναι πάνω από τριάµισι λεπτά.

Βέβαια, πρέπει να ευχαριστήσω τον κ. Στρατάκη γι’ αυτή την
επίκαιρη ερώτηση, διότι αν είχα τη δυνατότητα να απαντήσω σε
µιάµιση περίπου ώρα, θα µπορούσα ίσως να καλύψω ένα µέρος
της ερώτησης, για να ακουστεί και στο Κοινοβούλιο πώς πραγ-
µατικά ότι η σηµερινή Κυβέρνηση έχει δείξει µια ιδιαίτερη βαρύ-
τητα.

Και ο κ. Στρατάκης το γνωρίζει αυτό, γιατί η ηγεσία του Υπουρ-
γείου Αγροτικής Ανάπτυξης συναντήθηκε στην Κρήτη µε τους
αγρότες και κουβεντιάσαµε µαζί τους. Θα µπορούσε, λοιπόν,
έτσι να φανεί τι βαρύτητα έχουµε δώσει.

∆υστυχώς, απ’ ό,τι είναι κατανοητό, είναι αδύνατον να απα-
ντηθεί αυτή η ερώτηση µέσα στα τρία λεπτά. Θα προσπαθήσω να
είµαι πάρα πολύ σύντοµος και περιεκτικός, εντοπίζοντας συγκε-
κριµένα στοιχεία της ερώτησης.

Με δεδοµένο ότι υπάρχει ανάγκη για εκσυγχρονισµό των γε-
ωργικών εκµεταλλεύσεων της χώρας, έτσι ώστε να βελτιωθούν οι
παραγωγικές επιδόσεις σε ένα έντονα ανταγωνιστικό διεθνές πε-
ριβάλλον, το µέτρο 1.2.1. «Εκσυγχρονισµός Γεωργικών Εκµε-
ταλλεύσεων και Προγράµµατος Αγροτικής Ανάπτυξης της
Ελλάδας 2007-2013» αποτελεί το βασικό µέσο για την ανάγκη
αυτή, στοχεύοντας στην αύξηση του γεωργικού εισοδήµατος,
την τόνωση της γεωργικής απασχόλησης και τη µείωση της µα-
κροχρόνιας τάσης από επενδύσεις που χαρακτηρίζει τον αγρο-
τικό τοµέα.

Στο πλαίσιο, λοιπόν, αυτού του µέτρου προωθούνται δράσεις
εκσυγχρονισµού γεωργικών εκµεταλλεύσεων που αφορούν τη
φυτική και ζωική παραγωγή για όλη τη χώρα και κατά συνέπεια
για την Κρήτη.

Οι επενδυτικές δαπάνες που δύναται να ενισχυθούν περιλαµ-
βάνουν –αναφέρω ενδεικτικά- κατασκευή, κτηριακές εγκατα-
στάσεις, αγορά νέου µηχανολογικού εξοπλισµού, εξοπλισµό
πληροφορικής και επικοινωνιών, τα γενικά κόστη, όπως είναι οι
αµοιβές µηχανικών, αρχιτεκτόνων, συµβούλων, µελέτες, τις έγ-
γειες βελτιώσεις και συγκεκριµένα συστήµατα, τα οποία µειώ-
νουν τις απώλειες νερού. ∆ικαιούχοι του µέτρου αυτού είναι οι
γεωργοί, φυσικά πρόσωπα και νοµικά πρόσωπα, κάτοχοι γεωρ-
γικής εκµετάλλευσης και συνεργαζόµενες εκµεταλλεύσεις.

Ο προϋπολογισµός του µέτρου 1.2.1.Α σε όρους δηµόσιας δα-
πάνης, κοινοτικής και εθνικής χρηµατοδότησης, ανέρχεται περί-
που στα 430.000.000 ευρώ. Το ποσό ενίσχυσης εξαρτάται από
το είδος της επενδυτικής δαπάνης –νησιά Αιγαίου, ορεινές, µει-
ονεκτικές και λοιπές περιοχές- και το είδος του επενδυτή –φυ-
σικό ή νοµικό πρόσωπο ή νέος γεωργός- που κυµαίνεται από
40% έως 75%. Η ενίσχυση, η οποία παρέχεται, έχει τη µορφή της
επιδότησης κεφαλαίου και χορηγείται απολογιστικά σε τρεις το
πολύ δόσεις.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ µόνο ένα λεπτό.
Σε ό,τι αφορά τους δήθεν πολύ µειωµένους πόρους της ∆’

Προγραµµατικής Περιόδου σε σχέση µε τη Γ’, σας υπενθυµίζω –
γιατί το ξέρετε- ότι κατά τη Γ’ Προγραµµατική Περίοδο 2000-
2006 η αγροτική ανάπτυξη εφαρµόζεται στο πλαίσιο δεκαέξι
προγραµµάτων.

Η κοινοτική συµµετοχή αυτών των δεκαέξι προγραµµάτων
αθροιστικά φθάνει στο ύψος των 3.767.000 ευρώ. Το Πρόγραµµα
Αγροτικής Ανάπτυξης της Ελλάδας 2007-2013 «Αλέξανδρος
Μπαλτατζής» έχει κοινοτική συµµετοχή ύψους 3.707.000 ευρώ.

Κατά συνέπεια, κατά την ∆’ Προγραµµατική Περίοδο το ποσό
της κοινοτικής συµµετοχής για την αγροτική ανάπτυξη είναι κατά
1,6% µικρότερο της Γ’ Προγραµµατικής Περιόδου. Και αυτό δεν
είναι τυχαίο. Το διαπραγµατευτήκαµε έντονα, το πετύχαµε να
έχει τόσο µικρή µείωση κοινοτικής συµµετοχής, λαµβάνοντας υπ’
όψιν και τις επιπτώσεις που είχε η ένταξη των δώδεκα νέων κρα-
τών-µελών στον προϋπολογισµό της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Πέραν όµως αυτών, το Πρόγραµµα Αγροτικής Ανάπτυξης θα
εµπλουτιστεί και µε επιπλέον πιστώσεις, οπότε οι συνολικές σχε-
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τικές πιστώσεις του Προγράµµατος θα είναι τελικά υψηλότερες
από τις αντίστοιχες της Γ’ Προγραµµατικής Περιόδου.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Ο κ. Στρατάκης έχει το λόγο για δύο λεπτά.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αν ο κύριος Υπουργός χρειάζεται µιάµιση ώρα, για να απα-

ντήσει στα περιορισµένα αιτήµατα των οµοσπονδιών των αγρο-
τικών συλλόγων της Κρήτης, εγώ θα µπορούσα να τον
διαβεβαιώσω ότι επί τρεισήµισι ώρες θα µπορούσα να αναφέρω
προβλήµατα που δηµιούργησαν οι πολιτικές ή οι µη πολιτικές ή
οι πολιτικές που δεν ασκεί η Νέα ∆ηµοκρατία για τους αγρότες
της Κρήτης και της Ελλάδας συνολικότερα.

Το θέµα όµως, κύριε Υπουργέ, είναι ότι περί άλλων τυρβάζετε,
διότι απαντούσατε επί τεσσερισήµισι λεπτά αναγιγνώσκοντας
όσα αναφέρει ως στόχους το ∆’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων): Εκτός αν δεν έχετε διαβάσει τα ερωτή-
µατά σας.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ: Υπάρχει βέβαια ένα αίτηµα µέσα
στα δεκαεπτά αιτήµατα που αναφέρεται στο ∆’ Κοινοτικό Πλαί-
σιο Στήριξης, για το οποίο όµως αυτά που είπατε δεν έχουν καµ-
µία σχέση µε την πραγµατικότητα, όταν µάλιστα πρέπει να σας
πω ότι το πρόγραµµα των νέων αγροτών, που είναι 16.000.000,
στο Νοµό Ηρακλείου θα αρχίσει να λειτουργεί από τον Οκτώ-
βριο.

∆εύτερον, η ηλεκτροδότηση που είναι ένα µείζον θέµα, έχει
πολύ περιορισµένα κονδύλια και εδώ και τρία-τέσσερα χρόνια
δεν έχει ξεκινήσει ακόµα. Όπως αντιλαµβάνεσθε κι αυτά που
λέτε είναι λόγια κενά περιεχοµένου, διότι δεν ανταποκρίνονται
ούτε καν στις στοιχειώδεις ανάγκες των αγροτών µας.

Εδώ, κύριε Υπουργέ, υπάρχουν από τις οµοσπονδίες δεκαε-
πτά αιτήµατα κι αναγνώστηκαν από τον κύριο Πρόεδρο κάποια
από αυτά, γιατί καταλαβαίνω ότι στη διαδικασία των επίκαιρων
αναφορών και ερωτήσεων δεν µπορούν να αναγνωστούν όλα και
σε αυτά δεν απαντήσατε σε κανένα. Οι αγρότες της Κρήτης είναι
σε διαρκείς κινητοποιήσεις. Αύριο θα επισκεφθούν τον Πρωθυ-
πουργό της χώρας –συµπτωµατικά συνέπεσε µε τη συζήτηση
αυτής της ερώτησης- και δεν ξέρω ποια υποδοχή τους έχει ετοι-
µάσει η Κυβέρνηση διότι, αν η υποδοχή είναι παρόµοια µε αυτή
που συναντήσαµε στο λιµάνι του Πειραιά, καταλαβαίνετε ότι η
αγανάκτηση θα πολλαπλασιαστεί.

Άρα, αν, µία µέρα πριν έλθουν οι αγρότες, η Κυβέρνηση δεν
έχει αποφασίσει πώς θα αντιµετωπίσει αυτά τα προβλήµατα που
έχουν οι αγρότες της Κρήτης σε αντιδιαστολή και σε αντιπαρά-
θεση ενδεχοµένως µε άλλους αγρότες άλλων περιοχών στους
οποίους κάποια ψίχουλα δώσατε, καταλαβαίνουµε όλοι µας ότι
το πρόβληµα θα πολλαπλασιαστεί.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Εγώ δεν θέλω να πάρω πολύ χρόνο και δεν κάνω καµµία ανα-
φορά στα αιτήµατα γιατί οι αγρότες τα ξέρουν και εσείς τα ξέ-
ρετε, άσχετα ότι δεν έχετε την πολιτική βούληση να τα λύσετε
και προσπαθείτε µε διάφορες κοροϊδίες, µε διάφορα τερτίπια να
ξεφύγετε από την επίλυση των πραγµατικών προβληµάτων.

Το πακέτο για την Κρήτη είναι 100.000.000. Πριν από λίγες
µέρες µε ηµεροµηνία 30.4.2009 –θα σας καταθέσω και το σχε-
τικό δηµοσίευµα- ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης έκανε µια
ανακοίνωση ότι θα δώσει 75.000.000 στους ελαιοπαραγωγούς
σε τριάντα ένα νοµούς µέσα στους οποίους είναι και οι νοµοί της
Κρήτης. Αφ’ ενός δεν δόθηκε ούτε ένα ευρώ και αφετέρου τα
75.000.000 αφορούν τριάντα ένα νοµούς, δηλαδή ολόκληρη την
Ελλάδα.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Εµµανουήλ Στρατάκης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δηµοσίευµα, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ποιο είναι, λοιπόν, το ποσόν που θα δώσετε από τα
100.000.000 που ζητούν οι αγρότες για να καλύψουν στοιχειώδη
προβλήµατα που αντιµετωπίζουν; Τα αναγράφω στα δεκαεπτά

αιτήµατα τα οποία δεν θέλω να αναγνώσω γιατί πραγµατικά
υπάρχει πρόβληµα χρόνου…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα στη δευτερολογία σας, κύριε Υπουργέ, να πείτε αν

τουλάχιστον δύο, τρία, πέντε απ’ αυτά τα αιτήµατα τα κάνει
δεκτά η Κυβέρνηση, για να ξέρουν και οι αγρότες αύριο που θα
έλθουν εδώ τι πρόκειται να αντιµετωπίσουν. Θα αντιµετωπίσουν
πάλι τα ΜΑΤ και τα δακρυγόνα; Αν πρόκειται να αντιµετωπίσουν
αυτά, τουλάχιστον να το ξέρουν έγκαιρα ώστε να έχουν κάνει και
τις σχετικές προετοιµασίες.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριε Υπουργέ,

έχετε το λόγο, για δύο λεπτά.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-

πτυξης και Τροφίµων): Μόνος σας, κ. Στρατάκη, είπατε –και
έχετε απόλυτο δίκαιο, χωρίς να θεωρηθεί αυτό υπόδειξη προς
το Προεδρείο- ότι δεν µπορείτε να διαβάσετε τα δεκαεπτά αιτή-
µατα. Θα έπρεπε το Προεδρείο πιθανόν να λάβει τη µέριµνα και
να µην θέσει αυτή ως επίκαιρη ερώτηση µε παραπάνω από εί-
κοσι γραµµές, που θέλει πέντε λεπτά να διαβαστεί.

Θέλω όµως να σας πω ότι δεν έχουµε ανάγκη να θυµηθούµε
τίποτα. Ήµασταν αυτή η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Αγρο-
τικής Ανάπτυξης που πήγε και έκανε διάλογο µε τους αγρότες
της Κρήτης στο Ηράκλειο και ήσασταν παρών και το γνωρίζετε
πάρα πολύ καλά. ∆εν προσπαθήσαµε ούτε να κοροϊδέψουµε κα-
νέναν, ούτε να δώσουµε ψεύτικες υποσχέσεις. Είπαµε ακριβώς
αυτά τα οποία κάναµε ή αυτά τα οποία συνεχίζουµε και κάνουµε.

Πρέπει να σας πω ότι πολλά πράγµατα στη πορεία θα χρεια-
στεί πιθανόν να βελτιωθούν, να εµπλουτιστούν ή να δηµιουργή-
σουµε και νέα, αν θέλετε. Τα προγράµµατα που έχουµε θέσει σε
εφαρµογή για να βγάλουµε την ελληνική γεωργία από την αφά-
νεια και να τη φέρουµε στο προσκήνιο είναι συγκεκριµένα. Συ-
νεχίζουµε µε σταθερό ρυθµό και οργανωµένο σχέδιο. Υπάρχει
στρατηγική γι’ αυτά τα οποία γίνονται και δεν γίνονται στην τύχη,
όπως πιθανόν γινόντουσαν στο παρελθόν.

Ο στόχος πρέπει να κατανοήσετε ότι είναι κοινός. Η επίτευξη
του στόχου απαιτεί συλλογική προσπάθεια, απαιτεί συνεργασία.
Με τον τρόπο που προσπαθήσατε να αποµονώσετε ή να χρωµα-
τίσετε τους αγρότες και τους κτηνοτρόφους µας, κάνετε λάθος
και είναι µια προσπάθεια που πέφτει στο κενό. Πρέπει να σας πω
ότι η αποδοχή εκ µέρους των αγροτών και των κτηνοτρόφων στη
προσπάθεια την οποία κάνουµε είναι σηµαντική.

Βεβαίως έχουν δίκαια αιτήµατα και βεβαίως έχουν το δικαίωµα
να διαµαρτύρονται, αλλά πάντως πρέπει να σας πω ότι η Κυβέρ-
νηση, το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων δεν
µένει αδιάφορο στα προβλήµατα που υπάρχουν κι αυτό το απο-
δείξαµε έµπρακτα.

Πρέπει ακόµα να σας πω ότι η συνεννόηση και οι επαφές τις
οποίες έχουµε κάνει µε τους αγρότες και τους κτηνοτρόφους
της Κρήτης συνεχίζονται. ∆εν έχουµε, λοιπόν, καµµία απολύτως
διάθεση ούτε να διαψεύσουµε αυτά τα οποία εµείς οι ίδιοι
έχουµε ανακοινώσει, αλλά ούτε και καµµία διάθεση να φύγουµε
από την πορεία µας. Είναι µια πορεία ανάπτυξης, µια πορεία µε
εθνικό σχέδιο στρατηγικής για τη γεωργία και την κτηνοτροφία
µας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Πάντως επειδή κάνατε παρατήρηση στο Προεδρείο, όντως η

αρχική ερώτηση ήταν εκτενής, αλλά σε συνεργασία µε το Βου-
λευτή, το Προεδρείο διαµόρφωσε την ερώτηση στο πλαίσιο που
έχουµε συµφωνήσει και εποµένως…

ΜΙΧΑΛΗΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων): ∆εν έκανα παρατήρηση. Αναφορά
έκανα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Εντάξει.
Η τρίτη µε αριθµό 16249/17.3.2009 ερώτηση του Βουλευτή του

Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Ζιώγα προς τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε τον
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εµπλουτισµό της λίµνης Βεγορίτιδας στο Νοµό Πέλλας, δεν συ-
ζητείται λόγω κωλύµατος του Βουλευτή και συνεπώς διαγράφε-
ται.

Η τέταρτη µε αριθµό 15989/12-3-2009 ερώτηση της Βουλευ-
τού του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κυρίας Άννας
Φιλίνη προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων
σχετικά µε την επίλυση του στεγαστικού προβλήµατος στα σχο-
λικά κτίρια του 3ου ∆ηµοτικού ∆ιαµερίσµατος του ∆ήµου Αθη-
ναίων δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και
συνεπώς διαγράφεται.

Η πέµπτη µε αριθµό 12215/9-1-2009 ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κυριάκου Βελόπουλου
προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων σχετικά
µε τη λειτουργία αµιγώς αλβανικού σχολείου στην Καλαµπάκα
του Νοµού Τρικάλων δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού και συνεπώς διαγράφεται.

Αναφορές και ερωτήσεις δευτέρου κύκλου:
Εισερχόµαστε στην πρώτη µε αριθµό 10651/27-11-2008 ερώ-

τηση του Βουλευτή του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος
κ. ∆ηµητρίου Βαρβαρίγου προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων σχετικά µε την καταπολέµηση των καρτέλ
στην αγορά ελαιολάδου κ.λπ..

Η ερώτηση του κ. Βαρβαρίγου έχει ως εξής:
«Οι ελαιοπαραγωγοί της Ζακύνθου και όλης της χώρας βρί-

σκονται σε απόγνωση. Η τιµή του ελαιολάδου φθίνει και σήµερα
βρίσκεται στα 2,15 ευρώ το extra παρθένο, τιµή που δεν καλύ-
πτει το κόστος παραγωγής του, δεδοµένου ότι όλοι οι παράγο-
ντες που διαµορφώνουν το κόστος έχουν αυξηθεί υπέρµετρα,
λιπάσµατα, φυτοφάρµακα, ηµεροµίσθια.

Η τιµή, όµως, στον καταναλωτή ανεβαίνει και φτάνει τα 8
ευρώ.

Ο τετραπλασιασµός, περίπου, της τιµής από τον παραγωγό
στον καταναλωτή, αποδεικνύει τη στρέβλωση της αγοράς, τη
δράση καρτέλ, που διαµορφώνουν τις τιµές προς όφελός τους
και την ανυπαρξία του κράτους στον έλεγχο της αγοράς.

Πρόσφατα, η Κυβέρνηση ανακοίνωσε την άτοκη χρηµατοδό-
τηση Ενώσεων-Συνεταιρισµών για τη συγκέντρωση δηµητριακών
και καπνού.

Είναι αναγκαίο να γίνει το ίδιο και στις ενώσεις που εµπορεύ-
ονται ελαιόλαδο, δεδοµένου ότι αν αφεθεί η διαµόρφωση της
τιµής παραγωγού του ελαιολάδου από τα καρτέλ, σύντοµα θα
βρίσκεται κάτω από τα 2 ευρώ, γεγονός που θα οδηγήσει σε
εγκατάλειψη της ελαιοκαλλιέργειας.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
Πρώτον, τι µέτρα θα πάρουν για την καταπολέµηση των καρ-

τέλ στην αγορά του ελαιολάδου; Πώς εξηγείτε τον τετραπλα-
σιασµό της τιµής του extra παρθένου ελαιολάδου από τον
παραγωγό στον καταναλωτή;

∆εύτερον, εάν θα χρηµατοδοτήσουν τις Ενώσεις Συνεταιρι-
σµών µε άτοκο δάνειο για τη συγκέντρωση ελαιολάδου;»

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
µων κ. Κιλτίδης.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων): Βέβαια, το ερώτηµα ετέθη εις ανύποπτο
χρόνο και απαντάται από τον οµιλούντα σε µία στιγµή όπου
πράγµατι, πιστεύουµε όλοι ότι και η πολιτική ηγεσία του Υπουρ-
γείου µας, αλλά και η Κυβέρνηση έτειναν χείρα στήριξης προς
τους ανθρώπους της παραγωγής στην ελληνική ύπαιθρο.

Τα ερωτήµατα που τίθενται από τον αγαπητό συνάδελφο ειλι-
κρινά νοµίζω ότι θα επαναληφθούν µονότονα και έχουν ακουστεί
πολλές φορές ως απαντήσεις, ότι η όλη διακίνηση του ελαιολά-
δου και της βρώσιµης ελιάς διέπεται από έναν θεµελιώδη νόµο,
πριν από πολλές δεκαετίας, τον 703/1977 για την προστασία του
ελεύθερου ανταγωνισµού. Είναι γνωστό ότι µετά την ένταξη της
χώρας µας στην Ευρωπαϊκή Ένωση, κανένας δεν µπορεί να οµι-
λεί για παρεµβάσεις στη διαµόρφωση των τιµών των προϊόντων.

Σε ό,τι αφορά την ύπαρξη καρτέλ, που ακούγεται συχνά στη
διαπραγµάτευση και στην εµπορία κάθε προϊόντος, θέλω να το-
νίσω ότι και σε αυτή την περίπτωση η Κυβέρνηση σε ανύποπτο
χρόνο έχει εισάγει το θέµα στην αρµόδια Επιτροπή Ανταγωνι-
σµού. Υπάρχει, δε, και η σχετική απάντηση από τον Προεδρεύο-

ντα ότι βρίσκεται σε εξέλιξη η έρευνα όχι µόνο γύρω από την
εµπορική διαδικασία, αλλά και στην ενδιάµεση των ελαιοτριβείων
και σε ό,τι έχει να κάνει και µε την τυποποίηση του ελαιολάδου.

Θέλω να κάνω γνωστό στον αγαπητό συνάδελφο όχι µόνο για
τη Ζάκυνθο, αλλά για ολόκληρο τον τοµέα της ελαιοπαραγωγής
ότι η Κυβέρνηση τα τελευταία χρόνια δεν εφείσθη οικονοµικών
κόπων και θυσιών. Ειλικρινά, θα ήταν εντυπωσιακό να αναγνώσω
τα Προγράµµατα Στήριξης στη διακίνηση και εµπορεία του προϊ-
όντος και εντός της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αλλά και προπάντων
προς τις τρίτες χώρες.

Και οφείλουµε να οµολογήσουµε ότι τα προηγούµενα χρόνια
στάθηκε δυνατό να γευθούν οι παραγωγοί και οι ενώσεις τους
αυτά τα αποτελέσµατα από τη στήριξη της Κυβέρνησής µας.

Εκτιµούµε ότι πάνω από 100 .000.000 ευρώ, αγαπητέ συνά-
δελφε, έχουν δοθεί σ’ αυτό τον τοµέα για την προώθηση του
προϊόντος τα τελευταία χρόνια, ιδίως, δε, κατά την τρίτη προ-
γραµµατική περίοδο. Τα προγράµµατα δε προς τις τρίτες χώρες,
νοµίζω ότι δεν είχαν το όµοιό τους ποτέ. Είναι γνωστό, όµως, ότι
φέτος άλλες χώρες που ξεπέρασαν απροσδόκητα σε αυτοορ-
γανωτικές πρωτοβουλίες των παραγωγών και των µεταποιητών
τη χώρα µας, έφεραν το ελληνικό ελαιόλαδο σε αυτή τη δύσκολη
θέση.

Και προφανώς, η ελληνική Κυβέρνηση και το Υπουργείο Αγρο-
τικής Ανάπτυξης ήδη έκανε γνωστό, µε σηµερινό κιόλας δελτίο
Τύπου, ότι προβαίνει στη στήριξη των ελαιοπαραγωγών. Νοµίζω
ότι θα είναι ένα µέσο στήριξης ικανοποιητικό για την επιβίωσή
τους. Όχι ότι φθάνει µόνο αυτό εν συγκρίσει µε το ένδοξο, τολµώ
να πω, παρελθόν των προηγουµένων ετών.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Ο συνάδελφος κ. Βαρβαρίγος έχει το λόγο για δύο λεπτά.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΑΡΒΑΡΙΓΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πράγµατι, κύριε Υφυπουργέ, η ερώτησή µου έχει τεθεί εδώ

και αρκετό καιρό, από το Νοέµβριο και κατά παράβαση των κοι-
νοβουλευτικών ηθών κουβεντιάζεται µετά από τόσο καιρό και µά-
λιστα κατά τύχη, γιατί κληρώθηκε για να κουβεντιαστεί. Αυτή
είναι και η ευαισθησία που έχει η Κυβέρνησή σας για να απα-
ντήσει στα ερωτήµατα και στα αιτήµατα που βάζουµε.

Γι’ αυτό και στην ερώτησή µου αναφέρεται ως τιµή το 2,15
ευρώ ανά κιλό, ενώ σήµερα η τιµή, κύριε Υφυπουργέ, είναι 1,60
ευρώ ανά κιλό. ∆εν θα έχουµε ελαιοπαραγωγούς την επόµενη
περίοδο και στα επόµενα χρόνια, γιατί η πολιτική σας τους εξα-
φανίζει και τους εξοντώνει.

Ξέρουµε ότι είµαστε σε ελεύθερη αγορά και δεν ζητάµε να ορί-
σετε καµµία τιµή ασφαλείας. Ξέρουµε ότι αυτό το καθεστώς έχει
εκλείψει οριστικά. Αυτό που ζητάµε, όµως, κύριε Υφυπουργέ,
είναι η Κυβέρνηση που έχει την ευθύνη να εποπτεύσει στην
αγορά και να τηρηθούν οι κανόνες του ελεύθερου ανταγωνισµού
που δεν τηρούνται, αλλά υπάρχει πλήρης ασυδοσία και δράση
των καρτέλ. Γι’ αυτό υπάρχουν αυτές οι υψηλότατες τιµές στους
καταναλωτές, ενώ στους παραγωγούς η τιµή έχει πλέον φθάσει
στο πιο χαµηλό σηµείο της δεκαετίας και παραπάνω.

Γιατί, κύριε Υφυπουργέ, δεν ενεργοποιείτε τους µηχανισµούς
που σας δίνει το θεσµικό πλαίσιο που ισχύει; ∆ηλαδή, υπάρχει ο
Κανονισµός 826 και ο 1234, ο ένας είναι του 2008 και ο άλλος
είναι του 2007, της Ευρωπαϊκής Ένωσης, που προβλέπει ιδιω-
τική αποθεµατοποίηση, όταν η τιµή του ελαιολάδου κατέβει κάτω
από 1,77 ευρώ ανά κιλό. Σήµερα είναι 1,60 και είναι εδώ και δυο
µήνες αυτή η τιµή. Γιατί δεν ενεργοποιείτε τον Κανονισµό αυτό;

Αυτό τι σηµαίνει; Σηµαίνει ότι θα µπορέσετε να δώσετε µία ενί-
σχυση στους ελαιοπαραγωγούς, αφού δηλώσουν την παραγωγή
τους, να την κρατήσουν στην αποθήκη τους και να παίρνουν 4
λεπτά το κιλό ανά µήνα, ούτως ώστε να µειωθεί η ποσότητα διά-
θεσης στην αγορά και να ανέβει η τιµή. Γιατί δεν το κάνετε; Γιατί
δεν χρησιµοποιείτε τα θεσµικά εργαλεία που έχετε; Γιατί δεν επι-
βάλλετε την αναγραφή στην ετικέτα του προϊόντος της προέ-
λευσής του, της χώρας παραγωγής του;

Εκδόσατε µία υπουργική απόφαση την οποία αποσύρατε.
Επρόκειτο να τεθεί σε ισχύ η 317384/6.8.2008 και αναστείλατε
την εφαρµογή της για ένα χρόνο. Προβλεπόταν η αναγραφή
στην ετικέτα του προϊόντος της χώρας προέλευσης και της ποι-
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ότητάς του. Γιατί δεν το κάνατε αυτό το πράγµα; Γιατί αφήνετε
τους αλήτες της αγοράς, για να το πω έτσι, να νοθεύουν το
προϊόν, να εξαπατούν τους καταναλωτές και να ληστεύουν τους
παραγωγούς; Αυτά ζητάµε. Είναι όπλα, είναι εργαλεία, τα οποία
έχετε στα χέρια σας. ∆εν τα χρησιµοποιείτε και δεν µπορείτε να
µας απαντήσετε γιατί. Το αποτέλεσµα, όµως, είναι καταστροφικό
για τους ελαιοπαραγωγούς.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΑΡΒΑΡΙΓΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Αναφερθήκατε σε ενίσχυση που ανακοινώσατε για 75 .000.000

ευρώ. Ξέρετε πόσα είναι αυτά; Από τις αναγωγές που έχουν
γίνει, είναι 9 ευρώ ανά στρέµµα. Η ιδιωτική αποθεµατοποίηση θα
έδινε µισό ευρώ ανά κιλό το έτος που δεν την κάνατε και δεν θα
τα πληρώνατε και εσείς. Θα τα πλήρωνε η Ευρωπαϊκή Ένωση.
Ειλικρινά είναι ακατανόητη και καταστροφική η πολιτική σας.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Πριν δώσω το λόγο

στον κύριο Υπουργό, θα ήθελα να πω κάτι.
Κύριε Βαρβαρίγο, ξέρετε ότι οι επίκαιρες ερωτήσεις έρχονται

εδώ στο χρόνο που προκύπτει από την κλήρωση. Αυτό το λέω,
επειδή κάτι είπατε.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΑΡΒΑΡΙΓΟΣ: ∆εν απευθύνθηκα σ’ εσάς, κύριε
Πρόεδρε. Εντάξει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριε Υπουργέ,
έχετε το λόγο για δύο λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Θέλω να θυµίσω στον αγαπητό συνάδελφο ότι απαντώ κατά
την αρµοδιότητα του Υπουργείου µας ως µέλος της πολιτικής
ηγεσίας του Υπουργείου και βεβαίως επιφορτισµένος µε την κυ-
βερνητική ευθύνη.

Όµως, θέλω να σας πω στο θέµα του καρτέλ, κύριε Βαρβα-
ρίγο, ότι η µεγαλύτερη διακίνηση και διαπραγµάτευση του προϊ-
όντος γίνεται από τις ενώσεις. Και εδώ τίθεται ένα ζήτηµα. Και
επειδή στη ζωή µου υπηρέτησα την ελληνική ύπαιθρο και πρέπει
να αναδεικνύεται η ευθύνη όλων, τυχόν ευθύνες περί καρτέλ αγ-
γίζουν, από ό,τι αντιλαµβάνεστε, σε ευθύνη όσους διαπραγµα-
τεύονται την εµπορία του ελαιολάδου.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΑΡΒΑΡΙΓΟΣ: Μη λέτε τέτοια πράγµατα εδώ
µέσα. Κύριε Πρόεδρε, είναι προκλητικά αυτά που λέει.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων): ∆εν θέλουµε να διακηρύξουµε άκριτα
πράγµατα τα οποία τα εισάγετε στη συζήτηση και προφανώς
αφορούν ανθρώπους του µόχθου οι οποίοι και µόνοι τους προ-
σπαθούν να διαπραγµατευτούν το προϊόν. Σε πολλές, δε, περι-
πτώσεις –στις περισσότερες- γνωρίζετε ότι το ελληνικό
ελαιόλαδο έχει ταυτότητα. Μόνο ο οµιλών την τελευταία διετία
έχει εγκρίνει πάρα πολλές περιπτώσεις γεωγραφικής ένδειξης
και ονοµασίας προέλευσης.

Εποµένως, το ελληνικό ελαιόλαδο είναι προϊόν και βιολογικό
τις περισσότερες φορές και ΠΟΠ και γεωγραφικών ενδείξεων.
∆εν στερείται αυτών των γνωρισµάτων. Η διαπραγµάτευση, δε,
στην εγχώρια αγορά, εάν εξαιρέσει κανένας τους µηχανισµούς
οι οποίοι δεν βρίσκονται στην αρµοδιότητά µου για να απαντήσω
και να αναλάβω και την ευθύνη, έχει να κάνει µε εµπορία αν-
θρώπων, οι οποίοι οι ίδιοι τις περισσότερες φορές µε τη µορφή
ενώσεων εµπορεύονται το προϊόν.

Γνωρίζουµε όλοι ότι η κατάρρευση των τιµών προήλθε από
ανταγωνισµό προκαλούµενο από διεθνείς συνθήκες. Ακόµη, τε-
λευταία, υπάρχουν αυτές οι σκέψεις που αναφέρετε. ∆εν ζητή-
θηκε ιδιωτική αποθεµατοποίηση από κανένα φορέα –εις ό,τι είµαι
σε θέση να γνωρίζω- διότι η αγορά κινείται ελεύθερα διεθνώς,
υπάρχει η προσδοκία ανόδου και δεν σκέφτονται ακόµη, οι ίδιοι
που διαπραγµατεύονται το προϊόν, να ζητήσουν κάτι αντίστοιχο,
το οποίο υπονοήσατε, εάν συµβεί κάτι τέτοιο. Και προφανώς θα
γίνει.

Θέλω να σας θυµίσω –ίσως µε κάποια δόση πίκρας- ότι για
πρώτη φορά χορηγήθηκαν από το Πρόγραµµα των Οργανισµών
των Ελαιουργικών Φορέων, τους γνωστούς ΟΕΦ, τα 33 .000.000

που πριν από λίγο υπογράφτηκαν από τον οµιλούντα σ’ αυτούς
που έπρεπε να πάνε, διότι ουδέποτε πήγαιναν σ’ αυτούς.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΑΡΒΑΡΙΓΟΣ: Το παραπάνω το έχουν πληρώ-
σει µόνοι τους…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων): Το πρόγραµµα, κύριε Βαρβαρίγο, είναι
33 .000.000 ευρώ ανά τριετία. Και για πρώτη φορά έφυγαν οι µε-
σάζοντες και επιστρέφει από το παρακράτηµα το 2% σ’ αυτούς
που έπρεπε να επιστραφεί, γιατί κατά το παρελθόν δεν επέ-
στρεφε εκεί που έπρεπε και αναλογούσε.

Στη ∆’ Προγραµµατική Περίοδο υπάρχει πρόβλεψη για άπει-
ρες δράσεις, προκειµένου να στηριχθούν και να υποστηριχθούν.
Εάν οτιδήποτε άλλο ζητηθεί από τους οργανωµένους δευτερο-
βάθµιους ή τριτοβάθµιους δικούς τους οργανισµούς, να είστε σί-
γουροι ότι θα σκύψουµε στο πρόβληµα και θα τους στηρίξουµε.

Αυτό θέλω να δηλώσω κατά τον κατηγορηµατικότερο τρόπο
και η όποια ενίσχυση κατά τις αποζηµιώσεις έχει να κάνει µε τη
φροντίδα και τη στήριξη για να υπάρχει µέλλον. Και θα υπάρξει
µέλλον στην ελληνική βρώσιµη ελιά και στην ελαιοπαραγωγή.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, θέλω να σας ενηµερώσω ότι σήµερα, Τρίτη 5 Μαΐου
2009, συνεδρίασαν οι ακόλουθες Κοινοβουλευτικές Επιτροπές.

1. Ώρα 11.00’: ΕΙ∆ΙΚΗ ΜΟΝΙΜΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΕΡΕΥΝΑΣ ΚΑΙ ΤΕ-
ΧΝΟΛΟΓΙΑΣ

Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Τεχνολογία για την αειφόρο Γεωργία-Ενεργειακές καλλιέρ-

γειες-Βιοκαύσιµα.
2. Ώρα 12.00’: ∆ΙΑΡΚΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΕΘΝΙΚΗΣ ΑΜΥΝΑΣ ΚΑΙ

ΕΞΩΤΕΡΙΚΩΝ ΥΠΟΘΕΣΕΩΝ
Θέµατα ηµερήσιας διάταξης:
Επεξεργασία και εξέταση των σχεδίων νόµων του Υπουργείου

Εθνικής Άµυνας:
α) «Κύρωση της Συµφωνίας συνεργασίας στον τοµέα άµυνας

µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του
Συµβουλίου Υπουργών της Βοσνίας-Ερζεγοβίνης».

β) «Κύρωση της Συµφωνίας Πλαίσιο (Framework Agreement)
µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής ∆ηµο-
κρατίας και του Χρηµατοδοτικού Μηχανισµού «ΑΤΗΕΝΑ», που
αφορά στις υπηρεσίες µετακινήσεων και µεταφορών που παρέ-
χονται από το Πολυεθνικό Συντονιστικό Κέντρο Στρατηγικών Θα-
λασσίων Μεταφορών των Αθηνών (AMSCC).

γ) «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης (Memorandum of Un-
derstanding) µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρα-
τίας και της Κυβέρνησης της Ιταλικής ∆ηµοκρατίας που αφορά
στη συνεργασία του Υπουργείου Άµυνας της Ιταλικής ∆ηµοκρα-
τίας µε το Πολυεθνικό Συντονιστικό Κέντρο Στρατηγικών Θα-
λασσίων Μεταφορών των Αθηνών (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC),
καθώς και της δι’ ανταλλαγής Ρηµατικών ∆ιακοινώσεων (Verbal
Notes) Συµφωνίας Τροποποίησης του Μνηµονίου».

3. Ώρα 12.00’: ΕΙ∆ΙΚΗ ΜΟΝΙΜΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΠΡΟΣΤΑΣΙΑΣ ΤΟΥ
ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ

Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Ο βαθµός προώθησης των Ανανεώσιµων Πηγών Ενέργειας

στη Χώρα µας.
4. Ώρα 13.00’: ∆ΙΑΡΚΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΠΑΡΑΓΩΓΗΣ ΚΑΙ ΕΜΠΟ-

ΡΙΟΥ
Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Επεξεργασία και εξέταση του σχεδίου νόµου του Υπουργείου

Ανάπτυξης «∆ιασυνοριακές συγχωνεύσεις κεφαλαιούχων εται-
ρειών».

5.Ώρα 14.00’: ∆ΙΑΡΚΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗ ∆ΗΜΟΣΙΑΣ ∆ΙΟΙΚΗΣΗΣ,
∆ΗΜΟΣΙΑΣ ΤΑΞΗΣ ΚΑΙ ∆ΙΚΑΙΟΣΥΝΗΣ

Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Επεξεργασία και εξέταση του σχεδίου νόµου του Υπουργείου

∆ικαιοσύνης «Μεταρρυθµίσεις στην οργάνωση της ιατροδικα-
στικής υπηρεσίας, στη θεραπευτική µεταχείριση χρηστών ναρ-
κωτικών ουσιών και άλλες διατάξεις».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
αναφορών και ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Θα γίνει προεκφώνηση των νοµοσχεδίων που είναι γραµµένα
στην ηµερήσια διάταξη.

Υπουργείου Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας:
Ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου: «Αναδιοργάνωση Σώ-

µατος Επιθεώρησης Εργασίας (Σ.ΕΠ.Ε.), ρύθµιση θεµάτων Ορ-
γανισµών εποπτευοµένων από το Υπουργείο Απασχόλησης και
Κοινωνικής Προστασίας και άλλες διατάξεις».

Κυρία Καλαντζάκου, έχετε κάποια διόρθωση ή συµπλήρωση;
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΖΑΚΟΥ (Υφυπουργός Απασχόλησης και Κοι-

νωνικής Προστασίας): Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα απλώς να κάνω µία παρατήρηση όσον αφορά το

εξής: Η παράγραφος 2 του άρθρου 41 του νοµοσχεδίου µετα-
φέρεται ως παράγραφος 5 του άρθρου 15 και οι λοιπές παρά-
γραφοι του άρθρου 41 αναριθµούνται αναλόγως.

Ευχαριστώ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Να µας µοιραστούν, κύριε Πρόεδρε.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΖΑΚΟΥ (Υφυπουργός Απασχόλησης και Κοι-

νωνικής Προστασίας): Είναι τεχνικές.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Βεβαίως, θα σας µοι-

ραστούν.
(Στο σηµείο αυτό η Υφυπουργός Απασχόλησης και Κοινωνικής

Προστασίας κα Σοφία Καλαντζάκου καταθέτει τις προαναφερ-
θείσες νοµοτεχνικές βελτιώσεις, οι οποίες έχουν ως εξής:

«Νοµοτεχνική παρατήρηση
Η παράγραφος 2 του άρθρου 41 του νοµοσχεδίου µεταφέρε-

ται ως παράγραφος 5 του άρθρου 15 και οι λοιπές παράγραφοι
του άρθρου 41 αναριθµούνται αναλόγως»)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ερωτάται το Σώµα:
Γίνεται δεκτό στο σύνολό του το νοµοσχέδιο του Υπουργείου
Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας: «Αναδιοργάνωση Σώ-
µατος Επιθεώρησης Εργασίας (Σ.ΕΠ.Ε.), ρύθµιση θεµάτων Ορ-
γανισµών εποπτευοµένων από το Υπουργείο Απασχόλησης και
Κοινωνικής Προστασίας και άλλες διατάξεις» µε τη νοµοτεχνική
βελτίωση της κυρίας Υπουργού;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Το νοµοσχέδιο έγινε

δεκτό και στο σύνολο κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς, το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Απασχόλησης και

Κοινωνικής Προστασίας: «Αναδιοργάνωση Σώµατος Επιθεώρη-
σης Εργασίας (Σ.ΕΠ.Ε.), ρύθµιση θεµάτων Οργανισµών επο-
πτευοµένων από το Υπουργείο Απασχόλησης και Κοινωνικής
Προστασίας και άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό σε µόνη συζήτηση
επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου κατά πλειοψηφία
και έχει ως εξής:

«Αναδιοργάνωση Σώµατος Επιθεώρησης Εργασίας (Σ.ΕΠ.Ε.),
ρύθµιση θεµάτων Οργανισµών εποπτευοµένων από το Υπουρ-
γείο Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας και άλλες δια-
τάξεις

ΜΕΡΟΣ Α’
ΘΕΜΑΤΑ ΑΝΑ∆ΙΟΡΓΑΝΩΣΗΣ

ΣΩΜΑΤΟΣ ΕΠΙΘΕΩΡΗΣΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Άρθρο 1
Σύσταση Τµηµάτων

1. Στο Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας (Σ.ΕΠ.Ε.) συνιστώνται τα
παρακάτω τοπικά Τµήµατα Κοινωνικής Επιθεώρησης:

Α) Τµήµα Κοινωνικής Επιθεώρησης Ορεστιάδας µε έδρα την
Ορεστιάδα, που υπάγεται στην Περιφερειακή ∆ιεύθυνση Κοινω-
νικής Επιθεώρησης Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης.

Β) Τµήµα Κοινωνικής Επιθεώρησης Σχηµαταρίου µε έδρα το

Σχηµατάρι, που υπάγεται στην Περιφερειακή ∆ιεύθυνση Κοινω-
νικής Επιθεώρησης Στερεάς Ελλάδος.

Γ) Τµήµα Κοινωνικής Επιθεώρησης Θέρµης Νοµού Θεσσαλο-
νίκης µε έδρα το ∆ήµο Θέρµης, που υπάγεται στην Περιφερειακή
∆ιεύθυνση Κοινωνικής Επιθεώρησης Κεντρικής Μακεδονίας.

∆) Τµήµα Κοινωνικής Επιθεώρησης Αµαρουσίου µε έδρα εντός
των ορίων του ∆ήµου Αµαρουσίου, που υπάγεται στη ∆ιεύθυνση
Κοινωνικής Επιθεώρησης Αθηνών.

Ε) Τµήµα Κοινωνικής Επιθεώρησης Αιγάλεω µε έδρα εντός
των ορίων του ∆ήµου Αιγάλεω, που υπάγεται στη ∆ιεύθυνση Κοι-
νωνικής Επιθεώρησης Αθηνών.

Η καθ’ ύλην αρµοδιότητα των Τµηµάτων αυτών είναι αυτή που
καθορίζεται στην παράγραφο 2 του άρθρου 9 του π.δ. 136/1999
«Οργάνωση Υπηρεσιών Σώµατος Επιθεώρησης Εργασίας
(Σ.ΕΠ.Ε.)» (ΦΕΚ 134 Α’). Με απόφαση του Υπουργού Απασχόλη-
σης και Κοινωνικής Προστασίας καθορίζεται η κατά τόπον αρ-
µοδιότητα των παραπάνω συνιστώµενων Τµηµάτων.

2. Συνιστάται Περιφερειακή ∆ιεύθυνση Κοινωνικής Επιθεώρη-
σης ∆ωδεκανήσου µε έδρα τη Ρόδο, η οποία συγκροτείται από
το Τµήµα Συντονισµού Ελέγχου, Αξιολόγησης και Τεκµηρίωσης
και από τα τοπικά Τµήµατα:

Α) Τµήµα Κοινωνικής Επιθεώρησης Ρόδου, µε έδρα τη Ρόδο
Β) Τµήµα Κοινωνικής Επιθεώρησης Κω, µε έδρα την Κω
Γ) Τµήµα Κοινωνικής Επιθεώρησης Καλύµνου, µε έδρα την Κά-

λυµνο
∆) Τµήµα Κοινωνικής Επιθεώρησης Καρπάθου, µε έδρα την

Κάρπαθο.
3. Η Περιφερειακή ∆ιεύθυνση Κοινωνικής Επιθεώρησης Νο-

τίου Αιγαίου, µε έδρα την Ερµούπολη Σύρου, µετονοµάζεται σε
Περιφερειακή ∆ιεύθυνση Κοινωνικής Επιθεώρησης Κυκλάδων
και συγκροτείται από το Τµήµα Συντονισµού Ελέγχου, Αξιολό-
γησης και Τεκµηρίωσης και από τα τοπικά Τµήµατα:

Α) Τµήµα Κοινωνικής Επιθεώρησης Σύρου, µε έδρα την Ερ-
µούπολη

Β) Τµήµα Κοινωνικής Επιθεώρησης Νάξου, µε έδρα τη Νάξο
Γ) Τµήµα Κοινωνικής Επιθεώρησης Άνδρου, µε έδρα την

Άνδρο
∆) Τµήµα Κοινωνικής Επιθεώρησης Θήρας, µε έδρα τη Σαντο-

ρίνη
Ε) Τµήµα Κοινωνικής Επιθεώρησης Μήλου, µε έδρα τη Μήλο.
Η παράγραφος ΙΑ του άρθρου 7 του π.δ. 136/1999 «Οργάνωση

Υπηρεσιών Σώµατος Επιθεώρησης Εργασίας (Σ.ΕΠ.Ε.)» καταρ-
γείται.

4. Η καθ’ ύλην αρµοδιότητα των ∆ιευθύνσεων Κοινωνικής Επι-
θεώρησης ∆ωδεκανήσου και Κυκλάδων είναι αυτή που καθορί-
ζεται στο άρθρο 9 του π.δ. 136/1999 «Οργάνωση Υπηρεσιών
Σώµατος Επιθεώρησης Εργασίας (Σ.ΕΠ.Ε.)». Η κατά τόπον αρ-
µοδιότητα των υπαγόµενων σε αυτές Τµηµάτων καθορίζεται µε
απόφαση του Υπουργού Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστα-
σίας.

5. Για τη στελέχωση των υφιστάµενων και των συνιστάµενων
µε τον παρόντα νόµο Υπηρεσιών του Σώµατος Επιθεώρησης Ερ-
γασίας (Σ.ΕΠ.Ε.) µέρος από τις υφιστάµενες κενές οργανικές θέ-
σεις του µόνιµου προσωπικού, όπως αυτές έχουν προβλεφθεί µε
το π.δ. 136/1999, µετατρέπονται ως ακολούθως:

Α) 56 θέσεις ΠΕ ∆ιοικητικοί
Β) 3 θέσεις ΠΕ Ναυπηγοί
Γ) 2 θέσεις ΤΕ Ναυπηγοί
∆) 15 θέσεις ΠΕ Ιατροί
Ε) 11 θέσεις ∆Ε ∆ιοικητικού – Λογιστικού

ΣΤ) 5 θέσεις ∆Ε Τεχνικοί
Ζ) 8 θέσεις ∆Ε Οδηγοί.
Οι κατά τα ανωτέρω µετατρεπόµενες θέσεις προσδιορίζονται

µε απόφαση του Υπουργού Απασχόλησης και Κοινωνικής Προ-
στασίας. Με όµοια απόφαση κατανέµονται στις υπηρεσίες του
Σώµατος Επιθεώρησης Εργασίας οι ανωτέρω θέσεις ανά κατη-
γορία, κλάδο και ειδικότητα σύµφωνα µε τις ανάγκες του Σώµα-
τος. Μέχρι να τεθούν σε λειτουργία τα νέα τµήµατα, οι κενές
οργανικές θέσεις θα καλύπτονται σύµφωνα µε το π.δ. 136/1999
και µε το άρθρο 4 του παρόντος.
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Άρθρο 2
Στελέχωση Σ.ΕΠ.Ε.

1. Μόνιµοι υπάλληλοι της Κεντρικής Υπηρεσίας του Υπουρ-
γείου Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας δύνανται να µε-
τατίθενται σε κενές οργανικές θέσεις Υπηρεσιών του Σώµατος
Επιθεώρησης Εργασίας (Σ.ΕΠ.Ε.). Αντιστοίχως, µόνιµοι υπάλλη-
λοι και Επιθεωρητές του Σ.ΕΠ.Ε. δύνανται να µετατίθενται σε
κενές οργανικές θέσεις της Κεντρικής Υπηρεσίας του Υπουρ-
γείου Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας.

2. Υπάλληλοι της Κεντρικής Υπηρεσίας του Υπουργείου Απα-
σχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας και υπάλληλοι και Επιθε-
ωρητές του Σώµατος Επιθεώρησης Εργασίας (Σ.ΕΠ.Ε.), οι οποίοι
έχουν τις προϋποθέσεις επιλογής σε θέσεις Προϊσταµένων Τµη-
µάτων, σύµφωνα µε τις κείµενες διατάξεις, δύνανται να υποβάλ-
λουν αίτηση επιλογής για τις θέσεις Προϊσταµένων Τµηµάτων
των ως άνω υπηρεσιών. Η επιλογή γίνεται από το αρµόδιο Υπη-
ρεσιακό Συµβούλιο.

3. Στο τέλος της παραγράφου 1 του άρθρου 8 του ν.
2639/1998 προστίθεται εδάφιο ως ακολούθως:

«α) Ως υπάλληλοι της κατηγορίας Πανεπιστηµιακής και Τε-
χνολογικής Εκπαίδευσης (ΠΕ ∆ιοικητικού – Οικονοµικού και ΤΕ
∆ιοικητικού - Λογιστικού) εννοούνται και οι υπάλληλοι των κατη-
γοριών Πανεπιστηµιακής (ΠΕ) και Τεχνολογικής Εκπαίδευσης
(ΤΕ) των Κοινωνικών Επιθεωρητών και αντίστροφα, β) ως υπάλ-
ληλοι των κατηγοριών Πανεπιστηµιακής και Τεχνολογικής Εκ-
παίδευσης (ΠΕ Μηχανικών ή ΠΕ Θετικών Επιστηµών ή ΠΕ
Ιατρών, Ιατρών ειδικοτήτων, ΤΕ Μηχανικών και ΤΕ Υγείας Πρό-
νοιας) εννοούνται και οι υπάλληλοι των κατηγοριών Πανεπιστη-
µιακής (ΠΕ) και Τεχνολογικής Εκπαίδευσης (ΤΕ) των Τεχνικών
και Υγειονοµικών Επιθεωρητών και αντίστροφα και γ) ως υπάλ-
ληλοι Πανεπιστηµιακής, Τεχνολογικής και ∆ευτεροβάθµιας Εκ-
παίδευσης (ΠΕ Πληροφορικής, ΤΕ Πληροφορικής, ∆Ε
∆ιοικητικού – Λογιστικού, ∆Ε Τεχνικών και ∆Ε Τεχνικών – Οδη-
γών) εννοούνται και οι υπάλληλοι των αντίστοιχων κατηγοριών
του Σώµατος Επιθεώρησης Εργασίας.»

4. Το πρώτο εδάφιο της παραγράφου 3 του άρθρου 8 του ν.
2639/1998 (ΦΕΚ 205 Α’), όπως αντικαταστάθηκε µε την παρά-
γραφο 2 του άρθρου 15 του ν. 2874/2000, αντικαθίσταται ως
ακολούθως:

«Το Σ.ΕΠ.Ε. στελεχώνεται µε µεταθέσεις υπαλλήλων του
Υπουργείου Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας, µε απο-
σπάσεις υπαλλήλων του ∆ηµοσίου και Νοµικών Προσώπων ∆η-
µοσίου ∆ικαίου, µε µετατάξεις, καθώς και µε νέες προσλήψεις,
κατά τις κείµενες διατάξεις.»

5. Το άρθρο 10 του ν. 2639/1998, όπως τροποποιήθηκε και
ισχύει, αντικαθίσταται ως ακολούθως:

«1. Το προσωπικό του Σ.ΕΠ.Ε. εκπαιδεύεται αρχικά κατά την εί-
σοδό του σε αυτό και στη συνέχεια σε τακτά χρονικά διαστή-
µατα. Τα προγράµµατα εκπαίδευσης καταρτίζονται από τον
Υπουργό Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας µετά από
γνώµη του Συµβουλίου Κοινωνικού Ελέγχου Επιθεώρησης Ερ-
γασίας, που προβλέπεται στο άρθρο 13 του ν. 2639/1998.

Τα προγράµµατα αρχικής εκπαίδευσης πρέπει να περιλαµβά-
νουν κατ’ ελάχιστον ένα µήνα πρακτικής άσκησης σε θέµατα επι-
θεώρησης εργασίας.

2. Η εκπαίδευση και η συνεχιζόµενη κατάρτιση του προσωπι-
κού του Σ.ΕΠ.Ε. µπορεί να πραγµατοποιείται σε συνεργασία και
µε το Ινστιτούτο Επιµόρφωσης του Εθνικού Κέντρου ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης. Το προσωπικό του Σ.ΕΠ.Ε. µπορεί να αποστέλλεται
για εκπαίδευση σε σχολές ή κέντρα εκπαίδευσης του ιδιωτικού ή
δηµόσιου τοµέα του εσωτερικού ή εξωτερικού ανάλογα µε τις ει-
δικές ανάγκες της αποστολής του.

3. Με απόφαση του Υπουργού Απασχόλησης και Κοινωνικής
Προστασίας ρυθµίζεται κάθε λεπτοµέρεια των παραγράφων 1
και 2.»

6. Οι υπάλληλοι της Κεντρικής Υπηρεσίας του Υπουργείου
Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας που µετατίθενται στο
Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας, επιλέγονται σε θέσεις Προϊστα-
µένων Τµηµάτων του Σ.ΕΠ.Ε. ή διενεργούν ελέγχους προς υπο-
βοήθηση του έργου του Σ.ΕΠ.Ε. πρέπει να πληρούν µία εκ των

κάτωθι προϋποθέσεων:
α. Να έχουν ασκήσει ελεγκτικά καθήκοντα σύµφωνα µε την 81

∆ΣΕ του 1947 η οποία κυρώθηκε µε το ν. 3249/1955 και το ν.δ.
2954/1954 «Περί οργανώσεως Σώµατος Επιθεώρησης Εργασίας
παρά τω Υπουργείω Εργασίας και άλλων τινών διατάξεων».

β. Να έχουν λάβει µέρος σε προγράµµατα εκπαίδευσης της
παραγράφου 5 του παρόντος άρθρου εφόσον πληρούν τις προ-
ϋποθέσεις της παραγράφου 2 του άρθρου 8 του ν. 2639/1998.

7. Οι υπάλληλοι της Κεντρικής Υπηρεσίας του Υπουργείου
Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας και του Σώµατος Επι-
θεώρησης Εργασίας κατά την ενάσκηση των καθηκόντων τους
έχουν τα δικαιώµατα και τις υποχρεώσεις που απορρέουν από
το π.δ. 136/1999 και το ν. 2639/1998, όπως τροποποιήθηκαν
και ισχύουν.

Άρθρο 3
Aύξηση του αριθµού των Ειδικών Επιθεωρητών

της Κεντρικής Υπηρεσίας του Σώµατος
Επιθεώρησης Εργασίας

Στις υφιστάµενες θέσεις Ειδικών Επιθεωρητών Εργασίας του
άρθρου 11 του ν. 2639/1998 και του άρθρου 27 του ν. 2956/2001
προστίθενται µία οργανική θέση Τεχνικού ή Υγειονοµικού Επιθε-
ωρητή Εργασίας µε βαθµό ∆ιευθυντή και µία οργανική θέση Τε-
χνικού ή Υγειονοµικού Επιθεωρητή Εργασίας Προϊσταµένου
Τµήµατος.

Άρθρο 4
Ανακατανοµή κενών θέσεων στο Σ.ΕΠ.Ε.

1. Στο τέλος του άρθρου 13 του π.δ.136/1999 (ΦΕΚ 134 Α’)
προστίθεται εδάφιο ως ακολούθως:

«Με απόφαση του Υπουργού Απασχόλησης και Κοινωνικής
Προστασίας µπορεί να γίνει ανακατανοµή των κενών οργανικών
θέσεων του µόνιµου προσωπικού του Σ.ΕΠ.Ε. σε υφιστάµενους
κλάδους προσωπικού της ίδιας ή άλλης κατηγορίας για ειδικό-
τητες που κρίνονται απαραίτητες.»

2. Στο τέλος του άρθρου 14 του π.δ.136/1999 (ΦΕΚ 134 Α’)
προστίθεται παράγραφος ως ακολούθως:

«Με απόφαση του Υπουργού Απασχόλησης και Κοινωνικής
Προστασίας µπορεί να γίνει ανακατανοµή των κενών οργανικών
θέσεων του µόνιµου προσωπικού του Σ.ΕΠ.Ε. κατά υπηρεσίες,
όπου κρίνεται απαραίτητο.»

Άρθρο 5
Υπηρεσία Ειδικών Επιθεωρητών Εργασίας

Όπου στο άρθρο 11 παρ. 3 του ν. 2639/1998 αναφέρονται οι
λέξεις «των υπαλλήλων» αντικαθίστανται µε τις λέξεις «των Επι-
θεωρητών».

Άρθρο 6
Υποχρέωση εργοδότη για τήρηση του βιβλίου αδειών

Η παράγραφος 3 του άρθρου 4 του α.ν. 539/1945 ( ΦΕΚ 229
Α’) αντικαθίσταται ως ακολούθως:

«3. Έκαστος εργοδότης οφείλει να τηρεί ειδικό βιβλίο, το
οποίο δύναται να είναι και σε µορφή µηχανογραφηµένων σελί-
δων.

Το ειδικό βιβλίο ή οι µηχανογραφηµένες σελίδες πρέπει να φέ-
ρουν τα στοιχεία της επιχείρησης, την ένδειξη βιβλίο αδειών και
να περιλαµβάνει τις παρακάτω στήλες:

Αύξων αριθµός, ονοµατεπώνυµο µισθωτών, ειδικότητα, ηµε-
ροµηνία πρόσληψης, προϋπηρεσία, αριθµός δικαιούµενων ηµε-
ρών αδείας, χρονολογία έναρξης και λήξης χορηγηθείσας
αδείας, αποδοχές αδείας, επίδοµα αδείας, παρατηρήσεις, υπο-
γραφή µισθωτού.

Τα ανωτέρω στοιχεία διατηρούνται από τον εργοδότη επί µία
πενταετία και πρέπει να είναι στη διάθεση των Επιθεωρητών Ερ-
γασίας του Σ.ΕΠ.Ε. που ασκούν τον έλεγχο και την εποπτεία της
εφαρµογής του παρόντος.»
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Άρθρο 7
Υποχρέωση εργοδότη για την τήρηση στοιχείων

Οι εργοδότες έχουν υποχρέωση να διατηρούν στο αρχείο
τους επί µία διετία από την ηµεροµηνία λήξης τους αντίγραφα
των συµβάσεων εργασίας, γνωστοποιήσεων και λοιπών εγγρά-
φων, που υποχρεούνται να χορηγούν στους εργαζόµενους, σύµ-
φωνα µε το π.δ. 156/1994 και το άρθρο 1 του ν. 2639/1998, σε
έντυπη ή ηλεκτρονική µορφή.

Άρθρο 8
∆ιοικητικές κυρώσεις

1. Το εδάφιο α’και η περίπτωση α’της παραγράφου 1 του άρ-
θρου 16 του ν. 2639/1998, όπως έχουν αντικατασταθεί και ισχύ-
ουν σήµερα, τροποποιούνται ως ακολούθως:

«1. Στον εργοδότη που παραβαίνει τις διατάξεις της εργατικής
νοµοθεσίας επιβάλλεται µε αιτιολογηµένη πράξη του αρµόδιου
Προϊσταµένου ∆ιεύθυνσης Κοινωνικής Επιθεώρησης Εργασίας
ή Κέντρου Πρόληψης Επαγγελµατικού Κινδύνου ή του ελέγξα-
ντος Ειδικού Επιθεωρητή Εργασίας και ύστερα από προηγού-
µενη πρόσκληση του εργοδότη για παροχή εξηγήσεων:

α. Πρόστιµο για καθεµία παράβαση, από πεντακόσια ευρώ
(500,00 ) µέχρι πενήντα χιλιάδες ευρώ (50.000,00 ).»

2. Το εδάφιο α’και η περίπτωση α’της παραγράφου 1 του άρ-
θρου 24 του ν. 2224/1994, όπως έχουν αντικατασταθεί και ισχύ-
ουν σήµερα, τροποποιούνται ως ακολούθως:

«1. Σε κάθε εργοδότη, κατασκευαστή, παρασκευαστή, εισα-
γωγέα, προµηθευτή που παραβαίνει τις διατάξεις της νοµοθε-
σίας για την υγιεινή και ασφάλεια της εργασίας ανεξάρτητα από
τις ποινικές κυρώσεις, επιβάλλεται µε αιτιολογηµένη πράξη του
αρµόδιου Προϊσταµένου Κέντρου Πρόληψης Επαγγελµατικού
Κινδύνου ή του ελέγξαντος Ειδικού Επιθεωρητή Εργασίας και
ύστερα από προηγούµενη πρόσκληση του εργοδότη για παροχή
εξηγήσεων:

α. Πρόστιµο για καθεµία παράβαση, από πεντακόσια ευρώ
(500,00 ) µέχρι πενήντα χιλιάδες ευρώ (50.000,00 ).»

Άρθρο 9
Συµπλήρωση διατάξεων περί Συµβουλίου Υγιεινής

και Ασφάλειας της Εργασίας (Σ.Υ.Α.Ε.)
και Συµβουλίου Κοινωνικού Ελέγχου Επιθεώρησης

Εργασίας (Σ.Κ.Ε.Ε.Ε.)

1. Στην παράγραφο 7 του άρθρου 25 του π.δ. 368/1989, µετά
την περίπτωση ιστ’, προστίθεται περίπτωση ιζ’, η οποία έχει ως
ακολούθως:

«ιζ. έναν Τεχνικό ή Υγειονοµικό Επιθεωρητή Εργασίας του Σώ-
µατος Επιθεώρησης Εργασίας µε τον αναπληρωτή του».

2. Στην παράγραφο 1 του άρθρου 13 του ν. 2639/1998, µετά
την περίπτωση στ’προστίθενται περιπτώσεις ζ’και η’, οι οποίες
έχουν ως ακολούθως:

«ζ. έναν υπάλληλο της Γενικής ∆ιεύθυνσης Συνθηκών και Υγι-
εινής της Εργασίας του Υπουργείου Απασχόλησης και Κοινωνι-
κής Προστασίας µε τον αναπληρωτή του και

η. έναν υπάλληλο της Γενικής ∆ιεύθυνσης Εργασίας του
Υπουργείου Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας µε τον
αναπληρωτή του.»

Άρθρο 10
Θητεία Προέδρου και µελών Επιτροπών

Η παράγραφος 3 του άρθρου 48 του ν. 2676/1999 συµπληρώ-
νεται ως ακολούθως:

«Ο παραπάνω περιορισµός ισχύει µόνο για τις Τοπικές ∆ιοικη-
τικές Επιτροπές των Υποκαταστηµάτων του Ι.Κ.Α. – Ε.Τ.Α.Μ.
Νοµών Αττικής και Θεσσαλονίκης.»

Άρθρο 11
∆ηµιουργία Κέντρων Πρόληψης Επαγγελµατικού

Κινδύνου (ΚΕ.Π.Ε.Κ.)
Σε περίπτωση συστάσεως Περιφερειακού Κέντρου Πρόληψης

Επαγγελµατικού Κινδύνου, η υφιστάµενη αντίστοιχη ∆ιεύθυνση
από την οποία αποσπάται η τοπική αρµοδιότητα του Κέντρου
Πρόληψης Επαγγελµατικού Κινδύνου διατηρεί την κατά τόπον
αρµοδιότητά της επί της υπόλοιπης περιφέρειας αυτής.

Άρθρο 12
∆ικαίωµα άσκησης καθηκόντων ιατρού εργασίας

Η παράγραφος 2 του άρθρου 9 του ν. 3144/2003 (ΦΕΚ 111 Α’),
όπως τροποποιήθηκε µε το άρθρο 29 του ν. 3227/2004 (ΦΕΚ 31
Α’) και το άρθρο 5 του ν. 3667/2008 (ΦΕΚ 114 Α’), αντικαθίσταται
ως εξής:

«2. Κατ’ εξαίρεση, τα καθήκοντα του ιατρού εργασίας, όπως
αυτά προβλέπονται στο ν. 1568/1985 (ΦΕΚ 177 Α’) «Υγιεινή και
Ασφάλεια των εργαζοµένων» έχουν δικαίωµα να ασκούν:

α) Οι ιατροί χωρίς ειδικότητα, οι οποίοι κατά τη δηµοσίευση
του παρόντος νόµου έχουν συνάψει συµβάσεις παροχής υπηρε-
σιών ιατρού εργασίας µε επιχειρήσεις και αποδεικνύουν την
άσκηση των καθηκόντων αυτών συνεχώς επί επτά (7) τουλάχι-
στον έτη.

β) Οι ιατροί, οι οποίοι κατά τη δηµοσίευση του παρόντος εκτε-
λούν καθήκοντα ιατρού εργασίας χωρίς να κατέχουν ή να ασκούν
τον τίτλο της ειδικότητας της ιατρικής της εργασίας, αλλά τίτλο
άλλης ειδικότητας.

γ) Με κοινή απόφαση των Υπουργών Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης, Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας και Οικο-
νοµίας και Οικονοµικών, η οποία εκδίδεται εντός δύο (2) µηνών
από την έναρξη ισχύος του παρόντος, καθορίζονται οι όροι, οι
προϋποθέσεις, ο χρόνος και κάθε άλλη αναγκαία λεπτοµέρεια
για την εκπαίδευση και την πιστοποίηση των αναγκαίων προσό-
ντων για την απόκτηση του τίτλου της ειδικότητας της ιατρικής
της εργασίας από ιατρούς των περιπτώσεων των εδαφίων α’και
β’της παρούσας, καθώς και για την άσκηση αυτής έως την ολο-
κλήρωση της διαδικασίας για την απόκτηση του ως άνω τίτλου
της ειδικότητας της ιατρικής της εργασίας.»

Άρθρο 13
∆ιασύνδεση υπηρεσιών Σ.ΕΠ.Ε. µε διαδίκτυο

Όλες οι Υπηρεσίες του Σώµατος Επιθεώρησης Εργασίας συν-
δέονται στο διαδίκτυο και αποκτούν πρόσβαση σε πηγές πληρο-
φόρησης και βάσεις δεδοµένων απαραίτητες για την ορθή
λειτουργία τους και την άρτια, συνεχή και ολοκληρωµένη ενηµέ-
ρωση των Επιθεωρητών Εργασίας για θέµατα αρµοδιότητάς
τους.

Με απόφαση του Υπουργού Απασχόλησης και Κοινωνικής
Προστασίας ρυθµίζεται κάθε λεπτοµέρεια της ανωτέρω περι-
πτώσεως.

ΜΕΡΟΣ Β’
ΡΥΘΜΙΣΗ ΘΕΜΑΤΩΝ ΟΡΓΑΝΙΣΜΩΝ ΕΠΟΠΤΕΙΑΣ

ΚΑΙ ΦΟΡΕΩΝ ΥΠΟΥΡΓΕΙΟΥ ΑΠΑΣΧΟΛΗΣΗΣ
ΚΑΙ ΚΟΙΝΩΝΙΚΗΣ ΠΡΟΣΤΑΣΙΑΣ

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Α’
ΡΥΘΜΙΣΕΙΣ ΘΕΜΑΤΩΝ ΟΡΓΑΝΙΣΜΟΥ ΑΠΑΣΧΟΛΗΣΗΣ ΕΡΓΑ-

ΤΙΚΟΥ ∆ΥΝΑΜΙΚΟΥ (Ο.Α.Ε.∆.)

Άρθρο 14
Ρυθµίσεις ειδικού εποχιακού βοηθήµατος

1. Στην παράγραφο 1 του άρθρου 22 του ν.1836/1989 (ΦΕΚ 79
Α’), όπως συµπληρώθηκε µε την παράγραφο 2 του άρθρου 22
του ν. 2556/1997 (ΦΕΚ 270 Α’), προστίθεται τελευταίο εδάφιο ως
ακολούθως:

«Οι µισθωτοί της ναυπηγοεπισκευαστικής ζώνης, εφόσον υπά-
γονται στην υποχρεωτική ασφάλιση του Ι.Κ.Α.-Ε.Τ.Α.Μ., δικαιού-
νται από τον Ο.Α.Ε.∆. ειδικό εποχιακό βοήθηµα και όταν
παρέχουν την εργασία τους σε επιχειρήσεις µε έδρα στην Ελ-
λάδα και δραστηριότητες σε µία ή περισσότερες χώρες - µέλη
της Ευρωπαϊκής Ένωσης.»
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2. Το ειδικό εποχιακό βοήθηµα του άρθρου 22 του
ν.1836/1989, όπως ισχύει, καταβάλλεται σε όλους τους δικαιού-
χους µία φορά το έτος κατά το διάστηµα από 10 Σεπτεµβρίου
έως 30 Νοεµβρίου. Ο έλεγχος των προϋποθέσεων για την κατα-
βολή του βοηθήµατος διενεργείται κατά το αυτό ως άνω χρονικό
διάστηµα.

3. Το εδάφιο α’της παραγράφου 2 του άρθρου 22 του ν.
1836/1989 καταργείται.

Άρθρο 15
Ρύθµιση θεµάτων του Λογαριασµού για την

Απασχόληση και την Επαγγελµατική Κατάρτιση (Λ.Α.Ε.Κ.)

1. Τα στοιχεία, τα οποία οι επιχειρήσεις και γενικά οι φορείς
υποβάλλουν ηλεκτρονικά στον Ο.Α.Ε.∆. για την αποπληρωµή των
προγραµµάτων του Λογαριασµού για την Απασχόληση και την
Επαγγελµατική Κατάρτιση (Λ.Α.Ε.Κ.), µετά από έλεγχο κατά τη
διαδικασία που ορίζεται µε αποφάσεις των Υπουργών Οικονο-
µίας και Οικονοµικών και Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστα-
σίας, αποτελούν οριστικούς τίτλους εξόφλησης των δικαιούχων
επιχειρήσεων και φορέων και φυλάσσονται σε ηλεκτρονικό αρ-
χείο για λογαριασµό του Ελεγκτικού Συνεδρίου, από το οποίο
ελέγχονται κατασταλτικά κατά τις κείµενες διατάξεις.

Με κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµίας και Οικονοµι-
κών και Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας, που εκδίδεται
µετά από γνώµη της Επιτροπής ∆ιαχείρισης του Λ.Α.Ε.Κ. και δη-
µοσιεύεται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, µπορεί να εξειδι-
κεύονται οι όροι εφαρµογής των διατάξεων της παρούσας
παραγράφου.

Με όµοια απόφαση µπορεί να καθορίζεται ανάλογη διαδικα-
σία για εκπαιδευτικά προγράµµατα του Λ.Α.Ε.Κ. που υλοποιήθη-
καν πριν από τη δηµοσίευση του παρόντος νόµου.

2. Οι επιχειρήσεις και γενικά οι φορείς που υλοποιούν προ-
γράµµατα Λ.Α.Ε.Κ. υποχρεούνται να διατηρούν φυσικό αρχείο
µε όλα τα στοιχεία που αφορούν τα ανωτέρω προγράµµατα του-
λάχιστον επί µία πενταετία.

3. Με αποφάσεις του ∆ιοικητή του Ο.Α.Ε.∆. ανατίθεται στο
προσωπικό του Οργανισµού ο έλεγχος του φυσικού αρχείου των
προγραµµάτων επαγγελµατικής κατάρτισης του κλάδου
Λ.Α.Ε.Κ..

4. Η παράγραφος 5 του άρθρου 1 του ν. 2434/1996 (ΦΕΚ 188
Α’) αντικαθίσταται ως ακολούθως:

« 5. Οι πόροι του Λ.Α.Ε.Κ. που αποδίδονται στις επιχειρήσεις
και αφορούν την επαγγελµατική κατάρτιση είναι ακατάσχετοι,
δεν λογίζονται ως έσοδα και απαλλάσσονται από κάθε φορολο-
γική επιβάρυνση.»

5. Οι ρυθµίσεις της παραγράφου 1 του παρόντος άρθρου µπο-
ρούν να εφαρµόζονται ανάλογα για όλες γενικά τις παροχές του
Ο.Α.Ε.∆..

Άρθρο 16
Παραγραφή απαιτήσεων κατά Ο.Α.Ε.∆.

Οποιαδήποτε απαίτηση κατά του Ο.Α.Ε.∆. παραγράφεται µετά
πενταετία, εφόσον από άλλη ειδική διάταξη δεν ορίζεται βραχύ-
τερος χρόνος παραγραφής αυτής. Η κατά του Ο.Α.Ε.∆. απαίτηση
προς επιστροφή αχρεωστήτως ή παρά το νόµο καταβληθέντος
στον Οργανισµό χρηµατικού ποσού παραγράφεται µετά τρία (3)
έτη από την καταβολή.

Άρθρο 17
Προµήθειες µικρής αξίας

Το άρθρο 45 του β.δ. 266/1971 (ΦΕΚ 80 Α’), όπως αντικατα-
στάθηκε µε το άρθρο 21 του π.δ. 111/1987 (ΦΕΚ 64 Α’), αντικα-
θίσταται ως ακολούθως:

«Η προµήθεια ετοιµοπαράδοτων ειδών που η αξία τους δεν
υπερβαίνει τα εκατόν πενήντα ευρώ (150 ) µπορεί να διενεργη-
θεί κατά την κρίση της αρµόδιας υπηρεσίας απευθείας, χωρίς
την τήρηση των διατάξεων που αφορούν τις προµήθειες του
Ο.Α.Ε.∆..

Το ύψος του ως άνω ποσού µπορεί να αναπροσαρµόζεται µε
απόφαση των Υπουργών Οικονοµίας και Οικονοµικών και Απα-
σχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας, µετά από πρόταση του
∆.Σ. του Ο.Α.Ε.∆..»

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Β’
ΡΥΘΜΙΣΗ ΘΕΜΑΤΩΝ ΟΡΓΑΝΙΣΜΟΥ

ΕΡΓΑΤΙΚΗΣ ΕΣΤΙΑΣ (Ο.Ε.Ε.)

Άρθρο 18
Σύσταση Τµήµατος Χορήγησης Παροχών

1. Στην παράγραφο 1 του άρθρου 5 του π.δ. 2/1977 προστί-
θεται στοιχείο (Γ) ως ακολούθως:

«Γ) Τµήµα Χορήγησης Παροχών».
2. Στην παράγραφο 2 του άρθρου 5 του π.δ. 2/1977 προστί-

θεται στοιχείο (Γ) ως ακολούθως:
«Γ) Τµήµα Χορήγησης Παροχών:
Ο συντονισµός της λειτουργίας των Κεντρικών και Περιφερει-

ακών Υπηρεσιών χορήγησης παροχών.
Η συνεργασία µε τα κατά τόπους Κέντρα Εξυπηρέτησης Πο-

λιτών (Κ.Ε.Π.) για την κατά το δυνατόν καλύτερη εξυπηρέτηση
των δικαιούχων του Ο.Ε.Ε..

Η µέριµνα και εισήγηση λήψης µέτρων για µείωση της γρα-
φειοκρατίας, δικαιολογητικών κ.λπ., απλούστευση διαδικασιών
σε θέµατα χορήγησης παροχών.

Η συνεργασία µε τη ∆ιεύθυνση Πληροφορικής, σε θέµατα µη-
χανογράφησης των Υπηρεσιών χορήγησης παροχών, η µέριµνα
για την τήρηση και ενηµέρωση µητρώου δικαιούχων.

Η µέριµνα για τη χορήγηση κάρτας στους δικαιούχους παρο-
χών του Ο.Ε.Ε., που θα πιστοποιεί την ιδιότητά τους αυτή.

Η έγκαιρη αποστολή προς τις Κεντρικές και Περιφερειακές
Υπηρεσίες παροχής του Ο.Ε.Ε., καθώς και στα Κ.Ε.Π. εγκυκλίων
και ανακοινώσεων για τις προϋποθέσεις και τους χρόνους χορή-
γησης των παροχών.

Η χρέωση ανά Υπηρεσία του αριθµού των διατιθέµενων προς
χορήγηση παροχών, παρακολούθηση της ροής αυτών, καθώς
και τη συγκέντρωση απολογιστικών στοιχείων για ενηµέρωση
του ∆ιοικητικού Συµβουλίου (∆.Σ.).

Η µέριµνα για τη χορήγηση στοιχείων προς το Γραφείο Τύπου
και ∆ηµοσίων Σχέσεων, καθώς και σύνταξη εισηγήσεων για την
αναγκαιότητα εκτύπωσης των πάσης φύσεως εντύπων, ανακοι-
νώσεων, εισιτηρίων και δελτίων, οι οποίες σχέση έχουν µε τις χο-
ρηγούµενες παροχές προς τους δικαιούχους του Ο.Ε.Ε..

Η αντιµετώπιση αιτηµάτων για επιτόπια χορήγηση παροχών σε
φορείς που ασχολούνται µε θέµατα ατόµων µε αναπηρίες, σε
µέλη οργανώσεων εργαζοµένων ή συνταξιούχων, σε Κέντρο
Ανοικτής Προστασίας Ηλικιωµένων (Κ.Α.Π.Η.).

Η παραλαβή και διάθεση στις υπηρεσίες χορήγησης παροχών
των πάσης φύσεως εισιτηρίων, δελτίων, κουπονιών.

Του ανωτέρω Τµήµατος προΐσταται υπάλληλος των κλάδων
ΠΕ1 ∆ιοικητικού ή ΤΕ4 ∆ιοικητικού ή ∆Ε1 ∆ιοικητικού.»

Άρθρο 19
Σύσταση Τµηµάτων Μισθοδοσίας και Ενίσχυσης

Εργατοϋπαλληλικών Οργανώσεων

1. Στην παράγραφο 1 του άρθρου 3 του π.δ. 2/1977 προστί-
θενται στοιχεία (δ) και (ε) ως ακολούθως:

«δ) Τµήµα Μισθοδοσίας
ε) Τµήµα Ενίσχυσης Εργατοϋπαλληλικών Οργανώσεων.»
2. Στην παράγραφο 2 του άρθρου 3 του π.δ. 2/1977 προστί-

θενται στοιχεία (∆) και (Ε) ως ακολούθως:
«∆) Τµήµα Μισθοδοσίας:
Η επεξεργασία και εκκαθάριση των πάσης φύσεως µισθοδο-

σιών του προσωπικού του Οργανισµού (Τακτικών και Εκτάκτων),
Αθηνών και επαρχίας, καθώς επίσης των µε ειδικό καθεστώς της
έµµισθης εντολής Νοµικών Συµβούλων του Ο.Ε.Ε., των αποζη-
µιώσεων των µελών του ∆.Σ. του Οργανισµού ανά συνεδρίαση,
την εκκαθάριση των πάσης φύσεως αποδοχών του Προέδρου
και των δύο (2) Αντιπροέδρων του ∆.Σ. του Ο.Ε.Ε..

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8561



Η εκκαθάριση των αποζηµιώσεων των υπαλλήλων του Οργα-
νισµού που συµµετέχουν µε οποιαδήποτε ιδιότητα (Μέλους ή Ει-
σηγητή ή Γραµµατέα) στις συνεδριάσεις των Περιφερειακών
Επιτροπών που λειτουργούν κατά τόπους όπου υπάρχουν Περι-
φερειακές Υπηρεσίες.

Ο υπολογισµός, η καταγραφή και εκκαθάριση όλων των εν
γένει πρόσθετων αυξήσεων που χορηγούνται στο δηµόσιο τοµέα
είτε µε τη µορφή των ετήσιων ποσοστών αύξησης σύµφωνα µε
το νόµο είτε µε τη µορφή των µηνιαίων εκκαθαρίσεων των απα-
σχολούµενων υπερωριακά στα εκδροµικά προγράµµατα του
Ο.Ε.Ε. σε ολόκληρη την Επικράτεια είτε µε τη µορφή εκκαθάρι-
σης των εκτός έδρας όλων των υπηρετούντων µε εξαρτηµένη
σχέση εργασίας υπαλλήλων του Οργανισµού αλλά και εκείνων
που λόγω θέσης έχουν και διέπονται από ειδικές ρυθµίσεις
νόµων (Πρόεδρος- Αντιπρόεδροι- Μέλη του ∆.Σ.).

Η εκκαθάριση των τελεσίδικων δικαστικών αποφάσεων που δι-
καιώνουν προσφυγές υπαλλήλων για διάφορους λόγους κατά
του Οργανισµού.

Η κατά µήνα σύνταξη και κατάθεση της περιοδικής δήλωσης
για τους ασφαλισµένους υπαλλήλους στον Κύριο Ασφαλιστικό
Φορέα Ι.Κ.Α., καθώς και της ετήσιας όµοιας.

Η επεξεργασία και κατάθεση αντίστοιχης κατάστασης και δή-
λωσης για τους ασφαλισµένους στα Επικουρικά και λοιπά Τα-
µεία, καθώς και για κάθε Οργανισµό ή οποιονδήποτε άλλο Φορέα
γίνεται απόδοση παρακρατούµενων οφειλών - κρατήσεων.

Η εκκαθάριση των αµοιβών των Μεικτών Επιτροπών Οικοδο-
µικού Ελέγχου και Υγιεινής, καθώς και αυτών της Ναυπηγοεπι-
σκευαστικής Ζώνης.

Η λεπτοµερής τήρηση και ενηµέρωση των ατοµικών µερίδων
µισθοδοσίας και αποζηµιώσεων µε την αντίστοιχη χορήγηση ετή-
σιων βεβαιώσεων εισοδηµάτων από µισθωτές και άλλες υπηρε-
σίες.

Του ανωτέρω Τµήµατος προΐσταται υπάλληλος των κλάδων
ΠΕ1 ∆ιοικητικού ή ΤΕ4 ∆ιοικητικού ή ∆Ε1 ∆ιοικητικού.

Ε) Τµήµα Ενίσχυσης Εργατοϋπαλληλικών Οργανώσεων:
Αρµοδιότητες που απορρέουν από τις εκάστοτε ισχύουσες νο-

µοθετικές ρυθµίσεις και τις κατ’ εξουσιοδότησή τους εκδιδόµε-
νες υπουργικές αποφάσεις σχετικά µε τους πόρους των
συνδικαλιστικών οργανώσεων.

Έλεγχος των νοµιµοποιητικών εγγράφων των συνδικαλιστικών
οργανώσεων όλης της χώρας σε συνεργασία µε τη Νοµική Υπη-
ρεσία του Οργανισµού και τήρηση ενηµερωµένου αρχείου
αυτών.

Έλεγχος πληρότητας και ορθότητας των δικαιολογητικών
σύµφωνα µε τα οριζόµενα στις εκάστοτε ισχύουσες υπουργικές
αποφάσεις, υπολογισµός των αναλογούντων ποσών και σύνταξη
εισηγήσεων προς το ∆.Σ. του Οργανισµού σχετικά µε τις επιχο-
ρηγήσεις των οργανώσεων όσον αφορά τις δαπάνες τους για:

- λειτουργικά έξοδα (∆ΕΗ, ΟΤΕ, Υ∆ΡΕΥΣΗ)
- µισθοδοσίες προσωπικού τους
- καθαριότητα
- διεξαγωγή εκλογοαπολογιστικών συνεδρίων και αµοιβή δι-

καστικών αντιπροσώπων
- διοργάνωση ηµερίδων, σεµιναρίων, διαλέξεων, πραγµατο-

ποίηση εκδόσεων για θέµατα δικαίου της εργασίας
- ταξίδια και διαµονή στην Ελλάδα και το εξωτερικό και φιλο-

ξενία ξένων αντιπροσώπων µε σκοπό την ανάπτυξη σχέσεων µε
συνδικαλιστικές οργανώσεις και ∆ιεθνείς Οργανισµούς που προ-
ωθούν την πολιτική εργασιακών σχέσεων

- συνδροµές σε ∆ιεθνείς Οργανώσεις.
Εκκαθάριση και ενταλµατοποίηση όλων των ανωτέρω δαπα-

νών.
Σύνταξη όλων των προσχεδίων των σχετικών υπουργικών απο-

φάσεων που εκδίδονται κατ’ έτος κατ’ επιταγή των εκάστοτε
ισχυουσών νοµοθετικών διατάξεων προς έγκριση από το ∆.Σ. του
Οργανισµού και στη συνέχεια διαβίβασή τους στο αρµόδιο
Υπουργείο προς έκδοση υπουργικών αποφάσεων.

Του ανωτέρω Τµήµατος προΐσταται υπάλληλος των κλάδων
ΠΕ1 ∆ιοικητικού ή ΤΕ4 ∆ιοικητικού ή ∆Ε1 ∆ιοικητικού.»

Άρθρο 20
Σύσταση Αυτοτελών Γραφείων

1. Στον Οργανισµό Εργατικής Εστίας (Ο.Ε.Ε.) συνιστάται Αυ-
τοτελές Γραφείο Ποιοτικού Ελέγχου. Στο Γραφείο αυτό οι αρ-
µοδιότητες είναι:

α) Η διενέργεια τακτικών ελέγχων, αυτεπαγγέλτως ή κατ’
έγκλιση, για τη διαπίστωση τήρησης των συµβατικών υποχρεώ-
σεων των συµβεβληµένων µε τον Ο.Ε.Ε. προµηθευτών - αναδό-
χων, για τις πάσης φύσεως παρεχόµενες υπηρεσίες, στα πλαίσια
υλοποίησης προγραµµάτων του Οργανισµού προς εκπλήρωση
των σκοπών του. Οι έλεγχοι δύναται να πραγµατοποιούνται µε
επιτόπιο έλεγχο, µε αυτοψία ή µε κάθε άλλο πρόσφορο τρόπο.
Μετά το πέρας των ελέγχων συντάσσεται σχετική έκθεση, η
οποία υποβάλλεται στον Πρόεδρο του ∆ιοικητικού Συµβουλίου
(∆.Σ.) του Οργανισµού.

β) Η υποβολή προτάσεων στον Πρόεδρο του ∆.Σ. του Ο.Ε.Ε.,
για περαιτέρω βελτίωση και αναβάθµιση των πάσης φύσεως πα-
ρεχόµενων υπηρεσιών.

Του ως άνω Γραφείου προΐστανται υπάλληλοι των κλάδων ΠΕ1
∆ιοικητικού ή ΤΕ4 ∆ιοικητικού ή ∆Ε1 ∆ιοικητικού.

2. Στον Οργανισµό Εργατικής Εστίας (Ο.Ε.Ε.) συνιστάται αυ-
τοτελές Γραφείο Συνεργασίας µε την Ευρωπαϊκή Ένωση (Ε.Ε.)
και άλλες ∆ιεθνείς Οργανώσεις και Οργανισµούς. Του Αυτοτε-
λούς Γραφείου προΐστανται υπάλληλοι των κλάδων ΠΕ1 ∆ιοικη-
τικού ή ΤΕ4 ∆ιοικητικού ή ΤΕ11 Βιβλιοθηκονόµων - Αρχειοθετών
ή ∆Ε1 ∆ιοικητικού. Στο Γραφείο αυτό αρµοδιότητα είναι η ανά-
πτυξη συνεργασιών του Ο.Ε.Ε. µε συναφείς φορείς της Ε.Ε.,
καθώς και άλλες ∆ιεθνείς Οργανώσεις και Οργανισµούς, που
έχουν τους αυτούς ή ανάλογους προς τον Ο.Ε.Ε. σκοπούς, µε
στόχο τη βελτίωση των παρεχόµενων υπηρεσιών δια της ανταλ-
λαγής απόψεων και εµπειριών και την ανάπτυξη κοινών πρωτο-
βουλιών και δράσεων.

Άρθρο 21
Ανέγερση Βρεφονηπιακών Σταθµών

1. Tα Ν.Π.∆.∆., τα Ν.Π.Ι.∆., καθώς και οι Οργανισµοί Τοπικής
Αυτοδιοίκησης (O.T.A.), στους οποίους έχουν παραχωρηθεί κατά
χρήση ακίνητα, επιτρέπεται να προβαίνουν, µετά από σύµφωνη
γνώµη του κυρίου του ακινήτου, σε περαιτέρω παραχώρηση δω-
ρεάν χρήσης αυτών προς τον Οργανισµό Εργατικής Εστίας
(Ο.Ε.Ε.), µε σκοπό την ανέγερση και λειτουργία Βρεφονηπια-
κών Σταθµών, µε δαπάνες του Ο.Ε.Ε. προς χρήση των δικαιού-
χων του. Στην περίπτωση που η διαχείριση των ακινήτων που
έχουν παραχωρηθεί ανήκει στην Κτηµατική Εταιρεία του ∆ηµο-
σίου απαιτείται και η σύµφωνη γνώµη αυτής.

2. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµίας και Οικονο-
µικών, Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας και του κατά
περίπτωση αρµόδιου Υπουργού, ύστερα από πρόταση του ∆ιοι-
κητικού Συµβουλίου (∆.Σ.) του Ο.Ε.Ε., εγκρίνεται η κατά χρήση
δωρεάν παραχώρηση του ακινήτου προς τον Ο.Ε.Ε., η διάρκεια
της οποίας δεν µπορεί να είναι µικρότερη των πενήντα (50) ετών.
Με την ίδια απόφαση καθορίζονται οι ειδικότεροι όροι και προϋ-
ποθέσεις αυτής, καθώς και κάθε άλλη αναγκαία λεπτοµέρεια.

3. Για την υλοποίηση της κατά τα ανωτέρω εγκριθείσας παρα-
χώρησης ακινήτου καταρτίζεται σχετική σύµβαση µεταξύ του
Ο.Ε.Ε. και του κατά περίπτωση αρµόδιου φορέα, στην οποία ανα-
φέρονται αναλυτικά όλοι οι τιθέµενοι όροι, οι προϋποθέσεις και
αιρέσεις, σύµφωνα µε την εγκεκριµένη στην προηγούµενη πα-
ράγραφο απόφαση του ∆.Σ. του Ο.Ε.Ε.. Η σύµβαση αυτή απαλ-
λάσσεται του φόρου δωρεάς.

Άρθρο 22
Παροχή οικονοµικού κινήτρου

Με σκοπό την επιτυχή και ταχύτερη διεκπεραίωση πανελλα-
δικά του νέου προγράµµατος «Εναρµόνιση Οικογενειακής και
Επαγγελµατικής Ζωής» και την αύξηση της απόδοσης και παρα-
γωγικότητας, παρέχεται κίνητρο στο τακτικό και µε σχέση εργα-
σίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου προσωπικό του
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Οργανισµού Εργατικής Εστίας ( Ο.Ε.Ε.). Οι όροι, οι προϋποθέ-
σεις και το ύψος αυτού καθορίζονται µε κοινή απόφαση των
Υπουργών Οικονοµίας και Οικονοµικών και Απασχόλησης και
Κοινωνικής Προστασίας. Η δαπάνη θα βαρύνει τον προϋπολογι-
σµό του Ο.Ε.Ε..

Άρθρο 23
Σύσταση θέσεων µετακλητών ειδικών συνεργατών

Η παράγραφος 10 του άρθρου 20 του ν. 2224/1994 (ΦΕΚ 112
Α’), η οποία προστέθηκε µε την παράγραφο 5 του άρθρου 21 του
ν. 3144/2003 (ΦΕΚ 111 Α’) αντικαθίσταται ως εξής:

«10. Στο γραφείο του Προέδρου του ∆.Σ. του Ο.Ε.Ε. συνιστώ-
νται πέντε (5) θέσεις µετακλητών ειδικών συνεργατών µε σχέση
εργασίας ιδιωτικού δικαίου ορισµένου χρόνου. Η πρόσληψη
αυτή γίνεται από τον Πρόεδρο του Οργανισµού. Ο ειδικός συ-
νεργάτης αποχωρεί αυτοδίκαια και ταυτόχρονα µε την αποχώ-
ρηση, για οποιονδήποτε λόγο του προσώπου που τον προσέλαβε
χωρίς να γεννάται οποιοδήποτε δικαίωµα αποζηµίωσης ή οποιο-
δήποτε άλλο δικαίωµα ή αξίωση από την αποχώρηση. Οι θέσεις
αυτές µπορεί να πληρωθούν και µε απόσπαση από το ∆ηµόσιο ή
από τον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα.

Η αµοιβή των παραπάνω προσώπων καθορίζεται µε κοινή από-
φαση των Υπουργών Οικονοµίας και Οικονοµικών και Απασχό-
λησης και Κοινωνικής Προστασίας.»

Άρθρο 24
Λοιπά θέµατα Οργανισµού Εργατικής Εστίας

1. Συνιστώνται θέσεις µόνιµου προσωπικού στους παρακάτω
υφιστάµενους κλάδους του Οργανισµού Εργατικής Εστίας
(Ο.Ε.Ε.) ως ακολούθως:

- 30 θέσεις στον κλάδο ΠΕ9 Παιδαγωγικής Νηπιαγωγών
- 30 θέσεις στο κλάδο ΤΕ5 Νηπιοβρεφοκοµίας.
Προσόντα διορισµού για την πλήρωση των θέσεων αυτών είναι

τα προβλεπόµενα από το π.δ. 50/2001, όπως ισχύει. Η κατανοµή
των θέσεων αυτών γίνεται µε απόφαση του Υπουργού Απασχό-
λησης και Κοινωνικής Προστασίας, µετά από γνώµη του ∆.Σ. του
Ο.Ε.Ε..

2. Το προτελευταίο εδάφιο της παραγράφου 1 του άρθρου 24
του ν. 3227/ 2004 τροποποιείται ως ακολούθως:

«Της ∆ιεύθυνσης Πληροφορικής και των τµηµάτων της
προΐστανται υπάλληλοι των κλάδων ΠΕ12 Πληροφορικής ή ΠΕ2
Τεχνικού ή ΠΕ14 Μαθηµατικών ή ΤΕ13 Πληροφορικής ή ΠΕ1 ∆ι-
οικητικού.»

3. Το τελευταίο εδάφιο της παραγράφου 2 του άρθρου 24 του
ν. 3227/2004 τροποποιείται ως ακολούθως:

«Της ∆ιεύθυνσης προΐσταται υπάλληλος του κλάδου ΠΕ1 ∆ι-
οικητικού, του Τµήµατος Βρεφονηπιακών Σταθµών προΐστανται
υπάλληλοι των κλάδων ΠΕ1 ∆ιοικητικού ή ΠΕ9 Παιδαγωγικής Νη-
πιαγωγών ή ΤΕ5 Νηπιοβρεφοκοµίας και του τµήµατος Κέντρων
Εργαζόµενης Νεότητας προΐσταται υπάλληλος των κλάδων ΠΕ1
∆ιοικητικού ή ΠΕ3 Καθηγητών Γενικής Εκπαίδευσης ή ΠΕ5 Κα-
θηγητών Οικιακής Οικονοµίας ή ΠΕ6 Καθηγητών Φυσικής Αγω-
γής ή ΤΕ1 Κοινωνικών Λειτουργών ή ΤΕ6 Καθηγητών Μουσικής
ή ∆Ε1 ∆ιοικητικού.»

4.α. Το αυτοτελές Γραφείο Νοµικού Συµβούλου του Οργανι-
σµού Εργατικής Εστίας (Ο.Ε.Ε.) µετονοµάζεται σε Νοµική Υπη-
ρεσία (Ν.Υ.) του Ο.Ε.Ε.. Της Νοµικής Υπηρεσίας του Ο.Ε.Ε.
προΐσταται ∆ικηγόρος παρ’ Αρείω Πάγω, εκ των υπηρετούντων
στον Ο.Ε.Ε..

Κριτήρια ορισµού του προϊσταµένου της Ν.Υ. είναι: α) η δεκα-
πενταετής τουλάχιστον προϋπηρεσία στον Ο.Ε.Ε., β) η άρτια
επαγγελµατική κατάρτιση και η ικανότητά του για τη διασφάλιση
της οµαλής και αποδοτικής λειτουργίας της Ν.Υ. και του προσή-
κοντος επιπέδου συνεργασίας, σύµφωνα µε τον Κώδικα περί ∆ι-
κηγόρων, τον Κώδικα ∆εοντολογίας των ∆ικηγόρων, τις δοµές
και τους εσωτερικούς θεσµούς του Ο.Ε.Ε.. Ο ορισµός του
Προϊσταµένου γίνεται µε απόφαση του Προέδρου του για µία
τριετία.

β. Στον Ο.Ε.Ε. συνιστώνται τρεις (3) επιπλέον θέσεις δικηγό-

ρων µε σχέση έµµισθης εντολής.
5. Στον Ο.Ε.Ε. τηρείται κανονισµός αποδοχής πάσης φύσεως

δωρεών και χορηγιών που µπορεί να καταβάλλονται υπέρ του
Οργανισµού από οποιοδήποτε φυσικό ή νοµικό πρόσωπο ή δη-
µόσιο ή ιδιωτικό φορέα της χώρας ή της Ευρωπαϊκής Ένωσης
(Ε.Ε.) στα πλαίσια διοργάνωσης εκδηλώσεων και ανάπτυξης
πρωτοβουλιών και δράσεων για την εκπλήρωση των καταστατι-
κών σκοπών του υπέρ των δικαιούχων του. Ο Κανονισµός αυτός
συντάσσεται µε απόφαση του ∆ιοικητικού Συµβουλίου του Ορ-
γανισµού, η οποία εγκρίνεται µε απόφαση του Υπουργού Απα-
σχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας.

6. Το άρθρο 24 του ν. 1346/1983 (ΦΕΚ 46 Α’) αντικαθίσταται
ως ακολούθως:

«Από την τιµή των δελτίων θεάµατος, που διανέµει ο Ο.Ε.Ε.
δωρεάν στους µισθωτούς, σύµφωνα µε το ν. 678/ 1977 και τα
άρθρα 11, 12 και 13 του α.ν. 252/1968, παρακρατείται ποσοστό
4% υπέρ του Οργανισµού Εταιρικών Θιάσων του Σωµατείου Ελ-
λήνων Ηθοποιών, 2% υπέρ του Ταµείου Αλληλοβοήθειας του Σω-
µατείου Ελλήνων Ηθοποιών, 1% υπέρ του Ταµείου Τεχνικών
Θεάτρου, 1% υπέρ της Εταιρείας Ελλήνων Θεατρικών Συγγρα-
φέων και 4% υπέρ του Ελληνικού Θεατρικού Μουσείου.»

7. Τα εδάφια πέντε και έξι της παραγράφου 1 του άρθρου 16
του ν. 3205/2003 (ΦΕΚ 297 Α’), όπως κάθε φορά ισχύουν, εφαρ-
µόζονται και για τους υπαλλήλους του Ο.Ε.Ε., που συµµετέχουν
ως επόπτες συνοδοί στα εκδροµικά προγράµµατα, που πραγµα-
τοποιούνται κατά Κυριακές ή εξαιρέσιµες ηµέρες.

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Γ’
ΡΥΘΜΙΣΗ ΘΕΜΑΤΩΝ ΟΡΓΑΝΙΣΜΟΥ

ΕΡΓΑΤΙΚΗΣ ΚΑΤΟΙΚΙΑΣ (Ο.Ε.Κ.)

Άρθρο 25
Επιδότηση ενοικίου του Οργανισµού

Εργατικής Κατοικίας (Ο.Ε.Κ.)

Το άρθρο 8 του ν. 2736/1999 (ΦΕΚ 172 Α’) αντικαθίσταται ως
ακολούθως:

«Όσοι έτυχαν ή τυγχάνουν επιδότησης ενοικίου επιτρέπεται
να συµµετέχουν και σε άλλα προγράµµατα στεγαστικής συν-
δροµής του Οργανισµού Εργατικής Κατοικίας. Η επιδότηση ενοι-
κίου διακόπτεται όταν στον δικαιούχο παραχωρηθεί κατοικία, σε
περίπτωση δε δανειοδότησης ή χορήγησης επιδότησης επιτο-
κίου, όταν χορηγηθεί στον δικαιούχο ολόκληρο το ποσό του δα-
νείου.»

Άρθρο 26
Παροχή οικονοµικού κινήτρου

Με σκοπό την αντιµετώπιση και έγκαιρη ικανοποίηση του συ-
νεχώς διογκούµενου αριθµού αιτήσεων παροχής στεγαστικής
συνδροµής από τη διεύρυνση των προγραµµάτων του Ο.Ε.Κ.
πανελλαδικά, παρέχεται οικονοµικό κίνητρο στο τακτικό και µε
σχέση εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου προσωπικό
του Ο.Ε.Κ.. Οι όροι, οι προϋποθέσεις και το ύψος αυτού καθορί-
ζονται µε κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµίας και Οικο-
νοµικών και Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας. Η δαπάνη
θα βαρύνει τον προϋπολογισµό του Ο.Ε.Κ..

ΜΕΡΟΣ Γ’
ΡΥΘΜΙΣΗ ΛΟΙΠΩΝ ΘΕΜΑΤΩΝ ΥΠΟΥΡΓΕΙΟΥ

ΑΠΑΣΧΟΛΗΣΗΣ ΚΑΙ ΚΟΙΝΩΝΙΚΗΣ ΠΡΟΣΤΑΣΙΑΣ
ΘΕΜΑΤΑ ΣΧΕΤΙΚΑ ΜΕ ΤΗΝ ΑΠΑΣΧΟΛΗΣΗ

Άρθρο 27
Αµοιβές ειδικού επιστηµονικού προσωπικού

στη Μονάδα Ανάλυσης και Τεκµηρίωσης

Οι αποδοχές του ειδικού επιστηµονικού προσωπικού της Μο-
νάδας Ανάλυσης και Τεκµηρίωσης του Υπουργείου Απασχόλη-
σης και Κοινωνικής Προστασίας καθορίζονται σύµφωνα µε τις
διατάξεις του ν. 3205/2003. Στο ανωτέρω προσωπικό καταβάλ-
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λεται επίσης ειδική πρόσθετη αµοιβή, το ύψος, οι προϋποθέσεις
και κάθε άλλη λεπτοµέρεια της οποίας καθορίζονται µε κοινή
απόφαση των Υπουργών Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστα-
σίας και Οικονοµίας και Οικονοµικών.

Άρθρο 28
Κεντρική Βιβλιοθήκη του Υπουργείου Απασχόλησης και Κοι-

νωνικής Προστασίας

Στις αρµοδιότητες της ∆ιεύθυνσης Εκπαίδευσης ανήκει και η
µέριµνα για την οργάνωση και λειτουργία της Κεντρικής Βιβλιο-
θήκης, ο εµπλουτισµός της µε έντυπο υλικό, η συγκέντρωση και
τεκµηρίωση γραπτών πληροφοριών σχετικών µε θέµατα που εν-
διαφέρουν το Υπουργείο και την επιµόρφωση των υπαλλήλων
του, η ενηµέρωση των υπηρεσιών του Υπουργείου για το υλικό
της βιβλιοθήκης και της τεκµηρίωσης, καθώς και η σύνδεση και
ανταλλαγή υλικού µε βιβλιοθήκες άλλων φορέων του εσωτερι-
κού και εξωτερικού συναφούς αντικειµένου.

Η αρµοδιότητα αυτή ασκείται από το Τµήµα Εισαγωγικής Εκ-
παίδευσης.

Άρθρο 29
Επέκταση διατάξεων

Η περίπτωση στ’της παρ. 2 του άρθρου 22 του ν. 2469/1997
(ΦΕΚ 38 Α’), καθώς και η περίπτωση στ’ της παρ. 1 του άρθρου
2 του π.δ. 67/1997 (ΦΕΚ 61 Α’) έχουν ισχύ για το Γ’Κοινοτικό
Πλαίσιο Στήριξης και το Εθνικό Στρατηγικό Πλαίσιο Αναφοράς
(Ε.Σ.Π.Α.).

Άρθρο 30
Σκοπός – Αρµοδιότητες

Στο τέλος του άρθρου 2 του π.δ. 475/1993 (ΦΕΚ 205 Α’) «Σύ-
σταση Γενικής Γραµµατείας Απασχόλησης και ∆ιαχείρισης Κοι-
νοτικών Πόρων στο Υπουργείο Απασχόλησης και Κοινωνικής
Προστασίας», που τροποποιήθηκε δυνάµει των παραγράφων 3-
4 του άρθρου 18 του ν. 2224/1994 (ΦΕΚ 112 Α’), προστίθεται πα-
ράγραφος ως ακολούθως:

«Με κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµίας και Οικονοµι-
κών και Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας και όπου απαι-
τείται του συναρµόδιου κάθε φορά Υπουργού, δύναται να
ρυθµίζονται ειδικότερα θέµατα αρµοδιότητας του Υπουργείου
Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας που αφορούν στις
προϋποθέσεις, στις διαδικασίες, στους όρους, στα όργανα και
σε κάθε άλλη αναγκαία λεπτοµέρεια σχετικά µε τη διαχείριση,
παρακολούθηση, χρηµατοδότηση, υλοποίηση ή άλλη συναφή
ενέργεια που συνδέεται µε την υλοποίηση πράξεων, οι οποίες
συγχρηµατοδοτούνται από οποιαδήποτε χρηµατοδοτικά µέσα ή
προγράµµατα.»

Άρθρο 31
Θέµατα Οργανισµού Μεσολάβησης

και ∆ιαιτησίας (Ο.ΜΕ.∆.)

Στην παράγραφο 2 του άρθρου 14 του ν. 2190/1994 (ΦΕΚ 28
Α’) όπως ισχύει, προστίθεται στοιχείο κβ’ως ακολούθως:

«κβ. το προσωπικό του Οργανισµού Μεσολάβησης και ∆ιαι-
τησίας (Ο.ΜΕ.∆.)».

Άρθρο 32
Πρόγραµµα επιδότησης ανέργων
Συνεταιριστικών Λιπασµάτων Α.Ε.

1. Καταρτίζεται πρόγραµµα ειδικής επιδότησης ανέργων για
τους εργαζοµένους της εταιρίας µε την επωνυµία «Συνεταιρι-
στικά Λιπάσµατα Α.Ε.» των οποίων η καταγγελία της σχέσης ερ-
γασίας τους από την επιχείρηση εµπίπτει στο χρονικό διάστηµα
από 20.10.1999 έως 20.11.1999 και οι οποίοι κατά την έκδοση
της υπ’ αριθµ. 30161/9.3.2000 (ΦΕΚ 272 Β’) κοινής απόφασης
των Υπουργών Οικονοµίας και Οικονοµικών και Απασχόλησης

και Κοινωνικής Προστασίας δεν πληρούσαν τις προϋποθέσεις
για την ένταξή τους στις ρυθµίσεις αυτής.

2. Α. Στο πρόγραµµα της ειδικής επιδότησης ανέργων έχουν
δικαίωµα να ενταχθούν εργαζόµενοι της παραγράφου 1 εφόσον:
α) έχουν συµπληρώσει επτάµισι χιλιάδες (7.500) ηµέρες ασφά-
λισης και είναι άνεργοι κατά την ηµεροµηνία δηµοσίευσης του
παρόντος νόµου, β) έχουν συµπληρώσει ή συµπληρώνουν το πε-
ντηκοστό (50ό) έτος της ηλικίας τους µέχρι 31.12.2010, γ) θα
αναγγελθούν στον Ο.Α.Ε.∆. εντός εξήντα (60) ηµερών από τη δη-
µοσίευση του παρόντος.

Β. Στους απολυµένους από την επιχείρηση της παραγράφου 1,
στους οποίους υπολείπονται µέχρι την έναρξη ισχύος του παρό-
ντος νόµου έως και χίλιες διακόσιες (1.200) ηµέρες ασφάλισης
για τη συµπλήρωση των επτάµιση χιλιάδων (7.500) ηµερών
ασφάλισης, που προαπαιτούνται για την ένταξή τους στο πρό-
γραµµα της ειδικής επιδότησης, παρέχεται η δυνατότητα να κα-
λυφθούν από το πρόγραµµα τόσες ηµέρες ασφάλισης, όσες
υπολείπονται για την ένταξή τους στο πρόγραµµα και µέχρι το
όριο των χιλίων διακοσίων (1.200) ηµερών ασφάλισης.

Στην περίπτωση αυτή δεν θα ισχύσουν οι διατάξεις της παρα-
γράφου 2Γ του παρόντος.

Γ. Στους απολυµένους από την επιχείρηση της παραγράφου 1
στους οποίους υπολείπονται µέχρι την έναρξη ισχύος του παρό-
ντος νόµου έως και χίλιες διακόσιες (1.200) ηµέρες ασφάλισης
για τη συµπλήρωση των κατ’ ελάχιστο απαιτούµενων προϋποθέ-
σεων για λήψη πλήρους σύνταξης, παρέχεται η δυνατότητα να
καλυφθούν από το πρόγραµµα τόσες ηµέρες ασφάλισης, όσες
υπολείπονται για λήψη πλήρους σύνταξης και µέχρι το όριο των
χιλίων διακοσίων (1.200) ηµερών ασφάλισης, εφόσον πληρούν
την προϋπόθεση της προβλεπόµενης προς συνταξιοδότηση ηλι-
κίας.

3. Η διάρκεια της ειδικής επιδότησης ορίζεται στους τριάντα
έξι (36) µήνες, µε δυνατότητα παράτασης είκοσι τεσσάρων (24)
µηνών µε κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµίας και Οικονο-
µικών και Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας. Αν συ-
µπληρωθούν οι προϋποθέσεις για τη λήψη µειωµένης σύνταξης
γήρατος, όχι όµως και πλήρους, η ειδική επιδότηση συνεχίζεται
µέχρι τη συµπλήρωση του ορίου πλήρους συνταξιοδότησης, όχι
όµως πέραν του ανώτατου χρονικού ορίου αυτής. Το µηνιαίο επί-
δοµα της ειδικής επιδότησης θα είναι ίσο µε το 80% του µηνι-
αίου µισθού ή του εικοσιπενταπλασίου του ηµεροµισθίου, που
καταβλήθηκε κατά το µήνα που προηγήθηκε της καταγγελίας
της σύµβασης εργασίας από την επιχείρηση της παραγράφου 1,
προσαυξανόµενο µε τις αυξήσεις που έχουν χορηγηθεί µε τις
ΕΓΣΣΕ ετών 2000 έως 2008 και δεν θα υπερβαίνει το ποσό των
χιλίων διακοσίων (1.200) ευρώ.

Η µηνιαία αυτή ειδική επιδότηση θα αναπροσαρµόζεται κατ’
έτος κατά το ποσοστό µεταβολής του δείκτη τιµών καταναλωτή
της Ε.Σ.Υ.Ε., αρχής γενοµένης από 1.1.2010.

4. Κατά τη διάρκεια συµµετοχής τους στο πρόγραµµα οι δι-
καιούχοι διατηρούν την ασφάλισή τους στους οικείους ασφαλι-
στικούς φορείς κύριας και επικουρικής ασφάλισης για όλους
τους κλάδους στους οποίους ήταν ασφαλισµένοι κατά το τελευ-
ταίο έτος απασχόλησής τους στην επιχείρηση της παραγράφου
1. Το χρονικό διάστηµα της ειδικής επιδότησης θεωρείται ως
διανυθέν στην ασφάλιση του Κανονισµού Βαρέων και Ανθυγιει-
νών για όσους ως εργαζόµενοι στην επιχείρηση αυτή υπάγονταν
στις διατάξεις του Κανονισµού Βαρέων και Ανθυγιεινών (ΚΒΑΕ)
Ι.Κ.Α.-Ε.Τ.Α.Μ. κατά το προαναφερόµενο χρονικό διάστηµα. Οι
ασφαλιστικές εισφορές εργοδότη και εργαζοµένου βαρύνουν το
πρόγραµµα του Ο.Α.Ε.∆..

5. Για την εφαρµογή και µόνο του παρόντος άρθρου και προ-
κειµένου να συµπληρωθούν οι κατ’ ελάχιστον απαιτούµενες προ-
ϋποθέσεις της παραγράφου 2 του παρόντος για την ένταξη στο
πρόγραµµα, συνυπολογίζεται ο χρόνος στρατιωτικής θητείας,
κατ’ εξαίρεση του εδαφίου γ’της παραγράφου 1 του άρθρου 1
του ν. 1358/ 1983 (ΦΕΚ 64 Α’), όπως ισχύει, ο οποίος αναγνωρί-
ζεται και εξαγοράζεται σύµφωνα µε τις κείµενες διατάξεις,
καθώς και το σύνολο των ηµερών εργασίας σε οποιονδήποτε
φορέα κύριας ασφάλισης, µε εξαίρεση την περίπτωση θεµελίω-
σης συνταξιοδοτικού δικαιώµατος µε βάση τις διατάξεις περί
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35ετίας, στην οποία εφαρµόζονται οι διατάξεις του άρθρου 10
του ν. 825/1978 (ΦΕΚ 189 Α’), όπως κάθε φορά ισχύουν, καθώς
και των προϋποθέσεων που απαιτούνται για τη συνταξιοδότηση
σύµφωνα µε τον Κ.Β.Α.Ε.. Οι αποδοχές που λαµβάνονται υπόψη
για την εφαρµογή των διατάξεων του ν.1358/1983 είναι οι απο-
δοχές που ελάµβαναν οι δικαιούχοι κατά τον τελευταίο µήνα
απασχόλησής τους στην επιχείρηση της παραγράφου 1, µε την
επιφύλαξη των διατάξεων που αναφέρονται στο ανώτατο και κα-
τώτατο όριο αυτών.

6. Για τη συµπλήρωση του χρόνου ασφάλισης της παραγρά-
φου 2 λαµβάνεται υπόψη και ο χρόνος που έχει διανυθεί:

-Σε κράτος – µέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης
-Σε χώρα του Ευρωπαϊκού Οικονοµικού Χώρου και στην Ελβε-

τία
-Σε χώρα µε την οποία έχει συναφθεί διµερής σύµβαση κοι-

νωνικής ασφάλισης.
7. Οι εισφορές για κύρια ασφάλιση υπολογίζονται επί της ανώ-

τατης ασφαλιστικής κλάσης του τελευταίου τριµήνου πριν από
την καταγγελία της σύµβασης από την επιχείρηση της παρα-
γράφου 1, στην οποία κατατάσσονται οι επιδοτούµενοι βάσει των
πράγµατι καταβληθεισών αποδοχών τους προσαυξηµένες µε τις
αυξήσεις που έχουν χορηγηθεί µε τις ΕΓΣΣΕ ετών 2000 έως και
2008. Επί της βάσης αυτής, όπως κάθε φορά ισχύει, θα εξακο-
λουθήσει η καταβολή των εισφορών καθ’ όλη τη διάρκεια της ει-
δικής επιδότησης. Οι εισφορές για επικουρική ασφάλιση
υπολογίζονται επί των αυτών ποσών της κύριας ασφάλισης.

8. Για την ένταξη των µισθωτών στο πρόγραµµα της ειδικής
επιδότησης, µε την επιφύλαξη των παραπάνω διατάξεων, ισχύ-
ουν οι διατάξεις περί επιδοτήσεως των ανέργων από τον
Ο.Α.Ε.∆.. Η ειδική επιδότηση θα αναστέλλεται αν υπάρξει οποι-
ασδήποτε µορφής απασχόληση του επιδοτούµενου.

9. Οι δαπάνες του προγράµµατος βαρύνουν κατά 50% τον
Κρατικό Προϋπολογισµό και κατά 50% τον Ο.Α.Ε.∆. (κλάδο
Λ.Α.Ε.Κ.).

10. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµίας και Οικονο-
µικών και Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας ρυθµίζεται
κάθε αναγκαία λεπτοµέρεια για την εφαρµογή του παρόντος άρ-
θρου.

Άρθρο 33
Πρόγραµµα ειδικής επιδότησης ανεργίας εργαζοµένων της

Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης Α.Ε.

1. Οι εργαζόµενοι στην «Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης Α.Ε.»,
των οποίων η σύµβαση εργασίας θα λυθεί εντός δύο (2) µηνών
από τη δηµοσίευση του παρόντος και οι οποίοι µέχρι 31.12.2013
συµπληρώνουν τις προϋποθέσεις πλήρους ή µειωµένης συντα-
ξιοδότησης, µπορούν να ενταχθούν σε πρόγραµµα ειδικής επι-
δότησης ανεργίας, κατόπιν αιτήσεώς τους στον Ο.Α.Ε.∆..

2. Στο πρόγραµµα της ειδικής επιδότησης ανεργίας µπορούν
να ενταχθούν όσοι είναι ασφαλισµένοι σε Ι.Κ.Α. – Ε.Τ.Α.Μ.,
Τ.Σ.Μ.Ε.∆.Ε. και Τ.Α.Υ.Ε.Β.Ζ..

3. Η διάρκεια της ειδικής επιδότησης ανεργίας θα είναι µέχρι
τη συµπλήρωση των προϋποθέσεων για λήψη πλήρους ή µειω-
µένης σύνταξης γήρατος και δεν θα υπερβαίνει τους εξήντα (60)
µήνες. Αν συµπληρωθούν οι προϋποθέσεις για τη λήψη µειωµέ-
νης σύνταξης γήρατος, όχι όµως και πλήρους, η ειδική επιδό-
τηση συνεχίζεται µέχρι τη συµπλήρωση του ορίου πλήρους
συνταξιοδότησης, όχι όµως πέραν του ανώτατου χρονικού ορίου
αυτής, ήτοι των εξήντα (60) µηνών. Το µηνιαίο επίδοµα της ειδι-
κής επιδότησης ανεργίας θα είναι ίσο µε το 80% του µηνιαίου
µισθού ή του εικοσιπενταπλασίου του ηµεροµισθίου που κατα-
βλήθηκε κατά το µήνα που προηγείται της λύσης της σύµβασης
εργασίας και δεν θα υπερβαίνει το ποσό των χιλίων πεντακοσίων
(1.500) ευρώ. Η µηνιαία αυτή ειδική επιδότηση ανεργίας θα ανα-
προσαρµόζεται κατ’ έτος κατά το ποσοστό µεταβολής του δείκτη
τιµών καταναλωτή της Ε.Σ.Υ.Ε., αρχής γενοµένης από 1.1.2010.

4. Κατά το διάστηµα της ειδικής επιδότησης ανεργίας συνεχί-
ζεται η ασφάλιση των επιδοτουµένων στους οικείους ασφαλιστι-
κούς φορείς κύριας και επικουρικής ασφάλισης και για όλους
τους κλάδους στους οποίους ασφαλίζονταν ως µισθωτοί. Υπό-

χρεος για την παρακράτηση και απόδοση των αναλογουσών
ασφαλιστικών εισφορών για όλους τους κλάδους είναι ο
Ο.Α.Ε.∆.. Ο παραπάνω χρόνος ασφάλισης θεωρείται χρόνος
πραγµατικής εργασίας και λαµβάνεται υπόψη για τη συµπλή-
ρωση των προϋποθέσεων για συνταξιοδότηση µε πλήρη ή µειω-
µένη σύνταξη, καθώς και των απαιτούµενων από την παράγραφο
1 του άρθρου 10 του ν. 825/1978 (ΦΕΚ 189 Α’/ 13.11.1978), όπως
ισχύει κάθε φορά, χρονικών προϋποθέσεων. Οι εισφορές για
κύρια ασφάλιση υπολογίζονται επί της ανώτατης ασφαλιστικής
κλάσης του τελευταίου τριµήνου πριν από τη λύση της σύµβασης
εργασίας στην οποία κατατάσσονται οι επιδοτούµενοι βάσει των
πράγµατι καταβληθεισών αποδοχών τους. Επί της βάσης αυτής,
όπως κάθε φορά ισχύει, θα εξακολουθήσει η καταβολή των ει-
σφορών καθ’ όλη τη διάρκεια της ειδικής επιδότησης. Οι εισφο-
ρές για επικουρική ασφάλιση υπολογίζονται επί των αυτών
ποσών της κύριας ασφάλισης. Όσοι µισθωτοί ήταν ασφαλισµένοι
για τουλάχιστον έξι (6) µήνες κατά τους τελευταίους δώδεκα (12)
µήνες της εργασίας τους στον κλάδο των βαρέων και ανθυγιει-
νών ή των οικοδοµικών του Ι. Κ. Α., λόγω της ειδικότητάς τους ή
της φύσης της εργασίας τους, θα συνεχίσουν να ασφαλίζονται
στον κλάδο αυτόν καθ’ όλη τη διάρκεια της ειδικής επιδότησης
ανεργίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές εργοδότη και εργαζόµενου
βαρύνουν το πρόγραµµα του Ο.Α.Ε.∆., σύµφωνα µε τη δεύτερη
πρόταση της παραγράφου 4.

5. Για την εφαρµογή και µόνο του άρθρου αυτού και προκει-
µένου να συµπληρωθούν οι κατ’ ελάχιστον απαιτούµενες προϋ-
ποθέσεις της παραγράφου 1 του παρόντος για την ένταξη στο
πρόγραµµα, συνυπολογίζεται ο χρόνος στρατιωτικής θητείας,
κατ’ εξαίρεση του εδαφίου γ’της παραγράφου 1 του άρθρου 1
του ν. 1358/1983 (ΦΕΚ 64 Α’/24.5.1983), όπως ισχύει, ο οποίος
αναγνωρίζεται και εξαγοράζεται σύµφωνα µε τις κείµενες διατά-
ξεις, καθώς και το σύνολο των ηµερών εργασίας σε οποιονδή-
ποτε φορέα κύριας ασφάλισης, µε εξαίρεση την περίπτωση
θεµελίωσης συνταξιοδοτικού δικαιώµατος µε βάση τις διατάξεις
περί 35ετίας στην οποία εφαρµόζονται οι διατάξεις του άρθρου
10 του ν. 825/1978, όπως κάθε φορά ισχύουν. Οι αποδοχές που
λαµβάνονται υπόψη για την εφαρµογή των διατάξεων του ν.
1358/1983 είναι οι αποδοχές που ελάµβαναν οι εργαζόµενοι,
κατά το µήνα που προηγείται της λύσης της σύµβασης εργασίας,
µε την επιφύλαξη των διατάξεων που αναφέρονται στο ανώτατο
και κατώτατο όριο αυτών.

6. Για την ένταξη και την επιδότηση των µισθωτών στο πρό-
γραµµα της ειδικής επιδότησης ανεργίας, µε την επιφύλαξη των
παραπάνω διατάξεων, ισχύουν οι διατάξεις περί επιδοτήσεως
των κοινών ανέργων από τον Ο.Α.Ε.∆.. Η ειδική επιδότηση ανερ-
γίας θα αναστέλλεται αν υπάρξει οποιασδήποτε µορφής απα-
σχόληση του επιδοτούµενου.

7. Οι δαπάνες που προκαλούνται από την εφαρµογή του προ-
γράµµατος καλύπτονται κατά 80% από τον Κρατικό Προϋπολο-
γισµό και τον Ο.Α.Ε.∆. (κλάδο Λ.Α.Ε.Κ.) και κατά 20% από την
ΕΒΖ Α.Ε.. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµίας και Οι-
κονοµικών και Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας καθο-
ρίζεται ο τρόπος κατανοµής της δαπάνης µεταξύ του Κρατικού
Προϋπολογισµού και του Ο.Α.Ε.∆. (κλάδου Λ.Α.Ε.Κ.), η διαδικα-
σία απόδοσης από την ΕΒΖ Α.Ε. στον Ο.Α.Ε.∆. του 20% που τη
βαρύνει και κάθε αναγκαία λεπτοµέρεια για την εφαρµογή του
παρόντος άρθρου.

8. Το άρθρο 8 του ν. 3660/2008 (ΦΕΚ 78 Α’/7.5.2008) καταρ-
γείται.

Άρθρο 34

1.α. Το µόνιµο προσωπικό του Ο.Τ.Ε., το οποίο:
i) έχει υποβάλει έγγραφη αίτηση απόλυσης εντός της προ-

βλεπόµενης στην παράγραφο 2 του άρθρου 74 του ν. 3371/2005
(ΦΕΚ 178 Α’/14.7.2005) προθεσµίας, και

ii) δεν υποβάλλει αµετάκλητη αίτηση ανάκλησης της υποβλη-
θείσας αίτησης απόλυσής του εντός ενός (1) µηνός από την ηµε-
ροµηνία ισχύος του παρόντος,

απολύεται υποχρεωτικά και αυτοδίκαια σύµφωνα µε τις δια-
τάξεις του άρθρου 74 του ν. 3371/2005 εντός προθεσµίας τριών
(3) µηνών από τη λήξη της προθεσµίας του εδαφίου ii της παρα-
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γράφου αυτής.
β. Ο χρόνος στρατιωτικής υπηρεσίας των ανωτέρω προσώπων

συνυπολογίζεται για τη θεµελίωση συνταξιοδοτικού δικαιώµατος
σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν. 1358/ 1983 (ΦΕΚ 64 Α’/24.5.1983)
και για την αυτοδίκαιη και υποχρεωτική απόλυσή τους από τον
Ο.Τ.Ε., σύµφωνα µε τις διατάξεις του Γενικού Κανονισµού Προ-
σωπικού O.Τ.Ε. (Γ.Κ.Π. – Ο.Τ.Ε.), όπως αυτός ίσχυε κατά την
ηµεροµηνία ισχύος του ν. 3371/2005.

2. Ειδικά για τους ασφαλισµένους που απολύονται σύµφωνα
µε τις διατάξεις της παραγράφου 1 του άρθρου αυτού, δεν
έχουν εφαρµογή οι διατάξεις του πρώτου εδαφίου της παρα-
γράφου 8 του άρθρου 143 του ν. 3655/2008 (ΦΕΚ 58
Α’/3.4.2008).

3. α) Η δαπάνη που θα προκύψει αφ’ ενός από την αναγνώ-
ριση κάθε πλασµατικού χρόνου ασφάλισης µε βάση το σύνολο
των εισφορών εργαζοµένων και εργοδότη στον Κλάδο Σύνταξης
και στον Κλάδο Υγείας και αφ’ ετέρου από το ποσό των συντά-
ξεων που θα χορηγήσει ο Κλάδος Σύνταξης του Ι.Κ.Α.-Ε.Τ.Α.Μ.
κατ’ εφαρµογή των ανωτέρω διατάξεων βαρύνει τον Ο.Τ.Ε.. Από
το καταβαλλόµενο ποσό για συντάξεις µε βάση την αναγνώριση
του πλασµατικού χρόνου δεν παρακρατείται η αναλογούσα ει-
σφορά συνταξιούχου υπέρ του Τοµέα Ασθένειας Προ-
σωπικού Ο.Τ.Ε. του Κλάδου Υγείας του ΤΑΥΤΕΚΩ.

β) Το σύνολο των εισφορών εργαζοµένων και εργοδότη για
την αναγνώριση κάθε πλασµατικού χρόνου ασφάλισης, καθώς
και το ποσό των συντάξεων που θα χορηγήσει το ΤΑΥΤΕΚΩ (Το-
µέας Επικουρικής Ασφάλισης Προσωπικού Ο.Τ.Ε.) κατ’ εφαρ-
µογή των ανωτέρω διατάξεων, βαρύνουν τον Ο.Τ.Ε..

γ) Το σύνολο των εισφορών των εργαζοµένων για την ανα-
γνώριση κάθε πλασµατικού χρόνου ασφάλισης στο ΤΑΥΤΕΚΩ
(Τοµέας Πρόνοιας Προσωπικού Ο.Τ.Ε.) βαρύνει τον Ο.Τ.Ε.. Η
δαπάνη που θα προκύψει για την άµεση καταβολή των χορηγιών
του Τοµέα Πρόνοιας Προσωπικού Ο.Τ.Ε -ΤΑΥΤΕΚΩ θα καλυφθεί
µε τη χορήγηση µακρόχρονου άτοκου δανείου από τον Ο.Τ.Ε. στο
ΤΑΥΤΕΚΩ.

Με κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµίας και Οικονοµι-
κών, Μεταφορών και Επικοινωνιών και Απασχόλησης και Κοινω-
νικής Προστασίας, µετά από ειδική οικονοµική µελέτη του
Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών, καθορίζεται ο τρόπος
απόδοσης της ανωτέρω δαπάνης στους οικείους ασφαλιστικούς
φορείς και κάθε άλλη αναγκαία λεπτοµέρεια για την ολοκλήρωση
της εθελουσίας εξόδου του µόνιµου προσωπικού του Ο.Τ.Ε..

Άρθρο 35

Με κοινές υπουργικές αποφάσεις οι οποίες εκδίδονται από τον
Υπουργό Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας και τους συ-
ναρµόδιους Υπουργούς και µετά από γνωµοδότηση του Συµ-
βουλίου Υγιεινής και Ασφάλειας της Εργασίας (ΣΥΑΕ),
καθορίζονται:

α) Οι όροι και οι προϋποθέσεις λειτουργίας των επιχειρήσεων
που ασχολούνται µε τις εργασίες κατεδάφισης και αφαίρεσης
αµιάντου ή/και υλικών που περιέχουν αµίαντο από κτίρια, κατα-
σκευές, συσκευές, εγκαταστάσεις και πλοία, καθώς επίσης και
µε τις εργασίες συντήρησης, επικάλυψης και εγκλεισµού αµιά-
ντου ή/ και υλικών που περιέχουν αµίαντο. Οι επιχειρήσεις αυτές
πρέπει να διαθέτουν σχετική άδεια η οποία εκδίδεται από το
Υπουργείο Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας το οποίο
συνεπικουρείται στο έργο του από γνωµοδοτική επιτροπή. Όλες
οι σχετικές λεπτοµέρειες για τη συγκρότηση της επιτροπής, τη
συµµετοχή σε αυτή των εµπλεκόµενων φορέων, τον τρόπο λει-
τουργίας της, την αµοιβή των µελών και κάθε άλλη σχετική δα-
πάνη θα καθοριστούν µε την ως άνω αναφερθείσα κοινή
υπουργική απόφαση.

β) Η διαδικασία έγκρισης των προγραµµάτων εκπαίδευσης
όλων όσων εµπλέκονται σε εργασίες µε αµίαντο ή αµιαντούχα
υλικά, η οργάνωση, η εκτέλεση, η λειτουργία, το είδος, η διάρ-
κεια, οι δαπάνες εκτέλεσης και οι φορείς που διενεργούν τα προ-
γράµµατα εκπαίδευσης, η διδακτέα ύλη, τα προσόντα των
διδασκόντων και των εκπαιδευοµένων, τα πιστοποιητικά που χο-
ρηγούνται και κάθε αναγκαία λεπτοµέρεια. Ο χρόνος αποχής των

εργαζοµένων από την εργασία, για την παρακολούθηση των προ-
γραµµάτων αυτών, θεωρείται χρόνος εργασίας για κάθε συνέ-
πεια από τη σχέση εργασίας και για την αµοιβή τους και δεν
µπορεί να συµψηφιστεί µε την κανονική ετήσια άδειά τους.

Άρθρο 36

1. Η παράγραφος 8 του άρθρου 9 του ν. 2639/1998 (ΦΕΚ 205
Α’) «Ρύθµιση των εργασιακών σχέσεων, σύσταση του Σώµατος
Επιθεώρησης Εργασίας και άλλες διατάξεις» συµπληρώνεται
ως εξής:

«Το προσωπικό των κλάδων ΠΕ Ιατρών, ΠΕ Ιατρών Ειδικοτή-
των, ΠΕ Ιατρών Εργασίας του Σώµατος Επιθεώρησης Εργασίας
του Υπουργείου Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας εξε-
λίσσεται µισθολογικά σε Επιµελητές Α’µετά τη συµπλήρωση
επτά (7) ετών από το διορισµό τους στο Υπουργείο.»

2. Το ανωτέρω προσωπικό λαµβάνει το βασικό µισθό, το χρο-
νοεπίδοµα και το επίδοµα βιβλιοθήκης του αντίστοιχου βαθµού
του κλάδου Ιατρών ∆ηµόσιας Υγείας Ε.Σ.Υ., καθώς και το ελε-
γκτικό επίδοµα-ειδική µηνιαία αποζηµίωση και τα έξοδα κίνησης
του άρθρου 76 του ν. 3746/2009 «Ταµείο Εγγύησης Καταθέσεων
και Επενδύσεων (ΤΕΚΕ), ενσωµάτωση των Οδηγιών 2005/14/ΕΚ
για την υποχρεωτική ασφάλιση οχηµάτων και 2005/ 68/ΕΚ σχε-
τικά µε τις αντασφαλίσεις και λοιπές διατάξεις».

3. Θεωρούνται νοµίµως καταβληθέντα και δεν αναζητούνται τα
ποσά που καταβλήθηκαν ως επίδοµα θέσης ευθύνης ύψους εβδο-
µήντα (70) ευρώ µηνιαίως στους ανωτέρω υπαλλήλους κατά το
διάστηµα 1.1.2005 - 31.12.2008.

Άρθρο 37

1. Για την οργάνωση της συµµετοχής της χώρας στο «Ευρω-
παϊκό Έτος για την καταπολέµηση της φτώχειας και του κοινω-
νικού αποκλεισµού (2010)» ορίζεται, σύµφωνα µε το άρθρο 6 της
υπ’ αριθµ. 1098/2008/ΕΚ απόφασης του Ευρωπαϊκού Κοινοβου-
λίου και του Συµβουλίου των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων της 22ας
Μαΐου 2008, ως αρµόδιος φορέας εκτέλεσης, το Υπουργείο Απα-
σχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας. Ως αρµόδιες υπηρεσίες
για το συνολικό συντονισµό του έργου ορίζονται η ∆ιεύθυνση
Κοινωνικής Προστασίας, η οποία έχει συσταθεί µε το ν.
3144/2003 (ΦΕΚ 111 Α’) και η Ειδική Υπηρεσία Συντονισµού και
Παρακολούθησης ∆ράσεων ΕΚΤ, η οποία έχει συσταθεί µε την µε
αριθµό 107900/16.3.2001 (ΦΕΚ 599 Β’/21.5.2001) ως τροποποιη-
θείσα ισχύει, κοινή απόφαση των Υπουργών Εσωτερικών, Οικο-
νοµίας και Οικονοµικών και Απασχόλησης και Κοινωνικής
Προστασίας, η οποία υπάγεται στη Γενική Γραµµατεία ∆ιαχείρι-
σης Κοινοτικών και Άλλων Πόρων.

2. Εφεξής ο εκάστοτε αρµόδιος φορέας εκτέλεσης για την ορ-
γάνωση και συµµετοχή της χώρας στη διαχείριση δράσεων αν-
θρωπίνων πόρων, αρµοδιότητας του Υπουργείου Απασχόλησης
και Κοινωνικής Προστασίας, οι οποίες χρηµατοδοτούνται από
εθνικούς ή κοινοτικούς πόρους ορίζεται µε απόφαση του Υπουρ-
γού Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας ή µε κοινές απο-
φάσεις του Υπουργού Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας
και των καθ’ ύλην αρµόδιων Υπουργών, στην περίπτωση συναρ-
µοδιότητας του Υπουργείου Απασχόλησης µε άλλα Υπουργεία.

3. Με απόφαση του Υπουργού Απασχόλησης και Κοινωνικής
Προστασίας δύνανται να επιχορηγούνται από το Πρόγραµµα ∆η-
µοσίων Επενδύσεων νοµικά πρόσωπα κάθε µορφής, φορείς µη
κερδοσκοπικού χαρακτήρα, Μη Κυβερνητικές Οργανώσεις και
άλλοι φορείς για τις ∆ράσεις που θα υλοποιηθούν τόσο στο πλαί-
σιο του προγράµµατος «Ευρωπαϊκό Έτος για την καταπολέµηση
της φτώχειας και του κοινωνικού αποκλεισµού (2010)» όσο και
στο πλαίσιο άλλων πολιτικών ανθρωπίνων πόρων, αρµοδιότητας
του Υπουργείου Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας.

4. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµίας και Οικονο-
µικών και Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας καθορίζο-
νται κάθε φορά:

α) η διαδικασία και τα κριτήρια επιλογής των φορέων που θα
εφαρµόζουν τις εγκρινόµενες δράσεις,

β) οι προς χρηµατοδότηση επιλέξιµες δαπάνες και ο τρόπος
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ελέγχου αυτών,
γ) η διαδικασία και τα όργανα παρακολούθησης και ελέγχου

της υλοποίησης των δράσεων και
δ) κάθε άλλη αναγκαία λεπτοµέρεια.

Άρθρο 38

1. Οι εργαζόµενοι της εταιρείας «ΘΡΑΚΗ Α.Ε.», των οποίων η
σύµβαση εργασίας λύθηκε ή καταγγέλθηκε από 4.9.2007, καθώς
και όσων η σύµβαση θα λυθεί ή θα καταγγελθεί µέχρι την
31.12.2010 κατά τη διάρκεια της θέσης της εταιρείας σε εκκα-
θάριση, µπορούν να ενταχθούν κατόπιν αιτήσεώς τους, σε ειδικό
πρόγραµµα επανειδίκευσης, κατάρτισης και απόκτησης επαγ-
γελµατικής εµπειρίας, το οποίο θα πραγµατοποιηθεί στο πλαίσιο
προγραµµατικής σύµβασης που θα συναφθεί µεταξύ του Ελλη-
νικού ∆ηµοσίου και φορέων της Τοπικής Αυτοδιοίκησης του
Νοµού Έβρου, κατά τα οριζόµενα στο άρθρο 225 του ν.
3463/2006 (ΦΕΚ 114 Α’).

2. Η διάρκεια του ειδικού προγράµµατος δεν θα υπερβαίνει
τους τριάντα έξι (36) µήνες. Όσοι από τους δικαιούχους συ-
µπληρώνουν κατά τη διάρκεια αυτή τις ισχύουσες προϋποθέσεις
για λήψη πλήρους συντάξεως γήρατος, απεντάσσονται από το
πρόγραµµα. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµίας και
Οικονοµικών και Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας η
διάρκεια του ειδικού προγράµµατος µπορεί να παραταθεί µέχρι
δύο (2) έτη.

3. Οι συµµετέχοντες στο ειδικό πρόγραµµα λαµβάνουν µηνιαίο
επίδοµα ίσο µε το ογδόντα τοις εκατό (80%) του µηνιαίου µισθού
ή του εικοσιπενταπλάσιου του ηµεροµισθίου που καταβλήθηκε
κατά το µήνα που προηγείται της λύσης ή της καταγγελίας της
σύµβασης και δεν υπερβαίνει το ποσό των οκτακοσίων (800,00)
ευρώ. Το ποσό αυτό θα αναπροσαρµόζεται κατ’ έτος κατά το πο-
σοστό µεταβολής του ∆είκτη Τιµών Καταναλωτή της Ε.Σ.Υ.Ε.,
αρχής γενοµένης από 1.1.2010.

4. Κατά το διάστηµα συµµετοχής στο ειδικό πρόγραµµα συ-
νεχίζεται η ασφάλιση των συµµετεχόντων στους οικείους ασφα-
λιστικούς φορείς κύριας και επικουρικής ασφάλισης και για
όλους τους κλάδους στους οποίους ασφαλίζονταν ως µισθωτοί,
µε τους ίδιους όρους και προϋποθέσεις ασφάλισης και δεν δι-
καιούνται να λαµβάνουν επίδοµα ανεργίας. Ο παραπάνω χρόνος
ασφάλισης λαµβάνεται υπόψη και για τη συµπλήρωση των προ-
ϋποθέσεων που ορίζονται στην παράγραφο 1 του άρθρου 10 του
ν. 825/1978 (ΦΕΚ 189 Α’), όπως ισχύει.

5. Οι όροι και οι προϋποθέσεις που αφορούν στο ειδικό πρό-
γραµµα και δεν ρυθµίζονται ήδη από τις διατάξεις του παρόντος
άρθρου θα καθορίζονται στην προγραµµατική σύµβαση που θα
καταρτισθεί.

6. Οι δαπάνες που προκαλούνται από την εφαρµογή του ειδι-
κού προγράµµατος, συµπεριλαµβανοµένων και του συνόλου των
δαπανών ασφάλισης, καλύπτονται εξ ολοκλήρου από τον Κρα-
τικό Προϋπολογισµό, Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, µε
φορέα εκτέλεσης το Υπουργείο Απασχόλησης και Κοινωνικής
Προστασίας.

Άρθρο 39

Με προεδρικά διατάγµατα, που εκδίδονται µε πρόταση του
Υπουργού Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας και του
κατά περίπτωση συναρµόδιου Υπουργού, ύστερα από γνώµη του
Συµβουλίου Υγιεινής και Ασφάλειας της Εργασίας, καθορίζεται ο
εθνικός κατάλογος επαγγελµατικών ασθενειών σύµφωνα µε το
Παράρτηµα Ι της Σύστασης της Ευρωπαϊκής Επιτροπής
2003/670/ΕΚ «Σχετικά µε τον ευρωπαϊκό κατάλογο των επαγ-
γελµατικών ασθενειών».

Άρθρο 40

Οφειλόµενες ασφαλιστικές εισφορές προς το Ι.Κ.Α. -Ε.Τ.Α.Μ.,
τους Οργανισµούς, Ταµεία και Λογαριασµούς των οποίων οι ει-
σφορές εισπράττονται ή συνεισπράττονται από το Ι.Κ.Α. -
Ε.Τ.Α.Μ. και οι οποίες αφορούν χρονική περίοδο απασχόλησης

µέχρι το τέλος του προηγούµενου µήνα από το µήνα έναρξης
ισχύος του νόµου µετά των αναλογούντων σε αυτές πρόσθετων
τελών και λοιπών επιβαρύνσεων και προσαυξήσεων τα οποία κε-
φαλαιοποιούνται το µήνα δηµοσίευσης και εξοφλούνται είτε εφά-
παξ, οπότε παρέχεται έκπτωση κατά 80% επί των πρόσθετων
τελών, επιβαρύνσεων και λοιπών προσαυξήσεων είτε σε µηνιαίες
δόσεις οι οποίες δεν µπορούν να υπερβούν τις 96, µε έκπτωση
50% επί των πρόσθετων τελών, προσαυξήσεων και λοιπών επι-
βαρύνσεων, κατά παρέκκλιση των διατάξεων της παραγράφου 6
του άρθρου 51 του ν. 2676/1999 (ΦΕΚ 1 Α’), όπως ισχύουν µετά
την αναρίθµησή της µε τις διατάξεις της παραγράφου 1 του άρ-
θρου 16 του ν. 2747/1999 (ΦΕΚ 226 Α’) και την τροποποίησή τους
µε την παράγραφο 6 του άρθρου 11 του ν. 3232/2004 (ΦΕΚ 48 Α’)
και καταβολή προκαταβολής ποσοστού 3% επί της συνολικής
οφειλής.

Κάθε µηνιαία δόση δεν µπορεί να είναι µικρότερη των εκατό
(100) ευρώ.

Είναι δυνατή η εκπρόθεσµη καταβολή δόσης µέχρι το τέλος
του επόµενου µήνα από αυτόν που είναι απαιτητή. Η παραπάνω
εκπρόθεσµη καταβολή επιτρέπεται για δύο (2) δόσεις σε κάθε
δωδεκάµηνο (ως έναρξη του δωδεκαµήνου λογίζεται η ηµερο-
µηνία προκαταβολής).

Προϋπόθεση για την υπαγωγή στη ρύθµιση αυτή είναι η µη
ύπαρξη οφειλής από τρέχουσες απαιτητές εισφορές κατά το
µήνα υπαγωγής σε αυτήν.

Η µη τήρηση των όρων της ρύθµισης ή η ύπαρξη οφειλής από
τρέχουσες εισφορές, µετά τη ρύθµιση έχει ως αποτέλεσµα την
απώλεια της ρύθµισης και την καταβολή της οφειλής κατά την
ισχύουσα νοµοθεσία.

Στην περίπτωση αυτή αναβιώνουν τα πρόσθετα τέλη και οι λοι-
πές επιβαρύνσεις και προσαυξήσεις.

Η ρύθµιση της προηγούµενης παραγράφου ισχύει:
α. Για όλους τους εργοδότες των κοινών και οικοδοµοτεχνι-

κών επιχειρήσεων οι οφειλές των οποίων ανάγονται µέχρι την
ανωτέρω ηµεροµηνία, εφόσον υποβάλλουν αίτηση για ρύθµιση
στο αρµόδιο Υποκατάστηµα Ι.Κ.Α. - Ε.Τ.Α.Μ. και προσκοµίσουν
τα απαραίτητα βιβλία και στοιχεία για έλεγχο στις υπηρεσίες του
Ι.Κ.Α. - Ε.Τ.Α.Μ. µέχρι 30.6.2009 και υπαχθούν στην ανωτέρω
ρύθµιση µέχρι το τέλος του επόµενου µήνα από το µήνα επίδο-
σης των καταλογιστικών πράξεων.

β. Στη ρύθµιση αυτή υπάγονται και οι Ο.Τ.Α. α’και β’βαθµού, τα
νοµικά πρόσωπα αυτών, ως και οι διάφοροι φορείς του ∆ηµο-
σίου.

γ. Για τις ρυθµισµένες οφειλές της ανωτέρω χρονικής περιό-
δου για το υπόλοιπο ποσό της οφειλής, εφόσον υποβληθεί αί-
τηση στο αρµόδιο Υποκατάστηµα µέχρι την ανωτέρω
ηµεροµηνία.

Κατά τα λοιπά και στη ρύθµιση της παραγράφου αυτής έχουν
εφαρµογή οι διατάξεις των άρθρων 51-55 του ν. 2676/1999
(ΦΕΚ 1 Α’), όπως ισχύουν.

Άρθρο 41

1. Τα δικαιώµατα του προσωπικού της παραγράφου 2 του άρ-
θρου 6 του ν. 3552/2007 (ΦΕΚ 77 Α’) έχουν όλοι όσοι πληρούν
τους όρους των διατάξεων των παραγράφων 5, 6 και 7 του άρ-
θρου 27 του ν. 2190/1994, όπως αυτές ερµηνεύθηκαν από την
παράγραφο 1 του άρθρου 6 του ν. 3552/2007, ανεξαρτήτως του
γεγονότος αν αυτοί είχαν υποβάλει ή όχι την προβλεπόµενη από
την παράγραφο 2 του άρθρου 6 του ν. 3552/2007 αίτηση.

Ως λήξη της χρονικής περιόδου, εντός της οποίας πρέπει να
έχει συµπληρωθεί η προβλεπόµενη από την παράγραφο 1 του
άρθρου 6 του ν. 3552/2007 υπηρεσία, ορίζεται το τέλος του σχο-
λικού έτους 1993-1994.

2. Στο άρθρο 20 του ν. 3227/2004 (ΦΕΚ 31 Α’/ 9.2.2004) παρά-
γραφος 13 µετά την περίπτωση β’προστίθεται εδάφιο, το οποίο
διαµορφώνεται ως εξής:

«Το ∆ιοικητικό Συµβούλιο του ΟΕΚ, µε αιτιολογηµένη από-
φασή του, που εγκρίνεται µε απόφαση του Υπουργού Απασχό-
λησης και Κοινωνικής Προστασίας, δύναται να µειώνει, σε
ορισµένες περιπτώσεις, τους ανωτέρω χρονικούς περιορισµούς,
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µέχρι µία πενταετία και µέχρι τριάντα (30) περιπτώσεις ετησίως.»
3. Το ποσοστό του τόκου υπερηµερίας που οφείλεται για τις

ληξιπρόθεσµες δόσεις που προέρχονται από τις πάσης φύσεως
παροχές που χορηγεί ο ΟΕΚ σε δικαιούχους του από δικά του κε-
φάλαια καθορίζεται κάθε φορά µε κοινή υπουργική απόφαση των
Υπουργών Οικονοµίας και Οικονοµικών και Απασχόλησης και
Κοινωνικής Προστασίας.

4. Αναπληρωτές και ωροµίσθιοι εκπαιδευτικοί που ανήκουν
στους κλάδους ΠΕ1 Θεολόγων, ΠΕ2 Φιλολόγων, ΠΕ3 Μαθηµα-
τικών, ΠΕ4 Φυσικών (όλες οι ειδικότητες), ΠΕ5 Γαλλικών, ΠΕ6
Αγγλικών, ΠΕ7 Γερµανικών και ΠΕ11 Φυσικής Αγωγής και απα-
σχολούνταν στα TEE Μαθητείας Α’και Β’κύκλου του Οργανισµού
Απασχόλησης Εργατικού ∆υναµικού (ΟΑΕ∆), τα οποία αντικατέ-
στησαν µε την κοινή υπουργική απόφαση υπ’ αριθµ. 40026/
17.2.1999 (ΦΕΚ 171 Β’/2.3.1999) τις Σχολές Μαθητείας του
Ο.Α.Ε.∆. της παραγράφου 11 του άρθρου 9 του ν. 1566/ 1985
(ΦΕΚ 167 Α’), εντάσσονται, µετά από αίτησή τους, στον ενιαίο πί-
νακα αναπληρωτών της παραγράφου 5 του άρθρου 6 του ν.
3255/2004 (ΦΕΚ 138 Α’) από το σχολικό έτος 2009-2010. Η προ-
ϋπηρεσία των ωροµισθίων υπολογίζεται από 17.2.1999 µέχρι το
µισό του υποχρεωτικού ωραρίου του νεοδιόριστου εκπαιδευτι-
κού του οικείου κλάδου (11 ώρες εβδοµαδιαίως). Οι ανωτέρω
αποκτούν δικαίωµα διορισµού σε θέσεις µόνιµων εκπαιδευτικών
από το σχολικό έτος 2010 – 2011, η δε προϋπηρεσία τους, όπως
αναγνωρίζεται σύµφωνα µε το προηγούµενο εδάφιο, υπολογίζεται
ως πραγµατική, κατά την έννοια της παραγράφου 2 του άρθρου
6 του ν. 3255/2004 (ΦΕΚ 138 Α’).

5. Η οικονοµική παροχή που χορηγείται στο προσωπικό της
Κεντρικής Υπηρεσίας του Υπουργείου Απασχόλησης και Κοινω-
νικής Προστασίας και του Σ.ΕΠ.Ε. σύµφωνα µε τις διατάξεις του
ν. 3239/1955, όπως ισχύουν, και της παραγράφου 2 του άρθρου
16 του ν. 3144/2003, εξακολουθεί να καταβάλλεται.

Με κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµίας και Οικονοµι-
κών και Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας δύνανται να
τροποποιούνται οι όροι, οι προϋποθέσεις, το ύψος και κάθε άλλη
αναγκαία λεπτοµέρεια για την καταβολή της ανωτέρω παροχής.

Οι διατάξεις του άρθρου 24 του ν. 3205/2003 δεν έχουν εφαρ-
µογή για την ως άνω παροχή.

Άρθρο 42

Φοιτητής/φοιτήτρια ελληνικής καταγωγής εγγεγραµµένος/η
σε Σχολή ή Τµήµα Πανεπιστηµίου, ανεξαρτήτως έτους σπουδών,
που εδρεύει στην πόλη L’ Aquila της Ιταλίας, καθώς και στις γει-
τονικές περιοχές που επλήγησαν από το σεισµό, δύναται κατ’
εξαίρεση όλων των κειµένων διατάξεων να µεταγραφεί άνευ
άλλων προϋποθέσεων στο αντίστοιχο έτος σπουδών αντίστοιχου
ή συναφούς Τµήµατος ή Σχολής Ελληνικού Πανεπιστηµίου που
βρίσκεται εγγύτερα στον τόπο µόνιµης κατοικίας του εφόσον µε-
ταξύ των θυµάτων υπάρχει νεκρός συγγενής έως και β’βαθµού
εξ αίµατος.

Άρθρο 43
Έναρξη ισχύος

Η ισχύς του νόµου αυτού αρχίζει από τη δηµοσίευσή του στην

Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, εκτός αν ορίζεται διαφορετικά
στις επί µέρους διατάξεις”.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Υπουργείου Οικονο-
µίας και Οικονοµικών:

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου: «Ενσωµάτωση Οδηγιών 2006/98/ΕΚ,
2008/8/ΕΚ και 2007/74/ΕΚ, διατάξεων των Οδηγιών 2006/112/ΕΚ
και 2006/69/ΕΚ, διατάξεις φορολογίας εισοδήµατος, κεφαλαίου,
ΦΠΑ και λοιπών φορολογιών και λοιπές διατάξεις».

Το νοµοσχέδιο θα συζητηθεί κατά τη σηµερινή συνεδρίαση.
Υπουργείου Εξωτερικών:
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Κύρωση του Πρωτοκόλλου µεταξύ του
Υπουργείου Εξωτερικών της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του
Υπουργείου Εξωτερικών των Ηνωµένων Πολιτειών του Μεξικού
για τη συνεργασία µεταξύ της ∆ιπλωµατικής Ακαδηµίας του
Υπουργείου Εξωτερικών της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Ιν-
στιτούτου Matias Romero του Υπουργείου Εξωτερικών των Ηνω-
µένων Πολιτειών του Μεξικού».

Το νοµοσχέδιο έχει ψηφιστεί οµόφωνα στην επιτροπή.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς, το νοµο-

σχέδιο του Υπουργείου Εξωτερικών «Κύρωση του Πρωτοκόλλου
µεταξύ του Υπουργείου Εξωτερικών της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας
και του Υπουργείου Εξωτερικών των Ηνωµένων Πολιτειών του
Μεξικού για τη συνεργασία µεταξύ της ∆ιπλωµατικής Ακαδηµίας
του Υπουργείου Εξωτερικών της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του
Ινστιτούτου Matias Romero του Υπουργείου Εξωτερικών των
Ηνωµένων Πολιτειών του Μεξικού» έγινε δεκτό οµοφώνως σε
µόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου και
έχει ως εξής:

«Κύρωση του Πρωτοκόλλου µεταξύ του Υπουργείου Εξωτε-
ρικών της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου Εξωτε-
ρικών των Ηνωµένων Πολιτειών του Μεξικού για τη συνεργασία
µεταξύ της ∆ιπλωµατικής Ακαδηµίας του Υπουργείου Εξωτε-
ρικών της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Ινστιτούτου Matias
Romero του Υπουργείου Εξωτερικών των Ηνωµένων Πολιτειών
του Μεξικού

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1
του Συντάγµατος, το Πρωτόκολλο µεταξύ του Υπουργείου
Εξωτερικών της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου
Εξωτερικών των Ηνωµένων Πολιτειών του Μεξικού για τη συ-
νεργασία µεταξύ της ∆ιπλωµατικής Ακαδηµίας του Υπουργείου
Εξωτερικών της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Ινστιτούτου
Matias Romero του Υπουργείου Εξωτερικών των Ηνωµένων Πο-
λιτειών του Μεξικού, που υπογράφηκε στην Αθήνα στις 27 Μαρ-
τίου 2008, το κείµενο του οποίου σε πρωτότυπο στην ελληνική
και αγγλική γλώσσα έχει ως εξής:

8568 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8574 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και του Πρωτοκόλλου που
κυρώνεται από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 5
αυτού.”

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Υπουργείου Εξωτε-
ρικών:

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας της 14ης Σεπτεµ-
βρίου 2007, σχετικά µε τις Ρυθµίσεις Χώρας Υποδοχής για τη
Γραµµατεία του Συµβουλίου Περιφερειακής Συνεργασίας µεταξύ
του Συµβουλίου Υπουργών της Βοσνίας και Ερζεγοβίνης, αφ’
ενός και των λοιπών Κρατών που συµµετέχουν στην ∆ιαδικασία
Συνεργασίας Χωρών Νοτιοανατολικής Ευρώπης και της Απο-
στολής των Ηνωµένων Εθνών για την Προσωρινή ∆ιοίκηση του
Κοσσυφοπεδίου, για λογαριασµό του Κοσσυφοπεδίου, σύµφωνα
µε την Απόφαση υπ’ αρ. 1244 του Συµβουλίου Ασφαλείας των
Ηνωµένων Εθνών, αφ’ ετέρου, της Κοινής ∆ιακήρυξης της 27ης
Φεβρουαρίου 2008 για την Σύσταση του Συµβουλίου Περιφερει-
ακής Συνεργασίας και του προσαρτηµένου σ’ αυτήν Καταλόγου
των συµµετεχόντων Κρατών και του Καταστατικού Χάρτη του
Συµβουλίου, καθώς και των Συµπερασµάτων της Περιφερειακής
Τράπεζας του Συµφώνου Σταθερότητας της 16ης Νοεµβρίου
2006».

Θέλει κάποιος το λόγο επί αυτού του νοµοσχεδίου;
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Εγώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Το λόγο έχει η κ. Κα-

νέλλη για πέντε λεπτά.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Λιγότερο θα χρειαστώ, κύριε Πρόεδρε.
Σας ευχαριστώ για το λόγο.
Άλλωστε, εξηγήσαµε και στην επιτροπή ότι είναι αδύνατο για

το Κοµµουνιστικό Κόµµα να αποδεχθεί τη θεσµοθέτηση πλέον
µε τον κατηγορηµατικότερο τρόπο και εξόδοις του ελληνικού
λαού τη δηµιουργία µιας γραµµατείας η οποία λειτουργεί κυριο-
λεκτικώς ως αρµοστεία των ευρωατλαντικών και ευρωπαϊκών δυ-
νάµεων µε το πρόσχηµα της οικονοµικής ανάπτυξης και
συνεργασίας στα µαρτυρικά Βαλκάνια, αναγνωρίζοντας µάλιστα
και πρόοδο την τελευταία δεκαετία. Πρόοδο πού; Σε ποια πε-
ριοχή; Σε µία περιοχή η οποία ρηµάχτηκε από αυτές τις δυνά-
µεις για τον περαιτέρω έλεγχο στην ουσία, γιατί γι’ αυτόν µιλάµε.

Ξέρετε, αν ανοίξει κανείς το νοµοσχέδιο και διαβάσει –και δεν
θα σας κουράσω- µόνο τους συµµετέχοντες (τρόικα της Ευρω-
παϊκής Ένωσης, Παγκόσµια Τράπεζα, Αλβανία, Αυστρία, Βουλ-
γαρία, Καναδά, Συµβούλιο της Ευρώπης, Τράπεζα Ανάπτυξης
του Συµβουλίου της Ευρώπης, ΝΑΤΟ, Οργανισµό Οικονοµικής
Συνεργασίας και Ανάπτυξης, Ρουµανία, Σουηδία, Σλοβενία, την
πρωτοβουλία συνεργασίας, τον ΟΗΕ, το Ηνωµένο Βασίλειο, τις
ΗΠΑ), θα δει ότι όλοι αυτοί συµµετέχουν στη δηµιουργία µιας
γραµµατείας µε έδρα τη Βοσνία – Ερζεγοβίνη µε νοµική κρατική
υπόσταση, η οποία εµµέσως αναγνωρίζει ως κράτος συµµετέχον
διά της προσωρινής διοίκησης, µε βάση το ψήφισµα του ΟΗΕ -
στην πραγµατικότητα είναι νατοϊκή δύναµη, η οποία βρίσκεται
εκεί στο Κόσοβο- το Κόσοβο. Και ξέρετε κάτι; Από όλους αυτούς
που σας προανέφερα ενδεικτικά –και δεν είναι όλοι στον κατά-
λογο- η συνεισφορά, µέχρι να συγκεντρωθεί το 1.000.000 ευρώ,
της Ελλάδας είναι 14%.

Παρακαλώ, εξηγήστε µου: Για να φτιάξουµε µία αρµοστεία, η
οποία θα ελέγχει οικονοµικά, πρακτικά, στρατιωτικά και θα επι-
βάλλει τις ευρωατλαντικές αρχές και αξίες µε έδρα τη Βοσνία –
Ερζεγοβίνη, η Ελλάδα θα πληρώνει 140.006 ευρώ ετησίως; Θα
καλύπτει το 14% των εξόδων. Πλουτίσαµε! Μας τρέχουν από τα
µπατζάκια για να εφαρµόσουµε τη νατοϊκή πολιτική στα Βαλκά-
νια! Εµείς το 14%, όλοι οι υπόλοιποι µαζί (ΗΠΑ, τρόικα της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης, Παγκόσµια Τράπεζα, ΟΟΣΑ, το παπούτσι
µου, η κάλτσα µου και τα κορδόνια του) θα καλύπτουν το υπό-
λοιπο. Τι θέλουµε να πετύχουµε µε αυτό; Πού θέλουµε να συµ-
µετέχουµε; Τι φοβόµαστε;

Άκουσα προλαλήσαντες συναδέλφους –και είχαν δίκιο- να
λένε, ο κ. Πάγκαλος, ότι είναι ξαδέλφια µας οι Αλβανοί, ότι µετά
την απόσχιση του Μαυροβουνίου δεν µπορεί κάποιος να ισχυρι-

στεί ότι οι Αλβανοί θα δεχτούν να µείνουν εκεί. Αυτά πώς προέ-
κυψαν; Στο µαρτυρικό Σεράγεβο θα είναι η έδρα και έχει απο-
κτήσει και το δικαίωµα να αναγνωρίσει την έδρα στο Βασίλειο
του Βελγίου, στις Βρυξέλλες.

Αν µπορούσαµε και είχαµε και χρόνο, κύριε Πρόεδρε, να δια-
βάσουµε στον ελληνικό λαό τι περιλαµβάνει αυτή η συµφωνία,
θα του σηκωνόταν η τρίχα. Με µία έτσι Μετερνίχια προσέγγιση,
ένα αµερικανονατοϊκό περίεργο οικονοµικοχρηµατιστηριακο-
τραπεζικοστρατιωτικό λεξιλόγιο του λέµε ότι πρέπει να πληρώνει
για να µπορέσουν το Κόσοβο, η Βοσνία… Μα, η Βοσνία δεν λει-
τουργεί καν ως κράτος. ∆εν τα κατάφεραν µετά από τόσους βοµ-
βαρδισµούς το ΝΑΤΟ, οι Αµερικάνοι να το κάνουν κράτος και
εµείς πάµε τώρα σ’ αυτό το κράτος να φτιάξουµε µία γραµµα-
τεία περιφερειακής συνεργασίας διά όλων αυτών των γιγάντων
που σας είπα, αναγνωρίζοντας τι; Το Κόσοβο µε προτεκτοράτο
που το διοικεί.

Την αρχή την έκανε το Μπερνάρ Κουσνέρ. Ξεκίνησε από «για-
τρός χωρίς σύνορα», από «γιατρός του κόσµου» µετά από σο-
σιαλιστής, µετά φίλος του Σαρκοζί και τώρα Υπουργός
Εξωτερικών. Σ’ αυτό το Κόσοβο, λοιπόν, το βάζουµε να συµµε-
τέχει έτσι και η τρόικα, για να φτιάξουµε τι; Ένα µηχανισµό σε
χώρες που δεν είναι χώρες, αλλά υβρίδια και σε προτεκτοράτα
της περιοχής, για να ελέγχουµε τις πολιτικές εξελίξεις στα Βαλ-
κάνια, τους ευρωατλαντικούς όχι απλώς συσχετισµούς δύναµης,
αλλά και προορισµούς χρηµάτων, στρατιωτικών µετακινήσεων,
εγκαταστάσεων, να προασπίσουµε τις βάσεις στη γύρω περιοχή.

Για όλα αυτά χρειάζονται λεφτά. Ας µάθει ο ελληνικός λαός,
λοιπόν, ότι θα πληρώνει και 140.006 ευρώ το χρόνο, το 14%, για
να στηρίζεται αυτή η γραµµατεία, η οποία απολαµβάνει ατέλειας,
ασυλίας, θα έχει τα αυτοκίνητά της, θα κυκλοφορεί «ως κράτος
εν κράτει».

Είναι προφανές ότι το καταψηφίζει κάποιος για λόγους πρώτα
από όλα κοινής λογικής, να µην αναλαµβάνει την ηθική ευθύνη
στη συνέχιση του εγκλήµατος µε άλλα µέσα στα Βαλκάνια που
άρχισε δραµατικά στις αρχές της δεκαετίας του ’90 -και τώρα
που µιλάµε κλείνουν µόλις και µετά βίας δέκα χρόνια για να ξε-
χάσουµε- µε τους νατοϊκούς βοµβαρδισµούς, στους οποίους
συµµετείχαµε παρέχοντας την άδειά µας για τη διέλευση, να πε-
ράσουν από εδώ τα «στρατά», αντισυνταγµατικά, να πάνε να δια-
λύσουν και να βοµβαρδίσουν τις χώρες και να πηγαίνουµε
σήµερα να δίνουµε και 140.006 ευρώ για να φτιάχνουµε µία
γραµµατεία περιφερειακής συνεργασίας για την ανάπτυξη των
µεγάλων αξιών της Ευρώπης που όλο θέλει να ενώνεται, όλο
θέλει τάχα µου δήθεν σε ταξικό επίπεδο να σπάει τους άλλους σε
κοµµατάκια ελεγχόµενα, ακόµα κι αν είναι της ίδιας φυλής, της
ίδιας κρατικής, της ίδιας εθνικής και ιστορικής υπόστασης.

Το καταψηφίζουµε µετά Νατοϊκής βδελυγµίας, κύριε Πρόεδρε.
Γιατί ξέρετε κάτι; Σαν κι αυτές τις ηµέρες βοµβαρδιζόταν ο τη-
λεοπτικός σταθµός στο Βελιγράδι, στον οποίο σκοτώθηκαν τριά-
ντα πέντε άνθρωποι. Και θυµίζω ότι η Ελλάδα συµµετείχε µε τον
ΟΤΕ της κατά 20% στο βοµβαρδισθέν τοπίο, δηλαδή κατά 20%
τουλάχιστον στους νεκρούς της περιοχής. Γι’ αυτούς δεν υπήρξε
καµµία κουβέντα και καµµία οικονοµική συνεργασία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ο κ. Μπανιάς έχει το
λόγο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΑΝΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, η Συµφωνία αυτή ρυθ-
µίζει τις σχέσεις της Βοσνίας-Ερζεγοβίνης µε τα κράτη-µέλη της
Περιφερειακής Συνεργασίας της Νοτιοανατολικής Ευρώπης και
µε τις δυνάµεις που αναφέρονται ως προσωρινή διοίκηση του
Κοσσυφοπεδίου. Κατά τη γνώµη µας, το έχουµε εξηγήσει ανα-
λυτικά αυτό σε άλλες περιπτώσεις, όταν συνέβησαν τα γεγονότα,
οι δυνάµεις αυτές ουσιαστικά αποτελούν δυνάµεις κατοχής,
καθώς µάλιστα διαιωνίζεται η παρουσία τους σε αυτήν την πε-
ριοχή.

Εµείς διαφωνούµε µε την απόσπαση του Κοσσυφοπεδίου από
τη Σερβία, που έγινε κατά σαφή παραβίαση του ∆ιεθνούς ∆ι-
καίου, του ισχύοντος ∆ιεθνούς ∆ικαίου, και µε το καθεστώς κα-
τοχής στο οποίο συµµετέχουν και ελληνικές δυνάµεις. Αυτή η
µονοµερής πράξη της απόσπασης ήδη έχει δηµιουργήσει σο-
βαρά προβλήµατα –εµείς τα είχαµε προβλέψει στη συζήτηση
που είχε γίνει εκείνη την περίοδο σε άλλες περιοχές της Ευρώ-
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πης και έχει σαφώς επιβαρύνει το κλίµα στις διεθνείς σχέσεις.
Η Συµφωνία αυτή που έρχεται τώρα προς κύρωση αποτελεί

κατά τη γνώµη µας ένα ακόµα βήµα για την αναγνώριση του Κοσ-
συφοπεδίου. Εδώ πραγµατικά θα ταίριαζε η έκφραση «από το
παράθυρο».

Ένα δεύτερο ζήτηµα είναι το Συµβούλιο Περιφερειακής Συ-
νεργασίας που αντικατέστησε το Σύµφωνο Σταθερότητας, που
υπηρετεί τη λεγόµενη ευρωατλαντική λογική στη συνεργασία
των λαών, µε την οποία εµείς διαφωνούµε κατηγορηµατικά. Αυτό
αναφέρεται κατά λέξη στο προοίµιο. Λέει: «Συνεργασία των κρα-
τών της Νοτιοανατολικής Ευρώπης µεταξύ τους και µε τα ευρω-
ατλαντικά κράτη». Αλλά και στην κοινή διακήρυξη τονίζεται: «Η
προώθηση της ευρωπαϊκής και ευρωατλαντικής προοπτικής των
χωρών της Νοτιοανατολικής Ευρώπης».

Αναφέρεται επίσης «η σηµασία της περιφερειακής συνεργα-
σίας για την ανάπτυξη του στρατηγικού συντονισµού σε συνερ-
γασία µε την Ευρωπαϊκή Ένωση και το Βορειοατλαντικό
Σύµφωνο». Εµείς µε αυτήν τη σύνδεση της Ευρωπαϊκής Ένωσης
µε το ΝΑΤΟ διαφωνούµε επίσης κατηγορηµατικά. Κινούµαστε σε
ριζικά διαφορετική λογική. Εµείς αγωνιζόµαστε για µία Ευρώπη
ειρηνική χωρίς ΝΑΤΟ και ευρωστρατό. Η θέση µας είναι να δια-
λυθεί και όχι να διευρυνθεί και να ενισχυθεί το ΝΑΤΟ.

Τέλος, η Βοσνία-Ερζεγοβίνη είναι ένα µόρφωµα που δεν έχει
ουσιαστική υπόσταση κράτους σήµερα και κατά τη γνώµη µας
δεν έχει και προοπτική.

Για όλους αυτούς του λόγους, κύριε Πρόεδρε, καταψηφί-
ζουµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ο κ. Γεωργιάδης έχει
το λόγο.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι προφανές
ότι για να ψηφίσουµε υπέρ αυτής της κυρώσεως θα πρέπει προη-
γουµένως να έχουµε ξεκαθαρίσει µε θάρρος τι είδους πολιτική
θέλουµε να ασκήσουµε στα Βαλκάνια.

Είπε πριν κάτι ο κ. Μπανιάς στο οποίο θα συµφωνήσω, πράγµα
το οποίο είναι πολύ σπάνιο -λέει «Παναγία µου» ο κ. Βορίδης και
έχει δίκιο- υπό την εξής έννοια: Εδώ έχουµε µία de facto ανα-
γνώριση της αποσχίσεως του Κοσσυφοπεδίου, του Κοσόβου. Το
ερώτηµα είναι: Έχουµε αποφασίσει ως κράτος ότι αυτή η πολι-
τική είναι πράγµατι προς το συµφέρον µας; Εµείς είχαµε την αί-
σθηση ότι όλες οι πολιτικές δυνάµεις στην Ελλάδα διαρρηγνύουν
τα ιµάτιά τους ότι κανένα ελληνικό κόµµα δεν θέλει καθ’ οιονδή-
ποτε τρόπο να προχωρήσουµε σ’ αυτή την πολιτική για προφα-
νείς λόγους που δεν χρειάζεται να αναλύσω περαιτέρω, που
έχουν να κάνουν µε άλλα ανοικτά δικά µας εθνικά θέµατα. Όταν
όµως αποφασίζεις να ασκήσεις µία πολιτική είσαι υποχρεωµένος
να την ασκήσεις µε συνέπεια καθ’ όλη τη διάρκεια της διαδροµής
της και όχι να πηγαίνεις δεξιά και αριστερά αναλόγως των πιέ-
σεων που δέχεσαι από τους ατλαντικούς δυνάστες.

Κύριε Υπουργέ, θα µου επιτρέψετε τώρα να πω κάτι που εί-
παµε και στην επιτροπή. Μιλάµε για διαβαλκανική συνεργασία.
Έχω την εντύπωση πως δυστυχώς στην επιτροπή µας δεν έχει
γίνει ακόµη. Καµµιά φορά, όταν είναι κανείς έξω από τη Βουλή θα
περίµενε ότι αυτή η Επιτροπή Εξωτερικών και Άµυνας συζητά
σοβαρά θέµατα, όµως εδώ ζούµε κοσµοϊστορικά γεγονότα για
τα οποία το Κοινοβούλιο δεν έχει καν άποψη. Θα φέρω ένα πα-
ράδειγµα. Πριν από λίγες µέρες ανακοινώθηκε ως νέος Υπουρ-
γός Εξωτερικών της Τουρκίας ο κ. Νταβούτογλου. Ο κ.
Νταβούτογλου για όσους στοιχειωδώς έχουν µελετήσει γεωπο-
λιτική –σας παραπέµπω στο βιβλίο του κ. Μάζη για τη γεωπολι-
τική της Τουρκίας- είναι ο θεωρητικός της συγκρούσεως µε την
Ελλάδα στο Αιγαίο, είναι ο άνθρωπος που έχει γράψει στο βιβλίο
του ότι η Τουρκία πρέπει να κάνει πόλεµο µε την Ελλάδα, αν χρει-
αστεί, για να πάρει τα νησιά του Αιγαίου, διότι αυτά αποτελούν
τον περιορισµό του ζωτικού της χώρου. Αυτός ο άνθρωπος είναι
από προχθές Υπουργός Εξωτερικών της Τουρκίας. Το πήρε εί-
δηση κανένας στην Ελλάδα; Κανένας. Εδώ είχαµε µεγάλα θέ-
µατα, τον κ. Παυλίδη και την κόρη του και το ακίνητο.

Επί της ουσίας πρέπει να τα συζητήσουµε αυτά και να δούµε
τι σηµαίνει αυτό για την εξωτερική πολιτική της χώρας και τι συµ-

βαίνει όταν η Ελλάδα υποστηρίζει αναφανδόν την ευρωπαϊκή
προοπτική της Τουρκίας φερ’ ειπείν και η Τουρκία απαντά µε τον
Νταβούτογλου Υπουργό Εξωτερικών. Αυτά είναι τα µεγάλα ζη-
τήµατα. Σ’ αυτά τα µεγάλα ζητήµατα εξωτερικής πολιτικής, κύριε
Υπουργέ, εσείς απαντάτε µε κάτι τέτοιου είδους συµφωνίες.
Λέτε, παραδείγµατος χάριν να έχουµε διαβαλκανική συνεργασία
µε την Αλβανία. Σας το είπαµε και στην επιτροπή και δυστυχώς
απάντηση δεν πήραµε.

Κύριοι συνάδελφοι, τι είδους διαβαλκανική συνεργασία είναι
αυτή µε την Αλβανία φερ’ ειπείν όπου ψηφίζετε το ΠΑΣΟΚ και η
Νέα ∆ηµοκρατία, η Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ ως συνήθως
στις αρχές Ιανουαρίου τη συµφωνία για την κύρωση της συµ-
φωνίας συνδέσεως Αλβανικής ∆ηµοκρατίας και Ευρωπαϊκής
Ενώσεως; Σας λέµε ότι αυτό είναι καταστροφικό. Σας φέρνουµε
την έκκληση όλων των βορειοηπειρωτικών οργανώσεων απα-
νταχού της γης -µέχρι οργανώσεις των βορειοηπειρωτών της Αυ-
στραλίας έκαναν έκκληση- του κόµµατος Οµονοίας.
Καθυστερήστε δύο-τρεις µήνες αυτή την κύρωση ως µέσο πιέ-
σεως στην Αλβανία για να σεβαστεί η Αλβανία τα ανθρώπινα δι-
καιώµατα των Βορειοηπειρωτών. Χασκογελάτε, κύριοι Υπουργοί.
Ο κ. Βαληνάκης ήταν και γελούσε και έλεγε: «Τι είναι αυτά που
λέτε, είναι ακραία». Μετά από ένα µήνα συζητήσαµε στις 17 Φε-
βρουαρίου την ένταξη της Αλβανίας στο ΝΑΤΟ. Ειρήσθω εν πα-
ρόδω –είχα ξεχάσει να το πω εκείνη τη µέρα- πρέπει κάποιος να
είχε πολύ black humor στο Υπουργείο Εξωτερικών για να φέρει
την ένταξη της Αλβανίας στο ΝΑΤΟ στις 17 Φεβρουαρίου, την
ηµεροµηνία της επαναστάσεως στο Αργυρόκαστρο του Ζωγρά-
φου που οδήγησε στην αυτόνοµη Βόρεια Ήπειρο. Τέλος πάντων,
αυτό το προσπερνάω. Αποκαλύπτουµε µέσα σ’ αυτήν την Αί-
θουσα ότι στο ενδιάµεσο, στον ένα µήνα που µεσολάβησε µε-
ταξύ των δύο θετικών κινήσεων της Ελλάδος προς την Αλβανία,
οι Αλβανοί είχαν καταδικάσει πέντε Έλληνες Βορειοηπειρώτες
µε την κατηγορία ότι ύψωσαν –λέει- την ελληνική σηµαία και
έψελναν τον ελληνικό εθνικό ύµνο και αυτό τους κόστισε τρία
χρόνια φυλάκιση. Φρίξατε, δήθεν. Ο κ. Βαρβιτσιώτης ήταν εδώ
εκείνη τη µέρα, κύριε Υπουργέ, και είπε ότι θα το κοιτάξει και ότι
είναι απαράδεκτο και προχωράµε εκ νέου σε νέες προτάσεις και
κινήσεις καλής θελήσεως προς την Αλβανία για να εισπράξουµε
τι τώρα, µετά από ενάµιση µήνα; Την καταδίκη του ∆ηµάρχου
Χειµάρρας, του Μπολάνου. Τι ήθελε ο Μπολάνος; Ήθελε οι πι-
νακίδες των οδών στη Χειµάρρα να έχουν και την ελληνική
γλώσσα εκτός από την αλβανική και την αγγλική. Φοβερό αδί-
κηµα! Έξι µήνες φυλάκιση, 500.000 χιλιάδες λεκ και στέρηση πο-
λιτικών δικαιωµάτων.

Μιλάµε για συνεργασία. Υπάρχει στην πράξη; Παρακολουθεί
κανείς στο Υπουργείο σας αν υπάρχει στην πράξη και αν αυτές
οι κυρώσεις που φέρνετε έχουν κάποιο πρακτικό αποτέλεσµα για
µας; Φοβούµαστε ότι δεν έχουν κανένα πρακτικό αποτέλεσµα.
Υπό την έννοια αυτή καταψηφίζουµε τη συγκεκριµένη συµφωνία
γιατί θεωρούµε ότι είναι ενάντια στα στρατηγικά συµφέροντα της
Ελλάδος στα Βαλκάνια.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ο κ. Υπουργός έχει

το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΣΣΙΜΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Κύριοι

συνάδελφοι, δεν θέλω να σας κουράσω. Ακούστηκαν πάρα
πολλά. Ο καθένας έχει την πολιτική του στα Βαλκάνια.

Αυτό που θέλω να πω στον κ. Μπανιά είναι ότι δεν έχει σχέση
µε την αναγνώριση του Κοσσυφοπεδίου. Στο Κοσσυφοπέδιο ανα-
γνωρίζουµε την εκπροσώπησή του, αυτή την οποία αποφάσισε
το Συµβούλιο Ασφαλείας του Οργανισµού Ηνωµένων Εθνών. Από
εκεί και πέρα η Ελλάς ουδέποτε έχει αναγνωρίσει την απόσχιση
του Κοσσυφοπεδίου. Ο σηµαντικός λόγος για τον οποίο βρισκό-
µαστε, αν θέλετε, σε δράση στην περιοχή αυτή είναι µετά από
αίτηµα των Σέρβων και για την προστασία της σερβικής µειονό-
τητας. ∆ηλαδή, µην τα παραγνωρίζουµε όλα.

Ο καθένας µπορεί να κάνει, αν θέλει, µία πολιτική τελείως απο-
µονωµένη. Να πει, «εγώ αυτό θέλω, δεν πάνε να λένε όλοι οι
άλλοι, δεν πάνε να λένε οι λαοί της περιοχής, εγώ θα κάθοµαι
εδώ και θα βαράω το τούµπανο». Είναι µία άποψη. Εµείς πιστεύ-
ουµε στην συµµετοχή στα δρώµενα πάντα µε βάση τα πλαίσια

8576 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



αρχών και αξιών και πάντα υπολογίζοντας τους λαούς της πε-
ριοχής µας, γιατί εµάς είναι γειτονιά µας. Και αυτή η σύµβαση
που κυρώνουµε έχει σχέση µε την έδρα αυτής της γραµµατείας,
δεν έχει σχέση µε τίποτα άλλο.

Όσον αφορά στην Αλβανία, εγώ αντιλαµβάνοµαι τα συναι-
σθήµατά σας, αλλά ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι µε το συναίσθηµα
είµαστε κάθε πέρυσι και καλύτερα. Αν µπορείτε να πιέσετε, θα
σας πω µόνο ένα πράγµα. Όταν έγινε η πρωτόδικη καταδίκη του
Μπολάνου ο Μπερίσα βρισκόταν στην Κίνα και έκανε δήλωση
ελέγχου της δικαιοσύνης γι’ αυτό. Αυτό και µόνο δείχνει την πο-
λιτική που έχουν. Μην περιµένετε ότι η Αλβανία από την εποχή
του Χότζα έγινε ξαφνικά µια χώρα δηµοκρατική µε προστασία
των δικαιωµάτων, των µειονοτήτων και των πολιτών.

Η δουλειά που κάνει η Ελλάς εκεί και η συνεργασία που
έχουµε είναι για να σπρώξουµε τη χώρα αυτή όσο γίνεται παρα-
πάνω στις αρχές που διέπουν την Ευρώπη και εµάς. Και είναι
πάρα πολύ σηµαντικό ότι η σύνδεση της Αλβανίας µε την Ευ-
ρώπη θα χρησιµοποιήσει ως ατµοµηχανή την ελληνική µειονό-
τητα. ∆ιότι εκεί θα δώσει εξετάσεις η Αλβανία και φυσικά θα έχει
υποχρέωση.

Αν πιστεύετε ότι είµαστε σε εποχή που µε διµερή ρήξη λύνο-
νται τα προβλήµατα, δεν λύνονται έτσι. Οπωσδήποτε, δεν είναι
πάντα ευχάριστα αυτά που κάνουµε, αλλά, πιστέψτε µε, είναι όσο
γίνεται πιο χρήσιµα. Πολύ καλή είναι η κριτική, πολύ καλό είναι να
ακούγεται το συναίσθηµα του ελληνικού λαού, που πολλές
φορές πράγµατι µας πνίγει, αλλά είναι πάρα πολύ σηµαντικό και
να κάνουµε βήµατα τα οποία µεσοπρόθεσµα θα οδηγήσουν σε
ενίσχυση, αν θέλετε και των θέσεων, αλλά και της ύπαρξης µει-
ονότητας στην περιοχή της Αλβανίας.

Εγώ αυτά ήθελα να πω, κύριε Πρόεδρε.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε τον κ.

Υπουργό.
Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρ-

θρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εξω-
τερικών: «Κύρωση της Συµφωνίας της 14ης Σεπτεµβρίου 2007
σχετικά µε τις Ρυθµίσεις Χώρας Υποδοχής για την Γραµµατεία
του Συµβουλίου Περιφερειακής Συνεργασίας µεταξύ του Συµ-
βουλίου Υπουργών της Βοσνίας και Ερζεγοβίνης, αφ’ ενός, και
των λοιπών Κρατών που συµµετέχουν στην ∆ιαδικασία Συνεργα-
σίας Χωρών Νοτιοανατολικής Ευρώπης και της Αποστολής των
Ηνωµένων Εθνών για την Προσωρινή ∆ιοίκηση του Κοσσυφοπε-
δίου, για λογαριασµό του Κοσσυφοπεδίου, σύµφωνα µε την Από-
φαση υπ’ αρ. 1244 του Συµβουλίου Ασφαλείας των Ηνωµένων
Εθνών, αφ’ ετέρου, της Κοινής ∆ιακήρυξης της 27ης Φεβρουα-
ρίου 2008 για την Σύσταση του Συµβουλίου Περιφερειακής Συ-
νεργασίας και του προσαρτηµένου σ’ αυτήν Καταλόγου των
συµµετεχόντων Κρατών και του Καταστατικού Χάρτη του Συµ-
βουλίου, καθώς και των Συµπερασµάτων της Περιφερειακής
Τράπεζας του Συµφώνου Σταθερότητας της 16ης Νοεµβρίου
2006».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΑΝΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συνεπώς το νοµο-
σχέδιο του Υπουργείου Εξωτερικών: «Κύρωση της Συµφωνίας
της 14ης Σεπτεµβρίου 2007 σχετικά µε τις Ρυθµίσεις Χώρας Υπο-
δοχής για την Γραµµατεία του Συµβουλίου Περιφερειακής Συ-
νεργασίας µεταξύ του Συµβουλίου Υπουργών της Βοσνίας και
Ερζεγοβίνης, αφ’ ενός, και των λοιπών Κρατών που συµµετέχουν
στην ∆ιαδικασία Συνεργασίας Χωρών Νοτιοανατολικής Ευρώπης
και της Αποστολής των Ηνωµένων Εθνών για την Προσωρινή ∆ι-
οίκηση του Κοσσυφοπεδίου, για λογαριασµό του Κοσσυφοπε-
δίου, σύµφωνα µε την Απόφαση υπ’ αρ. 1244 του Συµβουλίου
Ασφαλείας των Ηνωµένων Εθνών, αφ’ ετέρου, της Κοινής ∆ια-
κήρυξης της 27ης Φεβρουαρίου 2008 για την Σύσταση του Συµ-
βουλίου Περιφερειακής Συνεργασίας και του προσαρτηµένου σ’
αυτήν Καταλόγου των συµµετεχόντων Κρατών και του Καταστα-
τικού Χάρτη του Συµβουλίου, καθώς και των Συµπερασµάτων της
Περιφερειακής Τράπεζας του Συµφώνου Σταθερότητας της 16ης
Νοεµβρίου 2006» έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία σε µονή συζή-
τηση επί της αρχής των άρθρων και του συνόλου και έχει ως
εξής:

«Κύρωση της Συµφωνίας της 14ης Σεπτεµβρίου 2007 σχε-
τικά µε τις Ρυθµίσεις Χώρας Υποδοχής για την Γραµµατεία του
Συµβουλίου Περιφερειακής Συνεργασίας µεταξύ του Συµβου-
λίου Υπουργών της Βοσνίας και Ερζεγοβίνης, αφ’ ενός, και των
λοιπών Κρατών που συµµετέχουν στην ∆ιαδικασία Συνεργα-
σίας Χωρών Νοτιοανατολικής Ευρώπης και της Αποστολής των
Ηνωµένων Εθνών για την Προσωρινή ∆ιοίκηση του Κοσσυφο-
πεδίου, για λογαριασµό του Κοσσυφοπεδίου, σύµφωνα µε την
Απόφαση υπ’ αρ. 1244 του Συµβουλίου Ασφαλείας των Ηνω-
µένων Εθνών, αφ’ ετέρου, της Κοινής ∆ιακήρυξης της 27ης Φε-
βρουαρίου 2008 για την Σύσταση του Συµβουλίου
Περιφερειακής Συνεργασίας και του προσαρτηµένου σ’ αυτήν
Καταλόγου των συµµετεχόντων Κρατών και του Καταστατικού
Χάρτη του Συµβουλίου, καθώς και των Συµπερασµάτων της Πε-
ριφερειακής Τράπεζας του Συµφώνου Σταθερότητας της 16ης
Νοεµβρίου 2006

Άρθρο πρώτο

Κυρώνονται και έχουν την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1
του Συντάγµατος, η Συµφωνία που υπεγράφη τη 14η Σεπτεµ-
βρίου 2007 σχετικά µε τις Ρυθµίσεις Χώρας Υποδοχής για τη
Γραµµατεία του Συµβουλίου Περιφερειακής Συνεργασίας µεταξύ
του Συµβουλίου Υπουργών της Βοσνίας και Ερζεγοβίνης, αφ’
ενός, και των λοιπών Κρατών που συµµετέχουν στη ∆ιαδικασία
Συνεργασίας Χωρών Νοτιοανατολικής Ευρώπης και της Αποστο-
λής των Ηνωµένων Εθνών για την Προσωρινή ∆ιοίκηση του Κοσ-
συφοπεδίου, για λογαριασµό του Κοσσυφοπεδίου, σύµφωνα µε
την Απόφαση υπ’ αρ. 1244 του Συµβουλίου Ασφαλείας των Ηνω-
µένων Εθνών, αφ’ ετέρου, η Κοινή ∆ιακήρυξη της 27ης Φεβρου-
αρίου 2008 για τη Σύσταση του Συµβουλίου Περιφερειακής
Συνεργασίας και ο προσαρτηµένος σε αυτήν Κατάλογος των συµ-
µετεχόντων Κρατών και ο Καταστατικός Χάρτης του Συµβουλίου,
καθώς και τα Συµπεράσµατα της Περιφερειακής Τράπεζας του
Συµφώνου Σταθερότητας της 16ης Νοεµβρίου 2006, των οποίων
το κείµενο σε πρωτότυπο στην αγγλική γλώσσα και σε µετά-
φραση στην ελληνική έχει ως εξής:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8577



8578 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8579



8580 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8581



8582 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8583



8584 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8585



8586 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8587



8588 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8589



8590 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8591



8592 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8593



8594 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8595



8596 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8597



8598 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8599



8600 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8601



8602 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8603



8604 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8605



8606 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8607



8608 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8609



8610 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8611



8612 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8613



8614 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8615



8616 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8617



8618 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8619



8620 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8621



8622 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8623



8624 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8625



8626 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8627



8628 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8629



8630 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8631



8632 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8633



8634 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8635



8636 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8637



8638 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8639



8640 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8641



8642 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΘ’ - 5 ΜΑΪΟΥ 2009 8643



8644 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας που κυ-
ρώνεται από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 29
αυτής.”

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Παρακαλώ το Σώµα
να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύ-
ρωση των Πρακτικών της σηµερινής συνεδρίασης ως προς την
ψήφιση στο σύνολο των παραπάνω νοµοσχεδίων.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Η ζητηθείσα εξου-

σιοδότηση παρεσχέθη.
Επανερχόµαστε στην συζήτηση του σχεδίου νόµου του

Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Ενσωµάτωση Οδηγιών 2006/98/ΕΚ,
2008/8/ΕΚ και 2007/74/ΕΚ, διατάξεων των Οδηγιών 2006/112/ΕΚ
και 2006/69/ΕΚ, διατάξεις φορολογίας εισοδήµατος, κεφαλαίου,
ΦΠΑ και λοιπών φορολογιών και λοιπές διατάξεις».

Η ∆ιάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε στη συνεδρίασή της
στις 29/04/2009 τη συζήτηση του νοµοσχεδίου σε τρεις συνε-
δριάσεις. Στην σηµερινή συνεδρίαση θα συζητηθεί το νοµοσχέ-
διο επί της αρχής.

Έχω την τιµή να ενηµερώσω το Σώµα ότι από την Νέα ∆ηµο-
κρατία ορίζεται ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος ο Βουλευτής
Ηλείας, κ. Αδρακτάς. Από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας ο κ.
Γκατζής. Από τον Συνασπισµό Ριζοσπαστικής Αριστεράς ειδική
αγορήτρια ορίζεται η κ. Φιλίνη. Από τον Λαϊκό Ορθόδοξο Συνα-
γερµό ως ειδικός αγορητής ορίζεται ο Βουλευτής κ. Αϊβαλιώτης.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. Καράογλου για
δεκαπέντε λεπτά.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το
συζητούµενο νοµοσχέδιο σήµερα είναι ένα νοµοσχέδιο του
Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών. Ένα νοµοσχέδιο που
αναφέρεται σε ενσωµάτωση κοινοτικών οδηγιών, αλλαγές σε
διατάξεις φορολογίας εισοδήµατος, ΦΠΑ κεφαλαίου, καθώς επί-
σης περιλαµβάνει και άλλες ιδιαιτέρως χρήσιµες διατάξεις που
λύνουν αρκετά και σηµαντικά προβλήµατα διαφόρων υπηρεσιών,
φορέων, ακόµη και πολιτών.

Ξεκινώντας όµως, όπως συνηθίζεται, δεν θα αντισταθώ και εγώ
στον πειρασµό, µια που αναφερόµαστε σε νοµοσχέδιο του
Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών, να θέσω το πλαίσιο
εντός του οποίου κινείται η παγκόσµια οικονοµία, αλλά βεβαίως
και η ελληνική οικονοµία, που σαφέστατα είναι ένα υποσύνολο
της παγκόσµιας οικονοµίας και σαφέστατα δέχεται τους επηρε-
ασµούς από αυτήν.

Ας θυµηθούµε, λοιπόν, γιατί δεν πρέπει στην Αίθουσα αυτή και
εµείς αλλά και ο ελληνικός λαός να έχουµε κοντή µνήµη, τι πα-
ραλάβαµε το Μάρτιο του 2004, τι παρέλαβε η κυβέρνηση του
Κώστα Καραµανλή. Ένα δηµοσιονοµικό έλλειµµα της τάξης του
7,9%, το δηµόσιο χρέος περίπου στο 100% του Ακαθάριστου Εγ-
χωρίου Προϊόντος, την ανεργία στο 11,3%, που πρακτικά σηµαί-
νει πεντακόσιους σαράντα χιλιάδες ανέργους Έλληνες πολίτες,
ενώ η απορροφητικότητα του Γ’ Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης
που ήταν προς το τελείωµα, είχε περάσει τη µέση και µετά,
οριακά ξεπερνούσε το 20% και ανερχόταν περίπου στο 22%.

Προσπαθήσαµε πάρα πολύ σκληρά τα πέντε χρόνια στα οποία
είµαστε στην Κυβέρνηση να εξυγιάνουµε την ελληνική οικονοµία
και νοµίζω ότι πετύχαµε πολλά. Θυµίζω ότι αφού κάναµε τη δη-
µοσιονοµική απογραφή, γιατί έπρεπε να ξέρουµε και εµείς, αλλά
και ο ελληνικός λαός ποια ήταν η ακριβής κατάσταση της ελλη-
νικής οικονοµίας και τι ακριβώς παραλάβαµε, µε ήπια δηµοσιο-
νοµική εξυγίανση, που σηµαίνει λιγότερες δαπάνες, περιστολές
του σπάταλου κράτους όπως είχε καταντήσει από το ΠΑΣΟΚ, µε
φορολογική µεταρρύθµιση, µε αναπτυξιακό νόµο, πετύχαµε
πραγµατικά να ορθοποδήσει η ελληνική οικονοµία και να δηµι-
ουργήσει πολύ καλές αντοχές. Θυµίζω άλλωστε ότι τον Ιούνιο
του 2007 εξήλθαµε από την επιτήρηση, στην οποία είχαµε µπει
λόγω της άφρονης οικονοµικής πολιτικής των κυβερνήσεων του

ΠΑΣΟΚ και ο κ. Αλµούνια, ο σοσιαλιστής Ισπανός Επίτροπος
τότε, είχε δηλώσει ότι η Ελλάδα στον τοµέα της οικονοµίας πέ-
τυχε ένα µικρό θαύµα.

Παράλληλα θυµίζω ότι η απορροφητικότητα του Γ’ Κοινοτικού
Πλαισίου Στήριξης ανέρχεται περίπου στο 100% και ότι µέχρι τα
τέλη του Ιουνίου που ολοκληρώνεται η υλοποίηση του Γ’ Κοινο-
τικού Πλαισίου Στήριξης, ούτε 1 ευρώ δεν πρόκειται να χαθεί.
Ακόµη, η ανεργία έχει πέσει στο 7,5%, πράγµα που σηµαίνει ότι
διακόσιες σαράντα χιλιάδες περίπου Έλληνες πολίτες µπόρεσαν
αυτά τα πέντε χρόνια να βρουν δουλειά, ενώ οι ρυθµοί ανάπτυ-
ξης της ελληνικής οικονοµίας ήταν υπερδιπλάσιοι του µέσου
όρου της Ευρωπαϊκής Ένωσης, µια που ανερχόταν περίπου στο
4% έναντι του 1,7% του µέσου όρου της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Όλα αυτά ως το καλοκαίρι του 2008, οπότε πλέον ξέσπασε η
παγκόσµια οικονοµική κρίση. Μία κρίση η οποία ξεκίνησε από τις
Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής και από τα περίφηµα «golden
boys». Μία κρίση που οφειλόταν στα τοξικά χρηµατιστηριακά
προϊόντα, στα προϊόντα υψηλού ρίσκου, αλλά και στην κατάρ-
ρευση του κλάδου της στεγαστικής πίστης στις Ηνωµένες Πολι-
τείες της Αµερικής. Όµως, η κρίση αυτή, πάρα πολύ σύντοµα ως
ντόµινο εξαπλώθηκε σε όλο τον κόσµο, λόγω της σύγχρονης τε-
χνολογίας, λόγω της αλληλεξάρτησης των οικονοµιών.

Η κρίση αυτή, αγαπητοί συνάδελφοι και συναδέλφισσες, είναι
πολύ µεγαλύτερη από την οικονοµική κρίση του 1929, το λεγό-
µενο «οικονοµικό κραχ», που τότε ήταν κυρίως ένα τοπικό φαι-
νόµενο, που έπληξε τις Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής. Οι
συνέπειες είναι πάρα πολύ γνωστές σε όλους. Ολόκληρες χώρες
κινδυνεύουν µε χρεοκοπία. Θυµίζω κλασικά το παράδειγµα της
Ισλανδίας, αλλά και τις χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης, την
Ουγγαρία, την Τσεχία, τη Ρουµανία, τη Βουλγαρία, τη γειτονική
µας Τουρκία, η οποία εναγωνίως ψάχνει δανεικά από το ∆ιεθνές
Νοµισµατικό Ταµείο. Θυµίζω το κλείσιµο και τη χρεοκοπία µεγά-
λων τραπεζικών οργανισµών, χαρακτηριστικό παράδειγµα η
«LEHMAN BROTHERS», µια τράπεζα, η τρίτη επενδυτική στον
κόσµο, µια τράπεζα που έχει είκοσι φορές τον προϋπολογισµό
του ελληνικού δηµοσίου. Θυµίζω τη δηµιουργία µιας νέας κατη-
γορίας πολιτών, κυρίως στις Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής,
την κατηγορία των νεοπτώχων πολιτών, οι οποίοι είχαν δουλειές,
είχαν σπίτια και τα έχασαν όλα και γενικότερα µία πολύ σηµα-
ντική επιδείνωση στην οικονοµία όλου του κόσµου.

Όπως ήταν φυσικό, η ελληνική οικονοµία δεν είναι ξεκοµµένη
από τη διεθνή οικονοµία, από την παγκόσµια οικονοµία. Όπως
ήταν φυσικό επηρεάστηκε πάρα πολύ από την οικονοµική αυτή
κρίση.

Το πιο σηµαντικό από όλα όµως είναι ότι η ελληνική οικονο-
µία, παρά το ότι επηρεάστηκε πάρα πολύ από την παγκόσµια οι-
κονοµική κρίση εξακολουθεί και αντέχει. Κι αυτό, αν θέλετε, διότι
είχαν γίνει θετικά βήµατα την προηγούµενη πενταετία. Η Ελλη-
νική Κυβέρνηση είχε φροντίσει µε ένα συγκεκριµένο, συγκροτη-
µένο σχέδιο για την αντιµετώπιση των οικονοµικών προβληµάτων
τα οποία παραλάβαµε το 2004 και αυτό βοήθησε στο να ορθο-
ποδήσει η ελληνική οικονοµία. Από την άλλη, η Ελληνική Κυβέρ-
νηση από την πρώτη στιγµή παρακολούθησε τις εξελίξεις της
παγκόσµιας οικονοµίας και από την πρώτη στιγµή αντιµετώπισε
το πρόβληµα. Συνειδητοποίησε το µέγεθος του προβλήµατος, το
µελέτησε, διαβουλεύτηκε και κατήρτισε ένα εθνικό σχέδιο για
την αντιµετώπιση της οικονοµικής κρίσης, ένα εθνικό σχέδιο που
στόχο είχε να βγούµε από την κρίση αυτή µε τις λιγότερες, δυ-
νατόν, επιπτώσεις και δεύτερον να µεταβάλουµε τη διεθνή αυτή
πρόκληση σε εθνική ευκαιρία.

Το εθνικό σχέδιο της χώρας, το εθνικό σχέδιο που κατήρτισε
και υλοποιεί η Ελληνική Κυβέρνηση, επικεντρώνεται σε τρεις
άξονες.

Πρώτα-πρώτα στη στήριξη της ανάπτυξης και της απασχόλη-
σης.

∆εύτερον, στην περιστολή δαπανών -σπαταλών, θα έλεγα, γε-
νικότερα- και στη µείωση του τεράστιου δηµόσιου χρέους, που
άφησαν οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ.

Τρίτον –και σηµαντικότατο- στην ενίσχυση των οικονοµικά
ασθενέστερων συµπολιτών µας.

Παράλληλα, δεν πρέπει να ξεχνάµε ότι είµαστε η πρώτη χώρα
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που πήρε µέτρα για την εγγύηση των καταθέσεων, σε ό,τι αφορά
τη νοµική δέσµευση, για 100.000 ευρώ ανά πολίτη, ανά τράπεζα.
Παράλληλα, υπάρχει βέβαια και πολιτική δέσµευση για το σύ-
νολο των καταθέσεων.

Είµαστε µέσα στις τρεις πρώτες χώρες της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης που το συγκεκριµένο πρόγραµµα ρευστότητας εγκρίθηκε
από την Ευρωπαϊκή Ένωση.

Είµαστε η µία από τις δύο χώρες της Ευρωζώνης που κλείσαµε
το 2008 µε θετικό ρυθµό ανάπτυξης, ενώ ο µέσος όρος της Ευ-
ρωζώνης ήταν στο µείον 1,5%.

Είµαστε µία από τις λίγες χώρες που η ανεργία, µε στοιχεία
της 31ης ∆εκεµβρίου 2008, µειωνόταν σταθερά στην Ευρωπαϊκή
Ένωση.

Την ίδια στιγµή που υπήρχαν αυτές οι εξελίξεις στην παγκό-
σµια οικονοµία και στην ελληνική οικονοµία, το ΠΑΣΟΚ δεν
έβλεπε την παγκόσµια οικονοµική κρίση, δεν έβλεπε ότι η κρίση
αυτή κορυφωνόταν. Και την ίδια στιγµή που η Ελληνική Κυβέρ-
νηση ανακοίνωνε µέτρα, ο κ. Παπανδρέου τον Οκτώβριο του
2008 δήλωνε ότι η κρίση στην Ελλάδα είναι ελληνικής προέλευ-
σης και ότι η Κυβέρνηση επιχειρεί να βρει άλλοθι στη διεθνή χρη-
µατοπιστωτική κρίση.

Την ίδια ώρα που η Ευρωπαϊκή Ένωση το Νοέµβριο του 2008
ανακοίνωνε συγκεκριµένα µέτρα για να αντιµετωπίσει την οικο-
νοµική κρίση, το ΠΑΣΟΚ «στρουθοκαµήλιζε». Όταν, όµως, κατά-
λαβε, µετά από αρκετή καθυστέρηση, το µέγεθος της κρίσης,
δεν διατύπωσε συγκεκριµένη εναλλακτική πολιτική πρόταση,
απλώς γκρίνιαζε, κριτικάριζε µεµψίµοιρα για τα πάντα. Θυµίζω τι
έλεγε:

Στις αρχές του 2009 έλεγε ότι η χώρα µας δεν θα µπορέσει να
βρει δανεικά και είναι αναγκασµένη να προσφύγει στο ∆ιεθνές
Νοµισµατικό Ταµείο. Ήδη, µε στοιχεία πριν από λίγες µέρες, στις
30 Απριλίου, η χώρα µε άνεση δανείστηκε περίπου
50.000.000.000 ευρώ. Σαράντα τρία ήταν αυτά που προβλέπο-
νταν από τον προϋπολογισµό και 7.000.000.000 ευρώ επιπλέον
για να δηµιουργηθεί ένα απόθεµα, ένα «µαξιλάρι ασφαλείας»,
όπως χαρακτηριστικά το είπε ο Υπουργός Οικονοµίας κ. Παπα-
θανασίου.

Στις αρχές του 2009 το ΠΑΣΟΚ έλεγε ότι η χώρα δανείζεται
µε υπερδιπλάσιο κόστος από τις άλλες χώρες της Ευρωπαϊκής
Ένωσης και ότι οι αγορές τιµωρούν την Κυβέρνηση µε πολύ
υψηλά επιτόκια δανεισµού. Η αλήθεια είναι εντελώς διαφορετική,
γιατί υπάρχουν συγκεκριµένα στοιχεία που αποδεικνύεται ότι
κατά την περίοδο διακυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας, η χώρα
δανείστηκε µε επιτόκια δανεισµού χαµηλότερα –κατά µέσο όρο-
από αυτά της τελευταίας τετραετίας του ΠΑΣΟΚ. Και αναφέρο-
µαι σε δύο, τρία χαρακτηριστικά παραδείγµατα.

Στα δεκαετή οµόλογα το µέσο επιτόκιο δανεισµού το διάστηµα
2004 – 2009 περιορίστηκε στο 4,4%, όταν το ανεξόφλητο υπό-
λοιπο των εκδόσεων 2000 – 2004 επί ΠΑΣΟΚ αντιστοιχούσε σε
κόστος δανεισµού 5,1%. Το µέσο επιτόκιο δανεισµού που αντι-
στοιχούσε στο ανεξόφλητο υπόλοιπο των µακροχρόνιων εκδό-
σεων εικοσαετίας, που έγιναν επί ΠΑΣΟΚ, ήταν 6,2%, ενώ στην
αντίστοιχη περίοδο για τις εικοσαετείς εκδόσεις των Κυβερνή-
σεων της Νέας ∆ηµοκρατίας το µέσο επιτόκιο ήταν 4,5%. Στα
έντοκα γραµµάτια διαρκείας δεκατριών εβδοµάδων η χώρα επί
Νέας ∆ηµοκρατίας δανειζόταν µε µέσο επιτόκιο 2,9% έναντι
3,5% επί ΠΑΣΟΚ.

Και βέβαια υπάρχουν και µία σειρά από άλλα στοιχεία που
αποδεικνύουν ότι η κατάσταση δεν είναι έτσι όπως προσπαθεί η
προπαγάνδα του ΠΑΣΟΚ να πείσει τον ελληνικό λαό ότι είναι.

Ακόµη, το ΠΑΣΟΚ έλεγε ότι η Κυβέρνηση µείωσε τους φόρους
µόνο στις επιχειρήσεις και στα υψηλά εισοδήµατα και επιβάρυνε
τους οικονοµικά ασθενέστερους. Η αλήθεια, όµως, είναι εντελώς
διαφορετική.

Και τη θυµίζω και µε νούµερα, για να θυµόµαστε όλοι µας εδώ
πέρα ότι η Κυβέρνηση προχώρησε σε τρεις φάσεις φορολογικής
µεταρρύθµισης, από τις οποίες στην πρώτη φάση είχαµε τη µεί-
ωση των φορολογικών συντελεστών για τα νοµικά πρόσωπα, για
τις επιχειρήσεις, δηλαδή, για τις ανώνυµες εταιρείες και για τις
ΕΠΕ από 35% σε 25% και για τις οµόρρυθµες και τις ετερόρ-
ρυθµες από 25% σε 20% και αυτό ήταν µε τη λογική της επιδό-

τησης των κινήτρων, έτσι ώστε να υπάρχει ανάπτυξη στον τόπο.
Στη δεύτερη φάση είχαµε µείωση των φορολογικών συντελε-

στών για τα φυσικά πρόσωπα, είχαµε µείωση του µέσου φορο-
λογικού συντελεστή από το 30% στο 25%, κάτι που σηµαίνει
λιγότερους φόρους για όσους πληρώνουν φόρους, ενώ παράλ-
ληλα είχαµε και αύξηση του αφορολόγητου από 10.000 ευρώ σε
12.000 ευρώ, κάτι που πρακτικά σηµαίνει ότι τρία εκατοµµύρια
τριακόσιες χιλιάδες Έλληνες πολίτες δεν πληρώνουν καθόλου
φόρο.

Στην τρίτη φάση είχαµε απλοποίηση της φορολογίας των ακι-
νήτων, µε κατάργηση µιας σειράς φόρων ακινήτων και ενσωµά-
τωσή τους στο Ενιαίο Τέλος Ακινήτων, την κατάργηση, στην
κυριολεξία, του Φόρου Κληρονοµιών και Γονικών Παροχών στα
ακίνητα και την πλήρη και απόλυτη φορολογική απαλλαγή για
την αγορά της πρώτης κατοικίας.

∆ε θα αντέξω να µην έρθω τώρα στην επικαιρότητα, µια που
χθες, τη ∆ευτέρα 4 Μαΐου είχαµε τις εαρινές εκτιµήσεις της Ευ-
ρωπαϊκής Επιτροπής για την κατάσταση και τις προοπτικές των
ευρωπαϊκών οικονοµιών έως το 2010.

Πράγµατι, αγαπητές συναδέλφισσες και αγαπητοί συνάδελ-
φοι, οι εκτιµήσεις αυτές λένε ότι και η Ελλάδα του 2009 θα πα-
ρουσιάσει αρνητικό ρυθµό ανάπτυξης -0,9% έναντι θετικού
+0,2%, που ίδια η επιτροπή στις εκτιµήσεις του Ιανουαρίου προ-
έβλεπε. Όµως, αν παραγνωρίσουµε τα «κροκοδείλια δάκρυα»
της Αντιπολίτευσης και µελετήσουµε προσεκτικότερα τις εκτι-
µήσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης, θα µπορέσουµε εύκολα να συ-
µπεράνουµε ότι παρ’ όλα αυτά, η ελληνική οικονοµία αντέχει. Και
εξηγούµαι γιατί: Πρώτα-πρώτα, στην οικονοµική ανάπτυξη, η επί-
δοση της χώρας µας, σύµφωνα µε τα στοιχεία της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής, θα είναι η δεύτερη καλύτερη επίδοση στην Ευρω-
παϊκή Ένωση, γιατί µόνο µία χώρα, η Κύπρος, θα έχει θετικό δεί-
κτη στην οικονοµική ανάπτυξη, +0,3%, ενώ οι υπόλοιπες είκοσι
έξι χώρες θα έχουν αρνητικό δείκτη. Ο µέσος όρος της Ευρω-
παϊκής Ένωσης θα είναι -4%.

Την ίδια ώρα, η απόδοση της ελληνικής οικονοµίας, η απόδοση
της οικονοµικής ανάπτυξης για την Ελλάδα, θα είναι η δεύτερη
καλύτερη σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης, την ίδια στιγµή που
άλλες χώρες, όπως η Γερµανία, θα έχει αρνητικό δείκτη -5,4%, η
Βρετανία -3,8%, η Γαλλία -3%, η Ιταλία -4,4%, η Ισπανία -3,2%.

Στο δηµοσιονοµικό έλλειµµα, δεκατρία από τα δεκαέξι κράτη-
µέλη της Ευρωζώνης θα έχουν έλλειµµα µεγαλύτερο του 3%. Εί-
κοσι ένα από τα είκοσι επτά συνολικά κράτη της Ευρωπαϊκής
Ένωσης θα έχουν έλλειµµα µεγαλύτερο από 3%. Αναφέρω χα-
ρακτηριστικά παραδείγµατα: Η Ιρλανδία θα έχει έλλειµµα το
2009 περίπου 12%, η Ισπανία θα έχει έλλειµµα το 2009 περίπου
8,6%, η Πορτογαλία 6,5%, η Γαλλία 3,4%, η Ιταλία 4,5%, η Γερ-
µανία 3,9%.

Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι σχεδόν όλες οι χώρες της Ευρω-
παϊκής Ένωσης θα έχουν έλλειµµα και µάλιστα, µε στοιχεία πολ-
λών από αυτές τις χώρες πολύ χειρότερα από το έλλειµµα της
ελληνικής οικονοµίας.

Στον τοµέα της ανεργίας, η Ελλάδα το 2008 είχε ανεργία 7,7%,
έναντι µέσου όρου της Ευρωζώνης 7,5%. Για την Ελλάδα του
2009 προβλέπεται ανεργία 9,1%, έναντι 9,9% στην Ευρωζώνη.
Την ίδια στιγµή, σε συγκεκριµένες χώρες, στην Ισπανία η ανερ-
γία εκτιµάται ότι το 2009 θα ανέλθει στο 20,5%, στην Ιρλανδία
ότι θα ανέλθει στο 12,1% και µία σειρά άλλων στοιχείων αποδει-
κνύουν πραγµατικά του λόγου το αληθές, ότι δηλαδή, πραγµα-
τικά βρισκόµαστε σε µία πάρα πολύ δύσκολη οικονοµική
κατάσταση. Στην κατάσταση αυτή βρίσκεται όχι µόνο η παγκό-
σµια οικονοµία, αλλά και η ευρωπαϊκή οικονοµία και η ελληνική
οικονοµία και ότι παρ’ όλα αυτά, παρά τα προβλήµατα που κά-
νουν όλους τους διεθνείς οργανισµούς -τον ΟΟΣΑ, την Ευρω-
παϊκή Επιτροπή, το EUROGROUP- συνεχώς να αναθεωρούν τα
στοιχεία τους, παρ’ όλα αυτά, η ελληνική οικονοµία αντέχει.

Σταµατάω εδώ, αγαπητές συναδέλφισσες και συνάδελφοι,
γιατί ο χρόνος µε πιέζει και πρέπει να πω λίγες κουβέντες και για
τις διατάξεις του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου και φαντάζοµαι ότι
το Προεδρείο θα έχει την ευγενή καλοσύνη να µου παραχωρήσει
λίγο χρόνο για να ολοκληρώσω τις σκέψεις µου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
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λίας του κυρίου Βουλευτή)
Σταµατάω λοιπόν λέγοντας ότι αυτή είναι η αλήθεια, όπως

αναφέρθηκε και µε συγκεκριµένα παραδείγµατα και αριθµούς
και αυτά είναι τα ψέµατα, όπως χονδροειδώς προσπαθεί να τα
περάσει στον ελληνικό λαό µέσω προπαγάνδας το Κόµµα του
ΠΑΣΟΚ.

Θα µπορούσα να συνεχίσω να µιλάω ώρες για τα ψέµατα, την
χονδροειδή αυτή προπαγάνδα, τις «Γκεµπελικές» τακτικές που
ακολουθεί το ΠΑΣΟΚ, που προσπαθεί να παρουσιάσει το άσπρο
ως µαύρο, που προσπαθεί γενικότερα, µιας και στερείται παντε-
λώς οποιασδήποτε σοβαρής εναλλακτικής πρότασης, να δηµι-
ουργήσει ψεύτικες εντυπώσεις.

Έρχοµαι όµως γρήγορα στο νοµοσχέδιο, γιατί θεωρώ ότι είναι
ένα σηµαντικό νοµοσχέδιο, ένα νοµοσχέδιο που προβλέπει και
αντιµετωπίζει αρκετά προβλήµατα φορέων, υπηρεσιών, πολιτών.

Επί τροχάδην λοιπόν και µέσα στα πλαίσια της ανοχής του
Προεδρείου, θέλω να πω ότι το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο περι-
λαµβάνει επτά κεφάλαια και τριάντα έξι άρθρα.

Στο πρώτο κεφάλαιο περιλαµβάνονται ρυθµίσεις και αλλαγές
που αφορούν την φορολογία εισοδήµατος. Μεταξύ άλλων οι ση-
µαντικότερες που θα αναφέρω επιγραµµατικά είναι οι εξής ρυθ-
µίσεις:

Στο εισόδηµα του γονέα προστίθεται και το εισόδηµα των ανή-
λικων τέκνων που προέρχεται από ακίνητα τα οποία περιήλθαν
σε αυτά από ανιόντες, στην περίπτωση µεταβίβασής τους από
τους γονείς των ανηλίκων.

Επεκτείνεται στην χρήση του έτους 2009 η τεκµαρτή φορολό-
γηση των επιχειρήσεων εκµετάλλευσης επιβατηγών αυτοκινήτων
δηµοσίας χρήσεως, των ταξί, των λεωφορείων των ΚΤΕΛ και των
φορτηγών αυτοκινήτων δηµοσίας χρήσεως.

Επαναφέρεται αναδροµικά από 1 Σεπτεµβρίου του 2004 η έκ-
πτωση αγοράς πάγιου εξοπλισµού από τους νέους σε ποσοστά
50% από το καθαρό γεωργικό εισόδηµα, ενώ παράλληλα επίσης
επαναφέρεται αναδροµικά από 1η Σεπτεµβρίου η προσαυξηµένη
απαλλαγή από καθαρό γεωργικό εισόδηµα των νέων αγροτών.

Λύνονται προβλήµατα γι αυτούς που έχουν ένα πολύ χαµηλό
εισόδηµα, κυρίως οι φοιτητές που µοιράζουν περιστασιακά δια-
φηµιστικά έντυπα, µια που εξαιρούνται από την παρακράτηση
φόρου οι διανοµείς διαφηµιστικών εντύπων µε ετήσιο εισόδηµα
µικρότερο των 5.000 ευρώ.

Καταργείται το φορολογικό απόρρητο για το Νοµικό Συµβού-
λιο του Κράτους.

∆εν αφαιρούνται από το εισόδηµα οι δαπάνες που απαλλάσ-
σονται του τεκµηρίου.

Το νοµοσχέδιο στο δεύτερο κεφάλαιο προβλέπει ρυθµίσεις
που αφορούν το Ενιαίο Τέλος Ακίνητης Περιουσίας, το Ενιαίο
Τέλος Ακινήτων. Και αναφέροµαι έτσι επιγραµµατικά πάλι, στο
ότι απαλλάσσεται η Αµερικανική Γεωργική Σχολή από το ΕΤΑΚ
για τα ιδιοχρησιµοποιούµενα ακίνητά της, στα φυσικά πρόσωπα
χορηγείται αφορολόγητο ποσό από τη συνολική αξία των κατοι-
κιών τους, ανάλογα µε την οικογενειακή τους κατάσταση,
100.000 ευρώ για τους άγαµους, 200.000 ευρώ για τους έγγα-
µους και 30.000 ευρώ για όσους έχουν τρίτο και περισσότερα
παιδιά. Και επιπλέον εξαιρούνται από τον υπολογισµό του ΕΤΑΚ,
το 1 ευρώ δηλαδή ανά τετραγωνικό µέτρο, τα γεωργικά και κτη-
νοτροφικά κτήσµατα. Με αυτόν τον τρόπο λύνεται ένα πρόβληµα
που είχε επισηµανθεί και είχε φανεί όταν ψηφιζόταν ο νόµος για
το ΕΤΑΚ και αποδεικνύεται η καλή πρόθεση και η καλή βούληση
του νοµοθέτη να διορθώνει τυχόν προβλήµατα που παρουσιά-
ζονται κατά την εφαρµογή ενός νόµου.

Τέλος, επιβάλλεται αυτοτελές πρόστιµο 5.000 ευρώ στα νο-
µικά πρόσωπα που δεν υπέβαλλαν αρχική δήλωση ΕΤΑΚ, µετά
την παρέλευση της καταληκτικής ηµεροµηνίας υποβολής.

Στις ρυθµίσεις ΦΠΑ ρυθµίζονται µεταξύ άλλων και διευκρινί-
ζονται οι περιπτώσεις απαλλαγής από το ΦΠΑ σχετικά µε την
ναύλωση επαγγελµατικών πλοίων αναψυχής.

Επαναδιατυπώνεται η υποχρέωση των υποθηκοφυλάκων προϊ-
σταµένων των κτηµατολογικών γραφείων, σχετικά µε την µετα-
γραφή σύµβασης ή δικαστικής απόφασης ή άλλες πράξεις επί
ακινήτων.

Τέλος, καθορίζεται ο χρόνος άσκησης για διοικητική επίλυση

διαφοράς επί του ΦΠΑ.
Στο τέταρτο κεφάλαιο ρυθµίζονται διάφορα θέµατα ΦΠΑ και

συγκεκριµένα, δίνεται η δυνατότητα σε επιχειρήσεις που ασχο-
λούνται µε την κατασκευή δηµοσίων ή ιδιωτικών τεχνικών έργων
και σε γεωργικές επιχειρήσεις, να υπαχθούν στον αυτοέλεγχο µε
την προϋπόθεση ότι οι παραπάνω επιχειρήσεις προσδιορίζουν
λογιστικά τα καθαρά τους κέρδη.

Παρατείνεται µέχρι 30.06.2009 η δυνατότητα για περαίωση
από τις επιχειρήσεις. Ενώ µε το κεφάλαιο Ε ορίζεται ότι παρα-
τείνεται η προθεσµία για την υποβολή της αίτησης για την υπα-
γωγή στην ρύθµιση ληξιπρόθεσµων χρεών των διαφόρων
επαγγελµατιών, των διαφόρων οφειλετών του δηµοσίου.

Θα κλείσω λέγοντας ότι θεωρώ ότι είναι ένα ιδιαίτερα χρήσιµο
νοµοσχέδιο, ένα νοµοσχέδιο το οποίο πραγµατικά αποδεικνύει
την πολιτική βούληση της Κυβέρνησης να αντιµετωπίσει υπό τις
παρούσες δύσκολες συνθήκες της παγκόσµιας, της ευρωπαϊκής,
αλλά και της ελληνικής οικονοµίας, προβλήµατα που µπορούν
να λυθούν, προβλήµατα φορέων υπηρεσιών, πολιτών και γι’ αυτό
το λόγο, σαν ένα χρήσιµο και ουσιαστικό νοµοσχέδιο του Υπουρ-
γείου Οικονοµίας και Οικονοµικών, σας καλώ να το υπερψηφί-
σουµε.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε τον κ. συνάδελφο.
Το λόγο έχει ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ, ο κ. Κουτµερίδης για

δέκα πέντε λεπτά.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αποτελεί πλέον πάγια τακτική

της Κυβέρνησης να νοµοθετεί µε τρόπο αιφνιδιαστικό, πρόχειρο,
αποσπασµατικό, αντιφατικό και αδιαφανή, δηµιουργώντας έτσι
περισσότερα προβλήµατα όσον αφορά την ερµηνεία, αλλά και
την εφαρµογή των νόµων που ψηφίζουµε εδώ στη Βουλή.

Έτσι και σήµερα. Συζητούµε και πάλι ένα πολυνοµοσχέδιο µε
φορολογικές ρυθµίσεις, ένα φορολογικό νοµοσχέδιο-σκούπα µε
ενσωµάτωση κοινοτικών οδηγιών, µε πληθώρα φορολογικών
ρυθµίσεων από όλες τις φορολογίες (φορολογία εισοδήµατος,
φορολογία ΦΠΑ, Κώδικα Βιβλίων και Στοιχείων, φορολογία κε-
φαλαίου) µε τελωνειακές διευθετήσεις, µε διοικητικές αλλαγές
και δηµιουργία νέων διευθύνσεων στο Υπουργείο Οικονοµίας και
Οικονοµικών και όπως πάντα το κερασάκι στη φορολογική
τούρτα είναι και πάλι µία πληθώρα τροπολογιών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή η άγονη νοµοθετική πρα-
κτική της Κυβέρνησης αποδεικνύει µε τον πιο ξεκάθαρο τρόπο
πως δεν υπάρχει σχέδιο και πρόγραµµα κυβερνητικής πολιτικής.
Αυτή η άγονη νοµοθετική τακτική της Κυβέρνησης αποδεικνύει
περίτρανα την αδυναµία της να εφαρµόσει ένα συγκεκριµένο και
ολοκληρωµένο σχέδιο για την αντιµετώπιση της οικονοµικής κρί-
σης στη χώρα µας. Με πρόχειρα και αποσπασµατικά µέτρα προ-
σεγγίζει όλα τα προβλήµατα. Εφαρµόζει διάφορες
περιστασιακές πολιτικές, χωρίς όµως όλα αυτά να αποτελούν
ένα ολοκληρωµένο σχέδιο αλλαγών και µεταρρυθµίσεων που
τόσο έχει ανάγκη η χώρα µας.

Αυτή η πρόχειρη και αποσπασµατική νοµοθετική τακτική της
Κυβέρνησης αποδεικνύει µε τον πιο απόλυτο τρόπο πως η Κυ-
βέρνηση δεν έχει τη δυνατότητα να παρέµβει στο φορολογικό
σύστηµα της χώρας µας για µια ριζική αλλαγή και αναµόρφωση
που τόσο ανάγκη έχουµε σήµερα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι γεγονός πως στο σχέδιο
νόµου που συζητούµε σήµερα υπάρχουν και θετικές ρυθµίσεις,
οι οποίες όµως δυστυχώς είναι πρόχειρες, διάσπαρτες και ασύν-
δετες µεταξύ τους και δεν αποτελούν ένα ολοκληρωµένο πρό-
γραµµα φορολογικών αλλαγών και µεταρρυθµίσεων που
χρειάζεται σήµερα το φορολογικό περιβάλλον στη χώρα µας.

Κατ’ αρχάς, εφαρµόζετε για τη χρήση 2009 και πάλι την τεκ-
µαρτή φορολόγηση όσον αφορά τα ταξί, τα λεωφορεία των
ΚΤΕΛ και τα φορτηγά δηµόσιας χρήσης. Έχουµε, δηλαδή, δύο
µέτρα και δύο σταθµά, από τη µια πλευρά τεκµαρτή φορολόγηση
και από την άλλη λογιστικός προσδιορισµός. Αλήθεια, σε ποια
φορολογική δικαιοσύνη αναφέρεται αυτό;

Είναι ξεκάθαρο πως έχουµε ένα άδικο και αδιαφανές φορο-
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λογικό σύστηµα. Είναι ξεκάθαρο ότι υπάρχει αδυναµία φορολο-
γικού ελέγχου. Θα έλεγα πως έχουµε απόλυτη κατάργηση του
ελέγχου και εσείς εφαρµόζετε τη συνέχιση της τεκµαρτής φο-
ρολόγησης κυρίως σε κλάδους όπως είναι οι ιδιοκτήτες των ταξί,
τα λεωφορεία των ΚΤΕΛ και τα φορτηγά δηµόσιας χρήσης, που
όλοι γνωρίζουµε πως δεν είναι οι κλάδοι οι οποίοι πλήττονται πε-
ρισσότερο από την παγκόσµια οικονοµική κρίση.

Στη συνέχεια µειώνεται έως τις 31.12.2010 από το 3% στο 1%
ο συντελεστής παρακράτησης φόρου στα εισοδήµατα εργολη-
πτών κατασκευής κάθε είδους τεχνικών έργων. Είναι και αυτό
ένα µέτρο εντελώς αποσπασµατικό και πρόχειρο και δεν θα επι-
φέρει κανένα θετικό αποτέλεσµα στην ενίσχυση του κατασκευα-
στικού τοµέα και στην οικοδοµή.

Τροποποιείτε τις διατάξεις όσον αφορά το Ενιαίο Τέλος Ακι-
νήτων. Είναι αλήθεια πως οι αλλαγές που επιφέρετε είναι προς
το καλύτερο, προς το δικαιότερο, αλλά και αυτές οι βελτιώσεις
δεν αίρουν αυτόν τον απαράδεκτο και άδικο φόρο. Παράλληλα,
βέβαια, µέσα σε αυτήν τη διάταξη εµφανίζετε ένα σωρό χαριστι-
κές ρυθµίσεις, δωράκια και πάρα πολλές αδικίες.

Εµείς δηλώνουµε ξεκάθαρα ότι είµαστε αντίθετοι µε αυτόν τον
συγκεκριµένο νόµο. Άλλωστε, ουσιαστικά όπως εφαρµόστηκε µε
τα τόσα λάθη, τις τόσες παραλείψεις και τα τόσα προβλήµατα
νοµίζω ότι η εφαρµογή του αποτελεί µια µεγάλη αποτυχία. ∆η-
λώνουµε κατηγορηµατικά ότι θα καταργήσουµε αυτόν τον άδικο
φόρο και θα αποκαταστήσουµε τη φορολογική δικαιοσύνη µε την
επαναφορά του Φόρου Μεγάλης Ακίνητης Περιουσίας.

Όσον αφορά τη ρύθµιση εκκρεµών φορολογικών υποθέσεων,
έχουν γίνει πλέον καθεστώς από την Κυβέρνηση οι περαιώσεις,
παράταση στην παράταση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να συµφωνήσουµε ότι
οι περαιώσεις δηλώνουν µε τον πιο κατηγορηµατικό τρόπο την
αδυναµία του ελέγχου, την απαξίωση των ελεγκτικών µηχανι-
σµών, την επιβράβευση της φοροδιαφυγής και το αποτέλεσµα
όλων αυτών των πολιτικών είναι να έχουµε κατάρρευση των εσό-
δων, κατάρρευση του προϋπολογισµού και σήµερα να αναζη-
τούνται µε κάθε τρόπο έσοδα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, περαιώσεις υπήρχαν και στο
παρελθόν. Όµως, τότε ήταν µία διαφορετική εποχή. Εµείς πριν
πολλά χρόνια παραλάβαµε µια πρωτόγονη κατάσταση όσον
αφορά το φορολογικό σύστηµα της χώρας µας. Η Κυβέρνηση
της Νέας ∆ηµοκρατίας συνεχώς επικαλείται το παρελθόν. ∆εν
µπορεί, όµως, το παρελθόν να τη νοµιµοποιεί γι’ αυτό που κάνει
σήµερα, παράταση στην παράταση, ρύθµιση στη ρύθµιση και
αυτό δεν µπορεί να αποτελεί πολιτικό επιχείρηµα, δεν µπορεί να
αποτελεί άλλοθι, δεν είναι υπεύθυνη πολιτική στάση. Μας γυρί-
ζετε χρόνια πίσω, µας γυρίζετε συνέχεια στο παρελθόν.

Όσον αφορά τη ρύθµιση ληξιπρόθεσµων χρεών και εδώ υπάρ-
χει ένας φορολογικός αναχρονισµός και µια συνεχής οπισθο-
δρόµηση. Έχει γίνει, πλέον, πάγια φορολογική πρακτική. Και πάλι
έχουµε παράταση στην παράταση, αδυναµία του εισπρακτικού
µηχανισµού, επιβράβευση του κακοπληρωτή φοροφυγά, γιατί και
πάλι αναζητούνται µε κάθε τρόπο έσοδα.

Κύριοι της Κυβέρνησης, µε τέτοιες πρακτικές που µας γυρί-
ζουν χρόνια πίσω στο παρελθόν, δεν αναπτύσσεται η φορολο-
γική συνείδηση και η σχέση εµπιστοσύνης µεταξύ
φορολογούµενου πολίτη και φορολογούσας αρχής.

Προτείνετε παρακάτω τη µείωση έως 7-8-2009 κατά 50% του
τέλους ταξινόµησης, την κατάργηση του τέλους µεταβίβασης
οχηµάτων και µοτοσικλετών, την κατάργηση τελών αδείας οχη-
µάτων και µοτοσικλετών και πάλι έως τις 7-8-2009. Είναι και αυτό
ένα µέτρο απόλυτα πρόχειρο και αποσπασµατικό για την τόνωση
της αγοράς του αυτοκινήτου.

Κατ’ αρχάς, βοηθάει τα αυτοκίνητα µεγάλου κυβισµού που θα
αγοράσουν ούτως ή άλλως αυτοί που δεν επιβαρύνονται από την
παγκόσµια οικονοµική κρίση, αυτοί που ούτε καν αντιλήφθηκαν
ότι υπάρχει οικονοµική κρίση, γιατί, όπως γνωρίζουµε, το τέλος
ταξινόµησης επιβάλλεται επί της εργοστασιακής τιµής των αυ-
τοκινήτων. Άρα, όσον αφορά αυτό το µέτρο, αυτοί που θα ευ-
νοηθούν περισσότερο είναι αυτοί που θα αγοράσουν αυτοκίνητα
µεγάλου κυβισµού, δηλαδή υψηλής εργοστασιακής αξίας, δη-
λαδή αυτοί που δεν έχουν κανένα οικονοµικό πρόβληµα.

Το δεύτερο, όµως, είναι ότι µε τη διάταξή σας αυτή απαξιώ-
νετε τα ήδη µεταχειρισµένα αυτοκίνητα και κυρίως τα ελαφρώς
µεταχειρισµένα, αφού οι τιµές των καινούργιων αυτοκινήτων θα
πέσουν κατά πολύ.

Το τρίτο και σηµαντικότερο είναι ότι αφαιρείτε έσοδα από τις
Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις. Με τη µείωση του τέλους παρεπι-
δηµούντων τινάξατε στον αέρα τους προϋπολογισµούς των του-
ριστικών δήµων, χωρίς να αντικαταστήσετε αυτά τα έσοδα. Και
έρχεστε σήµερα να φέρετε σε πολύ δύσκολη θέση και τους προ-
ϋπολογισµούς των Νοµαρχιακών Αυτοδιοικήσεων.

Κύριοι της Κυβέρνησης, µε αυτόν τον τρόπο θέλετε να ενι-
σχύσετε την αγορά των αυτοκινήτων; Με αυτόν τον τρόπο προ-
σπαθείτε να περισώσετε το ήδη εκτροχιασµένο προϋπολογισµό
σας; Έτσι ερµηνεύετε εσείς την αναβάθµιση των Νοµαρχιακών
Αυτοδιοικήσεων; Η προχειρότητά σας, βέβαια, φαίνεται και στο
ότι αλλάξατε την πρότασή σας από 31-12-2009 και την κάνατε 7-
8-2009 µετά τις αντιδράσεις συνολικά όλων των Νοµαρχιακών
Αυτοδιοικήσεων. Και το ερώτηµα που τίθεται είναι τι θα γίνει στην
αγορά αυτοκινήτων µετά τις 7-8-2009, µετά τη λήξη αυτής της
διάταξης;

Ο κύριος Υπουργός των Οικονοµικών µας είπε πως το κόστος
της οικονοµικής κρίσης θα πρέπει να το επιβαρυνθούν και οι
δήµοι και οι τοπικές κοινωνίες και οι Νοµαρχιακές Αυτοδιοική-
σεις. Όχι, κύριε Υπουργέ. Εµείς λέµε ξεκάθαρα ότι το κόστος
αυτής της οικονοµικής κρίσης θα το επωµιστούν πρώτα και κύρια
αυτοί που ευθύνονται για αυτήν την κρίση, δηλαδή το χρηµατο-
πιστωτικό σύστηµα και το τραπεζικό κεφάλαιο.

Πιο κάτω στο νοµοσχέδιό σας αναφέρεστε στη σύσταση γενι-
κής διεύθυνσης µισθών. Και πάλι άλλη µία καινούργια υπηρεσία.

Η δέσµευση του κυρίου Πρωθυπουργού για λιγότερο κράτος,
για µείωση της σπατάλης του δηµοσίου και µάλιστα εκείνο το πε-
ρίφηµο ότι από τη µείωση της σπατάλης του δηµοσίου θα εξοι-
κονοµηθούν 10.000.000.000 ευρώ, αποτελεί ένα πολύ µεγάλο
ψέµα. Αυτό που έχουµε σήµερα είναι µεγαλύτερο κράτος, πε-
ρισσότερο κράτος, περισσότερη γραφειοκρατία. Καθηµερινά
στη Βουλή ψηφίζουµε τη σύσταση νέων υπηρεσιών, νέων διευ-
θύνσεων, νέων γραµµατειών, νέων επιτροπών. Αυτή είναι η σπα-
τάλη του δηµοσίου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. ∆υστυχώς,
δεν υπάρχει διαφάνεια, δεν υπάρχει χρηστή διοίκηση των χρη-
µάτων του ελληνικού λαού.

Τέλος, ενσωµατώνεται στο σχέδιο νόµου και η τροπολογία που
αφορά τα χρέη των νοσοκοµείων. Και προσοχή! ∆εν µιλάµε για
τη ρύθµιση χρεών, αλλά µιλάµε για τη νοµιµοποίηση προµη-
θειών. Κύριοι της Κυβέρνησης, θέλετε να νοµιµοποιήσετε τις
προµήθειες των νοσοκοµείων χωρίς να έχουµε στα χέρια µας κά-
ποια συγκεκριµένα έγγραφα τα οποία να αφορούν τον έλεγχο,
δηλαδή κατά πόσον όλες αυτές οι προµήθειες ήταν νόµιµες,
κατά πόσον ήταν αναγκαίες. Σε ποιες συγκεκριµένες τιµές πραγ-
µατοποιήθηκαν; Από ποια νοσοκοµεία; Από ποιους διοικητές και
ποιο είναι το συνολικό ποσό; Εµείς θέλουµε έλεγχο και αναλυτική
κατάσταση όλων αυτών των εξωσυµβατικών προµηθειών. Εσείς,
δυστυχώς, καταντήσατε σήµερα τη Βουλή ένα ατελείωτο δικα-
στήριο. Και τώρα θέλετε να τη µετατρέψετε και σε πλυντήριο πα-
ράνοµων προµηθειών. Η Κυβέρνηση αυτήν την εποχή, την εποχή
των σκανδάλων θα έπρεπε να είναι πιο προσεκτική και να µη
φέρει στη Βουλή άλλη µία «τροπολογία-σκάνδαλο».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι γεγονός ότι η οικονοµική
πολιτική της Κυβέρνησης είναι µία άγονη πολιτική. Είναι ένα ναυ-
άγιο όπου καθηµερινά βουλιάζει η ελληνική οικονοµία, βουλιά-
ζουν οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις και τα νοικοκυριά βιώνουν µια
πρωτόγνωρη οικονοµική κρίση και ύφεση. Το πρόγραµµα των
28.000.000.000 ευρώ δεν απέδωσε αφού άλλωστε δεν λειτούρ-
γησε σε όλο του το µέγεθος. ∆εν ενεργοποιήθηκε συνολικά και,
κυρίως, δεν πέρασε στην πραγµατική οικονοµία. Γνωρίζουµε τι
συνέβη µε το πρόγραµµα ΤΕΜΠΜΕ. Γνωρίζουµε τις αδυναµίες
του και την πιστωτική ασφυξία που βιώνει σήµερα η ελληνική
αγορά. Οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις ασφυκτιούν και καθηµερινά
πολλές κλείνουν. Οι επιχειρηµατίες βρίσκονται σε απόγνωση. Η
ανεργία συνεχώς αυξάνεται. Τα νοικοκυριά είναι υπερχρεωµένα.
Τα µεσαία και χαµηλά εισοδηµατικά στρώµατα δέχονται τις µε-
γαλύτερες επιβαρύνσεις από την οικονοµική κρίση.
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∆υστυχώς, τα µαύρα µαντάτα ήρθαν από την Ευρωπαϊκή Επι-
τροπή και από την EUROSTAT. Το δηµοσιονοµικό έλλειµµα για
το 2008 ξεπέρασε το 5%. Και προσοχή. Μιλάµε για το 2008, έτος
πριν από την παγκόσµια οικονοµική κρίση. ∆υστυχώς, η ελληνική
οικονοµία είναι και πάλι υπό το καθεστώς της επιτήρησης. Κα-
τορθώσατε στα πέντε χρόνια διακυβέρνησής σας να πετύχετε
ένα πραγµατικά παγκόσµιο ρεκόρ, να θέσετε την ελληνική οικο-
νοµία δυο φορές υπό επιτήρηση.

Κύριοι της Κυβέρνησης, αυτή είναι η µεγαλύτερη δυσφήµιση
για τη χώρα µας. Μην ψάχνετε ευθύνες στον Πρόεδρο του
ΠΑΣΟΚ και σε άλλους. Εσείς δυσφηµίζετε τη χώρα µας µε τις
πολιτικές σας. Ο Υπουργός κ. Παπαθανασίου φαίνεται ότι εγκα-
ταστάθηκε στις Βρυξέλλες δανειζόµενος χρόνο και χρήµα από
την Ευρωπαϊκή Ένωση για να περισώσει το χαµένο κύρος και την
αξιοπιστία της ελληνικής οικονοµίας. Εµείς ποτέ δεν είπαµε ότι
δεν υπάρχει παγκόσµια οικονοµική κρίση. Και µάλιστα όταν σας
το λέγαµε και το τονίζαµε, εσείς µας µιλούσατε για θωρακισµένη
ελληνική οικονοµία, για οικονοµία η οποία αντέχει. Πολλές φορές
σας εξηγήσαµε και σας εξηγούµε και πάλι, ότι η κακή κατάσταση
στην ελληνική οικονοµία δεν είναι µόνο εξαιτίας της παγκόσµιας
οικονοµικής κρίσης, αλλά είναι και εξαιτίας µιας άλλης εγχώριας
οικονοµικής κρίσης που δηµιουργήθηκε από την ιδεολογική πο-
λιτική κρίση που περνάει η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Βέβαια η αξιοπιστία της Κυβέρνησης φαίνεται αν φανταστεί
κάποιος ότι οι εκλογές του 2008 έγιναν µε την επίκληση του εθνι-
κού στόχου ότι θα πρέπει να καταρτιστεί ο προϋπολογισµός για
το 2008, ο οποίος υπερψηφίστηκε από την Κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας ως προϋπολογισµός ευθύνης. Αντιλαµβάνεστε, λοι-
πόν, ποια είναι η πολιτική σας ανευθυνότητα όταν αυτός ο προ-
ϋπολογισµός εκτροχιάστηκε πλήρως και το δηµοσιονοµικό
έλλειµµα ξεπέρασε το 5%.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η φορολογική πολιτική της Κυ-
βέρνησης δυστυχώς είναι µια άγονη φορολογική πολιτική, είναι
ένα Βατερλώ, γιατί είναι µνηµείο αντιφατικότητας, προχειρότη-
τας, αδιαφάνειας και φορολογικής αδικίας.

Η µείωση των φορολογικών συντελεστών, η µη φορολόγηση
των διανεµόµενων κερδών, η καθιέρωση του ΕΤΑΚ, η κατάργηση
του φόρου µεγάλης ακίνητης περιουσίας, η κατάργηση και η εκ
των υστέρων επαναφορά του αφορολογήτου των 10.500 για
τους ελεύθερους επαγγελµατίες και τους επιτηδευµατίες, η κοµ-
µατικοποίηση των υπηρεσιών, οι περαιώσεις και οι ρυθµίσεις, η
απαξίωση των ελεγκτικών µηχανισµών, η επέκταση της φορο-
διαφυγής και της εισφοροδιαφυγής, η ανικανότητα των εισπρα-
κτικών µηχανισµών της Κυβέρνησης και, κυρίως, τα σκάνδαλα
των στελεχών σας αποδυνάµωσαν τη φορολογική συνείδηση,
αποδυνάµωσαν δηλαδή τη σχέση εµπιστοσύνης µεταξύ φορο-
λογούσας αρχής και φορολογούµενου πολίτη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς έχουµε ανακοινώσει µε
τον Πρόεδρό µας ένα συγκεκριµένο και ολοκληρωµένο σχέδιο
για τη ριζική αναµόρφωση του φορολογικού συστήµατος στη
χώρα µας, για ένα άλλο µοντέλο οικονοµικής πράσινης ανάπτυ-
ξης. Το φορολογικό µας σύστηµα θα πρέπει να είναι σταθερό,
δίκαιο, αναπτυξιακό, αναδιανεµητικό και, κυρίως, να εµπεδώσει
πρώτα και πάνω απ’ όλα το αίσθηµα δικαίου, δηλαδή να ενδυνα-
µώσει µια σχέση εµπιστοσύνης µεταξύ φορολογούσας αρχής και
φορολογούµενου πολίτη.

Κύριοι της Κυβέρνησης, εµείς σας µιλάµε για την οικονοµική
κρίση και για τις δυσκολίες που βιώνουν σήµερα οι Έλληνες πο-
λίτες και εσείς, δυστυχώς, µας µιλάτε για το παρελθόν. Εµείς
σας µιλάµε για την ανεργία, για την ακρίβεια, για την αισχρο-
κέρδεια, οι οποίες αυξήθηκαν σήµερα στη χώρα µας και εσείς
πάλι µας µιλάτε για το παρελθόν.

Εµείς σας µιλάµε για την ανασφάλεια των πολιτών, για την επέ-
κταση της διαφθοράς στη χώρας µας και εσείς, δυστυχώς, πάλι
µας µιλάτε για το παρελθόν. Ζείτε µε το µυαλό και το βλέµµα στο
παρελθόν. Είστε κολληµένοι µε το παρελθόν. Αποτελείτε για τη
χώρα µας ένα πολύ κακό παρελθόν.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε και
εµείς.

Το λόγο έχει ο κ. Γκατζής ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
για δώδεκα λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, και µόνο το γεγονός ότι το νο-

µοσχέδιο αυτό ενσωµατώνει τέσσερις οδηγίες της Ευρωπαϊκής
Ένωσης στο φορολογικό µας σύστηµα, είναι ένας σοβαρότατος
λόγος για µας να το καταψηφίσουµε, οδηγίες οι οποίες ταυτίζο-
νται µε το αντιλαϊκό και βαθιά ταξικό φορολογικό µας σύστηµα.

Βέβαια, δεν θα µπορούσε να είναι διαφορετικά, αν κρίνουµε
από όλες τις έως τώρα αποφάσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης και
τη σύµφωνη γνώµη της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ σε
αυτές τις αποφάσεις που επιτίθενται στα οικονοµικά, κοινωνικά,
εργασιακά, συνταξιοδοτικά και άλλα δικαιώµατα των εργαζοµέ-
νων, µε παράλληλη ενίσχυση και εύνοια του µονοπωλιακού κε-
φαλαίου, τράπεζες, εφοπλιστές κ.λπ.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η Κυβέρνηση µε τις κατευθύν-
σεις και τις ευλογίες της Ευρωπαϊκής Ένωσης, εν ονόµατι της
κρίσης, ψήφισε το πάγωµα των µισθών και των συντάξεων. Μετά
την ιδιωτικοποίηση της Ολυµπιακής Αεροπορίας, προχωρά στην
πώληση και άλλων µετοχών του ΟΤΕ, ενώ µεθοδεύει την παρά-
δοση και του ΟΣΕ στο ιδιωτικό κεφάλαιο.

Καθιερώνει τις ευέλικτες σχέσεις εργασίας και στο δηµόσιο.
Χρηµατοδοτεί τους επιχειρηµατίες µε χρήµατα των εργαζοµέ-
νων αντί της ενίσχυσης των ανέργων, όπως παραδείγµατος χάριν
από τα χρήµατα του ΟΑΕ∆. Στηρίζει την εκ περιτροπής εργασία.
Περικόπτει δαπάνες από κοινωνικές παροχές.

∆εν αντιµετωπίζει το πρόβληµα της ανεργίας που παίρνει όλο
και πιο βαθιά χαρακτηριστικά κοινωνικής συµφοράς, ενώ πα-
ράλληλα ανακοίνωσε µέτρα υπέρ των τραπεζών –τα γνωστά
28.000.000.000 ευρώ- των τουριστικών επιχειρήσεων και των επι-
χειρήσεων εµπορίας αυτοκινήτων, για να ακολουθήσουν µέτρα
υπέρ των κατασκευαστικών εταιρειών. Και όλα αυτά για το καλό
µας, για το καλό –λέει- του ελληνικού λαού. Ένας εµπαιγµός
άνευ προηγουµένου.

Παράλληλα, σχεδιάζεται τσουνάµι µέτρων για µετά τις ευρω-
εκλογές ενάντια στους εργαζόµενους, τους αυτοαπασχολούµε-
νους και τους αγρότες. Ταµπουρωµένη η Κυβέρνηση πίσω από
το στερεότυπο της εισαγόµενης κρίσης και την κινδυνολογία του
υπέρογκου δηµόσιου χρέους, αλλά και του ελλείµµατος, προω-
θεί συστηµατικά τις αντιδραστικές πολιτικές που προβλέπονται
από τη στρατηγική της Λισαβόνας και την απόφαση του Μάα-
στριχτ.

Το ΠΑΣΟΚ ενώ υποστήριζε ότι την κρίση την προκάλεσε η πο-
λιτική της Νέας ∆ηµοκρατίας, τώρα υιοθετεί την άποψη ότι φταίει
το µοντέλο του άκρατου νεοφιλελευθερισµού, λες και τόσα χρό-
νια διακυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ, δεν είχαµε νεοφιλελεύθερη πο-
λιτική, µια πολιτική συστηµατικά ενάντια στους εργαζόµενους,
σε όλους τους τοµείς της οικονοµικής και κοινωνικής τους ζωής.

Ο Συνασπισµός κινείται στη λογική του αναθέµατος, πότε του
καζινοκαπιταλισµού, πότε της κερδοφορίας των τραπεζών και
πότε του οικονοµικού νεοφιλελευθερισµού.

Κανείς δεν έχει αναφερθεί στη µήτρα που γεννά την κρίση.
Ποτέ κανείς δεν οµολόγησε ότι η οικονοµική κρίση του καπιταλι-
σµού είναι αναπόφευκτη, ότι είναι αποτέλεσµα του ίδιου του συ-
στήµατος και της όξυνσης των αντιθέσεων, ότι είναι αποτέλεσµα
από τις ίδιες τις σχέσεις παραγωγής και εκµετάλλευσης της ερ-
γατικής δύναµης από τους κεφαλαιοκράτες, σχέσεις υποταγής
σε εκείνους που παράγουν τον κοινωνικό πλούτο, σε εκείνους
τους λίγους που κατέχουν τα µέσα παραγωγής και τα ιδιοποιού-
νται.

Το ΚΚΕ. έγκαιρα είχε προειδοποιήσει τους εργαζόµενους ότι
πρόκειται για µια οικονοµική καπιταλιστική κρίση που θα συνο-
δευτεί από προσπάθεια της άρχουσας τάξης και των κοµµάτων
της και οι συνέπειες θα µεταφερθούν στις πλάτες των λαϊκών
στρωµάτων

Η Νέα ∆ηµοκρατία υλοποιεί την αντιλαϊκή πολιτική της µε µε-
γαλύτερη ένταση και βιασύνη.

Το ΠΑΣΟΚ, στο πλαίσιο του πυρήνα του προγράµµατος του
Σοσιαλιστικού Ευρωπαϊκού Κόµµατος για τις πρώτες εκατό
µέρες διακυβέρνησης, στέκεται στα πλαίσια του ευρωµονόδρο-
µου και τις αρχές του Μάαστριχτ.
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Ο Συνασπισµός σε συνθήκες ελεύθερης αγοράς ζητά κρατι-
κοποίηση ορισµένων τραπεζών.

Το ΚΚΕ δεν έχει πρόταση για καλή ή καλύτερη διαχείριση ενός
απάνθρωπου συστήµατος εκµετάλλευσης που παράγει τη φτώ-
χεια και τη δυστυχία για το λαό, πλούτο και προνόµια για τα µο-
νοπώλια και την ολιγαρχία.

Καλεί τους εργαζόµενους να συνειδητοποιήσουν τη δύναµη
που διαθέτουν ως αποκλειστικοί παραγωγοί του κοινωνικού
πλούτου, να συνειδητοποιήσουν ότι το κεφάλαιο έχει ανάγκη
τους εργαζόµενους και όχι οι εργαζόµενοι το κεφάλαιο, ότι δεν
έχουν την παραµικρή ευθύνη για την κρίση, ότι αποτελούν θύ-
µατα της. Να µη συµβιβαστούν, να µην πειθαρχήσουν στην επί-
θεση που εξαπολύει η πλουτοκρατία και τα κόµµατά της.

Καλούµε τους εργαζόµενους να ανατρέψουν κάθε σχέδιο που
µεταφέρει τις συνέπειες της κρίσης στις δικές τους πλάτες. ∆εν
είναι δική τους η κρίση. Είναι κρίση των καπιταλιστών και του συ-
στήµατος. Να πληρώσουν αυτοί που ευθύνονται, το κεφάλαιο και
η πολιτική τους.

Η παλλαϊκή αγωνιστική απεργιακή κινητοποίηση της Πρωτο-
µαγιάς µπορεί να είναι η αρχή για τα ώριµα αιτήµατα των εργα-
ζοµένων και όλων των λαϊκών στρωµάτων για ουσιαστικές
αυξήσεις σε µισθούς και συντάξεις, για καθολική, δηµόσια, δω-
ρεάν κοινωνική ασφάλεια, για πραγµατικά δηµόσια και δωρεάν
υγεία και παιδεία, αγώνα για το σήµερα µε προοπτική το αύριο
στη ρότα της ανατροπής του σάπιου απάνθρωπου και εκµεταλ-
λευτικού συστήµατος, για µια άλλη ανάπτυξη σε όφελος του
λαού.

Ένα βήµα προς αυτόν το στόχο αποτελεί η τιµωρία στις ευ-
ρωεκλογές των δυο ισχυρών πόλων του συστήµατος της Νέας
∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ, αλλά και των άλλων κοµµάτων του
ευρωµονοδρόµου, ενισχύοντας αποφασιστικά και µαζικά το ΚΚΕ,
τη δύναµη εµπιστοσύνης για αγώνα µε προοπτική και δικαιώµατα
στη ζωή.

Το νοµοσχέδιο των µέτρων της Νέας ∆ηµοκρατίας αλλά και
της Ευρωπαϊκής Ένωσης που κινείται προς αυτήν την κατεύ-
θυνση, δίνει ψίχουλα κατ’αρχήν στους νέους αγρότες ύστερα
από τις µαζικές και δυναµικές κινητοποιήσεις τους, µε µείωση
του αφορολόγητου εισοδήµατος από 25% σε 50% για αγορά πά-
γιου εξοπλισµού.

∆εν λέει λέξη για τιµές στα προϊόντα και µείωση του κόστους
παραγωγής, όπως προβλέπει η αντιαγροτική νέα ΚΑΠ και υλο-
ποιούν οι κυβερνήσεις των χωρών-µελών της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης. ∆εν ικανοποιεί το πάγιο αίτηµα για συνολική κατάργηση του
φορολογικού και τραπεζικού απορρήτου, την κατάργηση του Τέ-
λους Ακίνητης Περιουσίας (ΤΑΠ) και τη φορολόγηση της µεγά-
λης ακίνητης περιουσίας, την κατάργηση του εξοντωτικού
φορολογικού µέτρου της περαίωσης και την ενίσχυση των µι-
κρών και αυτοαπασχολούµενων επαγγελµατοβιοτεχνών.

Φορολογήστε, κύριοι της Κυβέρνησης, επιτέλους το µεγάλο
κεφάλαιο, τα κέρδη των δισεκατοµµυρίων ευρώ. Πιάστε τους µε-
γαλοχρεώστες των ∆ΟΥ και των ασφαλιστικών ταµείων, αντί της
νέας ρύθµισης που κάνετε, εµείς λέµε «όχι». «Όχι», λοιπόν, στις
ρυθµίσεις των χρεών των µεγάλων επιχειρήσεων που ξαναέρχο-
νται κατ’ έτος απ’ όλες τις κυβερνήσεις.

∆ηµιουργείτε ειδικές οµάδες και επιτροπές, νέες διευθύνσεις
µε νέες προσλήψεις τριακόσιων περίπου ανθρώπων. Μας έχετε
χορτάσει από παρόµοια σχήµατα. Το θέµα για εµάς δεν είναι ότι
δεν µπορεί να λυθεί το πρόβληµα της είσπραξης των χρεών. Το
θέµα είναι ότι δεν υπάρχει πολιτική βούληση για να πιάσετε τους
µεγαλοκαρχαρίες, που φοροδιαφεύγουν και εκείνους που δεν
πληρώνουν βεβαιωµένες ασφαλιστικές εισφορές κρατώντας µά-
λιστα και τις εισφορές των εργαζοµένων. Όσο γραφειοκρατικο-
ποιείται το σύστηµα και οι µηχανισµοί του, τόσο δεν θα υπάρχει
αποτέλεσµα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

∆εν συµφωνούµε µε τη παράταση ρύθµισης ληξιπρόθεσµων
χρεών. Ήταν άραγε, κύριοι της Κυβέρνησης, άµεση ανάγκη και
προτεραιότητα η ενίσχυση των εµπόρων αυτοκινήτων και για την
αγορά µάλιστα πολυτελών αυτοκινήτων; Ζητάµε την κατάργηση
της φορολόγησης των µικρών αυτοκινήτων και της αυξηµένης

φορολόγησης των πολυτελέστατων. Είµαστε ενάντια σε κάθε
φόρο και τέλος υπέρ της Αυτοδιοίκησης και ζητάµε τη θεσµοθέ-
τηση χρηµατοδότησής τους µε 8% του κρατικού προϋπολογι-
σµού για την κάλυψη των πάγιων αναγκών των ΟΤΑ.

Η αντιλαϊκή πολιτική δεν πάει χωρίς αντιλαϊκά και αυταρχικά
µέτρα. Αυτό επιβεβαιώνεται από το άρθρο 31 που η Κυβέρνηση
ενισχύει τον κατασταλτικό µηχανισµό των ΜΑΤ µε αυξηµένο επί-
δοµα χωρίς να δίνει στον απλό αστυφύλακα δεκάρα. Μάλιστα
λέει ότι αποτελεί κίνητρο για να προσέρχονται σ’ αυτές τις κα-
τασταλτικές µονάδες που στρέφονται ενάντια στο λαϊκό κίνηµα,
όταν διεκδικούν το δίκιο τους.

Αλλά το άκρον άωτον της πρόκλησης του κοινού αισθήµατος
είναι, αγαπητοί συνάδελφοι, η συνεργασία της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας και του ΠΑΣΟΚ στη τροπολογία που κατέθεσαν για την Εκ-
κλησία. Είναι τροπολογία σε βάρος του κρατικού
προϋπολογισµού τόσο για το προσωπικό που θα αποτελεί την
ανώνυµη εταιρεία –αυτή η ανώνυµη εταιρεία θα χρεώνει το προ-
σωπικό της στο δηµόσιο και θα πληρώνεται από τις υπηρεσίες
που τους αποσπά- όσο και για τα χρήµατα τα οποία θα παίρνει.
Είµαστε ενάντια σε κάθε επιχειρηµατική δραστηριότητα της Εκ-
κλησίας και ζητάµε φορολόγηση όλων αυτών των δραστηριοτή-
των, που έχουν αντικείµενο την εκµετάλλευση επιχειρηµατικών
δράσεων ανωνύµων εταιρειών και λοιπών.

Κύριοι Βουλευτές, για τη διαχείριση του ∆’ Κοινοτικού Πλαι-
σίου Στήριξης η Κυβέρνηση –όπως και το ΠΑΣΟΚ προηγούµενα
για τη διαχείριση του Γ’ Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης- θεσπίζει
για την Εκκλησία την ανώνυµη εταιρεία, η οποία, τελικά, απαλ-
λάσσεται από φόρους συγκέντρωσης κεφαλαίων. Μπορεί να
εκτελεί υπηρεσίες στο στενό και ευρύτερο δηµόσιο τοµέα µε
προγραµµατικές συµφωνίες.

Κύριοι, δεν έχετε το δικαίωµα να διαθέτετε τα χρήµατα του ελ-
ληνικού λαού σε επιχειρήσεις της Εκκλησίας. Να πως γεννιόνται
τα φαινόµενα του Βατοπεδίου. Να πως γεννιόνται τα φαινόµενα
τελικά, που έχουµε στη Μαγνησία, στις Νιές. Να πως γεννιόνται
άλλα φαινόµενα καταπάτησης και επιχειρηµατικής δραστηριό-
τητας της Εκκλησίας και τρέχουµε µετά και δεν φθάνουµε για να
µπορέσουµε να περικόψουµε όσο το δυνατόν την απώλεια από
τα έσοδα του κρατικού προϋπολογισµού και του δηµόσιου πλού-
του.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θα µου επιτρέψετε και µένα µία µικρή ανοχή
πέντε λεπτών, όπως είχαν και οι άλλοι συνάδελφοι.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Θα έχετε την ανοχή
µας, κύριε συνάδελφε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κύριοι Βουλευτές, άλλο σκάνδαλο και
πρόκληση αποτελεί η τροπολογία απαλλαγής από κάθε φόρο τέ-
λους ή κράτησης στο εισόδηµα που αποκτάται αποκλειστικά από
µετοχές πλοιοκτητριών εταιρειών. Είναι µια χαριστική πράξη
ακόµα απέναντι στο εφοπλιστικό κεφάλαιο. Και είναι πάρα πολ-
λές αυτές.

Νέα ∆ηµοκρατία και ΠΑΣΟΚ, ΠΑΣΟΚ και Νέα ∆ηµοκρατία, όλα
αυτά τα χρόνια έχετε µια ιδιαίτερη µεταχείριση απέναντι στο
εφοπλιστικό κεφάλαιο, όχι µόνο µ’ αυτές τις χαριστικές πράξεις,
όχι µόνο µε το αφορολόγητο πετρέλαιο κ.λπ, αλλά και σε σχέ-
σεις που έχουν να κάνουν µε το εργατικό δίκαιο. ∆ικτατορικοί
νόµοι του Μεταξά, της χούντας κ.λπ, ισχύουν ακόµη για τους ερ-
γαζόµενους στις εφοπλιστικές εταιρείες.

Ζητάµε, λοιπόν, να καταργηθούν όλα αυτά τα µέτρα, ζητάµε
να φορολογηθεί το εφοπλιστικό κεφάλαιο, όπως και άλλες επι-
χειρήσεις.

Κύριοι Βουλευτές, αυτά τα σκάνδαλα, µε τις εφοπλιστικές
εταιρείες -που συζητούσαµε και χθες το πώς εκµεταλλεύονται
το δηµόσιο πλούτο- είναι διαχρονικά σκάνδαλα. Τις ευθύνες τις
έχουν όλα τα κόµµατα που κυβέρνησαν.

Είµαστε επίσης, κύριοι Βουλευτές, ενάντια στην τροπολογία
για τα χρέη των νοσοκοµείων. Και ρωτάµε: Αφού είναι νόµιµες
οι διαδικασίες, γιατί έφερε η Κυβέρνηση στη Βουλή αυτήν την
τροπολογία; Αφού όλες οι αποφάσεις που πάρθηκαν, υπουργι-
κές αποφάσεις, κινούνται µέσα στα πλαίσια της νοµιµότητας, µε
τις παρατάσεις κ.λπ, γιατί έρχεται να τις δικαιολογήσει σήµερα
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και να ακολουθήσει, τελικά, τη νόµιµη διαδικασία για όλες αυτές
τις πράξεις που προέβησαν τα νοσοκοµεία, όσον αφορά τις προ-
µήθειες;

∆εν συµφωνούµε, κύριε Υπουργέ. Θεωρούµε, τελικά, ότι όσον
αφορά τις προµήθειες των νοσοκοµείων, όπως και τις προµή-
θειες γενικότερα του κρατικού µηχανισµού, όσο υπάρχει αυτό
το απάνθρωπο σύστηµα, όσο, τελικά, στηριζόµαστε στις επιχει-
ρηµατικές δραστηριότητες, όσο αναδεικνύουµε την επιχειρηµα-
τική δραστηριότητα πρωταγωνιστή των πάντων, τόσο
περισσότερο δεν θα µπορέσουµε να περιορίσουµε τις νοθείες,
αν θέλετε, τα σκάνδαλα –όπως θέλετε ονοµάστε τα- και την πα-
θογένεια που έχει το σύστηµα.

Ζητάµε, λοιπόν, -και το λέµε και εδώ κατ’ επανάληψη µε κάθε
ευκαιρία- το εξής. Η δηµόσια υγεία δεν µπορεί να στηρίζεται στο
σύστηµα που οικοδοµείτε, δεν µπορεί, τελικά, παρά να είναι ένα
δηµόσιο αγαθό, απαλλαγµένο από κάθε εισφορά, τέλος κ.λπ που
πληρώνουν οι εργαζόµενοι. Ζητάµε να είναι καθολική, δωρεάν
για όλο τον ελληνικό λαό, όπως και η κοινωνική ασφάλιση. Κα-
ταψηφίζουµε επί της αρχής το νοµοσχέδιο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα επισκέπτες,
παρατηρητές, που µας κάνουν την τιµή να παρακολουθούν τη
συνεδρίαση από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού πρώτα ξεναγή-
θηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής. Αλλά η οµάδα
αυτή των επισκεπτών έχει ένα ιδιαίτερο χαρακτηριστικό θα πρέ-
πει να πω. Τουλάχιστον απ’ όσο ενθυµούµαι εδώ εγώ, ως µέλος
του Προεδρείου, δεν είχαµε την ευκαιρία να έχουµε τέτοιους επι-
σκέπτες. Συνήθως έχουµε σχολεία ή πολιτιστικούς συλλόγους ή
κέντρα ανοιχτής προστασίας ηλικιωµένων ή άλλες οµάδες εν-
διαφερόντων. Οι επισκέπτες µας σήµερα είναι τριάντα τον
αριθµό και είναι τα µέλη της Τοπικής Οργάνωσης 2 του ΠΑΣΟΚ
Παλαιού Φαλήρου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΚΚΕ)
Το λέω αυτό, γιατί είναι η πρώτη φορά που µια οργάνωση κόµ-

µατος, πράγµατι, ζήτησε να παρακολουθήσει τις συνεδριάσεις
της Βουλής και εύχοµαι να αποτελέσει ειλικρινά παράδειγµα,
γιατί µ’ αυτόν τον τρόπο θα δίνεται η δυνατότητα και στα απλά
µέλη, όπως συνηθίζουµε να λέµε –δεν είναι καθόλου απλά µέλη,
είναι όπως όλοι µας µέλη- των οργανώσεων των κοµµάτων να
έχουν την εµπειρία της λειτουργίας της Βουλής, του διαλόγου
που αναπτύσσεται εδώ.

Και για ενηµέρωσή τους, για µια ακόµη φορά λέω ότι βρισκό-
µαστε στο στάδιο της συζήτησης επί της αρχής του νοµοσχε-
δίου που άρχισε να συζητείται σήµερα και αυτήν τη στιγµή
ακούµε τους εισηγητές και τους ειδικούς αγορητές ενός εκά-
στου κόµµατος, πριν προχωρήσουµε στον κατάλογο των Βου-
λευτών που έχουν εγγραφεί να οµιλήσουν επί της αρχής.

Σας καλωσορίζουµε, λοιπόν, µε ιδιαίτερη χαρά και επαναλαµ-
βάνω ότι ευχόµαστε να αποτελέσετε παράδειγµα προς µίµηση
και για τις οργανώσεις όλων των κοµµάτων της πατρίδας µας.

Το λόγο έχει η ειδική αγορήτρια του ΣΥΡΙΖΑ κ. Άννα Φιλίνη.
ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

κύριε Υπουργέ, τα οικονοµικά πράγµατα του τόπου µας δεν πάνε
καλά. Ξέρουµε ότι το δηµοσιονοµικό έλλειµµα έχει εκτιναχθεί στο
5,1% ήδη για το 2009. Υπάρχει µία πρόβλεψη της Ευρωπαϊκής
Ένωσης για 5,7% για το 2010 και ξέρουµε πολύ καλά ότι αυτές
οι εκτιµήσεις είναι, βεβαίως, σε αντίθεση µε τις προβλέψεις της
Κυβέρνησης. Αρχικά, όταν συζητούσαµε τον προϋπολογισµό,
ήταν στο 1,6% -αν θυµόµαστε καλά- µετά το έλλειµµα πήγε στο
3,7% µε βάση το αναθεωρηµένο πρόγραµµα και αυτήν τη στιγµή
έχουµε µία πρόβλεψη, όπως είπα πριν, για 5,7% για το 2010.

Παράλληλα, η ανεργία καλπάζει! Παρ’ όλο που η Κυβέρνηση
κατά καιρούς πανηγυρίζει ότι σε άλλες χώρες της Ευρωπαϊκής
Ένωσης µπορεί να είναι χειρότερα τα πράγµατα, το γεγονός
είναι ότι η χώρα µας πηγαίνει πολύ άσχηµα, ότι κλείνουν επιχει-
ρήσεις, ότι καθηµερινά πετιούνται στο δρόµο πάρα πολλοί ερ-
γαζόµενοι και της βιοµηχανίας και αυτό είναι πάρα πολύ
ανησυχητικό και ιδιαιτέρως από τη στιγµή που δεν λαµβάνονται
ιδιαίτερα µέτρα για τους εργαζόµενους.

Αντίθετα, ξέρουµε ότι τα µέτρα που έχουν ληφθεί µέχρι τώρα
είναι τα 28.000.000.000 για ενίσχυση της ρευστότητας των τρα-

πεζών. Ξέρουµε ότι έχει ξεπουληθεί µεγάλο κοµµάτι της δηµό-
σιας περιουσίας, όπως είναι η Ολυµπιακή, τα λιµάνια µας και
τώρα προµηνύονται άσχηµα νέα και για τον ΟΣΕ. Και παράλληλα,
ενώ θα µπορούσε να δει η Κυβέρνηση µία κάποια ανάκαµψη
µέσω του ∆’ Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης, ακόµα βλέπουµε ότι
ανώνυµες εταιρείες που έχει δηµιουργήσει, όπως η «∆ΗΜΟΣ ΑΕ»
ή «ΝΟΜΟΣ ΑΕ» δεν κινούνται ακόµα, έτσι όπως και το ΕΣΠΑ δεν
έχει κινηθεί.

Και βεβαίως, σε αντίθεση µ’ αυτά, βλέπουµε ότι το σηµερινό
νοµοσχέδιο –θα αναφερθώ, βέβαια, πιο αναλυτικά γι’ αυτό- φτιά-
χνει προς όφελος της Εκκλησίας ανώνυµη εταιρεία, προκειµέ-
νου αυτή να κινήσει κοινοτικά κονδύλια, πράγµα που είναι και
παράνοµο, αλλά και παράλογο. Επιπλέον, η Κυβέρνηση δανείζε-
ται µε πολύ υψηλό spread σε βάρος του δηµοσίου, ενώ έχουµε
κάνει προτάσεις για ορισµένα οµόλογα που θα µπορούσε να χει-
ριστεί και η Κυβέρνηση.

∆εν έχουµε, λοιπόν, θετικά µέτρα για να κινηθεί η χώρα µας
αυτήν τη στιγµή. Αντίθετα, έχουµε κατά καιρούς κάποια νοµο-
σχέδια «σκούπα», όπως είναι το σηµερινό, τα οποία δεν δίνουν
ένα συνολικό σχέδιο για να βγει η χώρα µας από το σκοτεινό τού-
νελ στο οποίο βρίσκεται και να δει ένα φως στο βάθος αυτού του
τούνελ.

Το σηµερινό νοµοσχέδιο χειρίζεται ορισµένα φορολογικά ζη-
τήµατα. Έχουµε οικονοµική κρίση, µπαίνουµε ήδη στην ύφεση
και είναι προφανές ότι χρειάζονται ορισµένα µέτρα ανακούφισης
κυρίως για τους ασθενέστερους και για να επιβιώσουν, αλλά και
για να κινηθεί κάπως η αγορά.

Τα ελλείµµατα βέβαια είναι τεράστια. Είναι προφανές ότι τα
φορολογικά µέτρα που θα έπρεπε να πάρει η Κυβέρνηση έπρεπε
να είναι στην κατεύθυνση µίας φορολογικής µεταρρύθµισης τέ-
τοιας που εµείς, ο Συνασπισµός Ριζοσπαστικής Αριστεράς –και ο
Συνασπισµός παλαιότερα- έχουµε προτείνει και κυρίως µέτρα
που θα φορολογήσουν, ιδιαιτέρως σήµερα, το µεγάλο κεφάλαιο.

Μ’ αυτό το σχέδιο νόµου η Κυβέρνηση προτείνει ορισµένες
ελαφρύνσεις, µερικές από τις οποίες αφορούν τους ασθενέστε-
ρους. Μάλιστα, αυτές οι ελαφρύνσεις που έχουν να κάνουν µε
τους νέους αγρότες βρίσκουν και τη δική µας σύµφωνη γνώµη.

Όµως, άλλες ρυθµίσεις, οι οποίες είναι και οι περισσότερες
και που είναι χαριστικές, βεβαίως πρόκειται µε σαφήνεια να κα-
ταψηφιστούν από εµάς. Για παράδειγµα, απαλλάσσεται από το
ΦΠΑ η ναύλωση επαγγελµατικών πλοίων αναψυχής, όταν αυτά
πηγαίνουν και σε λιµάνια του εξωτερικού. Είναι µία ρύθµιση την
οποία αποφασιστικά καταψηφίζουµε.

Επίσης, το σχέδιο νόµου κάνει ελαστικότερο το πόθεν έσχες,
αφού πλέον θα προσµετρούνται στο εισόδηµα του φορολογού-
µενου και οι τεκµαρτές δαπάνες προηγούµενων ετών, αρκεί
αυτές να µην εµπίπτουν στα τεκµήρια τα οποία ήδη, πρέπει να
πούµε, είναι αρκετά ελαστικά.

Άλλη χαριστική ρύθµιση γίνεται µε τη µείωση του συντελεστή
παρακράτησης φόρου από το 3% στο 1%, σχετικά µε τα εισοδή-
µατα εργοληπτών κατασκευής τεχνικών έργων.

Λέµε ξανά ότι η βασική µας παρατήρηση είναι ότι απαιτείται
µία φορολογική µεταρρύθµιση τέτοια που να φορολογηθεί η µε-
γάλη ακίνητη περιουσία και το µεγάλο κεφάλαιο, οι µεγάλοι ορ-
γανισµοί και οι τράπεζες. ∆ίχως αυτά δεν µπορεί να υπάρξει µία
ανάκαµψη στα δηµόσια οικονοµικά.

Εδώ βλέπουµε, επίσης, ότι η Κυβέρνηση φέρνει ορισµένες αλ-
λαγές στο ΕΤΑΚ. Λέµε ξανά ότι εµείς ήµασταν και είµαστε γενικά
κατά του ΕΤΑΚ, γιατί θεωρούµε ότι είναι ένα µέτρο που φορο-
λογεί ίσα µικρούς και µεγάλους, µε τα ίδια µέτρα και σταθµά.

Μ’ αυτό το σχέδιο νόµου τώρα προτείνονται ορισµένα νέα
αφορολόγητα όρια, που όµως, παρ’ όλα αυτά, πρέπει να πούµε
ότι αυτά ισχύουν µόνο σχετικά µε τις κατοικίες. Παραλείπονται
ορισµένα οικόπεδα που µπορεί να έχει ο φορολογούµενος στο
χώρο της πατρικής του κατοικίας ή ορισµένες αγροτικές αποθή-
κες κ.λπ.

Βεβαίως, θέλω να τονίσω ότι εµείς επίσης θεωρούµε ότι θα
µπορούσαν, τουλάχιστον, µε το ΕΤΑΚ να φορολογηθούν και τα
µοναστήρια και οι µονές, έτσι ώστε το κράτος να είχε ένα κάποιο
φορολογικό έσοδο και από εκεί.

Θέλω να τονίσω, επίσης, ότι στο σχέδιο νόµου η Κυβέρνηση
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προβλέπει άρθρα γενικά υπέρ της περαίωσης. Όπως πάντα, µε
την περαίωση είναι σαφής ο στόχος. ∆ηλαδή, να δώσει τη δυνα-
τότητα µέσω αυτού του µέσου να έρθουν µ’ έναν εύκολο τρόπο
ορισµένα έσοδα στα κρατικά ταµεία. Είναι ένα µέτρο που ενδε-
χοµένως επιταχύνει και τις λογιστικές πράξεις των εταιρειών.

Όµως, είναι καθαρό για µας ότι πρόκειται για ένα µέτρο που,
ουσιαστικά, διευκολύνει τη φοροδιαφυγή, ιδιαίτερα τη φοροδια-
φυγή των εχόντων.

Η Κυβέρνηση έχει φέρει κατά καιρούς, στο παρελθόν, προς
ψήφιση και µάλιστα µε µεγάλες κορώνες, νοµοσχέδιο για την πά-
ταξη της φοροδιαφυγής. Όµως, αυτά δεν απέδωσαν, γιατί δεν
υπήρξε πολιτική βούληση για να αποδώσουν τέτοιου είδους
µέτρα. Και µ’ αυτόν τον τρόπο τα κρατικά ταµεία χάνουν έτσι τε-
ράστια ποσά.

Επιπλέον, πρέπει να πούµε ότι µε ειδικό άρθρο παρατείνεται η
ρύθµιση ληξιπρόθεσµων χρεών, κάτι που αποτελεί πάλι ένα
µέτρο επιβράβευσης των ασυνεπών σε βάρος βέβαια εκείνων
των φορολογούµενων που προσπαθούν να κινηθούν µε συνέπεια
σε σχέση µε τις φορολογικές τους υποχρεώσεις.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω ιδιαίτερα να τονίσω εδώ
το µέτρο που αποδεικνύει µέσα από αυτό το νοµοσχέδιο ξανά τη
µεγάλη προχειρότητα της κυβερνητικής πολιτικής στο χειρισµό
των δηµοσίων οικονοµικών υποθέσεων. Και είναι αυτό το µέτρο
που περιγράφεται στο περίφηµο άρθρο 25 του παρόντος νοµο-
σχεδίου, σχετικά µε τη µείωση των συντελεστών τέλους ταξινό-
µησης και όπου, ταυτοχρόνως, καταργούνται τα τέλη
µεταβίβασης και τα τέλη αδείας αυτοκινήτων και µοτοσικλετών,
που µέχρι τώρα αποδίδονται απευθείας στις νοµαρχίες.

Κατ’ αρχήν, µέσα στην περίοδο της οικονοµικής κρίσης και της
αύξησης του ελλείµµατος στο ισοζύγιο τρεχουσών συναλλαγών,
ένα τέτοιο µέτρο, που ουσιαστικά ενισχύει, κυρίως, την αγορά
αυτοκινήτων µεγάλου κυβισµού και τους εισαγωγείς αυτοκινή-
των, προφανώς είναι ένα µέτρο που µας φαίνεται παράλογο για
τον κοινό νου. Η χώρα µας είναι γνωστό ότι δε διαθέτει αυτοκι-
νητοβιοµηχανία. Επίσης, είναι γνωστό ότι οι βιοµηχανίες που δια-
θέτει η χώρα µας περνούν µεγάλες δυσκολίες, προχωρούν σε
απολύσεις. Πρόσφατα, είδαµε απολύσεις στη χηµική βιοµηχα-
νία, στην κλωστοϋφαντουργία. Πρόσφατα, πάλι, είχαµε τους
απεργούς του Λαναρά σε ολοήµερες και ολονύκτιες παραστά-
σεις µπροστά από τη Βουλή, στην Πλατεία Συντάγµατος.

Άρα, γιατί η Κυβέρνηση εγκαταλείπει τη ντόπια βιοµηχανία και
αντίθετα, ενισχύει τους εισαγωγείς αυτοκινήτων αυτήν τη στιγµή;
Μας φαίνεται -ξαναλέω- ιδιαιτέρως παράλογο, παρ’όλο που, βέ-
βαια, και αυτοί έχουν εργαζόµενους, αλλά θα έπρεπε να δούµε
πώς το κράτος θα ενισχύσει τη βιοµηχανία µας, προκειµένου να
µπορέσει να στηριχθεί και η παραγωγή αυτής της χώρας.

Όµως, πέρα από αυτά, η οικονοµική κρίση έβγαλε στην επι-
φάνεια τη φούσκα ολόκληρης της καταναλωτικής κοινωνίας που
αναπτύχθηκε στην τελευταία, κυρίως, δεκαπενταετία προς όφε-
λος των τραπεζών. Και κατά καιρούς ακούµε ορισµένα ωραία
λόγια κατά αυτής της καταναλωτικής κοινωνίας και υπέρ του πε-
ριβάλλοντος. Ακούµε και από κυβερνητικά χείλη για τη σηµασία
των µέσων µαζικής µεταφοράς και των µέσων σταθερής τροχιάς.

Στην ουσία, όµως και στην πράξη, όλα τα προγράµµατα και τα
σχέδια που ακολουθεί η Κυβέρνηση περιστρέφονται ουσιαστικά
γύρω από τα αυτοκίνητα, το ΙΧ και τους αυτοκινητοδρόµους.
Αυτό είδαµε και συνεχίζουµε να βλέπουµε.

Επιπλέον, πάλι η Κυβέρνηση, µε αυτό, ακριβώς, το άρθρο 25,
ξηλώνει ξανά, παίρνοντας από τα ταµεία της Αυτοδιοίκησης, για
να βρει εύκολες λύσεις, προκειµένου να ενισχύσει τα δικά της
κεντρικά ταµεία. Κάποτε θα έπρεπε να κατανοήσουν οι συντη-
ρητικές κυβερνήσεις ότι η Αυτοδιοίκηση δεν είναι ο φτωχός συγ-
γενής της πολιτείας. Εκτελεί ένα έργο µέσα στο σύνολο της
πολιτείας και αυτό το έργο έχει υποχρεώσεις και άρα, πρέπει και
η Αυτοδιοίκηση να ανταποκριθεί σε αυτό συγκεκριµένα. Οι νο-
µαρχίες πρέπει να ανταποκριθούν στο χρέος τους απέναντι στη
µετακίνηση των µαθητών. Επίσης, πρέπει να ανταποκριθούν στις
υποχρεώσεις που έχουν για διάφορα οδικά έργα που τους έχει
αναθέσει η πολιτεία και που, όπως λέει η Νοµαρχιακή Αυτοδιοί-
κηση, δεν µπορεί να ανταποκριθεί σε αυτά.

Ιδιαίτερα πρέπει να τονίσουµε ξανά όπως είχαµε τονίσει και

για τους δήµους όταν καταργήθηκε το τέλος παρεπιδηµούντων
για τους δήµους, ότι αυτά τα έσοδα τα έχουν ήδη προσµετρήσει
οι Αυτοδιοικήσεις µέσα στους προϋπολογισµούς τους.

Θέλω να τονίσω εδώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι απο-
δείχθηκε µε τα πρόσφατα µέτρα ότι αυτό που πήρε, που αφαί-
ρεσε η Κυβέρνηση από τους ΟΤΑ, από τους δήµους, προσπαθεί
τώρα να τους το δώσει µέσω ορισµένων χαριστικών ρυθµίσεων,
χαρίζοντάς τους τον αιγιαλό, για να εκµεταλλευθούν τον αιγιαλό.
Όµως θέλουµε να πούµε εδώ ιδιαιτέρως, κύριε Υπουργέ …

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Εάν µου επιτρέπετε, κυρία συνάδελφε, αυτό ισχύει από
το 2001 µε το νόµο περί «αιγιαλού και παραλίας». ∆εν είναι κάτι
καινούργιο.

ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Υπάρχουν ορισµένα νέα µέτρα, νέες ρυθµίσεις
αυτές τις ηµέρες µε µία νέα ΚΥΑ, κύριε Υπουργέ, που δίνεται η
δυνατότητα να εκµεταλλεύονται οι αυτοδιοικήσεις τον αιγιαλό …

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Μου επιτρέπετε, κυρία συνάδελφε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Μισό λεπτό, κύριε
Υφυπουργέ.

Κυρία Φιλίνη, επιτρέπετε διακοπή από τον κύριο Υφυπουργό;
ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Ναι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Αφού σας επιτρέπει

η κ. Φιλίνη, θα πρέπει να µιλήσετε στο µικρόφωνο, κύριε Υφυ-
πουργέ, για να γραφτεί και στα Πρακτικά.

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-

µικών): Ήθελα να πω ότι η νέα ΚΥΑ ανανέωσε τις προηγούµε-
νες που είχαν εκδοθεί.

ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Κύριε Υφυπουργέ, σήµερα µετείχα σε µία συ-
νέντευξη τύπου του τεχνικού επιµελητηρίου και του δικηγορικού
συλλόγου, που έγινε µαζί και µε περιβαλλοντικές οργανώσεις και
που έγινε ειδικά γι’ αυτό το ζήτηµα.

Βρισκόµαστε σε µία κατάσταση όπου και µπρος στην οικονο-
µική κρίση θα έπρεπε να ανεβάσουµε την ποιότητα των ακτών
µας και γενικότερα και την ποιότητα του τουρισµού. Αλλά δεν
είναι µόνο αυτό. Βρισκόµαστε σε µία φάση, όπου είναι σαφές ότι
οι πολίτες δικαιούνται αυτές τις ακτές.

Έχουµε ορισµένους δηµάρχους που ευτυχώς έχουν σταθεί
στο ύψος των περιστάσεων. Για παράδειγµα ο ∆ήµαρχος του Ελ-
ληνικού ο κ. Κορτζίδης που έβαλε το σώµα του µπροστά και κά-
θισε και έκανε απεργία πείνας, προκειµένου να είναι ελεύθερες
οι παραλίες.

Αυτήν την στιγµή βρίσκονται και οι Αυτοδιοικήσεις µπροστά
ακριβώς σε αυτό το ζήτηµα εάν θα δεχθούν αυτήν την πρόκληση
της Κυβέρνησης ή εάν θα αφήσουν ελεύθερες τις παραλίες για
τους πολίτες.

Επειδή τελειώνει ο χρόνος µου, υπάρχουν διάφορες τροπο-
λογίες στις οποίες θα αναφερθούµε πιο αναλυτικά την Πέµπτη
από ό,τι γνωρίζω. Ήθελα, όµως, να πω ήδη από τώρα ότι η τρο-
πολογία που δίνει τη δυνατότητα στην Εκκλησία µέσω αυτής της
ανώνυµης εταιρείας, να παίρνει κονδύλια και να εκµεταλλεύεται
κονδύλια από το ∆’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης, θεωρούµε ότι
είναι παράνοµη και καλούµε την Κυβέρνηση να µην τη φέρει
προς ψήφιση, αλλά να την αποσύρει. ∆εν έχει κινηθεί το ΕΣΠΑ
µέχρι τώρα και είναι απαράδεκτο να προωθείται η κίνηση του
ΕΣΠΑ µέσω µιας τέτοιας ανώνυµης εταιρείας της Εκκλησίας.

Επίσης υπάρχουν άλλες τροπολογίες, όπως για παράδειγµα
αυτές που έχουν σχέση µε τις ρυθµίσεις για τα νοσοκοµεία, τις
προµήθειές τους, που θεωρούµε απαράδεκτες και δεν πρόκει-
ται να τις ψηφίσουµε και µία σειρά από άλλες ρυθµίσεις, σε
σχέση µε την τροπολογία που αφορά τη χορήγηση και εκτίµηση
οµολόγων του δηµοσίου για την ανάληψη προνοµιούχων µετο-
χών των τραπεζών.

Είχαµε ήδη καταψηφίσει τέτοιες ρυθµίσεις όταν είχε έρθει για
ψήφιση το νοµοσχέδιο της Κυβέρνησης για τα 28.000.000.000
ευρώ και τώρα είµαστε αποφασισµένοι όσο µπορούµε να παλέ-
ψουµε για να µην περάσουν τέτοια µέτρα.

Όµως, θα µιλήσουµε αναλυτικά όταν θα έρθει η σχετική συ-
ζήτηση στην Ολοµέλεια. Καταψηφίζουµε βέβαια επί της αρχής
αυτό το νοµοσχέδιο.

8652 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο ειδι-
κός αγορητής του ΛΑΟΣ κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Πριν ξεκινήσω την εισήγησή
µου για το νοµοσχέδιο, θα ήθελα να µοιραστώ µαζί σας µια προ-
σωπική στιγµή. Η ζωή το έφερε έτσι ώστε να ζήσω εδώ µαζί σας
σ’ αυτήν την Αίθουσα πριν δυο χρόνια τη γέννηση του δεύτερου
παιδιού µου, της µικρής µου κόρης. Σήµερα ζω τη σκληρή στιγµή
της απώλειας του πατέρα µου και κατά περίεργη σύµπτωση την
ηµέρα των γενεθλίων του. Πέθανε την ηµέρα που γεννήθηκε.
Είχα διαβάσει πριν κάποια χρόνια συνέντευξη του Μίκη Θοδω-
ράκη ο οποίος έλεγε ότι όταν έχασε τον πατέρα του έχασε τη
γεύση της ζωής. Αυτό έλεγε ο Μίκης. Έλεγε πως αισθανόταν ότι
τίποτα δεν είχε γεύση, ήταν σα να έτρωγε ένα ανάλατο φαγητό.
Κάπως έτσι αισθάνοµαι και εγώ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Τα συλλυπητήρια
µας από όλους.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ο πατέρας µου δικαίωσε το πέρασµά του από τη ζωή υπηρε-

τώντας ως ένας ταπεινός δηµόσιος υπάλληλος σε αποµακρυ-
σµένες περιοχές της πατρίδας µας, στους µη προνοµιούχους,
χωρίς να εξετάζει ποτέ αν είναι δεξιοί ή αριστεροί. ∆ικαίωσε το
πέρασµά του στη ζωή υπηρετώντας όσους ζούσαν στη σκιά,
όσους δεν είχαν πρόσβαση στα υψηλά κλιµάκια, ούτε καν τη δύ-
ναµη να υπερασπιστούν τα αυτονόητα αιτήµατά τους έναντι
συχνά ενός κράτους που ήταν σκληρό και απρόσωπο. Μοιράζο-
µαι σήµερα µαζί σας την απώλεια του πατέρα µου, ενός πολύ
καλού πατέρα, ενός γελαστού και αγαπητού ανθρώπου και ελ-
πίζω εκεί που βρίσκεται να είναι ικανοποιηµένος από µένα.

Είναι γνωστή η τακτική των νοµοσχεδίων που έρχονται προς
ψήφιση. Αποτελούν συρραφή διατάξεων οι οποίες είναι εν πολ-
λοίς ετερόκλητες και δεν υπάρχει, δυστυχώς, η πρόθεση περιο-
ρισµού των κρατικών δαπανών. Υπάρχει µάλιστα συχνά η
πρόθεση γιγάντωσης αυτών των δαπανών.

Σ’ αυτό το νοµοσχέδιο βλέπουµε τη µείωση του τέλους ταξι-
νόµησης για τα ΙΧ, το Ίδρυµα του Μείζονος Ελληνισµού και το
επίδοµα των 150 ευρώ για τους αστυνοµικούς, αλλά βλέπουµε
και την καταστροφή του αρχειακού υλικού του Υπουργείου Οι-
κονοµίας επειδή µολύνθηκε από κλοφέν, όπως διαβάσαµε.

Ας δούµε το ζήτηµα των ΙΧ. Θυµάται ο κ. Μπέζας ότι είµαι ίσως
ο µοναδικός Βουλευτής της παρούσης θητείας, που έκανε µια
επίκαιρη ερώτηση για την πλήρη κατάργηση του τέλους ταξινό-
µησης για τα αυτοκίνητα, της πλήρους εξοµοίωσης των ΙΧ στην
Ελλάδα µε αυτά που ισχύουν στην υπόλοιπη Ευρώπη. Και θυµά-
µαι ότι ο κ. Μπέζας τότε µου είχε πει ότι είναι αρκετά χαµηλω-
µένες οι τιµές, έχουν κατέβει. Καµµία µείωση στους φόρους και
στα τέλη δεν θα µπορούσε να γίνει, γιατί έχουν, όπως µου είχε
πει, µειωθεί αρκετά. Εµείς, όµως, µιλάµε πάντα για ένα αυτοκί-
νητο που µπορεί να πάρει ο µέσος Έλληνας –το είπα και στην
επιτροπή- 1.800 κυβικών, το πολύ 2.000 κυβικών, ένα αξιοπρε-
πές αυτοκίνητο, µια λαµαρίνα, ένα αυτοκίνητο το οποίο έχει κά-
ποια συγκεκριµένα χαρακτηριστικά ενεργητικής και παθητικής
ασφάλειας.

Είναι στην Ελλάδα δυστυχώς τα αυτοκίνητα και παραµένουν
25% περίπου ακριβότερα απ’ ότι είναι στο Βέλγιο. Είναι κρίµα,
γιατί ο Έλληνας έχει το µισό µισθό από τον µέσο Βέλγο. Άρα,
πάλι το αυτοκίνητο είναι ακόµη πιο ακριβό για εκείνον. Άρα, η
αδικία είναι µεγαλύτερη. Άρα, ο Έλληνας ζορίζεται να αγοράσει
ένα αυτοκίνητο 1.800 κυβικών ή 2.000 κυβικών. Είναι άδικο αυτό
που συµβαίνει και νοµίζω ότι δεν ήταν σωστό το να παραµείνει η
Κυβέρνηση επί τόσο καιρό άκαµπτη στη µείωση των πάσης φύ-
σεως επιβαρύνσεων στα αυτοκίνητα. Είναι απίστευτη η κατά-
σταση που αντιµετωπίζει ο Έλληνας καταναλωτής στην Ελλάδα
και στη ∆ανία. Εµείς είµαστε τα δύο «µαύρα πρόβατα» στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση.

Ο κ. Μπέζας µου απάντησε –την έχω εδώ την απάντηση, θα
την καταθέσω και στα Πρακτικά- ότι πέρυσι µπήκαν σε κυκλο-
φορία διακόσια ενενήντα έξι χιλιάδες Ι.Χ. και τα κρατικά έσοδα
µόνο από το τέλος ταξινόµησης ήταν κοντά στα 800.000.000
ευρώ. Καταθέτω την απάντηση του κ. Μπέζα στην ερώτηση, την

οποία έκανα.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αϊβαλιώτης καταθέτει για τα

Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Άρα, το κράτος εξακολουθεί να βλέπει το ΙΧ ως µια αγελάδα
και την αρµέγει. Αλλά είναι µόνο το κράτος; ∆εν είναι µόνο το
κράτος, εδώ έχουµε και τη νοµαρχιακή αυτοδιοίκηση.

Και στην περίπτωση της Αθήνας µπορεί να είναι ανύπαρκτη η
νοµαρχιακή αυτοδιοίκηση, µπορεί να µη γίνονται περιβαλλοντικά
έργα, µπορεί οι δρόµοι να έχουν τα χάλια τους, πράσινο να µην
έχει αυτή η πόλη, αλλά το παραδάκι, παραδάκι.

Είδα το δελτίο τύπου που µοίρασε ο Νοµάρχης Αθηνών κ.
Σγουρός, ο οποίος κλαίει και οδύρεται, σε ανοιχτή µάλιστα επι-
στολή προς τον κ. Καραµανλή, ότι καταργούνται τα τέλη αδείας,
τα τέλη µεταβίβασης και θα µαταιώσει σαράντα τρία έργα πρα-
σίνου και οδοποιίας.

∆εν έχω καταλάβει –και θα καταθέσω την επιστολή του κ.
Σγουρού προς τον Πρωθυπουργό- το εξής: όσο καιρό εισέ-
πραττε η Νοµαρχία Αθηνών όλα αυτά τα χρήµατα είχε πρασινί-
σει η Αθήνα, είχαν γίνει φοβερά έργα οδοποιίας, είχαν γίνει
τέλεια έργα; Αυτά τα 30.000.000 ευρώ που λέει ότι δεν θα τα έχει
τώρα, τα είχε τόσα χρόνια. Έγιναν έργα στην Αθήνα; Είδε ο πο-
λίτης καµµία διαφορά; Ο πολίτης βλέπει µία δαγκάνα. Από τη µία
είσαστε εσείς ως Κυβέρνηση, από την άλλη η νοµαρχιακή αυτο-
διοίκηση και στη µέση είναι η αγελάδα και την αρµέγετε. Αυτό
συµβαίνει µε το αυτοκίνητο.

Εµείς, λοιπόν, διαπιστώνουµε µε θλίψη ότι δεν υπάρχει πια ελ-
ληνική αυτοκινητοβιοµηχανία. Και επειδή κάποια εφηµερίδα
έγραψε ότι δεν υπήρξε ποτέ, έχω µπροστά µου τουλάχιστον εί-
κοσι διαφηµίσεις ελληνικών οχηµάτων. Να αρχίσω να τα λέω; Το
PONY, το RENAULT FARMA φτιαγµένο στα Οινόφυτα, το FOX
φτιαγµένο στη Βοιωτία, το FIAT AMICO επίσης φτιαγµένο εκτός
Αττικής, στην περιφέρεια –θα τα καταθέσω, είναι διαφηµίσεις
από έντυπα, έχουν κυκλοφορήσει σε περιοδικό, µπορεί να τα
βρει κανείς και στο internet- το MINI JEEP, το DAIHATSU ZEBRA
φτιαγµένα στην Ελλάδα, το SUPER PONY της NAMCO, το AT-
TICA, το FARMOBIL, αυτοκίνητα που είχαν στο Νεώριο της
Σύρου που ζούσα όταν υπηρετούσε ο πατέρας µου στις Κυκλά-
δες ως µηχανικός. Έφτιαχναν καµµιά εικοσαριά ελληνικά αυτο-
κίνητα. Τώρα δεν φτιάχνουν τίποτα.

Και σήµερα τι έχει συµβεί; Μειώνεται το τέλος ταξινόµησης και
ωφελούνται τα εισαγόµενα ΙΧ. Από πού εισάγουµε ΙΧ; Κατ’
αρχάς, να πούµε πόσα δίνουµε για εισαγωγή Ι.Χ. ∆ίνουµε
3.301.024.476 ευρώ. Αυτό αναφέρεται σε απάντηση του κ. Αλο-
γοσκούφη σε ερώτηση που έκανε ο Πρόεδρος του ΛΑΟΣ κ. Κα-
ρατζαφέρης. Το 2007 δώσαµε 3.301.024.476 ευρώ για
αυτοκίνητα. Θα σας καταθέσω την απάντηση. Επίσης, θα κατα-
θέσω και τον πίνακα που δείχνει από ποιες χώρες έχουν έλθει τα
αυτοκίνητα. Ακούστε και θαυµάστε: Τουρκία 13.648 οχήµατα,
αξίας 110.703.637 ευρώ, Ινδία 6.599 οχήµατα, Ταϊλάνδη 2.406
οχήµατα. Από τη ∆οµινικανή ∆ηµοκρατία –στο Θεό που πιστεύ-
ετε- εισάγουµε 27 οχήµατα. Τον πίνακα τον έχει στείλει ο κ. Αλο-
γοσκούφης όταν ήταν Υπουργός Οικονοµίας και Οικονοµικών
στον Πρόεδρο του ΛΑΟΣ κ. Καρατζαφέρη. Είναι ατελείωτες οι
χώρες από τις οποίες εισάγουµε οχήµατα.

Πληρώνουν, λοιπόν, υπέρογκα ποσά οι Έλληνες, εισάγονται
τα αυτοκίνητα, επιβαρύνονται τρελά µε τους φόρους και όλα τα
υπόλοιπα, τα συµπαροµαρτούντα.

Η πρότασή µας είναι: πλήρης κατάργηση όλων των επιβαρύν-
σεων στα ΙΧ, πλήρης εξοµοίωση µε την Ευρωπαϊκή Ένωση. Να
σταµατήσει η κρατική δαγκάνα και της νοµαρχιακής αυτοδιοίκη-
σης, αυτή η µέγγενη, η αγελάδα που λέγεται αυτοκίνητο, να στα-
µατήσει αυτή η επιβάρυνση των αυτοκινήτων, όχι των
Lamborghini και των Porsche Cayenne, µιλάω για τα αυτοκίνητα
των 1.800-2000 κυβικών, αν και στη Γερµανία ένα µέσο αυτοκί-
νητο θεωρείται ένα αυτοκίνητο 2.200 ή 2.500 κυβικών. Ας µην
πάµε εκεί. Είµαστε Ελλάδα, δεν είµαστε Γερµανία.

Μέχρι 2.000 κυβικά µηδενίστε τις επιβαρύνσεις και παράλ-
ληλα, αφού εκλογικεύσετε το δασµολογικό µας σύστηµα, κάντε
και απόσυρση. Μαθαίνουµε ότι έχουµε ένα γηρασµένο στόλο.
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Αφού έχουµε ένα γηρασµένο στόλο, συνδυάστε αυτή την κα-
τάργηση µε την απόσυρση, να φύγουν τα ρυπογόνα αυτοκίνητα.
Αλλιώς, όλα τα υπόλοιπα αγαπητέ, κύριε Μπέζα είναι ηµίµετρα.
Έτσι, η Ελλάδα δεν θα πάψει να είναι παραφωνία στις τιµές, δεν
«θα πληρώνουν τα µαλλιά της κεφαλής τους» οι Έλληνες, δεν
θα µπορούν να πάρουν αξιοπρεπές δίλιτρο αυτοκίνητο που θα
έχει αναβαθµισµένα χαρακτηριστικά ενεργητικής και παθητικής
ασφάλειας και δεν θα µπορούν να κυκλοφορήσουν στους δρό-
µους-σκοτώστρες.

Και στους δρόµους-σκοτώστρες πληρώνουν αυξηµένα διόδια
οι Έλληνες. Είναι τροµερό αυτό που συµβαίνει µε τους δρόµους
και τα αυτοκίνητα στην Ελλάδα. Όλη η οικονοµία, όλος ο κρατι-
κός προϋπολογισµός βασίζεται στους δρόµους και στα αυτοκί-
νητα. Εκλογικεύστε το σύστηµα, καταργήστε κατά 100% το
τέλος ταξινόµησης. Αλλιώς, αυτό που µας προτείνετε είναι µία
τσαπατσουλιά –και µε συγχωρείτε που το λέω έτσι- είναι ένα απο-
σπασµατικό µέτρο, είναι κάτι που έρχεται και θα φύγει στις 7 Αυ-
γούστου. Μετά τις 7 Αυγούστου τι θα γίνουν οι 70.000-100.000
εργαζόµενοι στον κλάδο; Εντάξει, ξεφορτώθηκαν οι έµποροι τα
αποθέµατα –το δεχόµαστε- από κει και πέρα τι θα γίνει; ∆εν
υπάρχει επόµενη µέρα γι’ αυτούς τους εργαζόµενους; Άρα, λοι-
πόν, ας µην είναι αποσπασµατικό το µέτρο, ας είναι συνεκτικό. Ο
κ. Μπέζας το έχει επιβεβαιώσει. Όλη η ιστορία γίνεται για να ξε-
φορτωθούν τα στοκ τους –µου το είπε στις 8 Απριλίου στη Επι-
τροπή Οικονοµικών Υποθέσεων- κάποιες εταιρείες.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Γίνεται χαµός µε το ΕΤΑΚ. Γιατί ξαφνικά επιβάλλετε, θεσπίζετε
ένα πρόστιµο 5.000 ευρώ για το ΕΤΑΚ;

Όσον αφορά στη διάταξη για την καταστροφή των φακέλων
του Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας, γιατί τόσα χρόνια περιµέ-
ναµε; Τι συνέβη µε αυτό το ρηµάδι το κλοφέν; Χρόνια ακούγαµε
γι’ αυτήν την µόλυνση. Είναι επικίνδυνοι οι φάκελοι; Είναι τόσα
χρόνια εκεί, είναι επικίνδυνοι οι φάκελοι και τους παίρνουµε
τώρα; Πόσα θα µας στοιχίσει να τους πάρουµε; Πόσο χρόνο θα
κάνουν να αποµακρυνθούν; Γιατί έµειναν σε αυτό το κράτος, το
ράθυµο και το βραδυκίνητο αυτοί οι φάκελοι εκεί;

Ίδρυµα Μείζονος Ελληνισµού: Γνωρίζουµε ότι έχει µία προ-
σφορά. Είναι ανάλογη αυτή η προσφορά µε τα κονδύλια τα οποία
παίρνει από την Ελλάδα και από την Ευρώπη; Πόσα παίρνει από
την Ελλάδα και την Ευρώπη; Έχει κάνει βήµατα, έχει κάνει πράγ-
µατα, τα οποία είναι αξιόλογα. Χρειάζεται να επεκτείνουµε τις
δραστηριότητες, να συναινέσουµε στην επέκταση των δραστη-
ριοτήτων του Ιδρύµατος Μείζονος Ελληνισµού; Είναι ανάλογα
αυτά που έχει κάνει µε αυτά που έχει πάρει; Θέλω µία απάντηση.
Να πάρουµε κάποιες συγκεκριµένες πληροφορίες.

Όσον αφορά στο επίδοµα για τους αστυνοµικούς, κατ’ αρχάς
δεν νοµίζω ότι υπάρχει κανείς να έχει αντίρρηση για το ότι οι
αστυνοµικοί οι οποίοι υπηρετούν στη συγκεκριµένη υπηρεσία
τραβάνε όσα τραβάνε. Έχουν να κάνουν µε «µπουµπούκια»
πάσης φύσεως εθνικότητος και χρώµατος. ∆εν έχουν να κάνουν
µόνο µε τα δικά µας «µπουµπούκια», έχουµε και τα ξένα «µπου-
µπούκια», που µπήκαν µε κάθε τρόπο στην Ελλάδα και οι αστυ-
νοµικοί διακινδυνεύουν τη σωµατική τους ακεραιτότητα. Είναι
επαρκές; Όχι.

∆εν είναι λάθος ότι το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους στην
Έκθεση που κάνει, δεν δίνει χωριστά το κόστος γι’ αυτό το επί-
δοµα και το µπερδεύει µε τις τριακόσιες πενήντα οργανικές θέ-
σεις της Γενικής ∆ιεύθυνσης Μισθών του Υπουργείου
Οικονοµικών; Τι δουλειά έχουν να µπερδεύονται αυτά τα δύο. Ας
δούµε πόσο µας στοιχίζει αυτό το επίδοµα, το οποίο είναι πενι-
χρό έτσι κι αλλιώς και ας δούµε πόσο στοιχίζουν οι τριακόσιες
πενήντα οργανικές θέσεις της νέας Γενικής ∆ιεύθυνσης Μισθών
του Υπουργείου Οικονοµικών, για να δούµε πόσο µας στοιχίζουν
οι προϊστάµενοι σε αυτήν τη Γενική ∆ιεύθυνση, τα επιδόµατα θέ-
σεων ευθύνης, τα λειτουργικά έξοδα, η σύσταση των τριακοσίων
πενήντα οργανικών θέσεων. Να δούµε πόσο µας στοιχίζει αυτή
η επέκταση του σπάταλου και µεγαλοπρεπούς κράτους, όπως
έλεγε ο Επίτιµος Αρχηγός της Νέας ∆ηµοκρατίας, ο κ. Μητσο-

τάκης στο παρελθόν, όταν όλοι ήµασταν στην Νέα ∆ηµοκρατία.
Κατά τα λοιπά, η ενσωµάτωση των οδηγιών, που υποτίθεται

ότι είναι και το κύριο µέρος αυτού του νοµοσχεδίου, φυσικά µας
βρίσκει σύµφωνους, γιατί είναι σηµαντική µας υποχρέωση. Πα-
ρατηρούµε µε θλίψη µία οικονοµία όπου οι επενδύσεις παγίου
κεφαλαίου έπεσαν κατά 11,5 % πέρυσι. Κανένα όµως ζωντανό
µέτρο αναζωογόνησης της οικονοµίας δεν λαµβάνεται. Είναι µία
οικονοµία που έχει γυάλινα πόδια, όπου το 77% βασίζεται στις
υπηρεσίες, το 13% στη βιοµηχανία, το 6,6% στις κατασκευές, το
3,3% στη γεωργία. Η περίφηµη ελληνική γεωργία η οποία έτρεφε
αυτόν τον τόπο και έκανε και εξαγωγές έσβησε και από το 1995
ως τώρα µειώθηκε στο 1/3, συρρικνώθηκε. Ήταν το 9,9% του
ΑΕΠ και τώρα είναι το 3,3%. Είναι θλιβερό. Είναι ένα ακατάρρι-
πτο ευρωπαϊκό ρεκόρ πτώσης. Είµαστε πρώτοι σε όλη την Ευ-
ρώπη σε ρυθµό πτώσης της συµµετοχής της γεωργίας στο ΑΕΠ.

Από την άλλη ψάχνουµε 275.000.000 µε την έκτακτη εισφορά.
Τρελαίνουµε τον κόσµο φυσικά µε την περαίωση, άλλη µεγάλη
εφεύρεση και αυτή. Είκοσι δισεκατοµµύρια είναι οι ληξιπρόθε-
σµες απαιτήσεις του δηµοσίου, αλλά φυσικά γι’ αυτές δεν ευθύ-
νονται ούτε οι µισθωτοί ούτε οι συνταξιούχοι, οι οποίοι
συλλαµβάνονται στην πηγή.

Το ισοζύγιο υπηρεσιών καταρρέει. Η µελέτη της «Alpha Bank»
υπολόγισε ότι πέρυσι το πλεόνασµά του µειώθηκε κατά 38%.
Υπάρχει µείωση των εισπράξεων στον τουρισµό κατά 16%, µεί-
ωση του πλεονάσµατος στο ισοζύγιο µεταφορών κατά 26%. Το
εµπορικό µας ισοζύγιο για δύο µήνες, τον Ιανουάριο και τον Φε-
βρουάριο, είναι ελλειµµατικό κατά 5,5 δισεκατοµµύρια ευρώ, ενώ
το ισοζύγιο τρεχουσών συναλλαγών είναι και αυτό υψηλό, είναι
σχεδόν 4,5 δισεκατοµµύρια ευρώ λόγω του ότι είναι πολύ χα-
µηλό το πλεόνασµα στο ισοζύγιο των αδήλων.

Η κλωστοϋφαντουργία ήταν κραταιός κλάδος της ελληνικής
οικονοµίας; Ήταν. Τι γίνεται σήµερα; Η κλωστοϋφαντουργία σε
δύο χρόνια έχει 50% πτώση. Είδαµε κανένα µέτρο ανάλογο µε
αυτό που πήραµε για τα αυτοκίνητα; Όχι. Γιατί η ελληνική κλω-
στοϋφαντουργία είναι το αποπαίδι; Για ποιό λόγο δεν γίνονται
επενδύσεις στην κλωστοϋφαντουργία, αλλά γίνονται επενδύσεις
στο χονδρικό εµπόριο;

Καταθέτω τη σχετική µελέτη από το Οικονοµικό ∆ελτίο της
Τράπεζας της Ελλάδας.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αϊβαλιώτης καταθέτει για τα
Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής).

Οι επενδύσεις γίνονται σε επιχειρήσεις χονδρικού εµπορείου
πλέον στην Ελλάδα. Οι ξένες άµεσες επενδύσεις, για να είµαι πιο
ακριβής. Έτσι, λοιπόν, έχουµε κυβερνητικές κινήσεις πρόχειρες,
αυτοσχεδιαστικές, σαν κάποιο πυροσβέστη που ρίχνει λίγες στα-
γόνες σε µία φωτιά που µαίνεται.

Κάνω οικονοµία χρόνου. Είµαστε δύο κόµµατα στην ίδια πα-
ράταξη, µόνο που εµείς είµαστε το ανερχόµενο κι εσείς είστε το
κατερχόµενο.

Σας δώσαµε χείρα βοηθείας αυτό το Φεβρουάριο, για να απο-
φευχθεί η συντριβή του σκάφους της οικονοµίας στα βράχια. Σε
τρεις µέρες υβριστήκαµε για άλλη µια φορά από τα γνωστά κέ-
ντρα της Νέας ∆ηµοκρατίας, µε τη γνωστή κουταµάρα περί των
δήθεν ακραίων.

Φαίνεται τελικά ότι έχετε συµβιβαστεί µε µία νέα εικοσάχρονη
Αντιπολίτευση. Επιδιώκετε, βάσει σχεδίου, να πάτε «στον πάτο»,
να πάρετε µαζί σας την ελληνική οικονοµία και καµµία δύναµη,
δυστυχώς, δεν µπορεί να σας αναχαιτίσει πλέον απ’ αυτή την
τροµερή καταστροφική πορεία.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Εισερχόµαστε στον

κατάλογο των οµιλητών.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αγορα-

στός.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΓΟΡΑΣΤΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, ακούγοντας το

συνάδελφο της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης µου γεννήθηκαν κά-
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ποια ερωτήµατα. Πού βρίσκεται; ∆εν βλέπει ποιο είναι το ευρύ-
τερο οικονοµικό περιβάλλον; ∆εν βλέπει σε ποιο οικονοµικό πε-
ριβάλλον αυτή τη στιγµή ασκούµε το δικαίωµα στο επιχειρείν;
∆εν βλέπει τι γίνεται γύρω µας από την αύξηση της ανεργίας,
από την αύξηση των ελλειµµάτων, από την αναπροσαρµογή
όλων των σχεδίων των ευρωπαϊκών χωρών;

Βέβαια, θα πρέπει να υπενθυµίσω ότι όταν καταθέσαµε και συ-
ζητήσαµε τον προϋπολογισµό είπαµε ότι είναι ο προϋπολογισµός
της µεγάλης αβεβαιότητας, γιατί ζούµε σε µια εποχή όπου δεν
υπάρχει καµµία βέβαιη πρόβλεψη, σε µια εποχή όπου οι επικίν-
δυνες περιπλοκές είναι πολύ περισσότερες απ’ ό,τι στο παρελ-
θόν. Ζούµε σε µια εποχή όπου κανείς δεν µπορεί να προβλέψει
το αύριο, γι’ αυτό και βλέπετε συνεχείς αναθεωρήσεις των προ-
γραµµάτων οικονοµικής σταθερότητας όλων των χωρών-µελών
της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Άκουσα ότι δεν υπάρχει σχέδιο και πρόγραµµα, ότι υπάρχει
µία αδυναµία κατάρτισης συγκεκριµένου και ολοκληρωµένου
προγράµµατος για την κρίση. Όταν ασκούµε αντιπολίτευση πρέ-
πει να µη χρησιµοποιούµε ούτε πολιτική ψευδολογία, αλλά ούτε
και ρητορικό µαξιµαλισµό.

Κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση του Κώστα Καραµανλή έχει
πρόγραµµα και σχέδιο εξόδου από την κρίση, το οποίο είναι δυ-
ναµικό, το οποίο είναι ευέλικτο, το οποίο αναπροσαρµόζεται και
προσαρµόζεται κάθε φορά που αλλάζουν τα δεδοµένα της οικο-
νοµικής κρίσης. Αυτή η οικονοµική κρίση δεν έχει βέβαιη έκταση
ούτε βάθος ούτε ένταση και ανάλογα µε το ποιες κατηγορίες και
τοµείς επαγγελµάτων πλήττει και ανάλογα µε τους ανθρώπους
που πλήττει παίρνουµε µέτρα πρωτίστως για τον άνθρωπο, αδια-
φορώντας για τους αριθµούς, αλλά µε µεγάλο σεβασµό και εν-
διαφέρον απέναντι στον άνθρωπο και στους τοµείς της
οικονοµίας οι οποίοι πλήττονται.

Πήραµε µέτρα ευθύς εξ’αρχής. Στα µέτρα αυτά βέβαια το
ΠΑΣΟΚ δεν έχει να προσθέσει παρά µία «οµιχλώδη» κατάσταση,
γι’ αυτό και ο εισηγητής του νοµοσχεδίου εξάντλησε το χρόνο
του µόνο σε µία «ξύλινη» αντιπολίτευση. Αφού είπε ότι αυτά τα
µέτρα δεν είναι σωστά, δεν µας πρότεινε ούτε ένα µέτρο, που να
πιστεύει ότι είναι λογικό. Επικαλέσθηκε το παρελθόν και είπε ότι
εµείς επικαλούµαστε το παρελθόν. Βεβαίως. Όταν το παρελθόν
θα µετριέται στις επιπτώσεις του στο παρόν και στο µέλλον θα
αναφερόµαστε, όταν «σκάνε στα χέρια µας βόµβες» του παρελ-
θόντος θα αναφερόµαστε γιατί, κύριοι, πρέπει να σας θυµίσω ότι
κανείς –και πολύ περισσότερο εσείς- δεν µπορεί να υποστηρίζει
ότι προέρχεται από πολιτική παρθενογένεση, για τον απλού-
στατο λόγο ότι έχετε παρελθόν, το οποίο προσδιορίζει και το
παρόν και το µέλλον σας. ∆υστυχώς όµως επιδεικνύετε ασθενή
και επιλεκτική µνήµη επί όλων αυτών.

Ακόµη µίλησε για αδιαφάνεια, µίλησε για ρυθµίσεις αδιαφα-
νείς, για ρυθµίσεις χαριστικές. Βοηθάω λίγο τη µνήµη σας και
την βοηθάω κατά χρονολογική σειρά. Στις 7 Οκτωβρίου 2007, να
µην σας πάω πιο πίσω: «κάποιοι έφτιαξαν περιουσίες». ∆ηλαδή,
στο ΠΑΣΟΚ ποτέ δεν έγινε κάθαρση. Κυρία Βάσω Παπανδρέου:
Στις 26 Σεπτεµβρίου 2007: «Αφοµοιωθήκαµε από τον κυβερνητι-
σµό και ταυτιστήκαµε µε τον κρατισµό». Στις 21 Οκτωβρίου 2007:
«Νοιαζόµαστε περισσότερο «για το πάπλωµα» και λιγότερο για
το δηµόσιο καλό». Ο αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
έλεγε αυτά τα πράγµατα.

Άκουσα και µια οµιχλώδη προσέγγιση, µια προσέγγιση «που
ψαρεύει σε θολά νερά»: «Να πληρώσουν», λέει, «αυτοί που
φταίνε για την κρίση». Όλοι µαζί είµαστε σ’ αυτό. Και άκουσα να
λέγεται «να πληρώσει το χρηµατοπιστωτικό σύστηµα. Να επωµι-
στεί την κρίση και τις συνέπειες της κρίσης». Πώς; Στα λόγια;
Μαξιµαλιστικά; Πώς; Προτείνετε την διαδικασία. Προτείνετε τον
τρόπο. Γιατί δεν το λέτε; Πατάτε σε δυο βάρκες και ισορροπείτε.
Βέβαια, αυτό κάνετε συνεχώς.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο που σήµερα συ-
ζητούµε είναι ένα νοµοσχέδιο που λύνει ορισµένα από τα προ-
βλήµατα που δηµιούργησε η κρίση. Και τα λύνει µε σαφή τρόπο
και σαφή διαδικασία. Απέναντι σ’ αυτό το νοµοσχέδιο δεν έχετε
να προτείνετε σήµερα τίποτα, όπως δεν είχατε να προτείνετε
ούτε χθες ούτε στο παρελθόν. Όπως δεν είχατε να προτείνετε
από την πρώτη στιγµή, που έστω και αργά αναγνωρίσατε την

κρίση, όταν η κρίση πλέον είχε γιγαντωθεί σε ολόκληρο τον
κόσµο.

Ολοκληρώνοντας, θα ήθελα να κάνω µια επισήµανση. Πρέπει
να βάλουµε µια αρχή. Κάθε φορά που κάποια κρατική υπηρεσία
πρέπει να βελτιωθεί, να διαφοροποιηθεί, πολύ περισσότερο να
προστεθεί, να µην ενσωµατώνει συνεχώς µεγαλύτερο επίπεδο
κρατικών δαπανών, το οποίο τα ανώτατα στελέχη του κράτους
τείνουν να θεωρούν φυσιολογικό, δηλαδή να µην προσθέτουν
κόστος χωρίς καµµία παράλληλη εξάλειψη ταυτόσηµων δαπα-
νών και εργασίας που µεταφέρονται σ’ αυτά από δεκάδες άλλες
κρατικές υπηρεσίες.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι η ∆ιαρ-
κής Επιτροπή Εθνικής Άµυνας και Εξωτερικών Υποθέσεων κατα-
θέτει τις Εκθέσεις της στα σχέδια νόµων του Υπουργείου Εθνικής
Άµυνας:

α) «Κύρωση της Συµφωνίας συνεργασίας στον τοµέα της άµυ-
νας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του
Συµβουλίου Υπουργών της Βοσνίας-Ερζεγοβίνης».

β) «Κύρωση της Συµφωνίας Πλαίσιο (Framework Agreement)
µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής ∆ηµο-
κρατίας και του Χρηµατοδοτικού Μηχανισµού «ATHENA», που
αφορά στις υπηρεσίες µετακινήσεων και µεταφορών που παρέ-
χονται από το Πολυεθνικό Συντονιστικό Κέντρο Στρατηγικών Θα-
λασσίων Μεταφορών των Αθηνών (AMSCC).

γ) «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης (Memorandum of Un-
derstanding) µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρα-
τίας και της Κυβέρνησης της Ιταλικής ∆ηµοκρατίας που αφορά
στη συνεργασία του Υπουργείου Άµυνας της Ιταλικής ∆ηµοκρα-
τίας µε το Πολυεθνικό Συντονιστικό Κέντρο Στρατηγικών Θα-
λασσίων Μεταφορών των Αθηνών (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-AMSCC),
καθώς και της δι’ ανταλλαγής Ρηµατικών ∆ιακοινώσεων (Verbal
Notes) Συµφωνίας Τροποποίησης του Μνηµονίου».

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑ.ΣΟ.Κ. κ. Κωνσταντίνος Γεί-
τονας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε µια εποχή που η οικονοµία

µας βουλιάζει και χρειάζεται πράγµατι σχέδιο πλεύσης, γερό τι-
µόνι και τολµηρές κινήσεις, η Κυβέρνηση ουσιαστικά αναλώνεται
σε µικροδιευθετήσεις, αποσπασµατικά µέτρα και σε ασήµαντες
–την τονίζω τη λέξη- νοµοθετικές πρωτοβουλίες, όπως αυτή που
συζητούµε.

Ανεπίδεκτη µαθήσεως και αµετανόητη είναι η Κυβέρνησή σας.
Όταν µάλιστα οι δυσοίωνες προβλέψεις της Ευρωπαϊκής Επι-
τροπής αποτυπώνουν ανάγλυφα την διαχρονική αποτυχία της
πολιτικής σας.

Επιβεβαιώνεται πλέον από την Ευρωπαϊκή Ένωση ο δηµοσιο-
νοµικός εκτροχιασµός. Το κράτος ξοδεύει πολλά. Η σπατάλη ορ-
γιάζει. Εισπράττει λίγα. Τα έσοδα καταρρέουν. ∆ανείζεται όλο
και περισσότερα, όλο και ακριβότερα.

Από την άλλη µεριά, η παραγωγή υποχρηµατοδοτείται. Η
ύφεση δεν είναι πια προ, είναι εντός των πυλών. Η αγορά είναι
παγωµένη. Τα νοικοκυριά στενάζουν και η ακρίβεια, παρά τη µεί-
ωση της ζήτησης, φουντώνει. Ορατά πλέον και ισχυρά τα πλήγ-
µατα σε τουρισµό, σε κατασκευές και οικοδοµή και σε εξαγωγές.

Οι πολιτικές σας µας έφεραν εδώ. Οι λάθος επιλογές σας, η
κακοδιαχείριση, τα αλλοπρόσαλλα µέτρα. Όταν τα λέγαµε εµείς
στην οικονοµία, λέγατε ότι συκοφαντούµε. Τώρα τα επιβεβαιώνει
η Ευρωπαϊκή Ένωση.

Η Κοµισιόν πια αµφισβητεί την αξιοπιστία της πολιτικής σας
και αρνήθηκε να σας δώσει χρονικό «τράτο». Σε όλες τις άλλες
χώρες έδωσε µεγαλύτερα περιθώρια προσαρµογής. Απαιτεί από
µας ταχεία διόρθωση και αυτό µεταφράζεται σε νέους φόρους –
τουλάχιστον 6.000.000.000- που θα τους φορτωθούν τα λαϊκά
στρώµατα.

Την αποτυχία σας, το λογαριασµό της αποτυχίας σας τον χρε-
ώνετε στα λαϊκά στρώµατα. Κι επειδή κι εδώ θα πείτε πάλι για τις
Κασσάνδρες του ΠΑΣΟΚ που δυσφηµίζουν τη χώρα, σας θυµίζω
πως σήµερα προανήγγειλε τα νέα µέτρα ο Υπουργός Οικονο-
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µίας.
Τα αποτελέσµατα, λοιπόν, της πολιτικής σας –για να τελειώ-

νουµε µε αυτό, µια και άκουσα και σήµερα σχετικές τοποθετή-
σεις συναδέλφων της Νέας ∆ηµοκρατίας- είναι που διασύρουν
τη χώρα και όχι οι δικές µας διαπιστώσεις, που δυστυχώς κάθε
φορά επιβεβαιώνονται από διεθνείς οργανισµούς και τελευταία
«πανηγυρικά» από την ίδια την Κοµισιόν.

Αντί, λοιπόν, να απολογείστε, ζητάτε και τα ρέστα. Αιδώς, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι της κυβερνητικής πτέρυγας! Αιδώς!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Αιδώς και φόβος. Και τα δύο!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Ναι, κύριε συνάδελφε, ο παγκό-

σµιος πολιτισµός βασίστηκε στην αιδώ και το ξέρετε. Είναι και
τα δύο, ισχύει και ο φόβος, ο σεβασµός.

Το νοµοσχέδιο που συζητούµε δεν έχει αρχή. Κυρίως πρόκει-
ται για ορισµένες προεκλογικές «εξυπηρετήσεις». Είναι µια συρ-
ραφή ρυθµίσεων, µε µικρή προστιθέµενη αξία για την οικονοµία.
∆εν αντιµετωπίζεται η κρίση –χωνέψτε το- µε άστοχα µέτρα. Και
εξηγούµαι πιο συγκεκριµένα.

Προβλέπεται µε το άρθρο 25 µείωση τελών ταξινόµησης των
αυτοκινήτων και κατάργηση των τελών µεταβίβασης και αδειών.
∆εν ωφελείται από τη µείωση αυτή η ελληνική παραγωγή ούτε
διευκολύνονται τα µικροµεσαία εισοδήµατα. Αυτοί που ωφελού-
νται είναι πάλι οι έχοντες, οι ξένοι. Ήδη έχουµε sold out στα
Cayenne. Αυτό είναι το αποτέλεσµα των µέτρων.

Όσον αφορά δε, την κατάργηση των τελών µεταβίβασης και
των τελών αδειών, πάλι µνηµόσυνο µε ξένα κόλλυβα κάνετε. Απο-
φασίσατε χωρίς καµµία διαβούλευση –αυτό φάνηκε από την
ακρόαση φορέων στην Επιτροπή- να αφαιρέσετε πόρους από τη
Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση, πόρους προγραµµατισµένους για
έργα. Γι’ αυτό και οι αντιδράσεις είναι µεγάλες. Είπατε ότι θα
τους αντισταθµίσετε. Τίποτα δεν το εγγυάται αυτό. Το ίδιο κά-
νατε και πριν λίγο καιρό µε τους ΟΤΑ µε τα τέλη παρεπιδηµού-
ντων.

Όσον αφορά δε, το αποτέλεσµα σε σχέση µε την κρίση, «µια
τρύπα στο νερό» και ως προς αυτό το µέτρο.

Επίσης, µε την επαναφορά της περαίωσης και ρυθµίσεως
χρεών µε τα άρθρα 9, 10 και 17, αλλά και µε ρυθµίσεις περαίω-
σης και µε τις νέες τροπολογίες που καταθέσατε, κύριε Υπουργέ,
όσον αφορά το κεφάλαιο και τους φόρους µεταβίβασης ακινή-
των –υπάρχουν και στις τροπολογίες που θα συζητήσουµε µέτρα
περαίωσης- γυρίζουµε ουσιαστικά στο παρελθόν.

∆εν αντιµετωπίζεται έτσι ούτε η φοροδιαφυγή ούτε ευνοείται
προφανώς ο συνεπής φορολογούµενος. Ευνοείται ο ασυνεπής
φορολογούµενος. Ανάλογα πράξατε µια εβδοµάδα και µε τις
ρυθµίσεις µεγαλοοφειλετών –νέες ρυθµίσεις, τέταρτες κατά
σειρά ρυθµίσεις µεγαλοοφειλετών- στο ΙΚΑ, επιβραβεύοντας την
εισφοροδιαφυγή.

Είναι µια επικίνδυνη, ανερµάτιστη, πραγµατικά, πολιτική σε µια
ιδιαίτερα κρίσιµη περίοδο, όπου θα έπρεπε όλοι να φροντίζουµε,
να κάνουµε κινήσεις εµπέδωσης της φορολογικής συνείδησης.

Εκτινάσσετε συνεχώς την κρατική σπατάλη µε νέες Υπηρεσίες.
Αναφέροµαι στο άρθρο 35 για τη νέα ∆ιεύθυνση Μισθών. Θα
προσλάβουν τριακόσιους πενήντα νέους υπαλλήλους. Εξακόσιες
ενενήντα πέντε νέες Υπηρεσίες κάνατε σε αυτά τα πέντε χρόνια.
Έντεκα χιλιάδες τετρακόσιες σαράντα τρεις θέσεις προσωπικού.
Τετρακόσιες εξήντα επτά αµειβόµενες επιτροπές και οµάδες ερ-
γασίας.

Μύθος, λοιπόν, κι εδώ το νοικοκύρεµά σας. Και τώρα, στην
εποχή της κρίσης, µία νέα ακόµα Υπηρεσία µε τριακόσιους πε-
νήντα νέους υπαλλήλους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τέλος –και µε αυτό ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε- θα ανα-
φερθώ στη σχετική τροπολογία που κατετέθη στην Επιτροπή –
έγινε ήδη άρθρο 36- για τις προµήθειες των νοσοκοµείων.
Πρόκειται για µία σκανδαλώδη ρύθµιση και ζητάµε να την απο-
σύρετε. Ψηφίσατε το ν.3580 το 2007. Λέγατε ότι θα βάλετε τέλος
στη σπατάλη, ότι θα εξοικονοµούσατε 500.000.000 ευρώ. Πέρα-
σαν δύο χρόνια και ο νόµος είναι ανεφάρµοστος. Και ξεκινήσατε
ένα όργιο προµηθειών εξωσυµβατικών. Και τώρα, προσπαθώ-
ντας να παραπλανήσετε τη Βουλή, ζητάτε νοµιµοποίηση αυτών

των προµηθειών.
Θέλετε, δηλαδή, η Βουλή να γίνει η «κολυµβήθρα του Σιλωάµ»

για δισεκατοµµύρια. ∆εν ξέρουµε, δε, πόσα είναι.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
∆εσµεύτηκε ο κύριος Υφυπουργός Υγείας στην Επιτροπή, ότι

στην Ολοµέλεια θα µας φέρει στοιχεία για τα χρέη. ∆εν έχουµε
ακόµη κανένα στοιχείο. Μέχρι στιγµής δεν είδαµε κανένα στοι-
χείο. Εµείς ούτως ή άλλως, σε κάθε περίπτωση, δεν µπορούµε να
συναινέσουµε -ζητάµε να αποσύρετε αυτή την τροπολογία- στην
κάλυψη της κακοδιαχείρισης και της ρεµούλας. ∆ιότι γι’ αυτό
πρόκειται. Και να αφήσετε την παραπλάνηση, ότι είναι ρυθµίσεις
που βασίζονται σε νόµο του ΠΑΣΟΚ ή είναι ρυθµίσεις που ανά-
λογες έχουν γίνει στο παρελθόν.

Εδώ προσπαθείτε να νοµιµοποιήσετε εξωσυµβατικές προµή-
θειες, κακοδιαχείριση και ρεµούλα, σε µία εποχή που δήθεν κό-
πτεστε για τη διαφάνεια.

Κοντολογίς –δεν έχω άλλο χρόνο κι ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε, για την ανοχή σας- το νοµοσχέδιο αυτό είναι ένα ακόµα
δείγµα της αδυναµίας να προωθήσετε σχέδιο και πρόγραµµα
αντιµετώπισης της κρίσης. Πραγµατικά, «σάς έχει πάρει η κάτω
βόλτα». Η οικονοµία πάει από το κακό στο χειρότερο. Άγονη
γραµµή για τον τόπο είναι ο πλους µε την Κυβέρνησή σας. Κάντε
τόπο για το καλό του τόπου!

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Βου-
λευτής του ΛΑΟΣ κ. Άδωνις Γεωργιάδης.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Άκουσα µε πολύ µεγάλη προσοχή τους εισηγητές. Μου έκανε
πολύ µεγάλη εντύπωση ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ, ο οποίος, αν κι
έκανε µία πολύ ενδιαφέρουσα οµιλία, σε µία αποστροφή του
λόγου του είπε, απευθυνόµενος προς τη Νέα ∆ηµοκρατία, κύριε
Τζαβάρα, ότι έχετε µετατρέψει τη Βουλή σε δικαστήριο. Κι ανα-
ρωτιέµαι: Τελικά, τι ακριβώς λέµε σε αυτή την Αίθουσα;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Το ΠΑΣΟΚ το έχει κάνει αυτό.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Κύριοι συνάδελφοι του

ΠΑΣΟΚ, θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι εγώ αντιλαµβάνοµαι
την ανάγκη να κερδίσετε τις ευρωεκλογές. Όλα τα κόµµατα θέ-
λουµε να το κάνουµε αυτό. Η ιδέα, όµως, της καταθέσεως ανά
δωδεκάωρο µιας νέας προτάσεως περί εξεταστικής, προκαταρ-
κτικής, ανακριτικής ή οτιδήποτε άλλο, αρχίζει να δηµιουργεί µία
φαιδρότητα στο πολιτικό µας σύστηµα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Έτσι είναι.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Πρέπει να σταµατήσετε

να το κάνετε αυτό.
Πιστεύω, δε, ειλικρινά ότι σας πλήττει βάναυσα, όχι διότι δεν

υπάρχουν σκάνδαλα. Πράγµατι υπάρχουν σκάνδαλα. Σήµερα,
όµως, έχει έρθει επιτέλους η ώρα να δώσουµε χρόνο στη Βουλή
να µιλήσει για τα ουσιαστικά προβλήµατα του ελληνικού λαού,
γιατί σε λίγο δεν θα έχουµε να φάµε!

Όσον αφορά τους συναδέλφους της Νέας ∆ηµοκρατίας,
ακούω κάποιες φήµες –δεν ξέρω αν είναι και η επίσηµη θέση,
δεν έχω ενηµερωθεί- ότι και αύριο, στη συζήτηση περί
«SIEMENS», προτίθεστε να αποχωρήσετε, όπως είπατε ότι θα
κάνετε και την Πέµπτη, στη συζήτηση περί της υποθέσεως Παυ-
λίδη νούµερο ΙΙ.

Κοιτάξτε να δείτε, η ιδέα της Κυβερνητικής Πλειοψηφίας, η
οποία αρχίζει και αποχωρεί ανά εικοσιτετράωρο, αγγίζει και αυτή
τα όρια της φαιδρότητας, θα µου επιτρέψετε να πω.

Εκλεγήκαµε από τον ελληνικό λαό για να είµαστε παρόντες.
Όσοι δεν θέλουν και επιθυµούν συνέχεια να αποχωρούν, ας πα-
ραιτηθούν, να έρθουν κάποιοι άλλοι. Εδώ υπάρχουµε για να αντι-
προσωπεύουµε τους πολίτες.

Έχετε θέσεις –φαντάζοµαι- για το κάθε θέµα. Ελάτε να τις υπε-
ρασπιστείτε! Τι ιδέα είναι αυτή, σε κάθε συζήτηση «αποχωρώ»;
Τότε, να την κλείσουµε τη Βουλή και να φύγουµε, αν όλοι απο-
χωρούµε.

Νοµίζω ότι είναι µια λανθασµένη θέση, η οποία συµβάλλει έτι
περαιτέρω στη φαιδρότητα του πολιτικού συστήµατος.
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Και πάµε λίγο και στα σοβαρά. Κύριε Υπουργέ, το να υπερη-
φανεύεστε για την οικονοµική σας πολιτική και για το ότι έχετε
αντιµετωπίσει την οικονοµική κρίση καλύτερα από τις άλλες
χώρες της Ευρώπης, είναι πραγµατικά άνω ποταµών. Πριν από
λίγες ηµέρες ήρθε εδώ στο Κοινοβούλιο ο κ. Μπαρόζο, του
οποίου του δώσατε, ειρήσθω εν παρόδω, βραβείο –δεν ξέρω για
ποιο λόγο- που είπε ότι η Ελλάς έχει τη χειρότερη δηµοσιονο-
µική εικόνα απ’ όλα τα κράτη-µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Κοιτάξτε εδώ τι γίνεται. Ανεβαίνουν στο Βήµα οι διάφοροι οµι-
λητές της Νέας ∆ηµοκρατίας και λένε «Η διεθνής οικονοµική
κρίση» -όπως είπε προηγουµένως ο κ. Αγοραστός- «που µας
έκανε να µην µπορούµε να προβλέψουµε». Πολύ ωραία! Όµως,
η διεθνής οικονοµική κρίση, επειδή πράγµατι είναι διεθνής, ισχύει
εξίσου για όλες τις χώρες.

Άρα η διεθνής οικονοµική κρίση δεν µπορεί να δικαιολογήσει
για ποιο λόγο εµείς είµαστε οι τελευταίοι της Ευρώπης. Για να εί-
µαστε οι τελευταίοι της Ευρώπης εν µέσω µιας διεθνούς κρίσεως
που πλήττει όλες τις άλλες χώρες της Ευρώπης, πάει να πει ότι
εµείς έχουµε κάνει κάτι πολύ χειρότερα από ό,τι έχουν κάνει οι
άλλοι. Πράγµατι, έχει έρθει η ώρα να το οµολογήσετε. Τα χρόνια
της πολιτικής Αλογοσκούφη ήταν χαµένα χρόνια για την Ελλάδα.
Επρόκειτο περί οικονοµικού Βατερλώ της Ελλάδας. Ενώ εκλε-
γήκατε το 2004 µε το ωραίο σύνθηµα της επανιδρύσεως του κρά-
τους και µε το στόχο να φτιάξετε τα οικονοµικά αυτού του
κράτους, δεν κάνατε τίποτα.

Και δίνω ένα παράδειγµα σε σχέση µε το παρόν νοµοσχέδιο.
Λέτε για την περαίωση. Άκουσα κυρίως τους συναδέλφους του
ΠΑΣΟΚ να λένε «Εντάξει, το κάναµε και εµείς, αλλά τότε ήταν
άλλη η εποχή» -αυτό ελέγχεται ως επιχείρηµα- «αλλά είναι κακή
η περαίωση, γιατί επιβραβεύει το φοροφυγά». Μάλιστα. Πριν,
όµως, µιλήσουµε για τους φοροφυγάδες, πριν µιλήσουµε γι’ αυ-
τούς που δεν πληρώνουν τους φόρους τους και τους δίνουµε κί-
νητρο για την περαίωση, δεν πρέπει λίγο να µιλήσουµε για τα
ουσιαστικά προβλήµατα της ελληνικής οικονοµίας;

Εκλεγήκατε, κύριε Υπουργέ, το 2004 και στο προεκλογικό σας
πρόγραµµα –το κατέθεσα στον κ. Αλογοσκούφη εδώ το Σεπτέµ-
βριο- µέτρησα τριάντα έξι φορές τη φράση «πάταξη της γρα-
φειοκρατίας». Για κάντε εσείς µια µικροµεσαία επιχείρηση στην
Ελλάδα για να δείτε τι θα πει να κάνεις µικροµεσαία επιχείρηση
στην Ελλάδα. Στην Ελλάδα ο µικροµεσαίος επιχειρηµατίας είναι
ήρωας. Όχι περαίωση, αλλά και βραβείο πρέπει να του δώσεις.
Σε οποιαδήποτε άλλη χώρα της Ευρώπης στήνεις µια επιχείρηση
σε είκοσι τέσσερις ώρες. Στην Ελλάδα θέλεις ένα µήνα και
«φιλάς κατουρηµένες ποδιές». Λύστε τα σοβαρά προβλήµατα και
µετά να µιλήσουµε για τη φοροδιαφυγή.

Και θέλω να αναφερθώ ιδιαίτερα σ’ ένα άλλο σηµείο του πα-
ρόντος νοµοσχεδίου. Αναφέροµαι στην αύξηση του επιδόµατος
από 80 ευρώ σε 150 ευρώ για τις δυνάµεις των ΜΑΤ που τραυ-
µατίζονται.

Κύριε Υπουργέ, βεβαίως εµείς θα υπερψηφίσουµε αυτή τη διά-
ταξη, µε τη λογική ότι είναι προς τη σωστή κατεύθυνση, όµως
πρέπει να σας πω µε µεγάλη ειλικρίνεια ότι δεν επαρκεί καθό-
λου. Αξίζει το Σώµα να ακούσει ορισµένα πράγµατα, γιατί έχουµε
χάσει πλήρως την ουσία των ιδεών στην Ελλάδα.

Όταν έγινε η δήθεν εξέγερση του ∆εκεµβρίου –αναφέροµαι
σε εκείνη την εξέγερση που διαφηµίστηκε από ορισµένους, η
οποία σταµάτησε για χριστουγεννιάτικες διακοπές -ήταν η πρώτη
επανάσταση στην ιστορία που σταµάτησε για χριστουγεννιάτι-
κες διακοπές, κύριε Λαφαζάνη. Πήγαν τα παιδιά να κάνουν λίγο
την πλάκα τους και ακολούθησαν κάποιοι πλιατσικολόγοι, Αλβα-
νοί και άλλοι, και πήραν τα υπάρχοντα των Αθηναίων και τα που-
λούσαν στην Αλβανία, ήρθαν να κάψουν και το Κοινοβούλιο
εκείνη τη ∆ευτέρα. Τότε, ήταν, λοιπόν, κάποιοι άνθρωποι εδώ
από τη φρουρά των ΜΑΤ της Βουλής που µπήκαν µπροστά. Εγώ
πήγα µε το συνάδελφό µου Θάνο Πλεύρη και τους είδαµε στο
ιατρείο της Βουλής εκείνο το βράδυ και είχαν τραυµατιστεί, ο
ένας στο πόδι και ο άλλος στο χέρι, στην προσπάθειά τους να
µην µπουν µέσα αυτοί οι αχρείοι, οι λεχρίτες να κάψουν το Κοι-
νοβούλιο. ∆εν πρέπει αυτούς τους ανθρώπους που τραυµατίζο-
νται, κύριε Υπουργέ, εν τοις πράγµασι να τους επιβραβεύουµε;

Ξέρετε, λοιπόν, ποια είναι η αλήθεια. Ακούστε, κύριοι συνά-

δελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας. Όταν ένας που υπηρετεί στα
ΜΑΤ τραυµατίζεται, χάνει αυτοµάτως τα πενθήµερά του, τα επι-
πλέον µεροκάµατα που κάνει, τις υπερωρίες, την επικινδυνότητα
της εργασίας κ.λπ.. Όλα αυτά εν τω συνόλω είναι µείωση του ει-
σοδήµατός του το µήνα κατά 375 ευρώ.

Τι λέτε τώρα; Λέτε ότι του δίνατε 80 ευρώ από τα 375 και τώρα
τα κάνετε 150. Μάλιστα. Είναι προς τη σωστή κατεύθυνση, αλλά
επί της ουσίας παραµένει το ίδιο. Τι λέµε σε αυτούς τους αν-
θρώπους; Λέµε ότι όποιος τραυµατιστεί, όχι µόνο δεν πρόκειται
να έχει τον έπαινο της πολιτείας, αλλά θα έχει και οικονοµική τι-
µωρία, ώστε να µην τα φέρνει βόλτα, γιατί, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, για τους ανθρώπους που υπηρετούν στα ΜΑΤ 200
ευρώ απώλεια εισοδήµατος το µήνα είναι πολύ µεγάλη απώλεια
χρηµάτων.

Εµείς, λοιπόν, τι ζητάµε; Και κλείνω, κύριε Πρόεδρε. Όσα χρή-
µατα χάνουν να τα παίρνουν όλα και µάλιστα κάτι παραπάνω ει
δυνατόν ως δείγµα από την πολιτεία ότι αναγνωρίζει αυτούς που
πράττουν το καθήκον τους, γιατί οι πραγµατικοί ήρωες της Ελ-
λάδος είναι αυτοί που πράττουν το καθήκον τους και αυτούς
πρέπει κάποτε να τους επιβραβεύουµε. Ευχαριστώ πολύ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει η Βου-

λευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αθηνά Κόρκα-Κώνστα.
ΑΘΗΝΑ ΚΟΡΚΑ-ΚΩΝΣΤΑ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν

αναφερθώ στο σηµαντικό νοµοσχέδιο «∆ιατάξεις για τη φορο-
λογία εισοδήµατος, Κεφαλαίου, ΦΠΑ και άλλες φορολογίες»,
θέλω να κάνω δυο παρατηρήσεις.

Παρακολουθώντας τις οµιλίες των συναδέλφων της Αντιπολί-
τευσης, ιδιαίτερα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, όχι µόνο σή-
µερα εδώ στην Αίθουσα, αλλά και κατά την πολύωρη συζήτηση
στην Επιτροπή, έβγαλα το γενικό και µη πρωτότυπο φυσικά συ-
µπέρασµα, ότι στα πλαίσια της επαναλαµβανόµενης κινδυνολο-
γίας και αµφισβήτησης πάλι µιλάτε για αδυναµία αντιµετώπισης
της κρίσης, για αύξηση της κρίσης το καλοκαίρι λόγω εσόδων
από τον τουρισµό, για αύξηση της ανεργίας κ.λπ..

Η διαπίστωση είναι ότι έχει ένα θετικό σηµείο, ότι τουλάχιστον
επιτέλους οι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ αποδέχονται πως υπάρχει
οικονοµική διεθνής κρίση, διότι όταν ξεκίνησε, αγαπητοί συνά-
δελφοι, η οικονοµική κρίση µε έντονα χαρακτηριστικά παγκο-
σµίως, να καταρρέουν οικονοµικοί κολοσσοί, εδώ σ’ αυτήν την
Αίθουσα διετείνοντο τον Οκτώβριο του 2008, αρχές Νοεµβρίου,
συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης ιδιαίτερα, ότι δεν
υπάρχει παγκόσµια κρίση, µόνο στη χώρα µας υπάρχει και αυτή
τη δηµιούργησε η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας!

Πρόσφατα, στις αρχές της νέας χρονιάς, τον Ιανουάριο του
2009 τελικά µετά από παλινωδίες αποδεχθήκατε ότι όντως υπάρ-
χει διεθνής κρίση. Παρά ταύτα όµως, η Κυβέρνηση µε υπευθυ-
νότητα και ξεκάθαρους στόχους και προτεραιότητες προχώρησε
σε συνεχή µέτρα και όσο το δυνατόν αναπτυξιακές προοπτικές.
Και αυτό είχε σαν συνέπεια να διαπιστώσουµε ότι η χώρα µας, σε
αντίθεση µε άλλες ευρωπαϊκές χώρες που είχαν ισχυρές οικο-
νοµίες, εδέχετο και δέχεται τη µικρότερη όσο το δυνατόν πίεση.
Και αυτό πρέπει να πούµε ότι είναι αποτέλεσµα της πολιτικής
που εφάρµοσε η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας τα τέσσερα
χρόνια 2004-2008.

Και να υπενθυµίσω εν τάχει µε το πρόγραµµα της φορολογι-
κής µεταρρύθµισης, µε τις τρεις φάσεις, µε τη µείωση του φόρου
των επιχειρήσεων, των φυσικών προσώπων, µε την απλοποίηση
των φορολογικών συντελεστών, µε την κατάργηση του φόρου
κληρονοµιών, απαλλαγή φόρου πρώτης κατοικίας και γενικά επι-
τυγχάνοντας και την ανάπτυξη όσο µπορώντας και απορροφώ-
ντας από το Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης το 100% του ποσού
που αντιστοιχούσε στη χώρα µας.

Ταυτόχρονα, αντέδρασε άµεσα και αποφασιστικά, ανακοινώ-
νοντας συντονισµένο πακέτο µέτρων για τη θωράκιση της οικο-
νοµίας, µε το εθνικό σχέδιο για τη στήριξη της ανάπτυξης, της
απασχόλησης, µε την αύξηση της εγγύησης –τα ανέφερε ανα-
λυτικά ο εισηγητής µας- από τις 20.000 στις 100.000 ευρώ –ήταν
πρωτοβουλία του Πρωθυπουργού Κώστα Καραµανλή- µε το να
κάνει νόµο του κράτους την προστασία των δανειοληπτών, µε το
να καταθέσει πρόγραµµα το Ταµείο Εγγυοδοσίας Μικρών Επι-
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χειρήσεων, µε νόµο προχώρησε για την ενίσχυση της ρευστότη-
τας της οικονοµίας, ένα σχέδιο το οποίο εξασφάλισε και εξα-
σφαλίζει όσο το δυνατόν να χορηγούνται σε µικροµεσαίες και
µεγαλύτερες επιχειρήσεις κάποια δάνεια για να παίρνουν ανάσα,
να προστατεύσει τους εργαζόµενους όσο το δυνατόν να µην
βρεθούν στην ανεργία και να εξασφαλίσει τη χρηµατοδότηση µε-
γάλων έργων που εκτελούνται µε συµβάσεις παραχώρησης, µε
επενδύσεις που γίνονται µε συµπράξεις του δηµοσίου και ιδιωτι-
κού τοµέα, µε επενδύσεις που γίνονται µε τον επενδυτικό νόµο.
Όλα αυτά θέλω να τα θυµίσω.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης, όλα αυτά τα είχατε χαρακτηρίσει «χάρισµα» στις τράπεζες,
«λευκή επιταγή», γιατί, όπως συνήθως, κλείνετε τα µάτια και δια-
στρεβλώνετε την πραγµατικότητα. Και είχατε πέσει και τότε,
όπως και τώρα, σε αντιφάσεις, διότι και τότε, όπως και τώρα λέ-
γατε από τη µια µεριά ότι είναι «ολιγωρία» και από την άλλη: γιατί
δεν δίνουµε περισσότερα; Από τη µια µεριά χαρακτηρίζετε τις κι-
νήσεις και τα µέτρα απαράδεκτα, από την άλλη µεριά λέτε γιατί
δεν γίνονται υποχρεωτικά; Μιλήσατε για αργοπορία στο πρώτο
σχέδιο, ενώ ήταν το πρώτο σχέδιο που εγκρίθηκε από την Ευ-
ρωπαϊκή Επιτροπή. ∆ηλαδή, ταυτόχρονα, συνεχώς αυτοδιαψεύ-
δεστε και αυτοακυρώνεστε σε όλα αυτά που λέτε.

Θέλω, βέβαια, να θυµίσω –κλείνοντας συµπυκνωµένα όσο γί-
νεται- το ΤΕΜΠΜΕ για τις µικρές επιχειρήσεις, τα µέτρα για την
ανακούφιση των πληγέντων το ∆εκέµβριο του 2008, τη µείωση
των ποινών στην «ΤΕΙΡΕΣΙΑΣ» και τις ρυθµίσεις για τα ληξιπρό-
θεσµα χρέη και τις περαιώσεις.

Το αποτέλεσµα για τη χώρα µας ήταν ταυτόχρονα να έχει έναν
θετικό αριθµό ανάπτυξης µέχρι το τέλος του 2008 και όσο το δυ-
νατόν λιγότερη ανεργία σχετικά µε άλλες χώρες της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης.

Χαρακτηρίσατε το νοµοσχέδιο ως «ευνοϊκές ρυθµίσεις» και
«προεκλογικές εξαγγελίες» και «ασήµαντες». Συγγνώµη που χρη-
σιµοποιώ τις εκφράσεις σας, αλλά δεν µπορεί, θέµατα που ρυθ-
µίζουν τη φορολογία προσώπων, να θεωρούνται ασήµαντα.
Όσον αφορά το «προεκλογικές εξυπηρετήσεις», προφανώς αυτό
δεν µπορούµε να το δεχτούµε.

Εγώ θα σταθώ σε δύο – τρία σηµεία για τη δήλωση εισοδήµα-
τος ανηλίκου στο εισόδηµα των γονέων για να αποφευχθεί η κα-
ταστρατήγηση των διατάξεων, όταν η µεταβίβαση γίνεται
εικονικά και στις ρυθµίσεις για τη φορολογία εµπορικών και γε-
ωργικών επιχειρήσεων, στη διάταξη που επαναφέρει την έκ-
πτωση του πάγιου εξοπλισµού στους νέους αγρότες στο 50%
από το καθαρό γεωργικό εισόδηµα αντί για το 25% που ίσχυε
µέχρι σήµερα, γιατί ο σκοπός αυτού και άλλων µέτρων είναι να
ενισχυθεί ο αγροτικός πληθυσµός, ιδιαίτερα σ’ αυτή τη δύσκολη
περίοδο και οι νέοι αγρότες να µείνουν στην ύπαιθρο, για να ανα-
ζωογονηθεί η περιφέρεια και να σταµατήσει η συρρίκνωση της
υπαίθρου.

Σηµαντικό είναι ότι εξαιρείται από τη διάταξη του νόµου η κα-
ταβολή του ΕΤΑΚ για γεωργικά και κτηνοτροφικά κτίσµατα, για
να µην επιβαρύνονται οι αγροτικές και κτηνοτροφικές οικογέ-
νειες. ∆ιασαφηνίζεται η αφαίρεση για τα φυσικά πρόσωπα από
το ποσό του ΕΤΑΚ στα 100.000 ευρώ, όπως και στα 200.000 για
τους έγγαµους. Θέλω να σταθώ στην αναπροσαρµογή του µηνι-
αίου επιδόµατος ειδικών συνθηκών στο προσωπικό της Αστυνο-
µίας στα 150 ευρώ από 1-1-2009. Είναι το ελάχιστο που
µπορούµε να προσφέρουµε σ’ αυτούς τους ανθρώπους.

Πιστεύω ότι γίνεται µια µεγάλη προσπάθεια να ξεπεράσουµε
σαν χώρα την κρίση µε στοχευµένες παρεµβάσεις υπέρ των ιδι-
αίτερα ευπαθών οµάδων, αλλά και µε τη στήριξη της ανάπτυξης
και της απασχόλησης. Η ανεργία επίσης να είναι όσο το δυνα-
τόν λιγότερη στη χώρα µας, παρά το γεγονός ότι δεν πρέπει να
ξεχνάµε πως ακόµη και σήµερα εξυπηρετούµε και αντιµετωπί-
ζουµε προβλήµατα που έρχονται από το άµεσο παρελθόν των
δικών σας διακυβερνήσεων, κυρίες και κύριοι του ΠΑΣΟΚ. Τα
10.000.000.000 ευρώ τόκοι το χρόνο ακόµη εξυπηρετούνται.
Εσείς πιστεύετε ότι ο ελληνικός λαός έχει ξεχάσει. Εµείς πι-
στεύουµε ότι δεν ξεχνά την ευθύνη σας.

Κύριε Υπουργέ, θέλω να αναφέρω την επιστολή της Εθνικής
Συνοµοσπονδίας Ατόµων µε Αναπηρία. Την λάβαµε και εµείς

στην επιτροπή µας. Είναι σχετική µε φορολογικά αιτήµατα των
ατόµων µε αναπηρία και των οικογενειών τους, µε σκοπό την οι-
κονοµική τους ανακούφιση. Θεωρώ ότι έχετε το έγγραφο. Θα
έχουµε το χρόνο κατά τη διάρκεια της συζήτησης στην Ολοµέ-
λεια να συζητήσουµε και αυτά τα ζητήµατα.

Φυσικά και υπερψηφίζω το παρόν νοµοσχέδιο.
Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο Βουλευτής του
ΠΑΣΟΚ κ. ∆ηµήτριος Κουσελάς έχει το λόγο.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το
νοµοσχέδιο που έχουµε µπροστά µας είναι ένα ακόµη νοµοσχέ-
διο που αποτελείται από αποσπασµατικές και πρόχειρες διατά-
ξεις, χωρίς συνοχή, αλλά διατάξεις µε έναν κοινό παρονοµαστή:
Επιλεκτικά προεκλογικά δωράκια σε επαγγελµατικές οµάδες µε
προεξάρχουσα τους εισαγωγείς αυτοκινήτων. Μειώνονται τα
έσοδα του προϋπολογισµού σε µία περίοδο πλήρους δηµοσιο-
νοµικής κατάρρευσης για να ευνοήσετε ποιους; Τους µεγαλοει-
σαγωγείς αυτοκινήτων και τις αυτοκινητοβιοµηχανίες της
Γερµανίας και της Γαλλίας ή τους αγοραστές ακριβών και πολυ-
τελών αυτοκινήτων;

Με άλλες διατάξεις προχωρείτε σε επιλεκτική νοµιµοποίηση
της φοροδιαφυγής. Κατ’ εσάς άλλοι πρέπει να τηρούν βιβλία
εσόδων εξόδων και άλλοι όχι. Αλλά η αποθέωση τέτοιου είδους
διατάξεων από τις οποίες βρίθει αυτό το νοµοσχέδιο είναι αυτή
για την τριετή παράταση του 2% υπέρ των Μέσων Μαζικής Ενη-
µέρωσης.

Την ίδια στιγµή που η δικαιοσύνη διερευνά το σκάνδαλο της
«SIEMENS» και εµείς αύριο ζητούµε εξεταστική επιτροπή, εσείς
επιχειρείτε να δώσετε παράταση ζωής σε µια διάταξη, που
έπρεπε ήδη να είχε καταργηθεί, ανεξάρτητα από το πότε θε-
σµοθετήθηκε, µια διάταξη που δίνει τη δυνατότητα να γίνεται
πραγµατικότητα –και το ξέρετε αυτό- η διαπλοκή µε τα µέσα ενη-
µέρωσης.

Έτσι, κύριε Υπουργέ, εννοείτε εσείς τη διαφάνεια; Μετά από
όλα αυτά, εγώ σας ερωτώ το εξής. Πείτε µας πώς οι διατάξεις
του συγκεκριµένου σχεδίου νόµου που φέρνετε σήµερα για ψή-
φιση, πρώτον εξυγιαίνουν το εµπορικό ισοζύγιο που υπάρχει τε-
ράστιο πρόβληµα; ∆εύτερον, πώς τονώνετε την ανάπτυξη, µια
ανάπτυξη που παραλάβατε µε συν 4,7% και για τη φετινή χρονιά
θα έχει αρνητικό πρόσηµο, µείον 0,5% για την Τράπεζα της Ελ-
λάδος, µείον 3,5% µε βάση το ECONOMIST. Πείτε µας πώς δια-
σώζετε τις θέσεις εργασίας, όταν το τελευταίο τρίµηνο έχουµε
είκοσι χιλιάδες απολύσεις;

Η απάντηση είναι ότι κανένα από τα τρία αυτά µεγάλα ζητή-
µατα που έθιξα δεν αντιµετωπίζει το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο.
Φαίνεται περίτρανα πλέον ότι δεν έχετε –µολονότι ο Πρωθυ-
πουργός σας το ισχυρίζεται- κανένα σχέδιο εξόδου από την
κρίση. Αυτό που κάνετε είναι πελατειακές διευθετήσεις και φο-
ρολογικά δωράκια για να περισωθείτε στις εκλογές.

Το ερώτηµα είναι µε ποιους πόρους, από πού θα δώσετε αυτά
τα χρήµατα; Κατ’ αρχάς όπως σας είπαν και άλλοι συνάδελφοι,
«κάνετε µνηµόσυνο µε ξένα κόλλυβα» ή πιο απλά υφαρπάζετε
πόρους από την Αυτοδιοίκηση, σε αυτό το νοµοσχέδιο από τη
Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση. Αφαιρείτε πάνω από 110.000.000
ευρώ, υπεξαιρώντας από τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση τα τέλη
άδειας και µεταβίβασης αυτοκινήτων, από µια αυτοδιοίκηση που
γνωρίζετε παρά πολύ καλά ότι τα τελευταία χρόνια την φορτώ-
νετε συνεχώς µε νέες αρµοδιότητες, χωρίς αυτές να συνοδεύο-
νται από τους απαραίτητους πόρους. Φαίνεται ότι έχετε βάλει
σαν στόχο να κάνετε προβληµατικούς και τους θεσµούς, να κά-
νετε προβληµατική την αυτοδιοίκηση και όχι µόνο προβληµατικό
το κράτος.

∆εύτερον, το κόστος των επιλεκτικών πελατειακών διευθετή-
σεων θα κληθούν µετά τις ευρωεκλογές να το πληρώσουν όλοι
οι Έλληνες πολίτες. Ο κ. Παπαθανασίου µιλά ήδη πολύ κοµψά
για αναγκαίες προσαρµογές και για µέτρα µόνιµου χαρακτήρα,
δηλαδή µιλά για την εξοικονόµηση 5.000.000.000 ευρώ που δεν
θα φτάσουν προκειµένου να µειωθεί το δηµοσιονοµικό έλλειµµα
στο 2,9% µέχρι το τέλος του 2010.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-

8658 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



εδρος της Βουλής κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ)
Είναι φανερό, λοιπόν, ότι σχεδιάζετε νέα φοροεπιδροµή σε

βάρος των Ελλήνων πολιτών, δηλαδή «καρότα» και πελατειακές
διευθετήσεις προεκλογικά, «µπαστούνι» µετεκλογικά.

Εδώ, κύριε Υπουργέ, αξίζει πραγµατικά –αν είχαµε τη δυνατό-
τητα- να σας δώσουµε δυο Νόµπελ. Το ένα είναι το «Νόµπελ
υπευθυνότητας» στη βάση του οποίου χειρίζεστε επιτυχώς τα
δηµοσιονοµικά προβλήµατα της χώρας. Το δεύτερο είναι ένα
«Νόµπελ δεξιοτεχνίας» στη σχεδιαζόµενη εξαπάτηση των πολι-
τών γι’ αυτές τις εκλογές που έχουµε µπροστά µας.

Με άλλες διατάξεις φτιάχνετε µια ακόµα Γενική ∆ιεύθυνση Μι-
σθών. Σας ρώτησα και στην Επιτροπή, εξηγήστε µας πώς θα πε-
τύχετε εξυγίανση δαπανών, φτιάχνοντας µια νέα διεύθυνση και
προσλαµβάνοντας άλλους τριακόσιους πενήντα µόνιµους δηµο-
σίους υπαλλήλους; ∆εν σας φτάνουν, φαίνεται, οι εξακόσιες ενε-
νήντα πέντε νέες υπηρεσίες που δηµιουργήσατε, οι τετρακόσιες
εξήντα επτά επιτροπές, οι οποίες κόστισαν κατά έτος πάνω από
220.000.000 ευρώ.

Τέλος, θέλω να αναφερθώ, κύριε Πρόεδρε, στη σκανδαλώδη
τροπολογία που αφορά τα νοσοκοµεία, µε την οποία επιχειρείτε
να νοµιµοποιήσετε εξωσυµβατικές µη νόµιµες πληρωµές. Τα
χρέη των νοσοκοµείων µε βάση τις εκτιµήσεις του κ. Αβραµό-
πουλου ανέρχονται σε 5,4 δισεκατοµµύρια.

Ο κ. Αβραµόπουλος ήταν εκείνος ο οποίος κατήργησε το νο-
µικό πλαίσιο, που υπήρχε επί ΠΑΣΟΚ και διακήρυξε ότι θα φτιά-
ξει µια Επιτροπή Προµηθειών, προκειµένου να αντιµετωπίζονται
µε ενιαίο τρόπο οι προµήθειες σε όλα τα νοσοκοµεία. Ποιο είναι,
αλήθεια, το αποτέλεσµα λειτουργίας αυτής της Επιτροπής Προ-
µηθειών; Πώς µας ζητάτε σήµερα να νοµιµοποιήσουµε δαπάνες,
χωρίς στοιχεία;

Εµείς δεν θα τις ψηφίσουµε αυτές τις δαπάνες, κύριοι συνά-
δελφοι. Εσείς όµως, οι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας θα
νοµιµοποιήσετε τέτοιου είδους δαπάνες χωρίς να έχετε στα
χέρια σας κανένα, µα κανένα στοιχείο και µάλιστα αναδροµικά;
Έτσι εννοείτε τη διαφάνεια και την προστασία των συµφερόντων
του δηµοσίου;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Ολοκληρώστε, κύριε συ-
νάδελφε.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Και µην ακούσουµε τις ίδιες δικαιολογίες ότι, δηλαδή, «κι εσείς

τα ίδια κάνατε». Τέτοιου είδους ισχυρισµοί όχι µόνο δεν σας νο-
µιµοποιούν, αντίθετα σας εκθέτουν. Η Βουλή δεν είναι πλυντήριο
για τη νοµιµοποίηση παράνοµων πληρωµών. Οι ισχυρισµοί του
τύπου «τα ίδια κάνατε και εσείς» αυτό που δείχνουν είναι τη γύ-
µνια των επιχειρηµάτων σας και την εξαπάτηση του ελληνικού
λαού. Άλλα, δηλαδή, λέγατε προεκλογικά και άλλα κάνετε τώρα.
Το αντίτιµο βέβαια αυτής σας της συµπεριφοράς θα το πληρώ-
σετε µε νόµισµα, το οποίο θα είναι πολύ ακριβό και µάλιστα πάρα
πολύ σύντοµα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, θέλω να κάνω κάποιες ανακοινώσεις.

Ύστερα από αίτηµα που είχε υποβληθεί δι’ εµού προς το
Υπουργείο Πολιτισµού να παραχωρηθεί στη Βουλή κάποιο από
τα κτήρια του Υπουργείου Πολιτισµού για να µπορέσουµε να στε-
γάσουµε αριθµό παιδιών που φιλοξενούνται στο βρεφονηπιακό
µας σταθµό, που πλέον έχει καλύψει τις ανάγκες και συνεπώς
από το προσεχές φθινόπωρο δεν θα µπορούσε να φιλοξενήσει
άλλα παιδιά εργαζοµένων, συναδέλφων Βουλευτών και δηµο-
σιογράφων, ο Υπουργός Πολιτισµού, ο κ. Αντώνης Σαµαράς πα-
ραχώρησε για είκοσι χρόνια στη Βουλή των Ελλήνων κτήριο το
οποίο βρίσκεται στην περιοχή της Πλάκας όπου θα δηµιουργη-
θεί ο δεύτερος παιδικός σταθµός της Βουλής των Ελλήνων. Με
αυτόν τον τρόπο θα µπορέσουµε να καλύψουµε τουλάχιστον για
επόµενα έξι-επτά χρόνια τις αυξηµένες ανάγκες για τη φιλοξε-
νία των παιδιών των εργαζοµένων, των συναδέλφων Βουλευτών
και των δηµοσιογράφων.

(Χειροκροτήµατα)

Θέλω µε την ίδια ευκαιρία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να
εξάρω για µια ακόµα φορά το πόσο σηµαντική ήταν η πρωτο-
βουλία του κ. Απόστολου Κακλαµάνη, πέρα από τις γενικότερες
υποδοµές που δηµιούργησε στη Βουλή, να δηµιουργήσει αυτό
τον παιδικό σταθµό, ο οποίος φιλοξενεί εκατόν εξήντα παιδιά.
Και αυτό πρέπει να τα αναγνωρίσουµε στον Πρόεδρο τον κ. Από-
στολο Κακλαµάνη.

(Χειροκροτήµατα)
Βεβαίως να σας ενηµερώσω ότι πήραµε πάλι από το Υπουρ-

γείο Πολιτισµού την αναγκαία έγκριση για την ανακατασκευή του
κτηρίου στην Οδό Βουλής 49Α που αποκτήθηκε επί προεδρίας
της κ. Μπενάκη και συνεπώς θα προχωρήσουν οι εργασίες της
ανακατασκευής και εκεί. Όπως ήδη έχω πει και άλλη φορά και
εδώ και στη ∆ιάσκεψη των Προέδρων, θα φιλοξενήσουµε το
Μουσείο των Ελλήνων Γελοιογράφων µε τους οποίους, απ’ ό,τι
γνωρίζετε, έχουµε συνδιοργανώσει την έκθεση των ευρωπαίων
γελοιογράφων όπου συµµετείχαν γελοιογράφοι και από τις εί-
κοσι επτά χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης, η οποία ήδη έχει πάει
σε αρκετές πόλεις της Ελλάδος και στις 27 Ιουνίου σε συνεργα-
σία µε τον Πρόεδρο της Βουλής των Αντιπροσώπων της Κύπρου
θα µεταφερθεί και στη Λευκωσία.

Αυτές τις ανακοινώσεις ήθελα να κάνω και θα καλέσω στο
Βήµα την κ. Λούκα Κατσέλη.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ποια είναι η
αρχή, η κεντρική ιδέα του νοµοθέτη που διέπει αυτό το φορολο-
γικό νοµοσχέδιο την οποία καλούµεθα σήµερα να υποστηρί-
ξουµε; Μήπως πρόκειται για ένα νοµοσχέδιο που σε µια εποχή
δηµοσιονοµικής εκτροπής και ενός µεγάλου ελλείµµατος που ξε-
πέρασε το 5% του εθνικού εισοδήµατος, προσπαθεί να αυξήσει
τα δηµοσιονοµικά έσοδα;

Η απάντηση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι ξεκάθαρα αρ-
νητική, γιατί στα σαράντα άρθρα και τις τρεις τροπολογίες, οι
περισσότερες ρυθµίσεις µειώνουν επιλεκτικά, αντί να αυξάνουν,
τα φορολογικά έσοδα. Μειώνεται -και σας θυµίζω- ο παρακρα-
τηθείς φόρος στα εισοδήµατα εργοληπτών κατασκευής τεχνικών
έργων από το 3% στο 1%, µειώνεται το τέλος χαρτοσήµου από
το 1,2% στο 0,6% στις κοινοπραξίες, µειώνεται κατά 50% το
τέλος ταξινόµησης των αυτοκινήτων και των µοτοσυκλετών, µει-
ώνονται τα έσοδα της Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης, απαλλάσ-
σεται από ΦΠΑ η ναύλωση ή µίσθωση σκαφών ή αεροσκαφών
ιδιωτικής χρήσης και απαλλάσσονται από το Φόρο Συγκέντρω-
σης Κεφαλαίου συµπλοιοκτησίες, ναυτιλιακές κοινοπραξίες και
κάθε µορφής ναυτιλιακές επιχειρήσεις.

Μήπως, όµως, µε αυτά τα µέτρα µειώνεται το φορολογικό
βάρος για µεγάλες κοινωνικές οµάδες, ώστε να υπάρξει ανα-
θέρµανση της οικονοµίας που, σύµφωνα µε τις τελευταίες εκτι-
µήσεις της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, θα συρρικνωθεί το 2009,
σηµειώνοντας για πρώτη φορά από το 1993 αρνητικούς ρυθµούς
ανάπτυξης;

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Η απάντηση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι πάλι αρνη-
τική, γιατί το νοµοσχέδιο ευνοεί µεν τη διατήρηση κερδών κά-
ποιων συγκεκριµένων επαγγελµατικών οµάδων και επιχειρήσεων,
όχι, όµως, την αναθέρµανση της οικονοµίας. ∆εν µειώνεται, αλλά
αντίθετα, αυξάνεται µε τα µέτρα πολιτικής της Κυβέρνησης το
φορολογικό βάρος των µεσαίων και χαµηλών εισοδηµατικών
στρωµάτων που στηρίζουν την αγορά. ∆εν µειώνεται το φορο-
λογικό βάρος για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις. ∆εν αυξάνεται
η αγοραστική ζήτηση των ελληνικών νοικοκυριών, αντίθετα µει-
ώνεται και γι’ αυτό ακριβώς µειώνεται η κατανάλωση και ο τζί-
ρος στην αγορά. Η ύφεση σήµερα κινδυνεύει να πνίξει το
λιανεµπόριο, οδηγώντας πολλές επιχειρήσεις να κλείσουν.

Τι προβλέπει το νοµοσχέδιο για αυτήν την αρνητική δυναµική;
Τίποτα. Μήπως, όµως, πρόκειται για ένα νοµοσχέδιο που, σε µια
εποχή κατάρρευσης των φοροεισπρακτικών µηχανισµών, προ-
σπαθεί να βάλει τάξη και να εκσυγχρονίσει τη φορολογική διοί-
κηση; Η απάντηση είναι, δυστυχώς, και πάλι αρνητική, γιατί, αντί
να βάλει τάξη, αρχές και κανόνες, επιλέγει, χωρίς τεκµηρίωση, να
ευνοήσει συγκεκριµένες δραστηριότητες, επιλεκτικά και πάλι,
όπως, παραδείγµατος χάριν, κοινοπρακτικές δράσεις µε µείωση
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τελών χαρτοσήµου.
Είναι αρνητική, γιατί, αντί να θεσπίσει διαδικασίες εκσυγχρο-

νισµού µετάβασης των επιχειρήσεων στο λογιστικό προσδιορι-
σµό καθαρού εισοδήµατος, παρατείνει αναχρονιστικές
πρακτικές, όπως τόνισε και ο συνάδελφος, όπως τον τεκµαρτό
προσδιορισµό εισοδήµατος και την τεκµαρτή φορολόγηση των
επιχειρήσεων για όσους εκµεταλλεύονται ταξί, επιβατικά αυτο-
κίνητα κ.λπ., στο άρθρο 2.

Και κάτι χειρότερο που ήδη τονίστηκε: Με την τροπολογία που
κατατέθηκε παρατείνεται για τρία χρόνια η διάταξη του νόµου
του 1994, µε τις οποίες παρέχεται στα Μέσα Μαζικής Ενηµέρω-
σης έκπτωση χωρίς δικαιολογητικά από τα ακαθάριστα έσοδά
τους έως 2%, µια διάταξη που, κάτω από τις σηµερινές πολιτι-
κές και οικονοµικές συνθήκες, είναι απαράδεκτη, όχι µόνο για
δηµοσιονοµικούς λόγους, διότι πρόκειται περί απώλειας εσόδων,
αλλά κυρίως γιατί είναι µια διάταξη που προάγει την αδιαφάνεια,
τις αθέµιτες συναλλαγές που ευκολότατα καταλήγουν σε δια-
πλοκή και ξέπλυµα µαύρου χρήµατος.

Μήπως, όµως, πρόκειται, τέλος, για ένα νοµοσχέδιο που προ-
σπαθεί να εξοικονοµήσει δαπάνες; Όχι µόνο δεν κάνει αυτό,
αλλά αντίθετα νοµιµοποιεί όλες τις αυθαίρετες, παράνοµες, εξω-
συµβατικές δαπάνες των νοσοκοµείων, κλείνοντας, δηλαδή, το
µάτι σε όλους τους προµηθευτές να συνεχίσουν να προµηθεύ-
ουν παράνοµα, υπερκοστολογηµένα αναλώσιµα υλικά στα νο-
σοκοµεία και το λογαριασµό τον φορτώνει στους εργαζόµενους
και στα ασφαλιστικά ταµεία.

Ποια είναι, δηλαδή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η αρχή του
νοµοσχεδίου; Ποια µπορεί να είναι, αν δεν είναι οι τέσσερις που
προανέφερα; Λυπάµαι ειλικρινά που το λέω, αλλά η αρχή του νο-
µοσχεδίου είναι µία: Είναι ένα ακόµα παράδειγµα µιας πελατεια-
κής αντίληψης για την πολιτική, τη δηµοσιονοµική διαχείριση και
το ρόλο του κράτους, που εκφράζεται µε σειρά αποσπασµατι-
κών, χαριστικών διατάξεων, φοροαπαλλαγών και ευνοϊκών ρυθ-
µίσεων, µε συγκεκριµένους αποδέκτες, αποδέκτες που έχουν
ονοµατεπώνυµο.

Ποιους στηρίζει; Για ποιους νοµοθετεί; Για κατόχους επαγ-
γελµατικών αυτοκινήτων, για εργολήπτες κατασκευαστές, για
ναυτιλιακές επιχειρήσεις, για µεγαλοεισοδηµατίες, για µεγαλοϊ-
διοκτήτες, για προµηθευτές νοσοκοµείων και µάλιστα όσους
επέλεξαν να έχουν εξωσυµβατικές δραστηριότητες, για τους κα-
τόχους των Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης.

Είναι ένα νοµοσχέδιο το οποίο ενισχύει την αυθαιρεσία του δη-
µοσίου και αποδυναµώνει την εµπιστοσύνη του πολίτη, της κοι-
νωνίας προς το πολιτικό σύστηµα να διαχειριστεί τους
δηµόσιους πόρους. Ενισχύει, δεν αποδυναµώνει την αυθαιρεσία
µε τη νοµιµοποίηση των µη νόµιµων προµηθειών των νοσοκο-
µείων, µε τις απαράδεκτες διαδικασίες που θεσπίζει για την πε-
ραίωση. Αυθαιρεσία και αναξιοπιστία που τροφοδοτείται από τις
παρατάσεις προθεσµιών για ρυθµίσεις και την παράταση στην
παράταση και την αναβολή φοροεισπρακτικών ελέγχων. Αυθαι-
ρεσία και αναξιοπιστία που επιτείνεται από ένα κράτος που εµ-
φανίζεται να επιβραβεύει τους κακοπληρωτές και φοροφυγάδες
και να παραπλανεί ενσυνείδητα τον πολίτη, ωθώντας τον από τη
µια µεριά να προβεί στην αγορά αυτοκινήτου και µάλιστα µεγά-
λου κυβισµού και στη συνέχεια να τον απειλεί για αυτήν την
αγορά µε την εφαρµογή τεκµηρίων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Αυθαιρεσία και αναξιοπιστία του δηµοσίου που νοµοθετεί το

καλοκαίρι το ΕΤΑΚ, ένα χαράτσι για όλους τους έχοντες χαµη-
λότερα εισοδήµατα και µετά σιγά-σιγά το ανατρέπει, εξαιρώντας
πάλι επιλεκτικά κατηγορίες πολιτών, κοινωφελή ιδρύµατα, συλ-
λόγους και λοιπά.

Τι πρέπει να γίνει; Τι µπορεί να γίνει; Μπορούν και πρέπει να γί-
νουν πολλά. Προγραµµατίζουµε ως ΠΑΣΟΚ µια µεγάλη τοµή στη
φορολογική διοίκηση που προωθεί ένα απλό και σταθερό φορο-
λογικό πλαίσιο που στηρίζεται σε αρχές και κανόνες, ένα σύγ-
χρονο πρότυπο φορολογικών υπηρεσιών και ελεγκτικών
µηχανισµών και ένα αποτελεσµατικό και διαφανές σύστηµα ελέγ-
χου των δαπανών.

Έχουµε συγκεκριµένες προτάσεις και επειδή µε ρωτήσατε,
κύριε Υπουργέ, ποιες είναι οι προτάσεις, τις καταθέτω σε ένα δι-
σέλιδο, ώστε να τις κοιτάξετε, γιατί αυτές είναι οι προτάσεις τις
οποίες θα υλοποιήσουµε, όταν µε το καλό ο λαός µας εµπιστευ-
τεί τη διακυβέρνηση του τόπου.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Λούκα Κατσέλη καταθέτει
για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες προτάσεις, οι οποίες βρί-
σκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αυτήν τη στιγµή αυτό το νοµοσχέδιο δεν προάγει τη διαφά-
νεια, δεν προάγει την αποτελεσµατικότητα. Προάγει µια πολιτική
αδιαφανή που έχει οδηγήσει τη χώρα σε αδιέξοδο. Γι’ αυτό και
δεν µπορούµε να το στηρίξουµε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Στο σηµείο αυτό

έχει ζητήσει το λόγο ο Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονοµικών
κ. Μπέζας.

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για δεκαοχτώ λεπτά.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-

µικών): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µπροστά µας υπάρχει µια
οικονοµική κρίση η οποία δεν έχει προηγούµενο, µπροστά µας
υπάρχει µια οικονοµική κρίση για την οποία κανείς δεν µπορεί να
προβλέψει το πότε και πώς θα τελειώσει.

Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή µόλις τον περασµένο Νοέµβριο προέ-
βλεπε µηδενική ανάπτυξη στην Ευρωζώνη για το 2009. Τον Ια-
νουάριο του 2009 ήρθε και αναθεώρησε αυτές τις απόψεις της
προς το δυσµενέστερο, εκτιµώντας ότι θα υπάρξει συρρίκνωση
της οικονοµίας κατά 2%. Χθες είχαµε τις εαρινές προβλέψεις της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής και µε αυτές τις εαρινές προβλέψεις, η
Επιτροπή προχώρησε για µια ακόµη φορά σε αναθεώρηση προς
το δυσµενέστερο των προηγούµενων προβλέψεων για την πο-
ρεία όλων των χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Η Ελλάδα, αν και προβλέπεται ότι θα παρουσιάσει και αυτή
αρνητικό ρυθµό ανάπτυξης µείον 0,9% το 2009, δείχνει ισχυρό-
τερες αντοχές από τις άλλες χώρες της Ευρωζώνης, όπου κατά
µέσο όρο προβλέπεται ανάπτυξη µείον 4%.

Η διαφορά πρόβλεψης µεταξύ της Ευρωπαϊκής Επιτροπής
µείον 0,9% και της Ελληνικής Κυβέρνησης 1,1% στο επικαιρο-
ποιηµένο Πρόγραµµα Σταθερότητας και Ανάπτυξης εξηγεί και
τις διαφορές των προβλέψεων που υπάρχουν µεταξύ Ευρωπαϊ-
κής Επιτροπής και Ελλάδος, σχετικά µε το δηµοσιονοµικό έλ-
λειµµα και το δηµόσιο χρέος.

Υπενθυµίζω ακόµη ότι σύµφωνα µε τις χθεσινές εαρινές προ-
βλέψεις της Επιτροπής, έλλειµµα στα όρια ή πάνω από την τιµή
αναφοράς του 3% αναµένεται να εµφανίσουν δεκατρία από τα
δεκαέξι κράτη της Ευρωζώνης και είκοσι ένα από τα είκοσι επτά
κράτη-µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Επίσης, υπενθυµίζω ότι σύµφωνα πάντα µ’ αυτές τις χθεσινές
προβλέψεις, το δηµόσιο χρέος στην Ευρωζώνη από το 69,3% το
2008, θα ανέβει στο 77,7% του ΑΕΠ το 2009 και στο 83,8% το
2010.

Αυτά τα αναφέρω για να αποδείξω ότι η κατάσταση είναι πάρα
πολύ δύσκολη. Και είναι πάρα πολύ δύσκολη όχι µόνο για τη
χώρα µας, αλλά για το σύνολο των οικονοµιών της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. ∆εν πιστεύω να νοµίζει κανείς ότι η Ελλάδα µπορεί να
αποτελέσει την εξαίρεση σ’ αυτόν τον κανόνα.

Όµως, επίσης, τα αναφέρω για να απαντήσω στις αιτιάσεις του
ΠΑΣΟΚ και γενικά της Αντιπολίτευσης για διαχειριστική ανικα-
νότητα και αποτυχία της Κυβέρνησης.

Εάν εµείς, λοιπόν, είµαστε αποτυχηµένοι, κύριοι συνάδελφοι
του ΠΑΣΟΚ, πόσο αποτυχηµένες κατά το ΠΑΣΟΚ είναι οι σοσια-
λιστικές κυβερνήσεις της Ισπανίας και της Βρετανίας, χωρών που
θα έχουν σύµφωνα µε τις προβλέψεις της Ευρωπαϊκής Επιτρο-
πής το 2009 ελλείµµατα 11,5% η Βρετανία και 8,6% του ΑΕΠ αντί-
στοιχα η Ισπανία;

Η ελληνική οικονοµία, όπως ανέφερα και προηγουµένως, πα-
ρουσιάζει µεγαλύτερες αντιστάσεις στη διεθνή κρίση. Η ανεργία
παραµένει σε µονοψήφιο ποσοστό, τη στιγµή που σε άλλες
χώρες έχει εκτοξευθεί πάνω από το 10%, ο αριθµός πτωχεύσεων
επιχειρήσεων στην Ελλάδα δεν αυξήθηκε ουσιαστικά το 2008,
ενώ στις άλλες χώρες υπήρχε µία αλµατώδης αύξηση στις πτω-
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χεύσεις των επιχειρήσεων.
Έως τώρα, η κρίση µας επηρέασε λιγότερο από τις άλλες ευ-

ρωπαϊκές οικονοµίες για δύο λόγους. Ο πρώτος λόγος είναι γιατί
η ελληνική οικονοµία δεν είναι τόσο εξωστρεφής όσο οι οικονο-
µίες των άλλων εταίρων µας στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Ο δεύτε-
ρος όµως και κυριότερος λόγος είναι ότι η οικονοµία ενισχύθηκε
τα τελευταία χρόνια λόγω των διαρθρωτικών µεταρρυθµίσεων
τις οποίες προωθήσαµε και λόγω της δηµοσιονοµικής προσαρ-
µογής στην οποία επίσης προχωρήσαµε.

Η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας µέσα από ένα στοχευ-
µένο στρατηγικό πλαίσιο δράσης βελτίωσε τα προηγούµενα χρό-
νια το σύνολο των οικονοµικών δεικτών της χώρας, το έλλειµµα,
το χρέος, την απασχόληση και κράτησε θετικό ρυθµό ανάπτυ-
ξης, παρ’ ότι βρισκόµαστε σε µία δύσκολη οικονοµική συγκυρία.

Όσον αφορά στο έλλειµµα της γενικής Κυβέρνησης, αυτό δια-
µορφώνεται τελικά για το 2008 στο 5% του ΑΕΠ, χωρίς αστερί-
σκους βέβαια και αµφισβητήσεις. Η αύξηση του ελλείµµατος σε
σχέση µε το 3,7% του ΑΕΠ που είχε προβλεφθεί από εµάς στο
επικαιροποιηµένο Πρόγραµµα Σταθερότητας και Ανάπτυξης,
οφείλεται στον περιορισµό των πλεονασµάτων των νοµικών προ-
σώπων δηµοσίου δικαίου, ασφαλιστικών ταµείων και άλλων ορ-
γανισµών και στην αυξηµένη δαπάνη για την εξυπηρέτηση των
τόκων του δηµοσίου χρέους. Οφείλεται επίσης και σε εισροές
από την Ευρωπαϊκή Ένωση, τις οποίες προϋπολογίζαµε ότι θα
έχουµε το 2008 και τελικά θα έχουµε το 2009.

Υπενθυµίζω επίσης και εδώ ότι η αναθεώρηση του ελλείµµα-
τος για το 2008 δεν αφορά αποκλειστικά την Ελλάδα, αλλά το
σύνολο σχεδόν των κρατών-µελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης.
Αυτή η αναθεώρηση, µάλιστα, στην Ελλάδα κυµαίνεται στους µέ-
σους όρους που ισχύουν και για την Ευρωζώνη, αλλά και για το
σύνολο των χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Είκοσι ένα κράτη-
µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης σε σύνολο είκοσι επτά αναθεώ-
ρησαν το έλλειµµά τους προς τα πάνω. Στο σύνολο της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, το έλλειµµα τριπλασιάστηκε το 2008 σε
σχέση µε τις αρχικές προβλέψεις, από 0,8% του ΑΕΠ στο 2,3%
το 2008, ενώ το 2009 το συνολικό έλλειµµα σε όλες τις χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης προβλέπεται ότι θα φτάσει στο 6% του
ΑΕΠ.

Αυτά τα αναφέρω για να απαντήσω σ’ αυτούς οι οποίοι ισχυ-
ρίζονται ότι η αύξηση των ελλειµµάτων είναι µία ελληνική πρω-
τοβουλία, ένα ελληνικό φαινόµενο.

Πριν από λίγους µήνες, κύριοι συνάδελφοι της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης, προβλέπατε ότι η χώρα µας δεν θα µπορούσε να
δανειστεί από τις διεθνείς αγορές. Προβλέπατε µάλιστα –είναι
χαρακτηριστικές οι οµιλίες κορυφαίων στελεχών σας εδώ, στη
Βουλή, στη συζήτηση του προϋπολογισµού του 2009- ότι θα ανα-
γκαστούµε να καταφύγουµε στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο.

Όµως, αυτές οι προβλέψεις διαψεύστηκαν. Μέσα στο πρώτο
τετράµηνο του 2009 πετύχαµε να καλύψουµε όλο το δανειακό
πρόγραµµα του έτους. Για να θωρακίσουµε, επίσης, τη χώρα
απέναντι σε µία ενδεχόµενη νέα επιδείνωση της κρίσης, αποφα-
σίσαµε –αν και δεν τα έχουµε ανάγκη- να προχωρήσουµε και
στην άντληση επιπλέον 8.000.000.000 ευρώ, φθάνοντας το συ-
νολικό δανεισµό του έτους στα 50.000.000.000 ευρώ.

Τώρα, βέβαια, αλλάξατε τροπάριο και µιλάτε για εκτροχιασµό
των δανειακών αναγκών. Εµείς, όµως, κύριοι συνάδελφοι της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, λειτουργούµε υπεύθυνα και µε κι-
νήσεις οι οποίες εξυπηρετούν το συµφέρον της χώρας. Οι περι-
στάσεις απαιτούν ειλικρίνεια, συναίνεση και ένα ολοκληρωµένο
και συγκροτηµένο σχέδιο και όχι τυφλές κοµµατικές συγκρού-
σεις και αντιπαραθέσεις, στις οποίες εσείς επιδίδεστε.

Η ελληνική Κυβέρνηση εφαρµόζει από την πρώτη στιγµή ένα
σχέδιο για την αντιµετώπιση της κρίσης, ένα σχέδιο συγκροτη-
µένο που βασίζεται σε στέρεους άξονες και σε ξεκάθαρες αρχές.

Πρώτος άξονας του σχεδίου µας είναι η διατήρηση της ανά-
πτυξης έστω και µε µειωµένους ρυθµούς αυτήν τη δύσκολη χρο-
νιά. Για το σκοπό αυτό, δίνουµε προτεραιότητα στο πρόγραµµα
για την ενίσχυση της ρευστότητας της οικονοµίας, δίνουµε προ-
τεραιότητα στην ενίσχυση κλάδων που πλήττονται περισσότερο,
όπως είναι ο κλάδος του τουρισµού, όπως είναι ο αγροτικός το-
µέας, καθώς επίσης και στην προώθηση µεταρρυθµίσεων, όπως

είναι η σηµαντική µεταρρύθµιση την οποία προωθήσαµε τελευ-
ταία αναφορικά µε την αποκρατικοποίηση της Ολυµπιακής.

Ο δεύτερος άξονας πάνω στον οποίο κινούµαστε είναι η συ-
νέχιση της προσπάθειας για δηµοσιονοµική εξυγίανση και για δη-
µοσιονοµική σταθερότητα. Υπάρχει επιδείνωση των διεθνών
οικονοµικών µεγεθών και αυτή η επιδείνωση συνεπάγεται, όπως
συµβαίνει και σε όλες τις χώρες της Ευρώπης και του κόσµου,
µείωση των δηµοσίων εσόδων, αλλά και αυξηµένες απαιτήσεις
για κοινωνικές µεταβιβάσεις και για αναπτυξιακές δαπάνες.

Εποµένως, υπάρχει µία διπλή πίεση και αυτή η διπλή πίεση που
ασκείται και στα έσοδα και στις δαπάνες είναι φυσικό να µεγε-
θύνει τα ελλείµµατα.

Εποµένως χρειάζεται να επιδιώξουµε και συγκράτηση των δα-
πανών, αλλά και αύξηση των εσόδων. Αυτή η προσπάθεια, ιδιαί-
τερα σ’ αυτές τις δύσκολες περιστάσεις, δεν είναι ούτε εύκολη
ούτε ευχάριστη. Είναι όµως απόλυτα αναγκαία για να αποφευ-
χθούν τα χειρότερα, είναι απόλυτα αναγκαία για την αξιοπιστία
της οικονοµίας µας. ∆εν υπάρχουν για τη χώρα µας περιθώρια
για γενικευµένη δηµοσιονοµική χαλάρωση, όπως δεν υπάρχουν,
κύριοι συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης, περιθώρια και για τα ευ-
χολόγια τα οποία κάνετε.

Γι’ αυτόν ακριβώς το λόγο είναι ήδη σε εφαρµογή ένα συγκε-
κριµένο πρόγραµµα για τον περιορισµό των δηµοσίων δαπανών,
για την αύξηση των δηµοσίων εσόδων, για τη δηµοσιονοµική εξυ-
γίανση γενικότερα.

Τρίτος άξονας του σχεδίου µας είναι η στήριξη στους οικονο-
µικά ασθενέστερους και η θωράκιση της απασχόλησης, µε µέτρα
όπως η καταβολή του έκτακτου επιδόµατος κοινωνικής συνοχής,
µε µέτρα όπως η χορήγηση του έκτακτους επιδόµατος στεγα-
στικού δανείου, µε πρόσθετα µέτρα τα οποία πήραµε πολύ
έγκαιρα για την προστασία των δανειοληπτών, µε τον πενταπλα-
σιασµό της νοµικής εγγύησης των καταθέσεων, µε τη µετατροπή
του επιδόµατος ανεργίας σε επίδοµα απασχόλησης, µε την επι-
δότηση νέων θέσεων εργασίας.

Απέναντι σ’ αυτές τις υπεύθυνες πολιτικές -διότι αυτές είναι
υπεύθυνες πολιτικές και όχι αυτές που καταθέσατε, κυρία Κα-
τσέλη- επιδίδεστε σε έναν µικροπολιτικό ανταγωνισµό. Αποφεύ-
γετε κάθε αναφορά στη λήψη αναγκαίων µέτρων. Λέτε «ναι» στα
εύκολα τα οποία αν εφαρµοστούν θα επιδεινώσουν την κατά-
σταση. Αν εφαρµοστούν τα µέτρα τα οποία προτείνει το ΠΑΣΟΚ,
θα επιδεινώσουν το δηµόσιο χρέος κατά 11.000.000.000.

Και επιπλέον, λέτε µονότονα «όχι» στα δύσκολα, τα οποία
όµως είναι αναγκαία για την αντιµετώπιση της κρίσης και για το
συµφέρον της οικονοµίας και της χώρας βέβαια γενικότερα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως έχω πει πολλές φορές µία
από τις µεγαλύτερες µεταρρυθµίσεις που έγιναν στη χώρα µας
τα τελευταία χρόνια ήταν η φορολογική µεταρρύθµιση.

Η φορολογική µεταρρύθµιση που ξεκινήσαµε να υλοποιούµε
από την αρχή της πρώτης τετραετίας οδηγεί σταδιακά στη δη-
µιουργία ενός απλού, αντικειµενικού και δίκαιου φορολογικού
συστήµατος, ενός συστήµατος που µειώνει τα φορολογικά βάρη
για όλους και για τις επιχειρήσεις, αλλά και για τους πολίτες,
αλλά που ταυτόχρονα διασφαλίζει το δηµόσιο συµφέρον περιο-
ρίζοντας τα φαινόµενα της φοροδιαφυγής, της δασµοαποφυγής
και του λαθρεµπορίου, κάνοντας πιο αντικειµενικούς τους φο-
ρολογικούς ελέγχους.

Το ΠΑΣΟΚ και γενικά η Αντιπολίτευση µας κατηγορούν ότι η
πολιτική µας στη φορολογία δηµιουργεί στρεβλώσεις, ότι λει-
τουργούµε πρόχειρα και αποσπασµατικά, ότι χαρίζουµε έσοδα
και φέρνουµε φορολογικές ρυθµίσεις για τους ηµέτερους και
τους εκλεκτούς.

Λειτουργήσαµε, όµως, πρόχειρα και αποσπασµατικά, κύριοι
συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης, όταν απλοποιήσαµε τον Κώδικα
Βιβλίων και Στοιχείων; Λειτουργήσαµε πρόχειρα και αποσπα-
σµατικά, όταν αναµορφώσαµε και εκσυγχρονίσαµε τον Εθνικό
Τελωνειακό Κώδικα, όταν εξυγιάναµε την κατασκευή θεσµοθε-
τώντας, όπως και πολλές άλλες χώρες στην Ευρωπαϊκή Ένωση,
το φόρο προστιθέµενης αξίας στα ακίνητα;

Λειτουργούµε πρόχειρα και αποσπασµατικά, όταν ακολου-
θούµε όλα αυτά τα χρόνια, παρά τη δυσµενή συγκυρία της οι-
κονοµικής κρίσης, µε συνέπεια µια πολιτική µείωσης της άµεσης
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φορολογίας, µείωσης δηλαδή των φορολογικών συντελεστών,
και για τις επιχειρήσεις και για τα φυσικά πρόσωπα;

Είναι αυτή µια πολιτική που µας δικαιώνει από τα αποτελέ-
σµατα τα οποία έφερε. Έτσι καταφέραµε να διατηρήσουµε υψη-
λούς ρυθµούς ανάπτυξης στη µετα-Ολυµπιακή εποχή. Έτσι
καταφέραµε να περιορίσουµε την ανεργία από το 11,5% που την
παραλάβαµε το 2004 στο 7,9% στο τελευταίο τρίµηνο του 2008.

Επίσης, θέλω να τονίσω ότι η µείωση των φορολογικών συ-
ντελεστών για τα φυσικά πρόσωπα που θεσµοθετήθηκε µε τη
δεύτερη φάση της φορολογικής µεταρρύθµισης συνεχίζεται,
είναι ήδη θεσµοθετηµένη µε την τρίτη φάση της φορολογικής
µεταρρύθµισης.

Ο κεντρικός φορολογικός συντελεστής 25% για τα φυσικά
πρόσωπα που αφορά στα µεσαία και στα χαµηλά εισοδήµατα
µειώνεται σταδιακά από το 2010 έως το 2014 κατά µία ποσοστι-
αία µονάδα, για να φτάσει το 2014 στο 20%.

Και η ίδια µείωση προβλέπεται και για το συντελεστή φορολο-
γίας στα κέρδη των νοµικών προσώπων. Ο συντελεστής αυτός
θα φτάσει το 2014 επίσης στο 20%.

Επανέρχοµαι στις αιτιάσεις της Αντιπολίτευσης σχετικά µε τη
φορολογία. Λέτε ότι χαρίσαµε έσοδα. Χαρίσαµε έσοδα στους
ηµέτερους και τους εκλεκτούς όταν φορολογήσαµε τα µερί-
σµατα; Χαρίσαµε έσοδα όταν φορολογήσαµε τα διανεµόµενα
κέρδη; Μα εσείς δεν τα είχατε φορολογήσει καθόλου. Χαρίσαµε
έσοδα όταν φορολογήσαµε τα stock options, τα οποία το ΠΑΣΟΚ
µε εγκύκλιο του τότε Γενικού Γραµµατέα τα είχε αφορολόγητα;
Χαρίσαµε έσοδα όταν αυξήσαµε στο 100% από το 60% που ήταν
αρχικά πριν το 2004 την προκαταβολή φόρου στις επιχειρήσεις
των τραπεζών; Χαρίσαµε έσοδα στους ηµέτερους όταν καταρ-
γήσαµε το χαρτόσηµο στα ενοίκια κατοικιών, όταν καταργήσαµε
το φόρο γονικών παροχών, το φόρο κληρονοµιών, κάθε φόρο
στην αγορά πρώτης κατοικίας; Χαρίσαµε έσοδα στους ηµέτε-
ρους όταν κάναµε αφορολόγητο το επίδοµα της πολύτεκνης µη-
τέρας; Χαρίσαµε έσοδα στους ηµέτερους όταν µειώσαµε τη
φορολογία κατά το ήµισυ στους ναυτικούς; Αυτό εσείς το λέτε
πολιτική προς τους ηµέτερους και τους εκλεκτούς;

Τέλος, πού είδατε, κύριοι συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης, τις
στρεβλώσεις που επιφέρουµε στο φορολογικό µας σύστηµα;
Προφανώς και υπάρχουν σηµαντικά περιθώρια βελτίωσης στην
κατεύθυνση της απλοποίησης και αντικειµενικοποίησης του φο-
ρολογικού συστήµατος και θα θέλαµε και τις δικές σας χρήσι-
µες προτάσεις πάνω σε αυτήν την κατεύθυνση, που δυστυχώς
όµως δεν υπάρχουν.

∆ηµιουργήσαµε όµως στρεβλώσεις όταν αντικειµενικοποιή-
σαµε τις διαδικασίες ελέγχου καθορίζοντας τις εκπιπτόµενες και
µη εκπιπτόµενες δαπάνες κατά τον έλεγχο των επιχειρήσεων;
∆ηµιουργήσαµε στρεβλώσεις στην αγορά όταν αυξήσαµε στα-
διακά και µε ήπιο τρόπο τις αντικειµενικές αξίες ώστε να προ-
σεγγίσουν τις πραγµατικές για να µην δηµιουργήσουµε
αναταραχή στην αγορά των ακινήτων; ∆ηµιουργήσαµε στρε-
βλώσεις όταν οδηγούµε σιγά-σιγά διάφορους κλάδους, όπως
τον κλάδο των κατασκευαστών δηµοσίων έργων από την τεκ-
µαρτή φορολόγηση στο λογιστικό προσδιορισµό των καθαρών
κερδών τους; ∆ηµιουργήσαµε στρεβλώσεις ή εξυγιάναµε την
αγορά όταν εξοµοιώσαµε τους συντελεστές του ειδικού φόρου
κατανάλωσης στο πετρέλαιο κίνησης και στο αγροτικό πετρέ-
λαιο και θεσµοθετήσαµε µε αυτήν την εξοµοίωση και µε το ολο-
κληρωµένο σύστηµα ελέγχου «ΗΦΑΙΣΤΟΣ» ένα καινούργιο τρόπο
διακίνησης του αγροτικού πετρελαίου και του πετρελαίου θέρ-
µανσης;

Τα αναφέρω όλα αυτά για να αποκαταστήσω την αλήθεια, µια
αλήθεια η οποία στη δίνη της κοµµατικής αντιπαράθεσης και των
µικροπολιτικών σκοπιµοτήτων αποκρύπτεται ή διαστρεβλώνεται.
Και αυτό είναι κακό, όχι γιατί κάνει κακό σε εµάς, στην Κυβέρ-
νηση και στη Νέα ∆ηµοκρατία. Το ότι διαστρεβλώνεται και απο-
κρύπτεται η αλήθεια σε σχέση µε τη φορολογία, κάνει κακό στην
οικονοµία και εποµένως στη χώρα.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ: Γιατί δεν µιλάτε για το φορολογικό νοµο-
σχέδιο;

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έρχοµαι και στο νοµο-

σχέδιο το οποίο συζητούµε σήµερα.
Το νοµοσχέδιο το οποίο συζητούµε σήµερα περιέχει ρυθµίσεις

για σηµαντικά φορολογικά θέµατα: Ενσωµάτωση οδηγιών της
Ευρωπαϊκής Ένωσης στο Εθνικό µας ∆ίκαιο. ∆ιατάξεις για τη
συµµόρφωση της χώρας µας µε αποφάσεις του δικαστηρίου των
Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων. Συµβάλλει επίσης το νοµοσχέδιο στην
αντιµετώπιση της οικονοµικής κρίσης, αφού προβλέπει συγκε-
κριµένα µέτρα για κλάδους της ελληνικής οικονοµίας που πλήτ-
τονται περισσότερο. Ούτε χαριστικές διατάξεις περιλαµβάνει,
ούτε εξυπηρετήσεις κάνει, ούτε φοροαπαλλαγές για τους έχο-
ντες προβλέπει, ούτε δυσλειτουργίες στην αγορά δηµιουργεί.
Αυτές οι αιτιάσεις, θα µου επιτρέψετε να πω, ότι είναι φορολο-
γικές ανακρίβειες και ασχετοσύνες και καµµία σχέση απολύτως
δεν έχουν µε το νοµοσχέδιο το οποίο συζητούµε σήµερα.

Εντελώς επιγραµµατικά αναφέρω: Η τεκµαρτή φορολόγηση
των επιχειρήσεων ταξί, των λεωφορείων των ΚΤΕΛ και των φορ-
τηγών αυτοκινήτων δηµοσίας χρήσης -και δεν ξέρω για ποιο
λόγο έχετε τόσο µένος µε τους επιχειρηµατίες των ταξί- έχει θε-
σµοθετηθεί από το 1994. ∆εν είναι κάποια ανακάλυψη της Κυ-
βέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας. Εντελώς αντίθετα, εµείς µε το
ν. 3296/2004 αυξήσαµε κατά µέσο όρο κατά 30% τα ποσά τεκ-
µαρτού εισοδήµατος για τα ταξί και εποµένως, αυξήσαµε κατά
µέσο όρο κατά 30% και το φόρο ο οποίος αναλογεί στα ταξί και
στα υπόλοιπα αυτοκίνητα δηµόσιας χρήσης.

Η οικονοµική συγκυρία είναι δύσκολη και θεωρήσαµε ότι θα
είναι πάρα πολύ δυσβάσταχτο και επιβαρυντικό για αυτές τις επι-
χειρήσεις εάν προχωρήσουµε φέτος στη µετάβασή τους στο λο-
γιστικό προσδιορισµό του καθαρού εισοδήµατος.

Έρχοµαι στην περαίωση. Το έχω αναφέρει και άλλες φορές,
το επαναλαµβάνω και σήµερα, οι ρυθµίσεις των εκκρεµών φο-
ρολογικών υποθέσεων, δηλαδή η περαίωση, οι ρυθµίσεις ληξι-
πρόθεσµων οφειλών, καθώς και η περαίωση υποθέσεων
κεφαλαίου, κληρονοµιάς, γονικών παροχών και ΦΜΑΠ που θε-
σµοθετείται µε την τροπολογία την οποία θα συζητήσουµε σε
λίγες µέρες, παρέχουν σηµαντικά κίνητρα στους φορολογούµε-
νους. Τα κίνητρα όµως αυτά δεν είναι χαριστικά. Οι ρυθµίσεις
αυτές, κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, δεν µειώνουν τα έσοδα,
εντελώς αντίθετα αυξάνουν τα έσοδα. Εάν όµως δεν υπήρχαν οι
επιπτώσεις της διεθνούς κρίσης στον προϋπολογισµό, δεν θα
προχωρούσαµε σε αυτές τις ρυθµίσεις -το έχουµε πει πολλές
φορές, το επαναλαµβάνω και σήµερα- οι οποίες όντως δεν προ-
άγουν τη φορολογική δικαιοσύνη και την αξιοπιστία του φορο-
λογικού µας συστήµατος.

Οι φορολογικοί έλεγχοι πάντως δεν αναστέλλονται. Οι ρυθµί-
σεις αυτές είναι προαιρετικές. Όσοι δεν τις αποδέχονται είναι
φυσικό ότι θα ελεχθούν. Θα ελέγχονται οι χρήσεις που δεν υπά-
γονται στην περαίωση, θα ελέγχονται οι εκδότες και λήπτες πλα-
στών και εικονικών τιµολογίων, διότι και αυτοί δεν υπάγονται
στην περαίωση. Επίσης υπάρχουν συνεχείς, προσωρινοί και προ-
ληπτικοί έλεγχοι για την απόδοση του ΦΠΑ.

Με τις νέες ρυθµίσεις για το ΕΤΑΚ, το οποίο επαναλαµβάνω
αντικατέστησε µια σειρά άλλων φόρων στα ακίνητα, το σύστηµα
γίνεται δικαιότερο. ∆εν θέλετε να κάνουµε διορθώσεις ώστε το
σύστηµα να είναι δικαιότερο; Η καθιέρωση αφορολογήτου…

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ: Το ΕΤΑΚ…
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-

µικών): Μα, µιλάτε για ανάγκη εσόδων και ζητάτε την κατάργηση
του ΕΤΑΚ όταν το ΕΤΑΚ σε σχέση µε το ΦΑΠ µας έχει φέρει τε-
τραπλάσια έσοδα; ∆εν είναι εποµένως λογική αυτή η επιχειρη-
µατολογία σας.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ: ∆ηµοσιεύστε τα έσοδα…
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-

µικών): Η καθιέρωση αφορολογήτου ορίου στο ΕΤΑΚ ενισχύει
τη φορολογική δικαιοσύνη. Γιατί ενισχύει τη φορολογική δικαιο-
σύνη; Γιατί κάνει το φόρο προοδευτικό, παρά την ύπαρξη ενιαίου
συντελεστή που είναι 1 %ο για τα φυσικά πρόσωπα. Παράλληλα
διευκολύνει τη Γενική Γραµµατεία Πληροφοριακών Συστηµάτων
αναφορικά µε τη διαχείριση του φόρου, διότι δίνει λύσεις σε µια
σειρά από τεχνικά προβλήµατα που είχαν ανακύψει µε τη σύν-
θεση των εµπράγµατων δικαιωµάτων για τον προσδιορισµό της
κύριας κατοικίας, τα οποία οφείλονταν στη συντριπτική πλειο-
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ψηφία των περιπτώσεων στη λανθασµένη συµπλήρωση του εντύ-
που Ε9.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ)

Μιλήσατε για χαριστικές διατάξεις στις τεχνικές εταιρείες. Η
µείωση της παρακράτησης του φόρου των τεχνικών εταιρειών
που απασχολούνται µε την κατασκευή δηµοσίων έργων από το
3% στο 1% για δύο χρόνια, µέχρι το τέλος του 2010, δεν συνιστά
µείωση της φορολογίας, µείωση της φορολογικής επιβάρυνσης.
Η παρακράτηση µειώνεται για να ενισχυθεί η ρευστότητα αυτών
των επιχειρήσεων αυτό το συγκεκριµένο διάστηµα, αυτήν τη δύ-
σκολη περίοδο. Το ποσό της παρακράτησης συµψηφίζεται µε
τον οφειλόµενο φόρο ο οποίος παραµένει ο ίδιος και αποδίδεται
την επόµενη φορολογική περίοδο. ∆εν µπορείτε να µιλάτε επο-
µένως για χαριστικές διατάξεις.

Όπως επίσης σας είπα να διαβάσετε το νοµοσχέδιο, κυρία Κα-
τσέλη, όπου δεν υπάρχει φοροαπαλλαγή στις ναυτιλιακές επι-
χειρήσεις. Εντελώς το αντίθετο συµβαίνει. Συµµορφωνόµαστε
σε απόφαση του δικαστηρίου των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων, κα-
ταργούµε την απαλλαγή και θεσµοθετούµε την επιβολή φόρου
συγκέντρωσης κεφαλαίων στις ναυτιλιακές επιχειρήσεις. Πού τις
είδατε εποµένως τις χαριστικές διατάξεις;

Θέλετε να σας πω πότε έγιναν ηλεκτρονικές διασταυρώσεις
στη χώρα µας πριν το 2004; Έγιναν το 1993 και το 1996 και µόνο
για τα φορολογικά στοιχεία που υποβάλλονταν µέσω των συ-
γκεντρωτικών καταστάσεων πελατών-προµηθευτών. Μετά το
2004 ξεκινήσαµε µια συστηµατική διαδικασία διασταυρώσεων.
∆ιασταυρώνονται πλέον όχι µόνο τα στοιχεία των συγκεντρωτι-
κών καταστάσεων πελατών-προµηθευτών, αλλά και µια σειρά
άλλα φορολογικά στοιχεία, όπως είναι τα εισοδήµατα, όπως είναι
τα µισθώµατα των εκπιπτόµενων δαπανών από το εισόδηµα των
µισθωτών, όπως είναι η απόδοση του ΦΠΑ. ∆εν ξεκινάµε τώρα τις
διασταυρώσεις.

Τώρα προχωρούµε ένα ακόµη βήµα πιο µπροστά. Προσπα-
θούµε να συντονίσουµε όλη αυτήν την προσπάθεια µε τη σύ-
σταση της ειδικής επιτελικής οµάδας εργασίας, η οποία δεν
συνιστά νέα υπηρεσία. Σκοπός µας είναι να συντονίσουµε όλες
τις υπηρεσίες οι οποίες εµπλέκονται στα θέµατα των διασταυ-
ρώσεων και να έχουµε τη δυνατότητα να επικαιροποιούµε συνε-
χώς τα σχέδια των διασταυρώσεων, γιατί όπως
επικαιροποιούνται και µεταλλάσσονται οι µέθοδοι φοροδιαφυ-
γής, έτσι πρέπει να επικαιροποιούµε και να αλλάζουµε το οπλο-
στάσιό µας, το οπλοστάσιο των διασταυρώσεων για την
αντιµετώπιση της φοροδιαφυγής.

Να σας υπενθυµίσω επίσης, κύριοι συνάδελφοι, της Αντιπολί-
τευσης ότι οι διασταυρώσεις δεν έχουν καµµία σχέση µε το
«ΕΛΕΓΞΙΣ» το ολοκληρωµένο πληροφοριακό σύστηµα των ελε-
γκτικών µας υπηρεσιών που υλοποιείται από τη Γενική Γραµµα-
τεία Πληροφοριακών Συστηµάτων. Το «ΕΛΕΓΞΙΣ» έχει δύο έργα.
Το πρώτο υποέργο που αφορά στην προµήθεια του απαραίτη-
του τεχνολογικού εξοπλισµού ήδη ολοκληρώθηκε. Ο τεχνολογι-
κός εξοπλισµός έχει εγκατασταθεί στα ελεγκτικά κέντρα της
χώρας ενώ η πιλοτική λειτουργία του δεύτερου υποέργου και
εποµένως η λειτουργία του «ΕΛΕΓΞΙΣ» θα ξεκινήσει στο τέλος
του δεύτερου εξαµήνου του 2009.

Έρχοµαι στη µείωση των τελών ταξινόµησης. Η µείωση κατά
50% των συντελεστών των τελών ταξινόµησης στα καινούργια
και στα µεταχειρισµένα αυτοκίνητα και η κατάργηση έως της 7
Αυγούστου του 2009 στο τέλος µεταβίβασης και στο τέλος
άδειας για µεταχειρισµένα, δεν πριµοδοτεί τα αυτοκίνητα µεγά-
λου κυβισµού. Εµείς δεν κάναµε καµµία παρέµβαση στη διαβάθ-
µιση των συντελεστών του τέλους ταξινόµησης. Η µείωση είναι
ίδια, 50%, για όλες τις κατηγορίες κυβισµού και για τα µεταχει-
ρισµένα που εισάγονται και για τα καινούργια και το όφελος για
τους αγοραστές είναι διαφορετικό σε απόλυτα νούµερα, είναι
όµως ανάλογο της αξίας του αυτοκινήτου.

Υπήρχαν λόγοι δηµοσίου συµφέροντος για τους οποίους
έπρεπε να προχωρήσουµε σε αυτές τις ρυθµίσεις και για να ανα-
θερµανθεί η αγορά, η οποία βρίσκεται σε κάθετη πτώση τους τε-
λευταίους µήνες και για να διασφαλιστούν χιλιάδες θέσεις
εργασίας στην αγορά αυτοκινήτου, αλλά και για να ενισχυθούν

µέσα από την αύξηση των πωλήσεων τα δηµόσια έσοδα τα οποία
αιµορραγούσαν.

Όσον αφορά τα έσοδα, τα οποία θα χαθούν από τη Νοµαρ-
χιακή Αυτοδιοίκηση, σε καµµία περίπτωση δεν είναι 110.000.000
ευρώ. Και θυµίζω ότι στη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση από το 2004
µέχρι σήµερα τετραπλασιάσαµε τους πόρους που δίνουµε. Όσον
αφορά τα έσοδα, τα έσοδα αυτά γι’ αυτό το διάστηµα των τεσ-
σάρων µηνών θα αναπληρωθούν.

Και εδώ θα µου επιτρέψετε να κάνω µία γενικότερη αναφορά.
∆εν µπορεί να λέγεται ότι είναι χαριστικές οι ρυθµίσεις που εξυ-
πηρετούν συγκεκριµένες οµάδες πολιτών. Είναι χαριστικές, για
παράδειγµα, οι ρυθµίσεις για τους τρίτεκνους; Είναι χαριστικές,
ή θα είναι χαριστικές κάποιες ρυθµίσεις που πιθανόν θα φέρουµε
για τους ελαιοπαραγωγούς, επειδή αυτοί ανήκουν σε µία συγκε-
κριµένη οµάδα πολιτών; Καθήκον της πολιτικής είναι να «εξυπη-
ρετεί» και να διευκολύνει τις οµάδες των πολιτών, αρκεί αυτή η
«εξυπηρέτηση» να γίνεται µε αντικειµενικά κριτήρια, να γίνεται
µε γενικά κριτήρια και να υπάρχουν γενικοί λόγοι δηµοσίου συµ-
φέροντος. Και αυτά τα κριτήρια υπάρχουν σε συγκεκριµένες δια-
τάξεις και αυτοί οι λόγοι δηµοσίου συµφέροντος υπάρχουν σε
όλες τις διατάξεις του νοµοσχεδίου.

Τέλος, η σύσταση στο Υπουργείο Οικονοµίας και Οικονοµικών
της Γενικής ∆ιεύθυνσης Μισθών στο Γενικό Λογιστήριο του Κρά-
τους, σε συνδυασµό µε µία αντίστοιχη ∆ιεύθυνση Εφαρµογών
Μισθοδοσίας στη Γενική Γραµµατεία Πληροφοριακών Συστηµά-
των -προβλέπεται σε τροπολογία η οποία θα συζητηθεί την Πέ-
µπτη- αποτελούν µία σηµαντική παρέµβαση –και δεν
δηµιουργούµε έτσι απλά µία καινούργια υπηρεσία- που διασφα-
λίζει τη διαφάνεια στην καταβολή των αποδοχών του προσωπι-
κού δηµόσιου τοµέα.

Οι δύο ∆ιευθύνσεις θα λειτουργούν συµπληρωµατικά, διότι η
µία θα υποστηρίζει µηχανογραφικά την άλλη. Μπορεί να φαίνε-
ται ότι δηµιουργούνται τριακόσιες πενήντα νέες θέσεις εργα-
σίας, όµως στην πραγµατικότητα θα έχουµε εξοικονόµηση
προσωπικού, γιατί µέχρι σήµερα περίπου δυόµισι χιλιάδες υπάλ-
ληλοι του δηµόσιου τοµέα εκκαθαριστές απασχολούνται στο σύ-
νολο της χώρας για τη µισθοδοσία του δηµόσιου τοµέα.

Εξυγιαίνουµε, λοιπόν, το σύστηµα, δηµιουργούµε µία νέα Γε-
νική ∆ιεύθυνση, δηµιουργούµε ένα νέο τρόπο διαχείρισης της µι-
σθοδοσίας του δηµόσιου τοµέα και εξοικονοµούµε υπαλλήλους,
οι οποίοι θα χρησιµοποιηθούν στις υπηρεσίες τους για το σκοπό
που έπρεπε να χρησιµοποιηθούν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο επόµενο διάστηµα κρίνεται
η δυνατότητά µας να περιορίσουµε τις επιπτώσεις τις διεθνούς
κρίσης, κρίνεται η δυνατότητά µας να δηµιουργήσουµε συνθήκες
εξόδου από τις κρίσεις, κρίνεται η δυνατότητά µας να στηρί-
ξουµε αποτελεσµατικά τους πολίτες. Η Κυβέρνηση αναπτύσσει
ένα συγκεκριµένο σχέδιο εξόδου από την κρίση, λαµβάνει µέτρα
για την ενίσχυση της οικονοµίας, στηρίζει τους κλάδους που
πλήττονται περισσότερο και που είναι πιο ευάλωτοι και το νοµο-
σχέδιο που συζητούµε σήµερα κινείται ακριβώς σ’ αυτήν την κα-
τεύθυνση του συγκροτηµένου σχεδίου που έχουµε για την
αντιµετώπιση των επιπτώσεων της διεθνούς οικονοµικής κρίσης.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστώ και εγώ

τον κύριο Υφυπουργό.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Λαφαζάνης

έχει το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ο κύριος Υφυπουργός πήρε µεγάλη φόρα, πάρα πολύ µεγάλη

φόρα και παρ’ ολίγον εδώ να µας εµφανίσει ότι έχει µία Κυβέρ-
νηση η οποία τα έχει βάλει πλέον µε τους πιο πλούσιους αυτής
της χώρας, τα έχει βάλει µε όλα τα κατεστηµένα...

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Πάντως, δεν συµβαίνουν αυτά που λέτε εσείς σε καµµία
περίπτωση.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: ...στηρίζει τους ασθενέστερους,
τα ασθενέστερα στρώµατα, τα λαϊκά στρώµατα, ότι είναι µία Κυ-
βέρνηση περίπου που εκφράζει όλο τον κόσµο της εργασίας.
Μα, σε ποιον τα λέτε αυτά, κύριε Υφυπουργέ; ∆εν ξέρουµε τι
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έχετε κάνει σε αυτά τα πέντε χρόνια; ∆εν ξέρουµε τι έχει συντε-
λεστεί σε αυτήν τη χώρα αυτά τα πέντε χρόνια; Φυσικά, εµείς
δεν κάνουµε αυτές τις συγκρίσεις Νέας ∆ηµοκρατίας µε ΠΑΣΟΚ,
αλλά κοιτάµε τι πολιτικές ακολουθείτε. Και οι πολιτικές που ακο-
λουθείτε είναι πολιτικές λεηλασίας του ελληνικού λαού, λεηλα-
σίας της µεγάλης κοινωνικής πλειοψηφίας, λεηλασίας του
κόσµου της εργασίας, πολιτικές που διευρύνουν τις κοινωνικές
ανισότητες.

Και σας παρακαλώ, µη µιλάτε τώρα εσείς για φορολογική µε-
ταρρύθµιση και µάλιστα δίκαιη φορολογική µεταρρύθµιση. Εδώ,
οδηγήσατε σε κατάρρευση τους συντελεστές των κερδών των
επιχειρήσεων και µάλιστα θα πάµε σταδιακά στην πτώση αυτών
των συντελεστών στο 20%. Ξέρετε τι σηµαίνει αυτό; Κέρδη χωρίς
φόρους. Αυτή είναι η πολιτική σας.

Και εν πάση περιπτώσει, λέτε ότι µπορείτε να προβλέψετε πού
οδηγούµαστε και πότε θα ξεφύγουµε απ’ αυτήν την κρίση.

Μήπως προβλέψατε ότι θα έλθει κρίση; Εδώ βοούσε κόσµος,
όλοι έβλεπαν ότι σείεται ο πλανήτης οικονοµικά και εσείς καθη-
ύδατε και η Αξιωµατική Αντιπολίτευση! Κι όταν σας λέγαµε ότι
εδώ η κρίση είναι προ των πυλών και η κρίση απελαύνει, µας λέ-
γατε ότι πρέπει να µας δουν παλαιοντολόγοι και ότι είµαστε άν-
θρωποι των σπηλαίων! Τώρα δεν µπορείτε βεβαίως, όπως λέτε,
να δείτε πότε θα βγούµε από την κρίση. ∆εν θα βγούµε από την
κρίση καθόλου σύντοµα, θα περάσει πάρα πολύς χρόνος! ∆ιότι
αυτή η κρίση µε τις πολιτικές που ασκούνται όχι µόνο στην Ελ-
λάδα αλλά και στην Ευρώπη, παγκοσµίως θα έλεγα, θα επιδει-
νώνεται σταθερά, θα κλιµακώνεται και θα δηµιουργεί
τροµακτικές παρενέργειες.

Σηµειώστε αυτήν την άποψή µας, γιατί είχαµε πει κάτι για την
κρίση και µάλιστα από το επίσηµο Βήµα της Βουλής χωρίς να ει-
σακουστούµε από κανέναν. Και τώρα σας λέµε ότι αυτές οι πο-
λιτικές δεν οδηγούν σε διέξοδο από την κρίση αλλά σε βάθεµα
της κρίσης! ∆ιότι η κρίση, το βασικό της στοιχείο, η ουσία της
κρίσης αυτής είναι οι πελώριες κοινωνικές ανισότητες, η συγκέ-
ντρωση του πλούτου σε όλο και λιγότερα χέρια, σε εθνικό, ευ-
ρωπαϊκό και παγκόσµιο επίπεδο. Αυτό το θέµα δεν
αντιµετωπίζεται µε τις πολιτικές που ακολουθείτε. Και όσο δεν
αντιµετωπίζεται µε αυτές τις πολιτικές που ακολουθείτε, δεν πρό-
κειται να έχουµε διέξοδο από την κρίση.

Πέραν αυτών βεβαίως φέρατε εδώ ένα νοµοσχέδιο το οποίο
στην ουσία είναι ασήµαντο. ∆εν έχει να προσθέσει κάτι ουσια-
στικό. ∆εν κάνει µία ουσιαστική παρέµβαση, αλλά δυστυχώς για
άλλη µία φορά χρησιµοποιείται ως βάση, ως πλατφόρµα, για να
περάσουν ως οδοστρωτήρας από πάνω του και να περάσουν
υπογείως µία σειρά τροπολογιών οι οποίες αυτές είναι που έχουν
τη σηµασία τους.

Καταθέσατε τροπολογίες στο νοµοσχέδιο, κύριε Υφυπουργέ,
στην πρώτη φάση του. Τώρα έκλεισε για το τριήµερο της Πρω-
τοµαγιάς η Βουλή και καταθέσατε νέες τροπολογίες. Μα, είναι
τρόπος για να νοµοθετείτε; Τα σηµαντικότερα θέµατα, τα ου-
σιαστικότερα θέµατα και τα πλέον σκανδαλώδη -θα έλεγα- να τα
περνάτε δια τροπολογιών, ώστε να µην γίνεται άνετα η συζή-
τηση, να µην υπάρχουν επιτροπές, να µην υπάρχουν ακροάσεις
φορέων, να µην γίνονται οι διαδικασίες µε τον ορθό κοινοβου-
λευτικό τρόπο; Αυτός ο τρόπος που νοµοθετείτε είναι πραξικο-
πηµατικός τρόπος λειτουργίας της Βουλής και κακώς και το
Προεδρείο ανέχεται αυτές τις διαδικασίες!

Έχουµε εδώ για άλλη µία φορά δώδεκα τροπολογίες, εάν πά-
ρουµε και τις επιµέρους διατάξεις τους, πολύ ουσιώδεις, πολύ
ουσιωδέστερες από το νοµοσχέδιο. Γιατί το κάνετε αυτό; Τι θέ-
λετε να κρύψετε; Τι φοβάστε; Πως θέλετε να περνάτε έτσι απα-
ρατήρητα ουσιώδη θέµατα;

Θα αναφερθώ στις τροπολογίες αυτές µία προς µία, διότι είναι
όλες εξ αυτών που θα αναφερθώ σκανδαλώδεις και απαράδε-
κτες:

Πρώτον, παρατείνετε για µία ακόµα τριετία την απαλλαγή του
2% από τα ακαθάριστα έσοδα για τις Επιχειρήσεις Μέσων Μαζι-
κής Ενηµέρωσης.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Φόρος 10%.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Βεβαίως. Βάζετε και αυτό το κε-

ρασάκι στην τούρτα για να κάνετε τη διάταξη ευκολοχώνευτη.
Γιατί το κάνετε αυτό; Είναι διαφάνεια αυτή; Πείτε µας το λόγο.
Είναι δυνατόν να φέρνετε τέτοιου είδους τροπολογίες εν µέσω
κρίσης, όταν η κοινωνία βοά, όταν έχουµε τέτοια προβλήµατα µε
το δηµόσιο χρήµα, όταν σκάνδαλα οργιάζουν; Και γιατί δεν την
κάνετε αυτήν την διευκόλυνση για όλες τις επιχειρήσεις και ει-
δικά για τις Επιχειρήσεις Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης; Και αυτή
γίνεται από κυβέρνηση σε κυβέρνηση και συνεχώς η παράταση
µεγαλώνει. Και γιατί το κάνετε µε τροπολογία; Γιατί δεν το φέρ-
νατε κανονικά στο νοµοσχέδιο;

∆εύτερον, υπάρχει αυτή η απαράδεκτη τροπολογία -η οποία
ενσωµατώθηκε- για την Εκκλησία µε την οποία διαµορφώνεται ο
Αναπτυξιακός Οργανισµός της Εκκλησίας της Ελλάδας ΑΕ. ∆εν
άκουσα ούτε την Αξιωµατική Αντιπολίτευση να λέει τίποτα επ’
αυτού. Προφανώς συναινεί, αν δεν κάνω λάθος. Τι είναι αυτό;
Μετατρέπετε την Εκκλησία της Ελλάδας σε ανώνυµη εταιρεία η
οποία πλέον θα διαχειρίζεται ως ενδιάµεσος φορέας παρανόµως
γιατί δεν µπορεί ένα νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου σαν και
αυτό που φτιάχνετε τώρα να παίζει το ρόλο του ενδιάµεσου
φορέα; Πρέπει να είναι νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δικαίου. Θα
παίζει λοιπόν το ρόλο του ενδιάµεσου φορέα, θα υποκαθιστά τις
δηµόσιες αρχές και θα διαχειρίζεται το ∆’ Κοινοτικό Πλαίσιο, το
ΕΣΠΑ; Αυτός είναι ο ρόλος και αυτή είναι η αποστολή της Εκ-
κλησίας και µάλιστα αυτά µε χρήµα δηµόσιο; Αυτή η ανώνυµη
εταιρεία, ενώ θα είναι της Εκκλησίας και θα τη διαχειρίζεται η
Εκκλησία, θα χρηµατοδοτείται από το δηµόσιο και όχι µόνο θα
χρηµατοδοτείται από το ∆ηµόσιο, αλλά θα τροφοδοτείται και µε
προσωπικό από το ∆ηµόσιο µε αποσπάσεις το οποίο θα πληρώ-
νει το δηµόσιο και η Εκκλησία βεβαίως θα γίνεται µελετητής, κα-
τασκευαστής και επιβλέπων σε έργα του Κοινοτικού Πλαισίου και
βεβαίως και σε συµπράξεις µε άλλους δηµόσιους φορείς.

Αυτά είναι απαράδεκτα πράγµατα. Βεβαίως πρέπει να υπάρ-
χουν εδώ παρασκηνιακές συµφωνίες γύρω απ’ αυτήν τη θεµα-
τολογία, ώστε να περνάνε χαµηλά και να µην τυγχάνουν
δηµοσιοποίησης, αλλά όταν µετά θα «σκάνε» τα σκάνδαλα δεν
θα µπορείτε να λέτε πάλι «δεν ξέραµε, δεν ακούσαµε, δεν εί-
δαµε» διότι και το ΠΑΣΟΚ και η Νέα ∆ηµοκρατία καθιέρωσαν τη
φορολογική ασυλία στην Εκκλησία. Και ΠΑΣΟΚ και Νέα ∆ηµο-
κρατία έχουν ευθύνες για το σκάνδαλο της Μονής του Βατοπε-
δίου, όπως και για το σκάνδαλο της Μονής Τοπλού και απ’ αυτήν
την Εκκλησία Α.Ε. Real Estate θα προκύψουν νέα σκάνδαλα
πέραν του σκανδάλου που είναι αυτή καθ’ αυτή η διάταξη.

Τρίτη τροπολογία είναι αυτή µε την οποία έρχεστε και νοµιµο-
ποιείτε τις συµβάσεις και τις προµήθειες των νοσοκοµείων. Ό,τι
συµβάσεις έγιναν, ό,τι προµήθειες έγιναν, µε όποιες διαδικασίες
και αν έγιναν, έρχεστε µε µία τροπολογία και τις κάνετε νόµιµες
πλέον, δηλαδή «Γιάννης κερνάει, Γιάννης πίνει». Καταργούνται
οι ελεγκτικές αρχές, δισεκατοµµύρια ευρώ τα οποία έχουν πάει
µε συµβάσεις οι οποίες µάλιστα «τρέχουν» µε ιλιγγιώδη ποσά,
σε ιλιγγιώδη ύψη. Έχουν ξεφύγει οι φαρµακευτικές δαπάνες από
κάθε έλεγχο και κάθε όριο.

Ενώ λοιπόν έχουµε αυτήν την τροµακτική σπατάλη χρήµατος
που είναι πρωτοφανής για τα ευρωπαϊκά χρονικά –ρεκόρ σπάει
η Ελλάδα- έρχεστε αυτήν την ώρα και λέτε «όλα νόµιµα». Αυτή η
διάταξη είναι και αντισυνταγµατική. ∆εν µπορεί να ισχυριστείτε
και δεν µπορεί ένας νόµος να λέει ότι έγινε µε διαδικασίες που
πρέπει να ελεγχθούν για τη νοµιµότητά τους, δηλαδή ότι είναι
νόµιµες. Έρχεστε µε άλλη διάταξη τροπολογίας και για εταιρείες
χαρτοφυλακίου που κατέχουν µετοχές πλοιοκτητριών εταιρειών
απαλλάσσονται από κάθε φόρο, τέλος, εισφορά ή κράτηση τα
έσοδα που έχουν οι µέτοχοί τους. Πώς γίνεται αυτό; Μου λέτε ότι
αυτή είναι παλιά διάταξη. Βεβαίως είναι παλιά η διάταξη αυτή
καθ’ αυτή, αλλά είναι δυνατό να τη διατηρείτε ακόµα; Πού ζούµε;
Σε ποια εποχή είµαστε; Στο 1955; Είναι παλιά η διάταξη, αλλά τι
κάνετε; Αυτές οι εταιρείες απαλλάσσονται γιατί είχαν κάποιες
δυσκολίες µε µια απλή δήλωση του ∆Σ της εταιρείας και το πρα-
κτικό ότι αυτές οι εταιρείες έχουν µετοχές πλοιοκτητριών εται-
ρειών. Είναι δυνατό να φέρνετε αυτές τις διατάξεις;

Φέρνετε τροπολογία, νύχτα της Πέµπτης, για ρυθµίσεις χρεών
από µεταβιβάσεις ακινήτων, ακόµα και για ρυθµίσεις οφειλών
Φόρου Μεγάλης Ακίνητης Περιουσίας, από το 1997 έως το 2007.
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Ρυθµίζετε τώρα και τη µη απόδοση Φόρου Μεγάλης Ακίνητης Πε-
ριουσίας; Τον καταργήσατε, βεβαίως –άλλο ένα µέτρο φορολο-
γικής ασυλίας στο µεγάλο πλούτο- για να πάµε στο Ενιαίο Τέλος
Ακινήτων. Είναι, όµως, δυνατόν να λέτε ότι κάποιος ο οποίος έχει
µεγάλη ακίνητη περιουσία και οφείλει Φόρο Μεγάλης Ακίνητης
Περιουσίας, θα µπει σε µία ρύθµιση του χρέους του; Αντί να επι-
διώξετε να πληρώσει αυτός –και µπορεί να πληρώσει, έχει τη δυ-
νατότητα από την ακίνητη περιουσία του και µπορεί το δηµόσιο
να προχωρήσει κανονικά στην είσπραξη ή και κατάσχεση των πε-
ριουσιών αυτών που οφείλουν- ερχόσαστε και κάντε ρυθµίσεις;
Και µου λέτε ότι δεν είναι χαριστικές αυτές οι ρυθµίσεις;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ερχόσαστε και µας φέρνετε, επίσης, και άλλη διάταξη –όλα
αυτά νύχτα Πέµπτης, χωρίς καµµία διαδικασία- όπου θα αγορά-
ζετε τις προνοµιούχες µετοχές από τις τράπεζες. ∆ηλαδή, εδώ
ενισχύετε την κεφαλαιακή επάρκεια των τραπεζών. Απαράδεκτο,
αίσχος ως µέτρο. Οι µέτοχοί τους να βάλουν το χέρι στην τσέπη.
Ενισχύετε, λοιπόν, την κεφαλαιακή τους επάρκεια όχι µε µε-
τρητά, µε οµόλογα. Και ποιος αποτιµά τα οµόλογα; Εκτός των
νόµιµων διαδικασιών θα τα αποτιµά, λέει, η επιτροπή που θα
φτιάξει το Υπουργείο Οικονοµίας και Οικονοµικών. ∆εν κατά-
λαβα, θα δίνετε λεφτά στις τράπεζες και µία επιτροπή θα αποτιµά
το ύψος των αποτιµήσεων στα οµόλογα κατά παρέκκλιση των
διατάξεων που ισχύουν µέχρι τώρα;

Όλα αυτά έπρεπε να συζητηθούν χωριστά κι ένα προς ένα.
Είναι µείζονα θέµατα. Αυτά όλα µας τα φέρνετε δια τροπολογίας.
Σκάνδαλο και αίσχος!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θέλω κι εγώ δύο λεπτά, όπως και οι υπόλοιποι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Έχετε ήδη πάρει

το ενάµισι λεπτό.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ενάµισι. Άλλα δύο λέω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Συνεχίστε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: ∆εν έχω χρόνο να αναφερθώ, βε-

βαίως –δόθηκε η ευκαιρία στην εισηγήτριά µας να µιλήσει ανα-
λυτικά- επί της αρχής του νοµοσχεδίου. Θα κάνω µόνο µία
αναφορά στην πιο ουσιώδη, ίσως, ρύθµιση, που αξίζει να συζη-
τηθεί σ’ αυτό το νοµοσχέδιο. Είναι η µείωση κατά 50% του τέ-
λους ταξινόµησης και η κατάργηση, βεβαίως, των Τελών
Μεταβίβασης και των Τελών Αδείας για αγορά αυτοκινήτων και
µοτοσικλετών.

Σας είπαµε ότι αυτή η µείωση, που κάνετε, είναι εντελώς απα-
ράδεκτη. Με αυτή τη ρύθµιση βοηθάτε τις αυτοκινητοβιοµηχα-
νίες των µεγάλων χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης και πέραν του
Ατλαντικού. ∆εν βοηθάτε, όµως, τη χώρα. ∆εν βοηθάτε την ελ-
ληνική οικονοµία. ∆εν βοηθάτε την ελληνική παραγωγή. ∆εν βοη-
θάτε το ελληνικό ισοζύγιο, εµπορικό και ισοζύγιο πληρωµών. ∆εν
είναι δυνατόν πρώτη ανάγκη, πρώτιστη µέσα στην κρίση, να θε-
ωρείτε ότι είναι η αγορά αυτοκινήτου. ∆εν είναι αυτή η πρώτη
ανάγκη! ∆εν λείπουν τα αυτοκίνητα σήµερα από τον ελληνικό
λαό. Άλλα πράγµατα λείπουν και βέβαια όχι σε όλους. Αυτά
έπρεπε να στηρίξετε. Να στηρίξετε το εισόδηµά του, να στηρί-
ξετε µισθούς, να στηρίξετε το επίδοµα ανεργίας, να στηρίξετε
τους ανέργους και όχι να δώσετε κίνητρα για αγορά αυτοκινή-
των.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Πρέπει να τελειώ-
σετε, κύριε Λαφαζάνη.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τελειώνω.
Έτσι, αφαιρείτε και πόρους από τις νοµαρχίες, οι οποίες έχουν

τεράστια οικονοµικά προβλήµατα, χωρίς να µπορείτε να τους
αντικαταστήσετε µε άλλους πόρους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Καταψηφίζουµε το νοµοσχέδιό σας. Καταψηφίζουµε και τις
τροπολογίες. Ορισµένες από αυτές τις θεωρούµε σκανδαλώδεις.
Εµείς θέλουµε για ορισµένες εξ αυτών, οι οποίες είναι πάρα πολύ
σοβαρές, όπως…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Το κουδούνι χτυ-
πάει για εσάς, κύριε Λαφαζάνη. Σας παρακαλώ επιτέλους! Τέσ-
σερα λεπτά επιπλέον…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τελειώνω. Ένα λεπτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ένα λεπτό επι-

πλέον;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: ∆ευτερόλεπτο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Παρακαλώ να ολο-

κληρώστε τώρα. Κάθε φορά µε εσάς αυτή η δουλειά γίνεται.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μία κουβέντα λέω.
…η τροπολογία για την Εκκλησία, για το 2%, για τα νοσοκο-

µεία. Θα κάναµε ονοµαστική ψηφοφορία…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Παρακαλώ, τελει-

ώσατε. Αρκετά. Εντάξει.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: ∆εν έχουµε τη δυνατότητα.
Καλούµε όλα τα κόµµατα, όλους τους Βουλευτές να ζητήσουν

ονοµαστικές ψηφοφορίες.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Αρκετά, κύριε Λα-

φαζάνη. Τελειώσατε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Εντάξει, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Εντάξει, δεν έχει.

Να είστε και κάποτε συνεπής στο λόγο σας!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: ∆εν καταστράφηκε ο κόσµος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Η καταστροφή του

κόσµου επέρχεται κατά τον τρόπο που …
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: ∆εν καταστράφηκε και ο κόσµος,

κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Αφήστε παρακαλώ,

κύριε Λαφαζάνη, τις εξυπνάδες. Οι συνάδελφοί σας µίλησαν δε-
κατέσσερα λεπτά, εσείς µιλήσατε δεκαέξι και πάλι διαµαρτύρε-
στε!

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Όλοι υπερέβησαν το χρόνο τους
και το ξέρετε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): ∆εκατέσσερα
λεπτά µίλησε ο κ. Γκατζής.

Σας παρακαλώ, κύριε Λαφαζάνη, είστε υπότροπος. Επειδή το
ξέρω σας το λέω. Εάν δεν το ήξερα δεν θα σας το έλεγα.

Ο κ. Ροντούλης έχει το λόγο.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Θα είµαι συνεπής στο χρόνο µου …
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Είµαι βέβαιος.

Είστε πάντοτε συνεπής.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: … προκειµένου να αποφορτίσω και

την ένταση στην Αίθουσα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Όχι, δεν υπάρχει

ένταση. Καθόλου.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Εντάξει.
Αγαπητοί συνάδελφοι, πριν από µερικές ηµέρες η Βουλή των

Ελλήνων βράβευσε τον κ. Μπαρόζο µε το Χρυσό Μετάλλιο του
Ελληνικού Κοινοβουλίου για τις υπηρεσίες προφανώς που πρό-
σφερε στους λαούς της Ευρωπαϊκής Ένωσης και στην ίδια την
Ευρωπαϊκή Ένωση. Έχουµε, όµως, την άποψη ότι η µεταχείριση
που η Ευρωπαϊκή Επιτροπή επεφύλαξε για την Ελλάδα ήταν η
επαχθέστερη και η δυσµενέστερη από όλα τα υπόλοιπα κράτη
της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Να σας πω γιατί το λέω αυτό. ∆ιότι όπως γνωρίζετε, στην Ελ-
λάδα δόθηκε η εξής προθεσµία. Μέχρι τα τέλη του 2010 θα πρέ-
πει να µειώσουµε το δηµοσιονοµικό µας έλλειµµα στο 3%. Όµως
σε άλλα κράτη, στην Ιρλανδία για παράδειγµα, στη Γαλλία, στην
Ισπανία, δόθηκε η δυνατότητα µείωσης στο 3% του δηµοσιονο-
µικού τους ελλείµµατος µέχρι τα τέλη του 2012, στη Μεγάλη
Βρετανία µέχρι τα τέλη του 2014, σε µας µέχρι τα τέλη του 2010.

Θα µου πείτε γιατί κάνω την επισήµανση αυτή. Κάνω αυτήν την
επισήµανση, διότι, αγαπητοί συνάδελφοι, εµείς στο Λαϊκό Ορ-
θόδοξο Συναγερµό έχουµε την άποψη ότι η Ελλάδα είναι µία
χώρα που διαθέτει τους ισχυρότερους και περισσότερους λό-
γους εξαιτίας των οποίων θα πρέπει να τύχουµε µιας ειδικής µε-
ταχείρισης όσον αφορά το χρονικό περιθώριο µείωσης του
δηµοσιονοµικού µας ελλείµµατος στο 3% από όλα τα άλλα κράτη
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Επιτρέψτε µου να αναπτύξω τα εξής
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επιχειρήµατα για να θεµελιώσω την άποψή µου.
Επιχείρηµα πρώτο. Είµαστε µία χώρα που δεχόµαστε την επε-

κτατική πίεση από την πλευρά της Τουρκίας, το νεοθωµανικό
αναθεωρητισµό. Για να µπορέσουµε να εξισορροπήσουµε την
πίεση αυτή, όπως κατανοείτε, θα πρέπει να διατηρούµε αποτε-
λεσµατικές Ένοπλές ∆υνάµεις µε ισχυρή αποτρεπτική ισχύ και
παρουσία. Κατανοείτε, λοιπόν, το κόστος που συνεπάγεται η δια-
τήρηση µιας τέτοιας αποτρεπτικής ισχύος.

Θα είναι ενδιαφέρον, κύριε Υφυπουργέ, κάποτε να µας πλη-
ροφορήσουν οι Ελληνικές Κυβερνήσεις µόνο για τα καύσιµα που
χρειάζονται τα αεροπλάνα µας σε ετήσια βάση, για να µην πω σε
ηµερήσια βάση, προκειµένου να αντιµετωπίζουν την απειλή των
τουρκικών αεροσκαφών πάνω από το Αιγαίο, τι κόστος συνεπά-
γεται µια τέτοια δράση της Ελληνικής Αεροπορίας.

Βεβαίως, αγαπητοί συνάδελφοι, να τονίσω κάτι που ειπώθηκε
και από τον Πρόεδρο του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, αλλά
στο οποίο δεν δόθηκε η πρέπουσα βαρύτητα. Πρέπει να κατα-
λάβουµε όλοι ότι αυτήν την στιγµή στο τιµόνι του Υπουργείου
Εξωτερικών της Άγκυρας βρίσκεται ένα «γεράκι». Είναι ο κ. Αχµέτ
Νταβούτογλου, ο οποίος κατ’ επανάληψη και µάλιστα στο βιβλίο
του «Στρατηγικό βάθος», που εκδόθηκε λίγα χρόνια πριν, έχει δη-
λώσει ξεκάθαρα ότι το επόµενο θερµό µέτωπο, ο επόµενος πό-
λεµος της Τουρκίας θα γίνει στο Αιγαίο, διότι υπάρχει όπως λέει
ο κ. Νταβούτογλου, ένα περιδέριο νήσων που περισφίγγει την
Τουρκία, στερώντας την από τον απαραίτητο, τον αναγκαίο ζω-
τικό χώρο. Μας λέει, δηλαδή, ο άνθρωπος ότι επίκειται σύ-
γκρουση, πόλεµος στο Αιγαίο και το λέει ξεκάθαρα.

Και ακόµα λέει ότι µεσοπρόθεσµα στόχος της Τουρκίας πρέ-
πει να είναι η διαµόρφωση ενός νοµικού πλαισίου βάσει του
οποίου θα αποκτά δυνατότητες εµπλοκής της στα ζητήµατα που
αφορούν µουσουλµανικές µειονότητες στα Βαλκάνια.

Αυτά τα λέω για να πιστοποιηθεί το εύρος και η ένταση της
απειλής που δέχεται εξ ανατολών η χώρα µας πράγµα που ση-
µαίνει υψηλότατο κόστος, υψηλότατο δηµοσιονοµικό βάρος αντι-
µετώπισης αυτής της απειλής.

Ένας δεύτερος λόγος που καθιστά την Ελλάδα χώρα κυριο-
λεκτικά ειδικών αναγκών είναι ο εξής. Στο Αιγαίο έχουµε εκατο-
ντάδες νησιά, αλλά και στις άλλες ελληνικές θάλασσες. Αυτά τα
νησιά θα πρέπει να αποκτήσουν συγκοινωνίες, επικοινωνία τόσο
µε το κέντρο όσο και µεταξύ τους. Αυτό συνεπάγεται ένα άλλο
δυσθεώρητο κόστος διότι θα πρέπει να επιδοτούνται οι ακτο-
πλοϊκές γραµµές και οι αεροπορικές επικοινωνίες των νήσων.
Ποια άλλη χώρα της Ευρώπης έχει αυτό το επαχθές βάρος στον
προϋπολογισµό της; Η Ελλάδα και µόνο. Άρα πρέπει να συνυ-
πολογίσουµε και αυτό το βάρος που είναι απαραίτητο για την
οµαλή διαβίωση των νησιωτών µας και των επισκεπτών κατά τους
θερινούς µήνες.

Το τρίτο βάρος το αντιµετωπίζουµε γιατί είµαστε ο προµαχώ-
νας, ο κυµατοθραύστης των µεταναστευτικών ρευµάτων που πα-
ρατηρούνται από την Ανατολή προς τη ∆ύση. Τι συνεπάγεται
αυτός ο ρόλος του αναχώµατος της λαθροµετανάστευσης; Συ-
νεπάγεται λιµενικές δυνάµεις, συνοριακούς φρουρούς, Αστυνο-
µία. ∆ηλαδή και άλλο δηµοσιονοµικό κόστος. Άρα παίζουµε το
ρόλο του κυµατοθραύστη της λαθροµετανάστευσης που ωφελεί
άλλες χώρες της ∆υτικής Ευρώπης, διότι αυτό το κύµα των λα-
θροµεταναστών µπορεί να χρησιµοποιεί ως δίαυλο µετακίνησής
του η χώρα µας προκειµένου να µετακινηθεί σε άλλες χώρες της
∆υτικής Ευρώπης οι οποίες ειρήσθω εν παρόδω δεν τους απο-
δέχονται. Τρίτο βάρος, λοιπόν, στις πλάτες του Έλληνα φορο-
λογούµενου.

Αυτοί οι λόγοι δεν είναι µεγάλοι λόγοι που συνιστούν µια δια-
φορετική αντιµετώπιση της χώρας µας από την Ευρωπαϊκή
Ένωση; Είναι αυταπόδεικτο ότι συνιστούν λόγους διαφορετικής
αντιµετώπισης. Παρ’ όλα αυτά έρχεται ο κ. Μπαρόζο τον οποίο
τιµήσαµε, έρχεται η Ευρωπαϊκή Επιτροπή και λένε µέχρι τα τέλη
του 2010 θα πρέπει να µειώσετε κάτω από το 3% το δηµοσιονο-
µικό σας έλλειµµα. Και εγώ τώρα, ο αφελής κάνω το εξής ερώ-
τηµα προς την Κυβέρνηση και περιµένω µια επίσηµη απάντηση.
∆ύο τινά συµβαίνουν. Ή η υπεύθυνη Κυβέρνηση, ο Πρωθυπουρ-
γός, οι Υπουργοί δεν έχουν ενηµερώσει για όλα όσα είπα την Ευ-
ρωπαϊκή Επιτροπή, δεν έχουν διεκδικήσει µε άλλα λόγια µια

διαφορετική ευνοϊκή µεταχείριση της χώρας µας ή τα έχετε πει,
τα έχετε θεµελιώσει αυτά τα επιχειρήµατα, τα έχετε εξηγήσει,
αλλά σας γράφουν κανονικά. Τότε γιατί απονέµετε τιµές βραβεία
και µετάλλια στον κ. Μπαρόζο; ‘Η η µια περίπτωση είναι ή η άλλη.
∆ιαλέξτε και πάρτε.

Και το λέω αυτό διότι εσείς ως Υφυπουργός γνωρίζετε πολύ
καλά ότι για να βγούµε από την κρίση θα πρέπει να ακολουθή-
σουµε –νοµίζω ότι αυτό είναι και η βούληση της Κυβέρνησης από
τα µέχρι τώρα βήµατα που κάνει- µία επεκτατική οικονοµική πο-
λιτική διότι αν «στεγνώσουµε» και άλλο τον κόσµο µέσω φορο-
λογιών τότε και θα αργήσουµε να βγούµε από την κρίση γιατί θα
«στεγνώσει» η αγορά, αλλά θα έχουµε και θύµατα όσον αφορά
την ίδια την κοινωνία. Θα καταστραφούν κυριολεκτικά ευαίσθη-
τες κοινωνικές οµάδες.

Άρα, λοιπόν, πώς θα µπορέσουµε να εφαρµόσουµε µια τέτοια
επεκτακτική οικονοµική πολιτική εάν δεν µας λύσει τα χέρια η
Eυρωπαϊκή Eπιτροπή και η Ευρωπαϊκή Ένωση. Και για να µας
λύσει τα χέρια –και εδώ είναι η ουσία του συλλογισµού µου,
κύριε Υφυπουργέ- θα πρέπει να εξηγήσουµε σε αυτούς τους αν-
θρώπους ότι η Ελλάδα είναι µια χώρα ειδικών αναγκών και υψη-
λότατων δηµοσιονοµικών βαρών.

Σε κάθε περίπτωση, λοιπόν, αυτό θα πρέπει να το κάνει η εκά-
στοτε υπεύθυνη Κυβέρνηση. ∆ιαφορετικά φέρτε εσείς όσα φο-
ρολογικά νοµοσχέδια θέλετε, µιλήστε για εξυγίανση του
φορολογικού συστήµατος, πάρτε ή µην παίρνετε µέτρα. Μόνο
τα βάρη αυτά που σας εξέθεσα δικαιολογούν το βασικό αίτηµα
που θα έπρεπε να προβάλουµε αυτή τη στιγµή σε επίπεδο Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης διεύρυνσης του χρονικού περιθωρίου προ-
κειµένου η Ελλάδα να µπορέσει να κατεβάσει το έλλειµµα στα
επίπεδα του 3%.

Βεβαίως, παρακολούθησα µε µεγάλη προσοχή την τοποθέ-
τησή σας ότι δεν κάνετε χαριστικές ρυθµίσεις. Ωραία. Τώρα, λοι-
πόν, θέλω, επειδή µε πιέζει και ο χρόνος, να σας κάνω την εξής
ερώτηση που αφορά συνάδελφό σας, κύριε Υφυπουργέ, να τα
ακούσουν και οι συνάδελφοι που είναι στην Αίθουσα, διότι λέτε
ότι δεν κάνετε χαριστικές ρυθµίσεις.

Μεγάλη Τρίτη, λοιπόν, ο κ. Λέγκας υπέγραψε µία απόφαση. Τι
έλεγε αυτή η απόφαση, κύριε Αδρακτά; Έλεγε ότι η Ελληνική Κυ-
βέρνηση εγγυάται σε επίπεδο 80% τις ληξιπρόθεσµες ή µη οφει-
λές δανείων –για την αναχρηµατοδότησή τους προφανώς- σε
βιοτεχνικές επιχειρήσεις, µεταλλουργικές, ξενοδοχειακές, κτη-
νοτροφικές κ.λπ. σε συγκεκριµένους νοµούς, στο βόρειο Αιγαίο,
στην Καρδίτσα και στην επαρχία Φαρσάλων του Νοµού Λαρίσης
και στο Νοµό Γρεβενών και στα Τρίκαλα περιοχή στην οποία ψη-
φίζεται ο κ. Λέγκας.

Και εγώ σας ρωτώ πάλι, τώρα εν τη αφελεία µου. Πείτε µου
σας παρακαλώ πολύ για ποιο λόγο επιχειρήσεις βιοτεχνικές της
περιοχής του Τυρνάβου για παράδειγµα έµειναν απ’ έξω; Για
ποιο λόγο κτηνοτροφικές επιχειρήσεις της Ελασσόνας έµειναν
απ’ έξω; Για ποιο λόγο έµεινε απ’ έξω ο υπόλοιπος Νοµός Λάρι-
σας; Εκτός και αν σας έχει πιάσει το σύνδροµο «ο σώζων εαυτόν
σωθήτω» διότι ξέρετε ότι στην επόµενη εκλογική αναµέτρηση θα
χαθούν πάρα πολλές έδρες για τη Νέα ∆ηµοκρατία και κυβερ-
νητικά στελέχη προσπαθούν µέσα από τέτοιες χαριστικές ρυθ-
µίσεις να διασώσουν την έδρα τους.

Εγώ, τώρα, περιµένω µια απάντηση από σας, κύριε Υφυ-
πουργέ, να µου δικαιολογήσετε το γεωγραφικό κριτήριο βάσει
του οποίου ελήφθη η απόφαση του αξιοτίµου Υφυπουργού κ.
Λέγκα.

Ευχαριστώ για την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Και εγώ σας ευχα-

ριστώ γιατί ήσασταν συνεπής στο χρόνο σας.
Τώρα, το λόγο έχει η Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κα Αθανασία Με-

ρεντίτη.
ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ: Κατ’ αρχήν, κύριε Υπουργέ, επειδή

σας παρακολούθησα, θέλω να κάνω ένα σχόλιο. ∆ώστε τα στοι-
χεία για τα έσοδα. Έχετε, αν δεν κάνω λάθος, τέσσερις µήνες να
τα δώσετε στη δηµοσιότητα. Και τούτο για να µπορούµε να συ-
ζητάµε τουλάχιστον επί των στοιχείων που δίνετε. Μετά θα πούµε
και άλλα πράγµατα.

Όταν η Νέα ∆ηµοκρατία ανέλαβε την ευθύνη διακυβέρνησης
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της χώρας υποστήριζε ότι µε τη φορολογική πολιτική που θα
εφάρµοζε θα πετύχαινε υψηλούς ρυθµούς ανάπτυξης, θα βελ-
τίωνε την ανταγωνιστικότητα της ελληνικής οικονοµίας, θα εί-
χαµε δικαιότερη κατανοµή των φορολογικών βαρών και κυρίως
–διορθώστε µε αν κάνω λάθος- παραπάνω από τρία εκατοµµύρια
Έλληνες θα απαλλάσσονταν συνεχώς από την υποχρέωση κα-
ταβολής φόρου εισοδήµατος.

Πέντε χρόνια µετά κύλησε πολύ νερό στο αυλάκι, όπως λέει ο
λαός µας, και ας δούµε ποια είναι η σηµερινή κατάσταση, ποια
είναι η κατάσταση στα συνολικά έσοδα του κράτους και ποια
είναι η κατάσταση στην κατανοµή των φορολογικών βαρών.

Ως προς το πρώτο, είναι κοινό µυστικό ότι η Κυβέρνηση δεν
θέλει να µαζέψει φόρους ή δεν µπορεί από εκείνους που πρέπει
και θα έπρεπε.

Για το λόγο αυτό, µε το που ήρθε στην εξουσία, το πρώτο που
έκανε ήταν να απαξιώσει και να ξεχαρβαλώσει τους ελεγκτικούς
µηχανισµούς µε την αιτιολογία ότι ήταν αµαρτωλοί και διαβλη-
τοί. Παράλληλα, επιδόθηκε αφειδώς σε πλείστα όσα φορολογικά
δωράκια σε εκείνους που φαίνεται ότι χρωστούσε χάρες, στο µε-
γάλο κεφάλαιο δηλαδή, στις µεγάλες επιχειρήσεις και στους καθ’
έξιν φοροφυγάδες.

Πάµε τώρα στο δεύτερο. Μπορεί να είναι αληθές ότι αυξήθηκε
ο αριθµός των πολιτών που πληρώνουν φόρο εισοδήµατος.
Αυτοί όµως είναι οι ίδιοι οι οποίοι πλήττονται περισσότερο από
τους έµµεσους φόρους που κατά συρροή και κατ’ εξακολούθηση
επιβάλλει, κύριε Υπουργέ, καθηµερινά η Κυβέρνησή σας. Ένας
χαµηλόµισθος των 700 ευρώ, ένας χαµηλοσυνταξιούχος σήµερα
καταβάλλει στο ελληνικό κράτος περισσότερα από 100 ευρώ τον
µήνα µέσω των παντός είδους έµµεσων φόρων που επιβάλλετε
συνεχώς.

Η Κυβέρνηση µέσω της οικονοµικής κρίσης που εξακολουθεί
να µας ταλαιπωρεί, έρχεται στη Βουλή για άλλη µια φορά, κατά
τη συνήθη πρακτική της, φέρνοντας ένα νοµοσχέδιο που είναι
ένα «ποτ πουρί», µε πλείστες όσες διατάξεις από φορολογικές
και τελωνειακές ρυθµίσεις µέχρι διοικητικά θέµατα και ρουσφέ-
τια, ένα πολυνοµοσχέδιο που έχει τα πάντα, από ενσωµάτωση
οδηγιών, φορολογικές ρυθµίσεις έως τελωνειακά ζητήµατα, δια-
τάξεις που αφορούν τη δηµιουργία νέων υπηρεσιών, ενώ ταυτό-
χρονα εισάγει πρωτοφανείς πρακτικές στον ελληνικό δηµόσιο
βίο, όπως η εκτός εξετάσεων εισαγωγή στο πανεπιστήµιο ενός
µέλους της οικογένειας του αδικοχαµένου Αλέξη Γρηγορόπου-
λου.

Ακόµη, νοµιµοποιείτε εξωσυµβατικές, δηλαδή µη νόµιµες προ-
µήθειες νοσοκοµείων όπως προβλέπει η σχετική τροπολογία.
Αλήθεια, θα µας πει ο Υπουργός -για να µάθει η Βουλή και ο ελ-
ληνικός λαός- ποιο είναι το ύψος των παράτυπων αυτών προµη-
θειών και ποια νοσοκοµεία προέβησαν σε αυτές, γιατί το Γενικό
Λογιστήριο, όπως βλέπουµε, είναι αδύνατον να µας ενηµερώσει.

Έχετε απ’ όλα σε αυτό το νοµοσχέδιο, από τη δηµιουργία ενός
αναπτυξιακού οργανισµού της Εκκλησίας, µέχρι τα κατασχεµένα
οχήµατα από τον Ο∆∆Υ.

Κατ’ αρχάς να πω δύο λόγια για την εκτός εξετάσεων εισα-
γωγή στα πανεπιστήµια. Είναι γεγονός ότι όλους µας συγκλόνισε
αυτή η ιστορία. Όµως περιµένουµε άλλα από την Κυβέρνηση.
Μάλλον δεν περιµένουµε, απαιτούµε να πάρετε µέτρα για να µην
ξαναδούµε τα παιδιά µας στον δρόµο, για να µην ξαναϋπάρξει -
εάν υπήρξε- αστυνοµική αυθαιρεσία, να µην ξαναθρηνήσουµε
αθώα θύµατα.

Περιµένουµε δράσεις που θα έδιναν ελπίδα και αισιοδοξία
στους νέους ανθρώπους, θα αποκαθιστούσαν την τρωθείσα
εµπιστοσύνη τους απέναντι στους θεσµούς, την πολιτική και
τους πολιτικούς και όχι αυτές τις τροπολογίες, γιατί µε αυτό δεν
λύνουµε τίποτε, δεν διορθώνουµε την απελπισία και δεν βάζουµε
τέρµα σ’ αυτά τα φαινόµενα που µας θλίβουν όλους.

Η αλήθεια είναι ότι η Κυβέρνησή σας για άλλη µια φορά αδιά-
φορη για την τραγική κατάληξη της οικονοµίας, απαθής απένα-
ντι στα τεράστια προβλήµατα των Ελλήνων πολιτών και της
παθογένειας των ελληνικών επιχειρήσεων, έρχεται σήµερα και
τολµάει να ζητάει την έγκρισή µας, τη συναίνεσή µας για να νο-
µιµοποιήσει αυτό το ετερόκλητο πακέτο από επιπόλαιες, τσαπα-
τσούλικες, αποσπασµατικές ρυθµίσεις που ελάχιστα θεραπεύουν

το τραγικό αδιέξοδο στο οποίο έχει οδηγηθεί η χώρα από τη φο-
ρολογική πολιτική της.

Είναι ένα νοµοθέτηµα το οποίο βρίθει χαριστικών ρυθµίσεων
σε τέτοιο βαθµό, ώστε να δίνει την εντύπωση και στον πιο καλό-
πιστο παρατηρητή ότι η ενσωµάτωση των οδηγιών είναι απλά το
όχηµα που σας βοηθάει για να ευνοήσετε συγκεκριµένες οµά-
δες πολιτών και συγκεκριµένα συµφέροντα, δηλαδή είναι ένα νο-
µοσχέδιο µνηµείο αυθαιρεσίας. Τόση ανευθυνότητα! ∆εν σας
απασχολεί τίποτε άλλο παρά να τακτοποιήσετε τους δικούς σας,
δεν σας απασχολεί η ζοφερή εικόνα των εσόδων του προϋπολο-
γισµού, όπως και η εκτίναξη του δηµοσίου χρέους;

Θέλω να κάνω µια παρατήρηση, κύριε Υπουργέ, γιατί παρα-
κολούθησα την οµιλία σας. Το ελληνικό δηµοσιονοµικό έλλειµµα
δεν ξεπέρασε το 3% το 2008 λόγω της κρίσης. Είναι λόγω του
2007, είναι δεύτερη χρονιά, γι’ αυτό και µπήκαµε σε επιτήρηση.

Όσον αφορά το κόστος δανεισµού –γιατί σας άκουσα και γι’
αυτό να επαίρεστε- το επιπλέον κόστος λόγω του υψηλού δα-
νεισµού -και το ξέρετε καλύτερα απ’ όλους εδώ µέσα- είναι πε-
ρίπου 1.600.000.000 ευρώ. Μπορούµε να αναλογιστούµε όλοι τι
θα µπορούσε να κάνει η Ελληνική Κυβέρνηση µ’ αυτά τα ποσά.

Η εκτεταµένη φοροδιαφυγή και πλήρης ασυδοσία των δαπα-
νών στο δηµόσιο τοµέα και στις δηµόσιες επιχειρήσεις και τους
οργανισµούς δεν σας προβληµατίζει και δεν σας αγγίζει η κρι-
τική των Βρυξελλών. Είναι δυνατόν να εξαγγέλλετε µε πολλές
τυµπανοκρουσίες περιστολή των δαπανών και να συστήνετε τη
Γενική ∆ιεύθυνση Μισθών, δηλαδή µια νέα υπηρεσία, µε τριακό-
σιες πενήντα θέσεις;

Έχετε καθόλου ιδέα, κύριε Υπουργέ, τι γίνεται έξω από εδώ;
Έχετε συνειδητοποιήσει τον «αργό θάνατο» της οικονοµίας µας;
Έχετε αναλογιστεί τη θέση του µικροµεσαίου επιχειρηµατία που
αδυνατεί πλέον να καλύψει τις υποχρεώσεις του; Γνωρίζετε ότι
καθηµερινά όλα και περισσότεροι Έλληνες κατρακυλούν στη
φτώχεια και είναι πλέον εντελώς ανήµποροι να αντιµετωπίσουν
έστω και στοιχειωδώς τις βασικές βιοτικές τους ανάγκες; ∆εν
ζείτε σε άλλη χώρα και δεν θα σας δώσω αυτή τη δικαιολογία.
∆εν αγνοείτε τη πραγµατικότητα. Τη γνωρίζετε. ∆εν σας αφορά
η τύχη του µικροµεσαίου, του συνταξιούχου, του άνεργου, του
φτωχού. Σας απασχολεί να κάνετε –και αυτό το κάνετε τέλεια,
σας το αναγνωρίζω- δωράκια στους δικούς σας, τους «παρά-
κλητους» της διακυβέρνησής σας.

Βρίσκεται η χώρα προ της δηµοσιονοµικής εκτροπής και αντί
να φέρετε ένα πλαίσιο ρυθµίσεων που θα αποδίδει τα του «Καί-
σαρος τω Καίσαρι και τα του Θεού τω Θεώ», δηλαδή να έρθετε
και να ζητήσετε τη ψήφο µας και να τη πάρετε για ένα αξιόπιστο,
δίκαιο και ολοκληρωµένο φορολογικό σύστηµα, έχετε απαίτηση
να συναινέσουµε σ’ αυτό το κατασκεύασµα. ∆εν µπορούµε να το
κάνουµε. Χρειαζόµαστε ανακατανοµή δαπανών προς όφελος
αναπτυξιακών δράσεων, περιστολή των δηµοσίων δαπανών, πά-
ταξη της φοροδιαφυγής µε ένα σταθερό δίκαιο και αναπτυξιακό
φορολογικό σύστηµα. Χρειάζονται µέτρα για την αύξηση της
ρευστότητας και µέτρα για τη στήριξη των ευάλωτων κοινωνικών
οµάδων. Η Κυβέρνησή σας όµως αγνοεί τις επιταγές των καιρών,
απαντά µ’ ένα νοµοθέτηµα που αυξάνει την αστάθεια του φορο-
λογικού συστήµατος, δηµιουργεί επιπλέον προβλήµατα, δίνει
προνόµια εκεί που θέλει και κλονίζει ακόµα περισσότερο την
ούτως ή άλλως εύθραυστη σχέση εµπιστοσύνης µεταξύ φορο-
λογικών αρχών και φορολογουµένων.

Για όλους αυτούς τους λόγους δεν µπορούµε να ψηφίσουµε
αυτό το νοµοθέτηµα, αλλά παράλληλα σας καλούµε να το κοι-
τάξετε. Να δείτε τι γίνεται ακριβώς έξω από εδώ και να νοµοθε-
τήσετε γι’ αυτούς που φωνάζουν καθηµερινά και ζητούν από
εσάς να τους σκεφθείτε, να τους νοιαστείτε και να είσαστε δίπλα
τους.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστούµε

πολύ.
Ο κ. Μαγκριώτης έχει το λόγο, για επτά λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Μιλώντας πριν λίγο ο κύριος Υφυπουργός είπε πως είµαστε

σε περίοδο κρίσης και οι καιροί απαιτούν συναίνεση.
Ασφαλώς, κύριε Υπουργέ, είµαστε σε περίοδο κρίσης και απαι-
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τείται συναίνεση. Μόνο που πρέπει να διευκρινιστεί ποιος προ-
κάλεσε την κρίση, ποια είναι τα χαρακτηριστικά της κρίσης και µε
ποια πολιτική και ποιο σχέδιο θα αντιµετωπιστεί. Κι αν συµφω-
νήσουµε και στα αίτια της κρίσης, στα παράγωγά της, αλλά και
στο σχέδιο για την αντιµετώπισή της, ασφαλώς και θα υπάρξει –
και πρέπει να υπάρξει- απόλυτη συναίνεση.

Την κρίση όµως στην οικονοµία πρωτίστως τη δηµιούργησε η
πολιτική σας τα προηγούµενα χρόνια. Η οικονοµία είχε υψηλά
κεκτηµένα το 2003 και το 2004. Αυτά τα κεκτηµένα, κυρίως η
συµµετοχή µας στην ευρωζώνη και οι υψηλοί ρυθµοί ανάπτυξης,
που αδρανειακά κρατήθηκαν για κάποια χρόνια, είναι που περι-
σώζουν σήµερα στοιχειωδώς την οικονοµία της χώρας. Η οικο-
νοµία ασφαλώς είχε και ελλείµµατα. Ελλείµµατα περιφερειακής
ανάπτυξης και ελλείµµατα κοινωνικής συνοχής, όπως και ελ-
λείµµατα στη διαχείριση των δηµόσιων πόρων κι αυτά το ΠΑΣΟΚ
ποτέ δεν τα έκρυψε. Ήταν οι προγραµµατικές του δεσµεύσεις
από το 2004 µε απόλυτη προτεραιότητα, όπως και οι δικές σας.
Ο λαός τίµησε εσάς, αλλά εσείς δεν τιµήσατε τις δεσµεύσεις και
τις υποσχέσεις.

Τα ελλείµµατα περιφερειακής ανάπτυξης, τα ελλείµµατα κοι-
νωνικής συνοχής από µεγάλα έγιναν εκρηκτικά στη πενταετία
σας και φυσικά η φοροδιαφυγή, η φοροκλοπή και η εισφορο-
διαφυγή και η διαφθορά κορυφώθηκε, από µεγάλη έγινε εκρη-
κτική. Και αυτό το λένε οι ίδιοι οι αριθµοί και η πραγµατικότητα,
το λένε όλοι οι διεθνείς οργανισµοί, αυτούς που επικαλούσασταν
όταν ήσασταν αντιπολίτευση για να κατακεραυνώνετε τις κυ-
βερνήσεις του ΠΑΣΟΚ. Σήµερα τις αγνοείτε. Σήµερα λέτε ότι
ασκούν πολιτική σκοπιµοτήτων. Αυτή είναι η ζοφερή πραγµατι-
κότητα.

Λέµε ότι δηµιουργήσατε πρωτίστως εσείς την κρίση µε δύο
συγκεκριµένες επιλογές, που είναι προεκτάσεις των ιδεολογη-
µάτων σας, των ιδεολογικών σας πιστεύω, της νεοφιλελεύθερης
ιδεολογίας σας.

Είσαστε αρνητικοί απέναντι στις δηµόσιες πολιτικές, γι’ αυτό
ακριβώς και περικόψατε, αθροιστικά από το 2004 µέχρι σήµερα,
το 2009, το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων και αυτό συµπα-
ρέσυρε σε επιβράδυνση απορρόφησης των κοινοτικών πόρων
του Γ’ Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης και σε µεγάλη καθυστέρηση
του ∆’ Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης. Αθροιστικά µέχρι σήµερα,
πάνω από 15.000.000.000 ευρώ έχουν υπεξαιρεθεί από την ανά-
πτυξη της χώρας και από την οικονοµία. Αυτό δηµιούργησε το
µεγάλο αναπτυξιακό ρήγµα στην οικονοµία της χώρας, ρήγµα
που είναι εκρηκτικό στην περιφέρεια, γιατί αυτοί οι πόροι πρωτί-
στως θα επενδύονταν στην περιφέρεια.

Αυτή είναι η άποψή σας και αντίληψή σας. Σεβαστή µέχρις
εδώ. Είχατε κάνει ένα σχέδιο επί χάρτου, ότι αυτήν την υπεξαί-
ρεση των δηµόσιων πόρων θα την καλύπτατε µε τις έξι µεγάλες
συµβάσεις παραχώρησης. Αθροιστικά 8,5 δισεκατοµµύρια ευρώ,
εκ των οποίων έξι είναι ιδιωτικοί πόροι, οι Σ∆ΙΤ. Είχατε ετοιµάσει
προγράµµατα ύψους 7.000.000.000 ευρώ και συνεχίζετε να τα
διαφηµίζετε και κανένα δεν έχει ξεκινήσει. Και φυσικά, µειώνο-
ντας δραστικά και σε µικρό χρονικό διάστηµα τη φορολογία των
επιχειρήσεων και κυρίως, των µεγάλων επιχειρήσεων, των οµί-
λων, όπου οι κύριοι µέτοχοι, οι βασικοί είναι ξένοι θεσµικοί επεν-
δυτές, απώλεσε το δηµόσιο -αθροιστικά και πάλι, από τα δικά
σας γραπτά και από τους προϋπολογισµούς φαίνεται αυτό και
την εισηγητική έκθεση του αντίστοιχου νοµοσχεδίου- περίπου 6
µε 7.000.000.000 ευρώ, πιστεύοντας πως οι µεγάλοι αυτοί όµι-
λοι αυτά τα υπερκέρδη θα τα επανεπενδύσουν.

∆ιαψευστήκατε σε όλα. Γι’ αυτό, λοιπόν, η νεοφιλελεύθερη
άσκηση επί χάρτου δεν απέδωσε. Οι σίγουροι δηµόσιοι πόροι
που, αν επενδύονταν, θα δηµιουργούσαν πολλούς αναπτυξια-
κούς κύκλους και ειδικά στην περιφέρεια, θέσεις απασχόλησης,
εισοδήµατα και για το κράτος και για τους πολίτες, υπεξαιρέθη-
καν. Οι θρυλούµενοι ιδιωτικοί πόροι δεν επενδύθηκαν. Οι µεγά-
λοι όµιλοι κυρίως τα κέρδη τους τα ενθυλάκωσαν είτε
µεταφέροντάς τα στο εξωτερικό στις µητρικές εταιρείες είτε στο
εσωτερικό. Πέστε µας τις επενδύσεις των υπερκερδών των τρα-
πεζικών οµίλων της χώρας και των ξένων που δραστηριοποιού-
νται στη χώρα µας αυτά τα χρόνια. Πέστε µας τις επενδύσεις των
άλλων µεγάλων οµίλων στη χώρα µας µε τα υπερκέρδη που απο-

κόµισαν από τη φορολογική σας πολιτική. Αυτά τα έσοδα δεν
υπάρχουν στον κρατικό προϋπολογισµό για να στηρίξουν την
αναπτυξιακή και κοινωνική πολιτική. Είναι κέρδη που τα έχουν
ενθυλακώσει πρόσθετα οι µεγάλοι οικονοµικοί όµιλοι που δρα-
στηριοποιούνται στη χώρα µας, εγχώριοι, ξένοι ή µικτοί.

Αυτό είναι το απότοκο και η προέκταση της νεοφιλελεύθερης
πολιτικής σας και η ριζική διαφορά µε τη δική µας πολιτική. Να
προσθέσω σ’ αυτό και τη δραστική µείωση της αγοραστικής δύ-
ναµης της µεγάλης πλειοψηφίας των πολιτών ως αποτέλεσµα
της φορολογικής και εισοδηµατικής πολιτικής, αλλά και της ανε-
ξέλεγκτης κερδοσκοπίας, ακόµη και σήµερα, σε συνθήκες απο-
πληθωρισµού, λόγω της κατακόρυφης πτώσης της ζήτησης.
Καταδεικνύεται γιατί η οικονοµία µας και η κοινωνία υποδέχεται
τη διεθνή οικονοµική κρίση αποδυναµωµένη, αποδυναµωµένη
αναπτυξιακά, αποδυναµωµένη κοινωνικά.

Και τώρα βρισκόµαστε µπροστά στη µεγάλη δοκιµασία. ∆ιότι
µέχρι τώρα ουσιαστικά η πίεση που δεχτήκαµε ήταν η πίεση στη
ρευστότητα του χρηµατοπιστωτικού συστήµατος τους προη-
γούµενους µήνες, που τώρα, βέβαια, έχει εκλείψει αυτή η πίεση.

Σε αυτή, λοιπόν, την πραγµατικότητα θα προστεθούν οι οδυ-
νηρές συνέπειες στον τουρισµό της χώρας, στα κρατικά έσοδα,
στην απασχόληση και στα εισοδήµατα και σε µια σειρά επιχει-
ρήσεις που κινούνται γύρω από αυτές τις δραστηριότητες. ∆ιότι
ο τουρισµός είναι η µόνη εξωστρεφής οικονοµική δραστηριότητα
της χώρας. Οι εξαγωγές, όπως ξέρετε, ήταν στο 10% του ΑΕΠ το
2004. Στο 7,2% έπεσαν, λόγω της µείωσης της ανταγωνιστικό-
τητας της οικονοµίας, αποτέλεσµα της πολιτικής σας τα τελευ-
ταία χρόνια.

Συνεπώς οι επιπτώσεις της διεθνούς κρίσης είναι µπροστά µας
και το φθινόπωρο θα είναι «µαύρο». Γι’ αυτό, λοιπόν, ζητήσατε να
µετατεθούν τα νέα πρόσθετα φορολογικά µέτρα εις βάρος της
οικονοµίας των µικροµεσαίων επιχειρήσεων, εις βάρος του κοι-
νωνικού συνόλου µετά τις Ευρωεκλογές, ενώ η Ιρλανδία τα πλη-
ρώνει τώρα. ∆ιότι θέλετε, όπως κάνατε το 2007, να κρύψετε τον
επερχόµενο προϋπολογισµό -τότε του ’08- και να πάτε τη χώρα
σε πρόωρες, βίαιες εκλογές ουσιαστικά, το καλοκαίρι, χωρίς διά-
λογο και απολογισµό. Το ίδιο θέλετε και τώρα µπροστά στις Ευ-
ρωεκλογές και πολύ πιθανά και σε εθνικές εκλογές, µετά τη
φαρσοκωµωδία που ζήσαµε χθες το βράδυ εδώ, στη συζήτηση
στη Βουλή για την πρόταση για την παραποµπή στο ∆ικαστικό
Συµβούλιο της υπόθεσης του πρώην Υπουργού, του κ. Παυλίδη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, πολύ γρήγορα, λέγοντας σχετικό µε
τούτο το νοµοθέτηµα -και θα αναφερθώ στα υπόλοιπα άρθρα
στη συζήτηση των επόµενων ηµερών και στα υπόλοιπα θέµατα-
µια µόνο φράση, για την ιστορία των νοσοκοµείων.

Σήµερα φέρνετε µια ρύθµιση που για πρώτη φορά έρχεται στο
Ελληνικό Κοινοβούλιο µεταπολιτευτικά. Νοµιµοποιείτε κάθε πα-
ράνοµο και παράτυπο των εξωσυµβατικών συµβάσεων και αγο-
ρών και προµηθειών των νοσοκοµείων που είχατε τα τελευταία
πέντε χρόνια.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Πρώτη φορά ήρθε αυτό, κύριε συ-
νάδελφε;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ: Αυτό για πρώτη φορά. ∆εν έρχεται
η ρύθµιση. Είναι άλλο η ρύθµιση των χρεών. Το βήµα που κάνετε
σήµερα είναι η νοµιµοποίηση των συµβάσεων που κατά παρέκ-
κλιση των νόµων υπέγραψαν τα στελέχη σας στα κρατικά νοσο-
κοµεία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ολοκληρώστε,
κύριε συνάδελφε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ: Και στη συνέχεια θα προχωρήσετε
στη ρύθµιση και εκεί πράγµατι περιµένουµε µε µεγάλη ανυπο-
µονησία, πώς θα λύσετε ταµειακά το πρόβληµα των
6.000.000.000 ευρώ των εκρηκτικών χρεών των νοσοκοµείων,
αλλά και ακόµη περισσότερο µε περιέργεια και αγωνία, πώς λο-
γιστικά θα εγγράψετε αυτό το έλλειµµα.

Σας θυµίζω –και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε- ότι το 2005, τα
3.000.000.000 περίπου της προηγούµενης τριετίας των χρεών
των νοσοκοµείων επί ΠΑΣΟΚ τα απλώσατε λογιστικά στα προη-
γούµενα χρόνια που ήταν το ΠΑΣΟΚ και ανεβάσατε το έλλειµµα.
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Τώρα τα προηγούµενα είναι δικά σας, τα επόµενα συνταγµατικά
ήταν δικά σας. Είµαι βέβαιος πως το µεγάλο δίληµµα είναι αυτό.

Το έλλειµµα, λοιπόν, δεν είναι 5%, κύριοι Υπουργοί και κύριοι
της κοινοβουλευτικής Πλειοψηφίας της Νέας ∆ηµοκρατίας. Είναι
εκρηκτικό και το ξέρετε. Το ξέρουν στην Comission και κυρίως το
ξέρουν οι διεθνείς πιστωτές της χώρας, γι’ αυτό και πληρώνουµε
πανάκριβα τα κρατικά οµόλογα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ο κ. Παναγιώτης

Σγουρίδης έχει το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Σήµερα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητάµε ένα από τα

πολλά αποσπασµατικά φορολογικά νοµοσχέδια που έχει κατε-
βάσει η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Άκουσα τον κύριο Υπουργό στην τοποθέτησή του να οµιλεί για
µεταρρυθµίσεις και επιτεύγµατα τα οποία θωράκισαν την οικο-
νοµία µας. Όµως, εγώ βλέπω ότι είµαστε «πρωταθλητές» ως
χώρα στην Ευρωζώνη στο δηµόσιο χρέος, µας υπολογίζουν ότι
θα φτάσουµε στο 105% µε 106% του Εθνικού µας Ακαθάριστου
Προϊόντος -τόσο λένε για το 2010- είµαστε «πρωταθλητές» στα
ελλείµµατα, είµαστε «πρωταθλητές» στο δανεισµό.

Και άκουσα τον Υπουργό να λέει: «Κινδυνολογούσατε ότι η
χώρα δεν πρόκειται να βρει χρήµατα να δανειστεί». Φυσικά, αν
πας στον τοκογλύφο και στον επίσηµο τοκογλύφο µε υψηλό
τόκο, βρίσκεις χρήµατα. Αλλά δεν είναι επίτευγµα, όταν εµείς δα-
νειζόµαστε µε spread τουλάχιστον είκοσι τρεις µονάδες πάνω
απ’ αυτό το οποίο δανείζεται η Γερµανία.

Και όµως, κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, ξεκινήσατε µε τους
πιο καλύτερους οιωνούς. Αναλάβατε το 2004, όταν η χώρα ήταν
έτοιµη να έχει τους Ολυµπιακούς Αγώνες, διαχειριστήκατε τη µε-
ταολυµπιακή Ελλάδα, η Ελλάδα ήταν στο προσκήνιο. Αφ’ ετέ-
ρου, είχατε ένα ΠΑΣΟΚ, κακώς µεν, αλλά απαξιωµένο δε αν
θέλετε, στη συνείδηση του λαού.

∆υστυχώς, όµως, αντί να αξιοποιήσετε αυτό το πλεονέκτηµά
σας, το αντιπολιτευτικό σας µένος σας οδήγησε, ώστε να φτά-
σετε τη χώρα στην οικονοµική κατάρρευση. Ακόµα και σήµερα
συνεχίζετε το τροπάριο ότι για όλα φταίει το ΠΑΣΟΚ. Κινδυνεύ-
ετε να γίνετε γραφικοί. ∆εν µπορεί για όλα να φταίει το ΠΑΣΟΚ.
Πέντε χρόνια κυβερνάτε.

Με την απογραφή κατορθώσατε να µεταφέρετε έλλειµµα στις
προηγούµενες χρήσεις, στις χρήσεις του ΠΑΣΟΚ, γύρω στο 7%.
Ξεκινήσατε, λοιπόν, λευκές περιστερές, tabula rasa. Σας εδόθη
παράταση στο Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης για να µη χαθούν
χρήµατα µε τα έργα-γέφυρες και εντάξατε µέσα στο Γ’ Κοινο-
τικό Πλαίσιο Στήριξης έργα που είχε εκτελέσει το ΠΑΣΟΚ µε το
Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων ως έργα του Γ’ Κοινοτικού
Πλαισίου Στήριξης, που δεν ήταν επιδοτούµενα και πήρατε την
επιδότηση. Σας εδόθη το δικαίωµα να εκτελέσετε έργα από το
ΕΣΠΑ, µε καθαρά ευρωπαϊκή χρηµατοδότηση, λόγω της κρίσης
και εσείς δεν αξιοποιείτε το πλεονέκτηµα αυτό, γιατί το ΕΣΠΑ κα-
θυστερεί.

Ύστερα λέτε ότι φταίει η διεθνής οικονοµική κρίση. ∆εν φταίει
η διεθνής οικονοµική κρίση. Φταίτε εσείς µε την πολιτική την
οποία ακολουθείτε. Σήµερα, η χώρα δανείστηκε περισσότερα
χρήµατα απ’ όσα δανείστηκε στους Ολυµπιακούς Αγώνες! ∆εν
είναι κακό να δανείζεσαι σε περίοδο κρίσης γιατί το κράτος πρέ-
πει να αναλάβει όλη την ευθύνη και µετά το τέλος της κρίσης να
επιµερίσει το λογαριασµό, διότι αν µέσα στην κρίση η χώρα γε-
µίσει κοινωνικά και επιχειρηµατικά «πτώµατα» δεν έχει νόηµα.
Σωστά δανείζεστε, αλλά δανείζεστε ακριβά γιατί καταντήσατε τη
χώρα αναξιόπιστη. Και δανείζεστε τοκογλυφικά. Γι’ αυτό βρί-
σκετε λεφτά.

Όλα αυτά γίνονται γιατί δεν έχετε ένα σχέδιο. ∆εν υπάρχει ένα
συγκεκριµένο σχέδιο πάνω στο οποίο να βαδίσετε και αποδει-
κνύεται και µ’ αυτό το νοµοσχέδιο. Οι διατάξεις είναι «πλίνθοι τε
και κέραµοι ατάκτως ερριµµένα». Θετικές διατάξεις µε ρουσφέ-
τια µαζί. Συνεχίζετε το τεκµαρτό στα ταξί, τα λεωφορεία και στα
δηµοσίας χρήσης αυτοκίνητα, γιατί θεωρείτε ότι είναι µία τάξη
που σας πάει. Θεωρείτε ότι το κάθε ταξί, όταν θα ευνοηθεί, θα
µπορεί να είναι ένα µικρό κινούµενο «εκλογικό κέντρο» για σας.

Προχωράτε στον πυρήνα του νοµοσχεδίου µε το θέµα της µεί-

ωσης του τέλους ταξινόµησης. Αυτό το εφαρµόζετε ανορθόδοξα
νοµοθετικά, διότι εσείς λέτε ότι αυτό το µέτρο θα ισχύσει από
την ηµέρα κατάθεσης του νοµοσχεδίου και το µέτρο ίσχυσε πριν
από τις γιορτές, πριν το ψηφίσουµε εµείς µέσα στη Βουλή, ενώ
κανονικά θα έπρεπε να προχωρήσετε σε πράξη νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου και να έρθει εκ των υστέρων να κυρώσει την πράξη
νοµοθετικού περιεχοµένου το Κοινοβούλιο.

Ανεξάρτητα απ’ αυτό, το νοµοτεχνικό µέρος, έρχοµαι στο θέµα
της ουσίας. Είναι ταξική η ρύθµιση. Ποια αµάξια πουλήθηκαν;
Πουλήθηκαν τα αµάξια του µεγάλου κυβισµού. Άδειασαν η πα-
ραλιακή και η Κηφισίας από τα τζιπ, τα Land Rover και όλα αυτά
τα σχετικά. Αντίθετα, µικρά αµάξια δεν πουλήθηκαν, γιατί η έκ-
πτωση που κάνατε στο τέλος ταξινόµησης είναι τέτοια που όταν
πήγαινε κάποιος να αγοράσει ένα αµάξι µικρού κυβισµού, ενώ
πίστευε ότι θα µπορούσε να κάνει και επιστροφή του παλαιού,
όταν δεν την έκανε, δεν το αγόραζε. Άρα, άδειασαν τα ράφια των
µεγάλων επιχειρήσεων από τα µεγάλου κυβισµού αυτοκίνητα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Παράλληλα, εκείνο το οποίο κινήσατε µ’ αυτήν τη διαδικασία
είναι να κινηθεί η διαφήµιση. ∆ώσατε χρήµατα στα Μέσα Μαζι-
κής Ενηµέρωσης για τη διαφήµιση του αυτοκινήτου. Αυτοί οι δύο
κέρδισαν, δηλαδή τα µεγάλου κυβισµού αυτοκίνητα και οι δια-
φήµιση η οποία έγινε στα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης εν όψει
των εορτών, για να µπορούν να έχουν καλύτερη στάση απέναντί
σας.

Προχωράτε στην περαίωση και παρατείνετε τη χαριστική διά-
ταξη η οποία είναι σκανδαλώδης για τα Μέσα Μαζικής Ενηµέ-
ρωσης, ώστε να µπορούν να αξιοποιούν ένα αφορολόγητο
ποσοστό για να µπορούν χωρίς παραστατικά να το δίνουν όπου
θέλουν.

Είναι απαράδεκτη αυτή η διάταξη. Κακώς την είχαµε και εµείς.
Κακώς τη συνεχίσαµε. ∆εν µπορεί να συνεχίζεται.

Έρχοµαι στο «καπάκι» αυτού του νοµοσχεδίου µε την τροπο-
λογία την οποία ενσωµατώσατε ως άρθρο, προκειµένου να νοµι-
µοποιήσετε τα χρέη των νοσοκοµείων χωρίς να φέρετε κανένα
παραστατικό στη Βουλή.

Αυτή η νοµιµοποίηση σηµαίνει 6.200.000.000 ευρώ! Πού πήγαν
αυτά τα λεφτά; Ποιος τα έχει πάρει τα λεφτά; Είναι νόµιµα; Πώς
τα νοµιµοποιούµε για να έρθετε εκ των υστέρων να τα ρυθµίσετε;
Σε ποιους «κλείνετε» το µάτι;

Θεωρώ ότι αυτή η διάταξη είναι σκανδαλώδης. Θα επανέλθω,
όµως, σ’ αυτήν στη συζήτηση επί των άρθρων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα κλείσω λέγοντας –για να µην καταχραστώ το χρόνο- ότι
εγκαταστήσατε ένα φορολογικό σύστηµα άδικο, περιπτωσιολο-
γικό, ταξικό. Εµείς, όταν µε την ψήφο του ελληνικού λαού έρ-
θουµε στην Κυβέρνηση, θα το καταργήσουµε και θα
προχωρήσουµε σε διατάξεις που να είναι δίκαιες και αναλογικές.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστώ και

εγώ, κύριε Σγουρίδη.
Η Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο Ηράκλειο κ. Μαρία Σκραφνάκη

έχει το λόγο για επτά λεπτά.
Ορίστε, κυρία συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ: Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, είναι πλέον πάγια τακτική της Κυβέρνησης να φέρνει
στη Βουλή πολυνοµοσχέδια που περιλαµβάνουν πληθώρα δια-
τάξεων µ’ έναν τρόπο πρόχειρο και αποσπασµατικό.

Στο παρόν σχέδιο νόµου περιλαµβάνονται µια σειρά φορολο-
γικών ρυθµίσεων, ενσωµάτωση οδηγιών στο εθνικό δίκαιο µέχρι
και νοµιµοποίηση εξωσυµβατικών προµηθειών των νοσοκοµείων.
Τέτοιου είδους πολυνοµοσχέδια υποβαθµίζουν το νοµοθετικό
έργο της Βουλής, κύριε Υπουργέ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα η ελληνική οικονοµία
περνάει µια πρωτοφανή κρίση, η οποία προσπαθείτε να µας πεί-
σετε ότι είναι αποτέλεσµα µόνο της διεθνούς συγκυρίας. Η αλή-
θεια είναι ότι η δική σας αναποτελεσµατική και αδιέξοδη πολιτική
ευθύνεται κυρίως για τη σηµερινή τραγική κατάσταση της ελλη-
νικής οικονοµίας, η οποία επιβαρύνεται βεβαίως και από τη διε-
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θνή κρίση.
Κύριε Υπουργέ, καταφέρατε µέσα σε πέντε χρόνια να βάλετε

τη χώρα σε επιτήρηση. Καταφέρατε να αυξήσετε το δηµόσιο
χρέος κατά 80.000.000.000 ευρώ. Είστε η µόνη Κυβέρνηση στην
Ευρώπη που έχει αναθεωρήσει το στόχο των ελλειµµάτων τέσ-
σερις φορές τους τέσσερις τελευταίους µήνες. Είστε η µόνη Κυ-
βέρνηση στην Ευρώπη που δεν διαθέτει σχέδιο για την κρίση.
Είστε η µόνη Κυβέρνηση που συστηµατικά παραπλανά τον ελ-
ληνικό λαό περί δήθεν οχυρωµένης οικονοµίας έναντι της κρί-
σης.

Ο ελληνικός λαός που βιώνει στην καθηµερινότητά του τα
αδιέξοδα της οικονοµικής σας πολιτικής, δεν παραπλανάται,
όπως δεν παραπλανήθηκε η Ευρωπαϊκή Ένωση η οποία πιστο-
ποίησε µε τον πλέον σαφή και κατηγορηµατικό τρόπο την παρα-
πλανητική εικόνα που επί µήνες καλλιεργείτε. Τα στοιχεία είναι
αδιάσειστοι µάρτυρες.

Το δηµοσιονοµικό έλλειµµα της Ελλάδας θα αυξηθεί στο 5,1%
το 2009, από 5% που ήταν το 2008, ενώ δυσοίωνες είναι οι προ-
βλέψεις για εκτόξευση του ελλείµµατος στο 5,7% το 2010. Εντυ-
πωσιακό άλµα, επίσης, προβλέπεται να σηµειώσει το δηµόσιο
χρέος της χώρας µας το 2009 που θα διαµορφωθεί στο 103,4%
του ΑΕΠ και στο 105% του ΑΕΠ το 2010, από 97,6% που ήταν το
2008.

Η ανάπτυξη έχει πιάσει «πάτο», καθώς η Κοµισιόν βλέπε µη-
δενικό ρυθµό ανάπτυξης για τη χώρα το 2010.

Οδηγήσατε τον τόπο δεκαέξι χρόνια πίσω επί κυβερνήσεων
Μητσοτάκη, αφού για το 2009 προβλέπεται ότι η οικονοµία της
Ελλάδας θα συρρικνωθεί στο -0,9% για πρώτη φορά από το
1993.

Αντί η Κυβέρνηση να επιδιώξει στην πράξη τη διαµόρφωση συ-
ναινέσεων, όπως κατ’ επανάληψη έχει προτείνει το ΠΑΣΟΚ, για
τη διαµόρφωση ενός ολοκληρωµένου και συγκροτηµένου εθνι-
κού σχεδίου εξόδου από την κρίση που να αφορά το σύνολο των
παραγωγικών τάξεων, περιορίζεται σε αποσπασµατικά µέτρα.

Και σ’ αυτό το σχέδιο νόµου προβαίνετε σε χαριστικές και άδι-
κες φορολογικές ψευτοδιευθετήσεις, τις οποίες βεβαίως και κα-
ταψηφίζουµε. Θα αναφερθώ ενδεικτικά σε ορισµένα σηµεία του
σχεδίου νόµου που αποδεικνύουν του λόγου το αληθές.

Μειώνετε το τέλος ταξινόµησης κατά 50% µέχρι τις 7 Αυγού-
στου 2009 σε όλα τα αυτοκίνητα και τις µοτοσυκλέτες ανεξαρ-
τήτως κυβισµού ευνοώντας τους αγοραστές υπερπολυτελών
αυτοκινήτων και πλήττοντας από την άλλη την αγορά των µετα-
χειρισµένων αυτοκινήτων.

Επίσης, καταργείτε το τέλος µεταβίβασης αυτοκινήτων και µο-
τοσικλετών, καθώς και το τέλος αδείας αυτοκινήτων και µοτοσι-
κλετών µέχρι τις 7 Αυγούστου 2009.

Αυτά, κύριε Υπουργέ, είναι έσοδα των Νοµαρχιακών Αυτοδι-
οικήσεων που καταργούνται µε τρόπο πρόχειρο και αιφνιδια-
στικό, χωρίς να έχει προηγηθεί κανένας διάλογος µε την ΕΝΑΕ
και χωρίς να υπάρχει καµµιά ρητή τουλάχιστον δέσµευση εκ µέ-
ρους σας για το πώς θα αντικατασταθούν αυτά τα έσοδα για τις
Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις. Είναι µια νέα αφαίµαξη των οικο-
νοµιών των Νοµαρχιών της χώρας.

Τα τέλη που καταργείτε, χωρίς να προνοείτε την αντικατά-
στασή τους είναι από τα ελάχιστα έσοδα που έχει η Νοµαρχιακή
Αυτοδιοίκηση για τη δηµιουργία υποδοµών.

Τρίτο σηµείο του νοµοσχεδίου. ∆ίνετε νέα παράταση στη ρύθ-
µιση εκκρεµών φορολογικών υποθέσεων και ληξιπρόθεσµων
οφειλών. Πού θα πάει το θέµα αυτό, κύριε Υπουργέ; Ως πότε θα
επιβραβεύουµε το φοροφυγά; Θα λειτουργήσουν, επιτέλους, οι
ελεγκτικοί µηχανισµοί τους οποίους επί πέντε χρόνια απαξιώνετε
συστηµατικά;

Τέταρτο σηµείο. Μειώνετε µέχρι τις 31-12-2010 από το 3% στο
1% το συντελεστή παρακράτησης φόρου για τις κατασκευαστι-
κές εταιρείες. Πρόκειται για χαριστική και αποσπασµατική ρύθ-
µιση. Αυτό που έπρεπε να κάνετε είναι να αυξήσετε τις δηµόσιες
επενδύσεις, για να γίνονται έργα και επίσης, να ανοίξετε το ΕΣΠΑ
το οποίο έχει καθυστερήσει τόσα χρόνια, προκειµένου να δου-
λέψουν οι επιχειρήσεις και να δηµιουργηθούν νέες θέσεις εργα-
σίας.

Όσον αφορά τη ρύθµιση για το Ενιαίο Τέλος Ακινήτων, πράγ-

µατι το διορθώνετε επί το δικαιότερο, µετά την έντονη κριτική
του ΠΑΣΟΚ και την κατακραυγή όλου του κόσµου.

Κύριε Υπουργέ, εµείς δεσµευόµαστε ότι θα καταργήσουµε
αυτό το φόρο και θα επαναφέρουµε το φόρο µεγάλης ακίνητης
περιουσίας, διότι αυτό είναι το δίκαιο.

Όσον αφορά την απαράδεκτη διάταξη που νοµιµοποιεί τις
εξωσυµβατικές προµήθειες των νοσοκοµείων, θα πρέπει να µας
πείτε ποια είναι αυτά τα νοσοκοµεία, για ποια ποσά µιλάµε και
για ποιες προµήθειες.

Κύριε Υπουργέ, σας έχει ξεφύγει τελείως ο έλεγχος στα νο-
σοκοµεία. ∆εν υπάρχει το απαιτούµενο νοσηλευτικό προσωπικό.
Υπάρχει έλλειψη γιατρών. ∆εν υπάρχουν βασικά αναλώσιµα
υλικά. Πολλά νοσοκοµεία χρειάζεται να αντικαταστήσουν τον
εξοπλισµό τους. Και για όλα αυτά τα σοβαρά θέµατα της υγείας
δεν ασχολείται κανείς, κύριε Υπουργέ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ΠΑΣΟΚ µέσω του Προέδρου
του έχει κάνει συγκεκριµένες προτάσεις τόνωσης της ελληνικής
οικονοµίας και στήριξης των κοινωνικών οµάδων που έχουν µε-
γαλύτερη ανάγκη αυτή τη δύσκολη περίοδο που διανύουµε.
Αυτές τις προτάσεις την επόµενη των εκλογών ως Κυβέρνηση
θα τις κάνουµε πράξη.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Και εγώ σας ευχα-

ριστώ.
Ο κ. Αδρακτάς έχει το λόγο για να πρωτολογήσει.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Γιατί έχουµε εξαιρέσεις, κύριε Πρόε-

δρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Σας είπα ότι η

γνώση του Κανονισµού δεν είναι κακό πράγµα. Έχετε πρωτολο-
γήσει και ο κ. Αδρακτάς δεν έχει µιλήσει καθόλου. Τι εννοείτε
εξαίρεση τώρα; Να µη µιλήσει καθόλου;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Όχι, δεν είχε ζητήσει το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Τον ζήτησε τώρα

και τον δικαιούται προ υµών, διότι δεν έχει µιλήσει καθόλου. Έτσι
απλά. Μη µιλάτε, λοιπόν, περί εξαιρέσεων.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Είµαι και εγώ Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Είστε, αλλά έχετε
πρωτολογήσει.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Όταν ζήτησε το λόγο…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Έχετε πρωτολο-

γήσει. Το καταλαβαίνετε; ∆εν µπορείτε να δευτερολογήσετε
προτού πρωτολογήσουν οι λοιποί Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσω-
ποι.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Είπατε προηγουµένως ότι όταν τελει-
ώσουν οι οµιλίες των Βουλευτών µπορώ να πάρω το λόγο όποτε
θέλω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Παρακαλώ, κύριε
Γκατζή, διαβάστε τον Κανονισµό της Βουλής και συνεχίζουµε
τώρα. Όταν διαβάσετε τον Κανονισµό, ελάτε να τα πούµε.

Ορίστε, κύριε Αδρακτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πα-

ρακολουθώ µε πολλή υποµονή τη συζήτηση αυτού του νοµο-
σχεδίου από την πρώτη στιγµή που άρχισε η συζήτηση στην
Ολοµέλεια. Άκουσα µε πολλή προσοχή τους εισηγητές, τους οµι-
λητές. Πρέπει να πω, βέβαια, ότι λίγοι ενεγράφησαν, παρ’ όλο
το θόρυβο που ακούστηκε. Και µιλώ για την Αντιπολίτευση που
τόσο κατέκρινε και τόσο κατήγγειλε αυτό το νοµοσχέδιο. ∆εν
βρήκε µία καλή κουβέντα να πει.

Έκανε µήνες να καταλάβει η Αξιωµατική Αντιπολίτευση ότι εί-
µαστε στην κρίση και λυπάµαι, αλλά ακόµα δεν το έχει καταλά-
βει. Τώρα έρχεται να κάνει προγραµµατικές οµιλίες ο εισηγητής,
αλλά και οι συνάδελφοι και εξαγγελίες. ∆εν έχουν συνειδητο-
ποιήσει πού είναι η διεθνής κατάσταση, πού είναι η Ευρώπη και
βεβαίως, µέσα στην Ευρώπη και η Ελλάδα.

∆εν έχουν πια το γνώθι όχι της κατάστασης, αλλά καν των λε-
γόµενών τους. Το σχέδιο αυτό, λέει, είναι αποσπασµατικό. Είπαν
του κόσµου τα κοσµητικά επίθετα: ∆εν είναι προς τη σωστή κα-
τεύθυνση, είναι χαριστικό. Και τι δεν άκουσα. Ένα νοµοσχέδιο
που δεν έχει καµµία σχεδόν διάταξη άλλου Υπουργείου, πλην του
Υγείας που θα αναφερθώ αν θέλετε. Ένα νοµοσχέδιο που είναι
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του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών.
∆εν κατάλαβα, άντε να δικαιολογήσω τους νεότερους συνα-

δέλφους, αλλά παλιοί συνάδελφοι να λένε ότι αυτό το νοµοσχέ-
διο δεν έχει αρχή, δεν έχει µέση και δεν έχει τέλος; Μα, δεν
γράφουµε έκθεση εδώ, κύριοι συνάδελφοι. Νοµοσχέδιο µε δια-
τάξεις και άρθρα συζητάµε. ∆εν κατάλαβα, τι είναι αυτό που το
έχετε κολλήσει και το λέτε; Οι νεότεροι ας ακούσουν ότι δεν
υπάρχει τέτοιο πρόβληµα στο νοµοσχέδιο. Κάθε άρθρο είναι αυ-
τοτελές και έχει το σκοπό του. Κρίνουµε εάν είναι καλός ο σκο-
πός, αν σωστά το έφερε η Κυβέρνηση, αν εξυπηρετεί το δηµόσιο
συµφέρον. Αυτό εξετάζει το άρθρο και όλα τα άρθρα µαζί λέγο-
νται νοµοσχέδιο.

Ε, αυτό το νοµοσχέδιο είναι και προς τη σωστή κατεύθυνση
και επιλύει ζητήµατα και κυρίως είναι εναρµονισµένο στην πε-
ρίοδο την κρίσιµη που περνάει η χώρα µας. Συνειδητοποιήστε το
επιτέλους. Και έρχεστε εδώ µε καταγεγραµµένες οµιλίες για να
τις πείτε απλά. ∆εν πρέπει να αλλάξουµε νοοτροπία στο Κοινο-
βούλιο, κύριοι συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης; Πρέπει να έρ-
θουµε εποικοδοµητικά και να πούµε ότι τούτο το νοµοσχέδιο έχει
ανάγκη από εκείνη τη βελτίωση ή ότι εκείνο το άρθρο έχει ανά-
γκη από την εξής βελτίωση ή έχουµε τούτη την πρόταση. Τότε
συνεισφέρουµε. Περί προτάσεων ακούω και είδα σήµερα και τις
προτάσεις που κατέθεσε συνάδελφος εδώ από το ΠΑΣΟΚ. Έριξα
µια πρόχειρη µατιά τώρα. Όλες ρυθµιστικές, λογιστικού τύπου
είναι, διαρθρωτικές κυρίως. Να κάνουµε, λέει, σύγχρονο το ελε-
γκτικό σύστηµα, να βάλουµε διασταύρωση στοιχείων. ∆ηλαδή
δεν έχει καµµία πρόταση ουσιαστική. Και τα λέει µια Αντιπολί-
τευση που είχε κυβερνήσει είκοσι χρόνια, δεν είναι χθεσινή.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Αυτά που λέει, υπάρχουν.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Και όπως σωστά επισηµαίνει ο
Υπουργός, πολλά έχουν ήδη γίνει. ∆εν κατάλαβα, λοιπόν, σε ποιο
λαό απευθύνεται και σε ποιους πολίτες. ∆εν έχετε καταλάβει ότι
οι πολίτες ακούνε και εσάς και βλέπουν και µας πρακτικά τι κά-
νουµε; Ελεγχόµεθα όλοι µας. ∆εν βλέπετε ότι δεν σας ακολου-
θούν οι πολίτες πια σ’ αυτή την ξύλινη πολιτική γλώσσα;

Θεωρώ πια ότι έχετε τελείως ξεφύγει. Και λέτε και ανακρί-
βειες, το χειρότερο που κάνετε. Πάτε να παραπλανήσετε και τον
ελληνικό λαό. Έρχεστε εδώ και λέτε ότι χαρίζουµε στους επιχει-
ρηµατίες µε τα µεγάλου κυβισµού αυτοκίνητα. Είδατε εσείς καµ-
µία διάκριση; Είδατε καµµία διάκριση να λέµε «στις τάδε µάρκες
3.000 κυβικών»; Είπαµε για όλα και για τα µεταχειρισµένα. Και
ήταν δίκαιο, κύριε Υπουργέ. Άλλη η τιµή εργοστασίου ενός αυ-
τοκινήτου µεγάλου κυβισµού και άλλη ενός µικρού. Αλλά και το
όφελος είναι ανάλογο. Πού, λοιπόν, χαρίζει η Κυβέρνηση στους
µεγάλους;

Θα σας θυµίσω, το έχω ξαναπεί ότι χαρίστηκαν επί των ηµερών
σας και έγινε µεγάλη ανακατανοµή σε δυο πολύ µεγάλες σηµα-
ντικές περιπτώσεις. Η µία είναι το χρηµατιστήριο, που έγινε η µε-
γαλύτερη ανακατανοµή ενάµισι εκατοµµυρίου νοικοκυριών.
Πάρθηκαν από τους φτωχούς και δόθηκαν στους µεγάλους. Επί-
σης, δόθηκαν σε όλους τους επιχειρηµατίες της Ελλάδος το
1985 µε το άρθρο 4 που απαγορεύσατε την αύξηση στον ιδιωτικό
τοµέα των εργαζοµένων. Πήρατε τότε από τις τσέπες των φτω-
χών την αύξηση, τον ιδρώτα τους, και προσέξτε, και απαγορεύ-
σατε διά νόµου και επί ποινή φυλακίσεως εάν κάποιος εργοδότης
ήθελε να δώσει µια αύξηση στους εργαζόµενους.

Εσείς τα λέτε αυτά; Μιλάτε για τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση;
Άκουσα και συναδέλφους που έχουν υπηρετήσει τη Νοµαρχιακή
Αυτοδιοίκηση από τη µεριά του ΠΑΣΟΚ. Για πείτε µου ποια ήταν
η καλή εποχή της νοµαρχιακής Α’ και Β’ βαθµού. Ξεχάσατε που
τους είχατε επαίτες; Ξεχάσατε που τους είχατε ζητιάνους; Ξε-
χάσατε που ο δήµαρχος έπαιρνε τον Βουλευτή να πάει στο
Υπουργείο; Σήµερα ο δήµαρχος δεν έχει ανάγκη το Βουλευτή,
δεν έχει ανάγκη τη διαµεσολάβηση. Επτά φορές πάνω είναι τα
έσοδα σήµερα της τοπικής αυτοδιοίκησης και τουλάχιστον τέσ-
σερις της νοµαρχίας, που ήταν οι φτωχοί συγγενείς σε όλο το
σύστηµα της αυτοδιοίκησης. Σήµερα είδαν λεφτά οι δήµαρχοι,
σήµερα κάνουν έργα και καλά κάνουν.

Εσείς τι κάνατε; Τους αφήσατε µε τα χρέη. Θυµάστε τι χρω-
στάτε στην Τοπική Αυτοδιοίκηση; Και ήρθαµε εµείς να κάνουµε

τον Κανονισµό Α’ και Β’ βαθµού Αυτοδιοίκησης και να τους δώ-
σουµε και τα λεφτά. Και άκουσα και το παράλογο από συνά-
δελφο: «∆ίνετε αρµοδιότητες στην αυτοδιοίκηση χωρίς πόρους».
Αν καθίσω και σας πω πόσες αρµοδιότητες δώσατε στην αυτο-
διοίκηση χωρίς να συνοδεύονται µε πόρους, τότε θα δείτε ποια
είναι η µεγάλη διαφορά της Κυβέρνησης, µιας Κυβέρνησης που
είδε πού είναι η κρίση και έγκαιρα πήρε γρήγορα µέτρα. Ήταν η
πρώτη φορά που διασφάλισε τις 100.000 του Έλληνα πολίτη,
όλων των πολιτών. Είναι η πρώτη φορά που πήρε µέτρα, για να
είµαστε σήµερα στο σηµείο που είµαστε και να είµαστε στο µέσο
όρο της Ευρώπης στην πρώτη δυάδα, στην πρώτη τριάδα. Πήρε
έγκαιρα µέτρα, έκανε σεµνή πολιτική και πρόβλεψε και ακολού-
θησε ένα πρόγραµµα που βεβαίως έρχεστε και λέτε γιατί το ανα-
προσαρµόζει. Μα, δεν θα τα αναπροσαρµόσει; Μπορεί κανείς να
ξέρει –αν ξέρετε το µυστικό πείτε το στον Υπουργό, αν ξέρετε
πού µπορεί να πάει η κατάσταση οικονοµικά διεθνώς πείτε το,
όλες οι χώρες, µεγαθήρια οικονοµικά δεν ξέρουν- τι θα γίνει
αύριο κι έρχεστε εσείς και κατηγορείτε για προγραµµατισµό
τούτη την Κυβέρνηση;

Κύριε Πρόεδρε -θα ολοκληρώσω εδώ, θα τηρήσω το χρόνο
γιατί και η ώρα είναι περασµένη- θα ήθελα να πω στους συνα-
δέλφους της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης το εξής. Κύριοι συνά-
δελφοι, στις δύσκολες στιγµές κρινόµαστε όλοι. Η πατρίδα
πράγµατι έχει ανάγκη από συναίνεση, η πατρίδα έχει ανάγκη από
συνεννόηση. Μας παρακολουθούν οι πολίτες, ανησυχούν οι πο-
λίτες. Μη χάνεται η ευκαιρία να καταλάβουν οι πολίτες ότι εδώ µι-
λάµε πράγµατι γι’ αυτούς, ότι τους νοιαζόµαστε, ότι δεν
ερχόµαστε εδώ να κάνουµε στείρες αντιπαραθέσεις µικροκοµ-
µατικού χαρακτήρα. Σταθείτε στο ύψος των περιστάσεων. ∆εν
σας πιστεύουν και σταµατήστε πλέον αυτό το µονόλογο «ήρθε η
ώρα να φύγετε». Θα φύγουµε στην τετραετία, αλλά δεν θα φύ-
γουµε τότε, θα έρθουµε τότε και θα µας δικαιώσει πάλι ο ελλη-
νικός λαός, γιατί και τα µεγάλα έργα προχωρούν, που εσείς τα
είχατε εγκαταλείψει και αφήσατε τις απορροφήσεις των προη-
γούµενων Πλαισίων Στήριξης στο 25%. Από το Γ’ Κοινοτικό Πλαί-
σιο Στήριξης δεν χάθηκε ούτε 1 ευρώ και πήραµε και την
παράταση. Και από το ∆’ δεν θα χαθεί και θα πάει σε ολόκληρη
την περιφέρεια το 82%. Και αν µιλάτε για ρυθµούς ανάπτυξης, µι-
λάτε µόνο για την Αθήνα, για τα έργα τότε των Ολυµπιακών Αγώ-
νων. Και αν υπήρχε τότε µια ανάπτυξη 4,5%, ήταν γιατί
γινόντουσαν τα µεγάλα κρατικά έργα και όχι από ιδιωτικές επεν-
δύσεις στην Αθήνα και µόνο. Η περιφέρεια ερήµωσε και ήρθαµε
εµείς να στηρίξουµε και τους αγρότες και τους µικροµεσαίους.
Έχουµε πολλά να πούµε, τα οποία θα τα πω αύριο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Σας ευχαριστώ και
εγώ, κύριε Αδρακτά.

Θα κλείσουµε τον κατάλογο των πρωτολογιών µε την αγό-
ρευση της κ. Αράπογλου, θα µπούµε ευθύς αµέσως στις δευτε-
ρολογίες και εκεί θα προταχθεί ο κ. Γκατζής, ο οποίος έχει
ζητήσει το λόγο. Κύριε Καράογλου, τον ζήτησε πιο µπροστά από
σας.

Ορίστε, κύρια Αράπογλου, έχετε το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΑ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ: Κύριε Υπουργέ, αγαπητοί συνάδελ-

φοι, συζητάµε σήµερα ένα νοµοσχέδιο το οποίο σχετίζεται άµεσα
µε τις οικονοµικές ανάγκες των Ελλήνων, τη φορολογία µας.
Γνωρίζουµε όλοι ότι αυτήν τη στιγµή ο ελληνικός λαός δεν είναι
πλούσιος, υπάρχουν νοικοκυριά µε πολύ χαµηλά οικονοµικά ει-
σοδήµατα, φτωχές οικογένειες που πλήττονται περισσότερο από
αυτήν την οικονοµική κρίση, υπάρχουν άνεργοι, άτοµα µε ανα-
πηρία, πολύτεκνες οικογένειες µε σοβαρό οικονοµικό πρόβληµα,
πολύ φτωχές, ειδικά στη Β’ Πειραιά, όπου εκεί υπάρχουν πολύ
µεγάλες ανάγκες σε σηµείο µάλιστα που να δυσκολεύονται να
πληρώσουν και τις υποχρεώσεις τους προς την εφορία.

Υπάρχουν οικογένειες όπου ξαφνικά ένα µέλος, ή ο σύζυγός ή
η σύζυγος αποβιώνει κι ενώ από πριν είχαν δάνεια ή κάποια χρέη,
µετά το θάνατο του ενός από τους δύο συζύγους το χρέος µε-
ταβιβάζεται στην οικογένεια και αυτό δηµιουργεί πάρα πολλά
προβλήµατα. Πώς, λοιπόν, µπορούµε να υποστηρίξουµε αυτούς
τους ανθρώπους;
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Στη συζήτηση που έγινε για τον προϋπολογισµό συζητήσαµε
µε ποιον τρόπο θα βρεθούν πηγές εσόδων για τους Έλληνες πο-
λίτες, να υποστηριχθούν οι ευπαθείς οµάδες του πληθυσµού µας
και να ενισχυθεί το Ταµείο Κοινωνικής Συνοχής. Με αυτόν τον
τρόπο θα µπορούσαµε να υποστηρίξουµε περισσότερο τις οικο-
νοµικά ασθενέστερες οικογένειες της Ελλάδας.

Επίσης, θα έπρεπε να ενισχυθούν τα αναπτυξιακά προγράµ-
µατα και όχι µόνο να επιβαρύνουµε τους Έλληνες φορολογού-
µενους µε περισσότερους φόρους.

Σε αυτό το νοµοσχέδιο υπάρχουν κάποια σηµεία στα οποία
εµείς διαφωνούµε, διότι θεωρούµε ότι δεν υποστηρίζεται εν τέλει
ο Έλληνας πολίτης αλλά επιβαρύνεται περισσότερο. Θα έπρεπε,
λοιπόν, οι πλουσιότεροι, οι πολύ µεγάλοι επιχειρηµατίες να φο-
ρολογηθούν περισσότερο, έτσι ώστε τα έσοδα να µπορούν να
διατεθούν σε αυτές τις κατηγορίες των συνανθρώπων µας που
το έχουν περισσότερο ανάγκη.

Όσον αφορά τις ληξιπρόθεσµες οφειλές προς το δηµόσιο
όταν αυτά τα χρέη υπάρχουν για αρκετά χρόνια, για ένα µεγάλο
χρονικό διάστηµα, όπου φτάνουν κάποια στιγµή στην παρα-
γραφή, το δηµόσιο δεν κάνει αυτήν την παραγραφή για τα πα-
λαιότερα χρέη, δεν τα παραγράφει, µε αποτέλεσµα να ζητά από
τους πολίτες να εξοφλήσουν όλο αυτό το ποσό που έχει συσ-
σωρευτεί εξ ολοκλήρου ή θα γίνει κάποια κατάσχεση σε κάποιο
ακίνητό τους, σε κάποιο περιουσιακό στοιχείο τους, µε µοναδικό
στόχο το δηµόσιο να µη χάσει τα χρήµατά του. Χρησιµοποιεί
αυτή τη µέθοδο.

Θεωρώ ότι είναι µία λανθασµένη κίνηση, διότι υπάρχουν συ-
νάνθρωποί µας µε πολύ µεγάλα οικονοµικά προβλήµατα. ∆εν
θεωρώ λοιπόν σωστό να απειλούνται µε κατάσχεση των προσω-
πικών περιουσιακών στοιχείων τους.

Όσον αφορά το συγκεκριµένο επίδοµα του Προσωπικού Υπη-
ρεσιών Αστυνοµικών Επιχειρήσεων µε αυτήν τη διάταξη σαφώς
συµφωνούµε. Όπως γνωρίζετε το συγκεκριµένο Σώµα λειτουργεί
για την προστασία του κοινωνικού συνόλου, πολλές φορές απει-
λείται η σωµατική τους ακεραιότητα και υπάρχει ανάγκη γι’ αυτό
το επίδοµα επικινδυνότητας. Νοµίζω ότι αυτό το ποσό των 150
ευρώ είναι ένα ποσό το οποίο δεν καλύπτει τις πραγµατικές ανά-
γκες και πιστεύω ότι θα έπρεπε να είναι πολύ περισσότερο.

Θα πρέπει επίσης να υπολογιστεί ότι υπάρχουν και κάποια επι-
πλέον έξοδα για τον εξοπλισµό του Σώµατος αυτού διότι ορι-
σµένες φορές µας προστατεύει από πολύ µεγάλους κινδύνους.

Επίσης θα ήθελα να τονίσω ότι όταν κάποιος για παράδειγµα
θέλει να αγοράσει κάποια έπιπλα ή κάποια είδη για το σπίτι του,
φυσικά σ’ αυτές τις τιµές στη σηµερινή αγορά υπάρχει και ο
Φόρος Προστιθέµενης Αξίας στην τελική τιµή. Γνωρίζουµε ότι
στην απόδειξη που παίρνουµε µετά από την αγορά αυτά τα χρή-
µατα που πληρώνουµε ως Φόρο Προστιθέµενης Αξίας στο φυ-
σικό πρόσωπο δεν επιστρέφονται, ούτε αναγνωρίζονται ως
έξοδο για να µπορεί να µπει στη φορολογική δήλωση. Πληρώνει
λοιπόν ο πολίτης χωρίς ουσιαστικά να έχει κάποια ανταπόδοση
σε οικονοµικό επίπεδο γιατί, όπως σας εξήγησα, δεν µπαίνει στη
φορολογική δήλωση και δεν αναγνωρίζεται ως έξοδο. Θεωρώ
λοιπόν ότι θα έπρεπε το ποσοστό του ΦΠΑ σε κάποιες κατηγο-
ρίες αγαθών να είναι µικρότερο.

Όσον αφορά στο φόρο κληρονοµιάς, όταν κάποιος κληρονο-
µεί ένα ακίνητο πληρώνει φόρο κληρονοµιάς. Όταν αυτό το ακί-
νητο πάει για παράδειγµα στο παιδί µου, πάλι θα πληρωθεί ο
αντίστοιχος φόρος κληρονοµιάς και όταν αυτό πάει στον επό-
µενο, θα πληρωθεί πάλι. Με αυτήν τη διαδικασία δηλαδή πλη-
ρώνουµε συνέχεια φόρους κληρονοµιάς και µπαίνουµε σ’ αυτήν
τη διαδικασία της συνεχούς πληρωµής. Όταν όµως υπάρχουν οι-
κογένειες που έχουν άνεργα µέλη, δεν θα είναι εύκολο να πλη-
ρωθεί αυτό το ποσό κι εκεί νοµίζω ότι χρειάζεται µία ειδική
µέριµνα και υποστήριξη.

Πληρώνουµε επίσης ένα πολύ µεγάλο ποσό όταν χρησιµοποι-
ούµε τις εθνικές οδούς. Εκεί πέρα φυσικά υπάρχει πάλι το αντί-
στοιχο ποσό που αντιπροσωπεύει το ΦΠΑ. Ποιες είναι όµως οι
υπηρεσίες που απολαµβάνουµε πληρώνοντας τα διόδια; Ο πολί-
της πληρώνει το αντίστοιχο αντίτιµο αλλά δεν απολαµβάνει τις
καλές υπηρεσίες ενός σωστά κατασκευασµένου δρόµου και όχι
επικίνδυνου όπως είναι σήµερα οι περισσότεροι δρόµοι. Βλέ-

πουµε δηλαδή ότι στην Ελλάδα υπάρχουν πάρα πολλά ζητήµατα
τα οποία θα πρέπει να ρυθµιστούν.

Θα ήθελα, τέλος, να αναφερθώ σ’ ένα σωµατείο κωφών. Είναι
η Ένωση Κωφών Ελλάδος. Είναι ένα φιλανθρωπικό σωµατείο µη
κερδοσκοπικού χαρακτήρα το οποίο από το 1960 είχε στην κα-
τοχή του ένα οικόπεδο. Το τελευταίο διάστηµα αυτό το οικόπεδο
εντάχθηκε στο σχέδιο πόλεως και από το σωµατείο αυτό έχουν
την υποχρέωση να καταβληθούν 72.000 ευρώ. Αυτό το σωµατείο
δεν έχει κάποια έσοδα παρά µόνο τις συνδροµές των µελών και
ό,τι δραστηριότητες µπορεί να προκύψουν από κει. Το ποσό των
72.000 ευρώ είναι ένα τεράστιο ποσό για ένα τέτοιο σωµατείο.
Θα πρέπει, λοιπόν, σε αντίστοιχες περιπτώσεις να υπάρχει η ανά-
λογη βοήθεια, αφού αυτά τα σωµατεία δεν έχουν πόρους. Τα
µέλη πληρώνουν µία φορά το χρόνο µία συνδροµή της τάξεως
των 15 ευρώ συν τα λειτουργικά έξοδα που τρέχουν γι’ αυτό το
σωµατείο. Υπάρχουν κάποιες χορηγίες, κάποια ποσά που έρχο-
νται από τη νοµαρχία, αλλά είναι πολύ λίγα για να καταφέρουν να
καλύψουν αυτό το έξοδο. Το ποσό των 72.000 ευρώ είναι πολύ
µεγάλο και το σωµατείο αυτό δεν µπορεί να αντεπεξέλθει σ’
αυτήν την ανάγκη, οπότε πιστεύω ότι θα πρέπει να υποστηριχθεί.

Με αυτόν τον τρόπο θα ήθελα να τονίσω ότι θα πρέπει να υπο-
στηριχθούν γενικότερα περισσότερο οι πολίτες, όλοι οι φορολο-
γούµενοι πολίτες οι οποίοι προσφέρουν στα κρατικά ταµεία και
που παρ’ όλα αυτά δεν απολαµβάνουν τις ανάλογες υπηρεσίες.
Πολλές φορές δεν υπάρχουν επιστροφές χρηµάτων. Πολλοί πο-
λίτες δεν έχουν την κατάλληλη υποστήριξη.

Θα πρέπει να υποστηρίξουµε όχι µόνο τους επιχειρηµατίες,
αλλά και τους πολίτες.

Γι’ αυτόν το λόγο καταψηφίζω επί της αρχής το νοµοσχέδιο.
Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Σας ευχαριστώ κι

εγώ.
Εξαντλήθηκε ο κατάλογος των πρωτολογιών.
Εισερχόµαστε στις δευτερολογίες.
Το λόγο έχει ζητήσει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του

ΚΚΕ, ο κ. Γκατζής, προκειµένου να δευτερολογήσει.
Ορίστε, κύριε Γκατζή, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ο κ. Αδρακτάς προηγουµένως, ως Κοινοβουλευτικός Εκπρό-

σωπος του κόµµατος της Κυβέρνησης, ισχυρίστηκε ότι το νοµο-
σχέδιο εξυπηρετεί το δηµόσιο συµφέρον. Αυτή ήταν ουσιαστικά
η κατάληξη.

Εµείς λέµε ότι βρίσκεται στο πλαίσιο της γενικότερης αντιλαϊ-
κής πολιτικής της Κυβέρνησης, προσαρµοσµένο στις κατευθύν-
σεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης και στο αντιλαϊκό, ταξικό,
φορολογικό σύστηµα που υπάρχει στη χώρα µας.

Θα βάλω, όµως, ορισµένα ερωτήµατα, κύριε Υπουργέ. Λείπει
ο κ. Αδρακτάς, αλλά δεν πειράζει.

Είναι προς το δηµόσιο συµφέρον η διάταξη που έχετε για τις
ανώνυµες εταιρείες της Εκκλησίας, που παίρνουν δηµόσιο
χρήµα και κοινοτικό και το διαχειρίζονται κατά βούληση µε επι-
χειρηµατικές δραστηριότητες σε όλους τους τοµείς της οικονο-
µικής ζωής της χώρας, ακόµη και σε δηµόσιες υπηρεσίες,
µπαίνουν και σε δηµόσιους τοµείς;

Πολύ περισσότερο, είναι για το δηµόσιο συµφέρον, όταν ο ελ-
ληνικός λαός πληρώνει το κόστος των εργαζοµένων από τον κρα-
τικό κορβανά;

Είναι προς το δηµόσιο συµφέρον η απαλλαγή του φόρου των
µετοχών που έχουν στις ναυτιλιακές εταιρείες οι πλοιοκτήτες,
δηλαδή οι εφοπλιστές;

Έτσι, να φέρω δύο, τρία παραδείγµατα.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-

µικών): ∆εν υπάρχει στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο αυτό που
λέτε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: ∆εν υπάρχει; Τροπολογία δεν έχουµε…
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-

µικών): Αυτή είναι διάταξη που είναι σε ισχύ. ∆εν πρόκειται για
καινούργια διάταξη.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Το θέµα, κύριε Υπουργέ, είναι ότι εσείς
πάτε να δικαιολογήσετε αν πραγµατικά είναι τέτοιες εταιρείες
κλπ. Και αναφέρετε ότι απαλλάσσονται. Το φέρνετε όµως; Το
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διατηρείτε; Είναι, εποµένως, προς το δηµόσιο συµφέρον;
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-

µικών): ∆εν είναι διάταξη αυτού του νοµοσχεδίου. Το είπα και…
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κύριε Υπουργέ, εσείς έρχεστε να αι-

τιολογήσετε ποιες εταιρείες απαλλάσσονται, αν έχουν αυτές τις
προϋποθέσεις. Έτσι;

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Τις προϋποθέσεις καθορίζουµε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Μπράβο.
Και σας λέω: Το διατηρείτε; Είναι προς το δηµόσιο συµφέρον;
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-

µικών): Ναι, αλλά δεν είναι νέα διάταξη.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Μα, τη διατηρείτε όλα αυτά τα χρόνια

που είστε Κυβέρνηση; Το διατηρείτε και µε το νόµο αυτό;
Θέλετε να πω κι άλλες; Στο νοµοσχέδιο είναι αρκετές κι έχω

αναφερθεί σε πολλές στην πρωτολογία µου.
Να σας φέρω ένα ακόµα παράδειγµα; Είναι προς το δηµόσιο

συµφέρον, παραδείγµατος χάριν, η απαλλαγή του 2% από τις
επιχειρήσεις ραδιοτηλεόρασης και Τύπου, χωρίς παραστατικά,
από τα ακαθάριστα εισοδήµατα που έχουν; Και αυτό σηµαίνει -
σύµφωνα µε ένα σηµείωµα που πήραµε από ορισµένους συµπο-
λίτες µας, στο οποίο αναφέρεται ότι το ποσό αυτό ανέρχεται στα
100.000.000 ευρώ- απώλεια της χώρας, του κρατικού προϋπο-
λογισµού.

Αυτό είναι διαχρονικό, κύριε συνάδελφε.
Να σας πω µόνο ότι όταν ήταν το ΠΑΣΟΚ στην κυβέρνηση –

γιατί σήµερα το καταγγέλλει και καλά κάνει, συµφωνούµε κι
εµείς- απάλλαξε τις τηλεοπτικές εταιρείες από το φόρο των δια-
φηµίσεων κατά 10% και το 30% το έκανε 20%. Έρχεται η Νέα
∆ηµοκρατία και τον πρώτο χρόνο το 20%, που ίσχυε µετά την
αφαίρεση του 10% που έκανε το ΠΑΣΟΚ για τις διαφηµίσεις, το
καταργεί κι αυτό. Κι εκείνο ήταν 100.000.000 χάρισµα στις µεγά-
λες τηλεοπτικές εταιρείες. Και τώρα έχει συνέχεια.

Είναι, θέλετε, αυτό το δέσιµο που έχουν τα δύο µεγάλα κόµ-
µατα µε τα τηλεοπτικά και το γραπτό τύπο, µε τα Μέσα Μαζικής
Ενηµέρωσης, µία ακόµα προεκλογική συναλλαγή µε άγνωστο το
τι ακριβώς κρύβεται από πίσω; Εµείς, κύριε Υπουργέ, λέµε ότι
πρέπει να πάρετε πίσω την παράγραφο 2 που φέρατε στην τρο-
πολογία αυτή, γιατί πραγµατικά φωνάζει. Είναι χαριστική.

Έρχοµαι τελικά να πω σε αυτά που λέει το ΠΑΣΟΚ αλλά και
στον κ. Αδρακτά τα εξής: Αναφέρθηκε στην πράξη νοµοθετικού
περιεχοµένου του ΠΑΣΟΚ, ξέχασε όµως ότι το 1992 η Κυβέρ-
νηση της Νέας ∆ηµοκρατίας έφερε άλλη αντιµετώπιση του ει-
σοδήµατος των εργαζοµένων, λέγοντας ότι το µηδέν, µηδέν ίσον
µε 14%. Θα πάρετε µηδέν και συν το µηδέν της αύξησης που δεν
πήρατε, ισχύει µε 14%.

Πότε δηλαδή η µία, πότε η άλλη Κυβέρνηση τις κρίσεις του
συστήµατος τις φορτώνει στον εργαζόµενο. Χιλιάδες στερήσεις
όλα αυτά τα χρόνια είχαν οι εργαζόµενοι στο µισθό, στον κοινω-
νικό µισθό, παντού. Τι είχαν απολαβή από αυτά; Κέρδη από τη
µια µεριά, δυστυχία από την άλλη. Το ΠΑΣΟΚ µε το σχέδιο που
κατέθεσε η κ. Κατσέλη, µιλά για την αντιµετώπιση της δηµόσιας
διαχείρισης, για τη δηµόσια διαφάνεια και για πιο αποτελεσµα-
τικό φορολογικό σύστηµα.

Για όλα αυτά, κύριε Υπουργέ και κύριοι Βουλευτές, θα ήθελα
να πω το εξής: Οι θέσεις αυτές που διατυπώνει το ΠΑΣΟΚ, είναι
γενικόλογες. Πού στηρίζονται; Είναι µέσα στο πλαίσιο των εκατό
ηµερών που εξήγγειλε το Ευρωπαϊκό Σοσιαλιστικό Κόµµα, το
οποίο κινείται, όπως τόνισε, µέσα στη δηµοσιονοµική πειθαρχία
της στρατηγικής της Λισαβόνας, του Μάαστριχτ και κυρίως στο
πρόγραµµα σταθερότητας. Αυτή είναι η βάση που κινείται. Έχει
καµµία αλλαγή;

Σε αυτό το κείµενο που έχει κατατεθεί, φαίνεται πουθενά στο
φορολογικό που αναφέρατε ότι θα αυξήσει για παράδειγµα το
αφορολόγητο όριο, ότι θα υπάρχει τιµαριθµική αναπροσαρµογή,
ότι τελικά οι εργαζόµενοι θα πάρουν αύξηση στο µισθό, οι συ-
νταξιούχοι επίσης, ότι θα αντιµετωπίσει την ανεργία, θα αντιµε-
τωπίσει τα χρέη των ανθρώπων που πήραν δάνεια όταν
εργάζονταν και σήµερα είναι άνεργοι, θα αντιµετωπίσει το πρό-
βληµα των ανέργων που δεν µπορούν να ζήσουν τις οικογένειες
τους, ενώ χρηµατοδοτεί επιχειρηµατίες, τράπεζες, το ένα, το

άλλο κ.λπ.;
Αυτό το κείµενο του ΠΑΣΟΚ, τουλάχιστον από µια πρώτη µατιά

που του έριξα, δεν αντιµετωπίζει κανένα από τα µεγάλα λαϊκά
κοινωνικά προβλήµατα και συνεχίζει να φορτώνει τα βάρη στους
εργαζόµενους.

Λέµε, λοιπόν, ότι και οι δυο ακολουθείτε την ίδια πολιτική και
θα πρέπει ένα πρώτο µάθηµα να πάρει και το κόµµα της Νέας
∆ηµοκρατίας που σήµερα έχει τη διαχείριση της χώρας, επιβάλ-
λοντας µια αντιλαϊκή πολιτική, ετοιµάζοντας µετά τις εκλογές
τσουνάµι αντιλαϊκών µέτρων ενάντια στους εργαζόµενους µε
βάση τις κατευθύνσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Και λέµε ότι οι
εργαζόµενοι θα πρέπει να δώσουν ένα µήνυµα ισχυρό, καταψη-
φίζοντας και τα δύο µεγάλα κόµµατα και όλα εκείνα που στηρί-
ζουν τον ευρωµονόδροµο.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστώ, κύριε

Γκατζή.
Το λόγο έχει, προκειµένου να δευτερολογήσει, ο εισηγητής

της Πλειοψηφίας κ. Θεόδωρος Καράογλου, Βουλευτής Θεσσα-
λονίκης.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ολοκληρώνεται εντός ολίγου η πολύωρη κατ’ αρχάς συζήτηση

του νοµοσχεδίου και λυπάµαι που θα το πω, αλλά µετά από πολ-
λές ώρες συζήτησης οι αιτιάσεις οι οποίες ακούστηκαν από τα
κόµµατα της Αντιπολίτευσης, ήταν αιτιάσεις αόριστες και γενι-
κόλογες. Έγινε µια µηδενιστική κριτική, η οποία αδικεί προφα-
νώς και το παρόν νοµοσχέδιο, αλλά και τη γενικότερη πορεία και
δράση της Κυβέρνησης στο οικονοµικό µέτωπο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Όχι αόριστες, κύριε Καράογλου. Σας
έφερα παραδείγµατα.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Θα αναφερθώ επιγραµµατικά σε
κάποιες από αυτές, γιατί και ο χρόνος είναι λίγος και δεν θέλω να
κουράσω περισσότερο το Σώµα.

Κατηγορηθήκαµε από πάρα πολλούς συναδέλφους, ιδίως της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, ότι µε το παρόν νοµοσχέδιο εισά-
γουµε χαριστικές διατάξεις. Το ερώτηµα είναι υπέρ ποίων. Ας
γίνει µια συγκεκριµένη αναφορά ότι εισάγουµε συγκεκριµένες
χαριστικές διατάξεις υπέρ συγκεκριµένου πολίτη, υπέρ συγκε-
κριµένου συµφέροντος, γιατί εάν εννοούν γενικές διατάξεις οι
οποίες είναι ευνοϊκές υπέρ των πολιτών, ναι το κάνουµε και εί-
µαστε υπερήφανοι για αυτό. Εάν εννοούν, δηλαδή, ότι καταρ-
γούµε το ενιαίο τέλος ακινήτων από τα γεωργικά και
κτηνοτροφικά κτίσµατα και µε αυτόν το λόγο δίνουµε µια πολύ
µεγάλη ανάσα και λύνουµε ένα πολύ µεγάλο πρόβληµα των γε-
ωργών και των κτηνοτρόφων, ναι το κάνουµε και είµαστε περή-
φανοι γι’ αυτό.

Αν εννοούν ότι κρατάµε για άλλη µία χρονιά το τεκµαρτό σύ-
στηµα φορολόγησης για τους επαγγελµατίες αυτοκινητιστές,
τους ταξιτζήδες, τους φορτηγατζήδες και τους ιδιοκτήτες λεω-
φορείων των ΚΤΕΛ, τότε, ναι, το κάνουµε. Είναι κάτι το οποίο
έπρεπε να γίνει. Βεβαίως, δεν έχει λυθεί οριστικά το πρόβληµα,
αλλά ήταν κάτι το οποίο υπήρχε από το 1994 και δίνεται παρά-
ταση για άλλον ένα χρόνο.

Υπάρχει µία σειρά τέτοιων ευνοϊκών διατάξεων για κοινωνικές
οµάδες. Λύνουµε τα προβλήµατα τέτοιου είδους κοινωνικών οµά-
δων και χαιρόµαστε γι’ αυτό το πράγµα.

Άλλοι οµιλητές συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ κυρίως, µας κατηγο-
ρούν ότι κάνουµε προεκλογικές παροχές και άλλοι ότι είναι ένα
φοροµπηχτικό νοµοσχέδιο.

Κατ’ αρχάς, αυτό περιέχει µία αντίφαση και αποδεικνύει ότι
δεν υπάρχει µία ενιαία έκφραση µέσα στο ίδιο το κόµµα του
ΠΑΣΟΚ. Εµείς λέµε ότι η αλήθεια είναι ότι υπάρχουν πολλές θε-
τικές διατάξεις στο παρόν νοµοσχέδιο. Τώρα, το εάν κατηγο-
ρούµαστε από την πλευρά της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης ότι
αυτές είναι προεκλογικές διατάξεις, δεν µας απασχολεί. Αυτό
που µας απασχολεί είναι ότι περιέχει θετικές διατάξεις για πλη-
θώρα πολιτών, για πληθώρα κοινωνικών οµάδων.

Άλλη κατηγορία που ακούσαµε είναι ότι πρόκειται για ένα
άναρχο νοµοσχέδιο ατάκτως εριµµένων διατάξεων και ότι απαι-
τείται γενναία φορολογική µεταρρύθµιση.

Προφανώς θα ξεχνούν οι αγαπητοί συνάδελφοι που αναφέρ-
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θηκαν σε αυτά τα ζητήµατα ότι η φορολογική µεταρρύθµιση από
την πλευρά της Κυβέρνησης έγινε και ήταν πάρα πολύ επιτυχη-
µένη. Και αναφέροµαι στις τρεις φάσεις της φορολογικής µε-
ταρρύθµισης, την πρώτη, που αφορούσε τη µείωση των
φορολογικών συντελεστών για τις επιχειρήσεις και ήταν ένα κί-
νητρο για την ανάπτυξη στον ιδιωτικό τοµέα, τη δεύτερη που
αφορούσε τη µείωση των φορολογικών συντελεστών για τα φυ-
σικά πρόσωπα και ήταν κάτι πολύ σηµαντικό, γιατί έδωσε µία
πολύ µεγάλη οικονοµική ανάσα στα µεσαία φορολογικά εισοδή-
µατα και την τρίτη, η οποία έδωσε, επίσης, µία πολύ µεγαλύτερη
ανάσα σε όλα τα φυσικά πρόσωπα και αναφερόταν στην απλο-
ποίηση της φορολογίας των ακινήτων και τη θέσπιση του Ενιαίου
Τέλους Ακινήτων, στην κατάργηση του φόρου κληρονοµιών, γο-
νικών παροχών, στην πλήρη φορολογική απαλλαγή για την
αγορά πρώτης κατοικίας.

Αλήθεια, οι προτάσεις του ΠΑΣΟΚ για τη φορολογική µεταρ-
ρύθµιση, ποιες είναι; Γιατί µέχρι τώρα ακούµε γενικόλογη κρι-
τική, αλλά δεν ακούµε συγκεκριµένες προτάσεις. Και πέραν
τούτου, αν είχαν προτάσεις και απόψεις για συγκεκριµένη εφαρ-
µογή µιας φορολογικής µεταρρύθµισης, για ποιο λόγο είκοσι
χρόνια που ήταν κυβέρνηση δεν την εφάρµοσαν και άφησαν το
φορολογικό σύστηµα στα χάλια στα οποία το αφήσανε;

Επίσης, ακούσαµε µία άλλη κατηγόρια, έτσι περίεργη. Μας κα-
τηγορούν για κρατισµό. Ότι φτιάξαµε καινούργιες υπηρεσίες, ότι
δηµιουργήσαµε νέες χιλιάδες θέσεις εργασίας στο δηµόσιο
τοµέα! Κατ’ αρχάς, να πούµε ότι καλωσορίζουµε το σοσιαλιστικό
κόµµα του ΠΑΣΟΚ στη φιλελεύθερη ιδεολογία, το καλωσορί-
ζουµε στον αντικρατισµό! Αλλά, αλήθεια, πού είδαν αυτές τις χι-
λιάδες θέσεις εργασίας, όταν τα στοιχεία είναι αµείλικτα, οι
αριθµοί είναι αµείλικτοι και λένε ότι στα πέντε χρόνια που είµα-
στε Κυβέρνηση, ο αριθµός των δηµοσίων υπαλλήλων στο στενό
και στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα αθροιστικά έχει µειωθεί; Πού
βασίζεται, λοιπόν, αυτό που λένε; Απλώς δηµιουργούµε θέσεις
και τις αφήνουµε κενές; ∆εν καταλαβαίνω τη λογική µε την οποία
βάζουν αυτό το επιχείρηµα.

Ακόµη µας κατηγορούν ότι τους γυρίζουµε στο παρελθόν. Συ-
νάδελφοι, ξέρω ότι ενδεχοµένως να θέλετε και προσπαθείτε να
διαγράψετε το παρελθόν σας. Ξέρω ότι ενδεχόµενα προσπαθείτε
να κάνετε τον ελληνικό λαό να ξεχάσει το παρελθόν σας. Εµείς,
όµως, είµαστε υποχρεωµένοι να µην αφήσουµε ούτε εσάς ούτε
κανέναν να ξεχάσει, γιατί είµαστε υποχρεωµένοι να θυµίζουµε
διαρκώς τις κακές ηµέρες των διακυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ,
γιατί είµαστε υποχρεωµένοι διαρκώς να θυµίζουµε στον ελλη-
νικό λαό και σε εσάς, ποια ήταν η κατάσταση της ελληνικής οι-
κονοµίας όταν την παραλάβατε το 1981 και σε τι χάλια την
αφήσατε το 2004. Άλλωστε, «επανάληψη µήτηρ πάσης µαθή-
σεως».

Αν τώρα θέλετε γιατί ντρέπεστε για το παρελθόν σας, γιατί
πραγµατικά πρέπει να ντρέπεστε, να ζητήσετε συγγνώµη από τον
ελληνικό λαό, µπορείτε να βγείτε ευθαρσώς και µε παρρησία να
ζητήσετε συγγνώµη από τον ελληνικό λαό και είµαι βέβαιος ότι
ο ελληνικός λαός µε τη µεγαλοψυχία που έχει θα σας συγχωρέ-
σει και θα ξεχάσει τα ανοµήµατά σας.

Ακόµη, µας κατηγορείτε ότι βάλαµε τη χώρα σε επιτήρηση.
Αυτό, προφανώς, είναι ανέκδοτο, γιατί θα µπορούσα κάλλιστα
να πω ότι «φωνάζει ο κλέφτης για να φοβηθεί ο νοικοκύρης». Ξε-
χνάτε σε τι χάλια αφήσατε την οικονοµία το 2004; Αναφέρθηκα
και εγώ και πολλοί άλλοι συνάδελφοι και ο κύριος Υπουργός
προηγουµένως, για το τι κατάσταση παραλάβαµε στην οικονο-
µία το 2004 και προφανώς φωνάζετε, γιατί εµείς αναδείξαµε το
έγκληµα, αυτό το οικονοµικό έγκληµα που προσπαθούσατε τόσα
χρόνια να το κρύψετε για να µην εµφανίζεται. Το πρόβληµα
υπήρχε. Προσπαθήσατε να κρύψετε το πρόβληµα, τα σκουπίδια
κάτω από το χαλί. Και εµάς µας κατηγορείτε γιατί αναδείξαµε το
πρόβληµα, γιατί θέλαµε ακριβώς να γνωρίζουµε το µέγεθός του,
προκειµένου να µπορούµε να το αντιµετωπίσουµε, όπως και κά-
ναµε.

Κλείνοντας ξεκαθαρίζω ότι «ούτε στραβός είναι ο γιαλός ούτε
στραβά αρµενίζουµε». Απλά οι κοµµατικές παρωπίδες που φο-
ράτε είναι τόσο στενές, που δεν σας δίνουν τη δυνατότητα να
κοιτάξετε σφαιρικά όλον τον περιβάλλοντα χώρο και κοιτάτε

µόνο συγκεκριµένα στις καρέκλες, στην εξουσία για την εξου-
σία. Αυτός είναι ο σκοπός σας και δεν σας ενδιαφέρει το συµ-
φέρον του τόπου, το συµφέρον του ελληνικού λαού. Αυτό ο
ελληνικός λαός το καταλαβαίνει και γι’ αυτό θα σας έχει ακόµα
για πολλά χρόνια στην Αντιπολίτευση, έως ότου κάνετε την αυ-
τοκάθαρσή σας, την αυτοκριτική σας, έως ότου ζητήσετε συγ-
γνώµη από τον ελληνικό λαό και επανέλθετε µε πρόγραµµα, µε
καινούργια πρόσωπα, µε φρέσκιες ιδέες για να διεκδικήσετε µε
αξιώσεις την ψήφο του ελληνικού λαού.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Το λόγο έχει ο ει-
σηγητής της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κ. Κουτµερίδης.

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κύριε Υφυπουργέ, στον επίλογο
αυτής της συζήτησης όλα τα στελέχη του ΠΑΣΟΚ δηλώσαµε ότι
δεν πρόκειται για ένα νοµοσχέδιο που αποτελεί ένα ολοκληρω-
µένο σχέδιο παρέµβασης, ένα νοµοσχέδιο ριζικών αλλαγών και
µεταρρυθµίσεων, που θα αλλάξει την οικονοµική κατάσταση της
χώρας µας. ∆εν είναι ένα νοµοσχέδιο το οποίο στηρίζει συγκε-
κριµένους τοµείς της ελληνικής οικονοµίας που δέχονται τις µε-
γαλύτερες επιβαρύνσεις από την παγκόσµια οικονοµική κρίση,
δηλαδή ο τουρισµός, η αγορά αυτοκινήτων, η οικοδοµή, η ναυ-
τιλία. ∆εν είναι ένα νοµοσχέδιο που αποτελεί µία γενναία φορο-
λογική µεταρρύθµιση που θα επιφέρει κάποιες αλλαγές και
µεταρρυθµίσεις στο φορολογικό σύστηµα της χώρας µας, που
όλοι γνωρίζουµε πόση ανάγκη το έχει σήµερα η χώρα µας. Πρό-
κειται ξεκάθαρα για ένα πολυνοµοσχέδιο σκούπα, ένα φορολο-
γικό κοκτέιλ, µε µια σειρά από διευθετήσεις, ρυθµίσεις. Είπαµε
ευθαρσώς ότι σε αυτό το νοµοσχέδιο υπάρχουν και θετικές ρυθ-
µίσεις. Αλλά µε τον τρόπο που παρεµβαίνετε δεν µπορούµε να
συµφωνήσουµε µε αυτήν τη λογική. Είναι περιστασιακά, είναι
πρόχειρα τα µέτρα και δεν αποτελούν ένα ενιαίο σύνολο παρέµ-
βασης για να αλλάξει η οικονοµική κατάσταση της χώρας µας.

Κύριε Υφυπουργέ, στην πρωτολογία σας περιγράψατε µια ει-
δυλλιακή, αν όχι ιδανική οικονοµική κατάσταση της χώρας µας.
Μιλήσατε για µεταρρυθµίσεις που εµείς δεν τις είδαµε, για αλ-
λαγές, για βελτιώσεις, για φορολογική δικαιοσύνη. Μειώσατε
τους φορολογικούς συντελεστές των µεγάλων επιχειρήσεων και
το ελληνικό δηµόσιο έχασε τεράστια έσοδα. Ήρθατε εκ των
υστέρων και φορολογήσατε τα µερίσµατα µε 10%. Αποτελεί για
σας µέτρο φορολογικής δικαιοσύνης το να φορολογείτε µε συ-
ντελεστή 10% ένα µικροµέτοχο και ένα µεγαλοµέτοχο; Εάν θεω-
ρείτε ότι αυτό είναι µέτρο φορολογικής δικαιοσύνης, τότε
απέχουµε πάρα πολύ από την πολιτική και ιδεολογική προσέγ-
γιση.

Καταργήσατε το φόρο µεγάλης ακίνητης περιουσίας, που σας
είπαµε ότι πραγµατικά είχε αδυναµίες και λάθη για θέµατα φο-
ροαποφυγής. Εφαρµόσατε έναν ενιαίο συντελεστή για όλα τα
ακίνητα, για όλους τους πολίτες. Αποτελεί για σας αυτό µέτρο
φορολογικής δικαιοσύνης; Καταργήσατε µετά βαΐων και κλάδων
το αφορολόγητο ποσό των 10.500 ευρώ για τους ελεύθερους
επαγγελµατίες και τους επιτηδευµατίες µε την αναφορά σας ότι
αυτοί φοροδιαφεύγουν. Και ήρθατε εκ των υστέρων και το επα-
ναφέρατε. ∆εν είναι αυτό µνηµείο αντιφατικότητας;

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε επίγνωση του τί συµβαίνει σήµερα
στην ελληνική αγορά, ποια είναι η διάσταση της φοροδιαφυγής
στη χώρα µας; Είναι κανείς πολιτικός ή πολίτης που αισθάνεται
υπερήφανος γι’ αυτή την κατάσταση;

Κύριε Υφυπουργέ, αν για σας τα µέτρα που προανέφερα απο-
τελούν µέτρα φορολογικής δικαιοσύνης, για µας αποτελούν µνη-
µείο φορολογικής αδικίας. Εκεί είναι και η µεγάλη µας πολιτική
και ιδεολογική διαφορά. ∆εν µπορούµε να βάλουµε ένα συντε-
λεστή 10% για όλους τους µετόχους και να θεωρείτε ότι αυτό
είναι µέτρο φορολογικής δικαιοσύνης.

Παράλληλα θέλω να µου πείτε, µε όλα αυτά που µας περι-
γράψατε ότι κάνατε, µε αυτήν την πολύ ιδανική κατάσταση που
περιγράψατε ότι υπάρχει σήµερα στην ελληνική οικονοµία, για
τον προϋπολογισµό του 2008, όπου δεν ήταν οι κυβερνήσεις του
ΠΑΣΟΚ, αλλά οι δικές σας κυβερνήσεις.

Παράλληλα ήταν ένας προϋπολογισµός ο οποίος δεν είχε την
επιβάρυνση της οικονοµικής κρίσης, γιατί όλοι γνωρίζουµε ότι
τα σηµάδια της οικονοµικής κρίσης άρχισαν να φαίνονται περί-
που προς το τέλος του 2008. Όταν είχατε πρόβλεψη για τον προ-
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ϋπολογισµό 1,6% έλλειµµα και το έλλειµµα αυτό ξεπέρασε το
5%, γι’ αυτό ευθύνεται και πάλι το ΠΑΣΟΚ, κύριε Υφυπουργέ;

Πείτε µας γιατί έχουµε σήµερα κατάρρευση των εσόδων; Είναι
κανείς που το αµφισβητεί; Μπορείτε να ισχυριστείτε ότι σήµερα
τα έσοδα τρέχουν µε βάση τον προϋπολογισµό που έχετε, µε
βάση τις προβλέψεις σας ή πραγµατικά έχουµε κατάρρευση των
εσόδων και εκτροχιασµό του προϋπολογισµού;

Αν είναι τόσο ιδανική αυτή η κατάσταση που µας περιγράψατε,
πείτε µας γιατί η Ευρωπαϊκή Ένωση και η EUROSTAT περιγρά-
φουν µε τα πιο µελανά χρώµατα την ελληνική οικονοµία και την
οικονοµική κατάσταση της χώρας µας;

Παράλληλα, θα ήθελα να µου πείτε, είναι αλήθεια ότι προε-
τοιµάζετε ένα φορολογικό τσουνάµι µετά τις ευρωεκλογές, µετά
και από τις πιέσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης όσον αφορά τη µεί-
ωση του ελλείµµατος µέχρι τον Οκτώβριο του 2009;

Είναι γεγονός ότι, κύριε Υφυπουργέ, όσο και αν εσείς υπερα-
σπίζεστε το έργο σας και την οικονοµική πολιτική της Κυβέρνη-
σής σας, όσο και αν εµείς κάνουµε αντιπολίτευση και κριτική
στην οικονοµική σας πολιτική, την αλήθεια τη γνωρίζει πολύ καλά
ο ελληνικός λαός, την αλήθεια τη γνωρίζουν οι µικροµεσαίες επι-
χειρήσεις, την αλήθεια τη βιώνουν τα ελληνικά νοικοκυριά.

Και αν κατορθώσατε πρόσκαιρα, για λίγο χρονικό διάστηµα
και δανειστήκατε χρήµατα ως καλοί νοικοκυραίοι για να εξυπη-
ρετήσετε τις δανειακές ανάγκες της χώρας µας, αυτό που είναι
σίγουρο, κύριε Υφυπουργέ, είναι ότι ο ελληνικός λαός δεν θα
σας δανείσει καθόλου χρόνο.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Πάντως εγώ δεν περιέγραψα µία ιδανική κατάσταση.

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να απα-
ντήσω για να κάνουµε µια εποικοδοµητική συζήτηση;

Περιγράψατε όλες αυτές τις αλλαγές και τις µεταρρυθµίσεις
που κάνατε, στις οποίες θεωρώ ότι υπήρχαν και θετικά σηµεία σ’
αυτές τις πρωτοβουλίες, αλλά ακυρώθηκαν γιατί ήταν διάσπαρ-
τες, δεν ήταν ενταγµένες σ’ ένα συνολικότερο σχέδιο για ανα-
µόρφωση του φορολογικού µας συστήµατος, αυτό που έχει τόσο
ανάγκη σήµερα η χώρα µας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Σας ευχαριστώ.
Θα κλείσουµε τη συζήτηση επί της αρχής µε τη δευτερολογία

της ειδικής αγορήτριας του ΣΥΡΙΖΑ κ. Φιλίνη για επτά λεπτά.
ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Θα είµαι σύντοµη, κύριε Πρόεδρε.
Εγώ ήθελα κυρίως να µιλήσω για ένα ζήτηµα. Ο κύριος Υφυ-

πουργός όταν πήρε το λόγο για να µας απαντήσει, δεν αναφέρ-
θηκε καθόλου στην κριτική µας όσον αφορά την κατάργηση των
τελών µεταβίβασης και άδειας αυτοκινήτων και µοτοσυκλετών
από τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση και ότι τα έσοδα αυτά δεν αντι-
καθίστανται από άλλους πόρους. Ο κύριος Υφυπουργός δεν µας
απήντησε. Πώς θα αντικατασταθούν αυτά τα έσοδα, µε ποια
µέσα;

Μάλιστα, όταν εγώ συγκεκριµένα είπα στην τοποθέτησή µου
ότι η Κυβέρνηση προσπαθεί να ξεγελάσει την Τοπική Αυτοδιοί-
κηση και της δίνει δήθεν ως αντάλλαγµα την ιδιωτική εκµετάλ-
λευση του αιγιαλού µε τη νέα κοινή υπουργική απόφαση, ο
κύριος Υπουργός αντέτεινε ότι δεν είναι µία νέα ΚΥΑ, αλλά πρό-
κειται για έναν ήδη υπάρχοντα νόµο.

Κύριε Υφυπουργέ, όντως υπήρχε ένας νόµος, όµως υπάρχει
και µία νέα κοινή υπουργική απόφαση, η οποία µάλιστα ανατρέ-
πει σε βασικά ζητήµατα αυτόν τον παλιό νόµο και το ξέρετε πολύ
καλά...

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): ∆εν ισχύουν αυτά που λέτε.

ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Μακάρι να µου απαντάτε σωστά, κύριε Υφυ-
πουργέ.

Λοιπόν, εγώ έχω εδώ αυτή τη στιγµή το δελτίο Τύπου το οποίο
εξέδωσαν από κοινού ο ∆ικηγορικός Σύλλογος Αθηνών µαζί µε
το Τεχνικό Επιµελητήριο που αναφέρονται πολύ συγκεκριµένα
σε αυτή τη καινούργια κοινή υπουργική απόφαση την οποία εκ-
δώσατε –µάλιστα την υπογράψατε εσείς, κύριε Υφυπουργέ- µαζί
µε τον Υφυπουργό Εσωτερικών.

Συγκεκριµένα λένε ότι µέσα απ’ αυτή τη νέα ΚΥΑ προβλέπεται
η απευθείας παραχώρηση της χρήσης του αιγιαλού και της πα-
ραλίας σε ιδιώτες µέσω των Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης

και αναφέρονται σε πολύ συγκεκριµένα µέτρα:
Το ένα είναι ότι δίνεται η δυνατότητα σε µεγάλες ξενοδοχεια-

κές µονάδες να εκµεταλλεύονται ολόκληρο τον αιγιαλό που βρί-
σκεται µπροστά στην ιδιοκτησία τους. Επίσης, ότι καταργείται η
πρόβλεψη νόµου ότι όλες οι παραχωρήσεις παραλίας και αιγια-
λού σε τρίτους µέσω ΟΤΑ υπόκεινται σε έγκριση των Υπουργών
Οικονοµίας και Εσωτερικών, όπως γινόταν έως τώρα και ότι στο
εξής οι ΟΤΑ θα µπορούν από µόνοι τους απευθείας να κάνουν τέ-
τοιου είδους αναθέσεις σε ιδιώτες.

Επίσης, δεν αναφέρεται σ’ αυτή τη νέα κοινή υπουργική από-
φαση, την οποία υπογράψατε, ιδιαίτερα η πρόβλεψη του νόµου
του 2001 ότι πρέπει να διατηρείται ο κοινόχρηστος χαρακτήρας
και να µην παρακωλύεται η ελεύθερη πρόσβαση των πολιτών σ’
αυτές τις περιοχές...

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Αυτό είναι αυτονόητο.

ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Κύριε Υφυπουργέ, βέβαια έχει ξεκινήσει µία
µεγάλη αντίδραση από πάρα πολλές περιβαλλοντικές οργανώ-
σεις, αλλά η µεγάλη µου ελπίδα είναι ότι οι ίδιες οι οργανώσεις
της Τοπικής Αυτοδιοίκησης δεν θα δεχθούν να παίξουν έναν τέ-
τοιο ρόλο, τον οποίο πάτε να τους αναθέσετε, γιατί θα είναι και
κατά των πολιτών που θα χάσουν τη δυνατότητα πρόσβασης στις
ακτές, αλλά επίσης θα υπάρξει –κι αυτό θα είναι πολύ µεγάλο
κατά της πατρίδας µας και του αιγιαλού µας- µία πολύ µεγάλη
καταστροφή των παραλιών µέσω αυτής της τελευταίας ΚΥΑ την
οποία υπογράψατε.

Υπάρχει αυτό το µεγάλο πρόβληµα ότι αφαιρείτε από τη Το-
πική Αυτοδιοίκηση, από τους δήµους προηγουµένως και τώρα
από τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση ένα σηµαντικό έσοδο και προ-
σπαθείτε...

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Μα, τι είναι αυτά που λέτε; Ποιος σας τα είπε αυτά;

ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Να ολοκληρώσω, κύριε Υφυπουργέ και µακάρι
να µου απαντήσετε...

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Μην εµπιστεύεστε πολύ αυτό το χαρτί που έχετε µπρο-
στά σας µε την ανακοίνωση του ∆ικηγορικού Συλλόγου Αθηνών
και του ΤΕΕ. ∆εν ισχύει τίποτε απ’ όλα αυτά που λέτε. Τίποτα
απολύτως δεν ισχύει απ’ όλα αυτά που αναφέρονται στην ανα-
κοίνωση.

Είναι µία κοινή υπουργική απόφαση επί το δυσµενέστερο σε
σχέση µε τις άλλες κοινές υπουργικές αποφάσεις που είχαν εκ-
δοθεί κατ’ εξουσιοδότηση του νόµου του 2001, η οποία επανα-
λαµβάνει σε γενικές γραµµές ένα καθεστώς παραχώρησης
στους δήµους που υπήρχε από το 2001 και µετά, µέχρι σήµερα.

Το αντίθετο συµβαίνει. Αυτή η κοινή υπουργική απόφαση έχει
βάλει περισσότερους περιοριστικούς όρους στους ΟΤΑ σε
σχέση µε τις προηγούµενες.

Πώς ξαφνικά ανακαλύψατε τη πυρίτιδα σήµερα µε αυτή την
υπουργική απόφαση; Τι έκαναν τόσα χρόνια αυτές οι Οργανώ-
σεις από το 2001 και µετά, όταν εκδίδονταν παρόµοιες υπουργι-
κές αποφάσεις; Ξαφνικά ανακάλυψαν τη πυρίτιδα; Τι είναι αυτά
τα πράγµατα: ότι θα καταστραφούν οι παραλίες και ότι δεν δια-
σφαλίζεται ο κοινόχρηστος χαρακτήρας των παραλιών; Μα, αυτά
είναι αυτονόητο ότι διασφαλίζονται.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ας επιτρέψουµε
στην κυρία συνάδελφο να ολοκληρώσει.

ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Κύριε Υφυπουργέ, επιτρέψτε µου να ολοκλη-
ρώσω.

∆εν τα κατεβάζω από το κεφάλι µου όλα αυτά και µακάρι να
πάρετε πίσω αυτή την ΚΥΑ. Μακάρι να εξασφαλίσετε στους πο-
λίτες και να εξασφαλίσετε και σε όλο τον ελληνικό λαό ότι δεν
πρόκειται για µια τέτοια καταστροφή.

Εµείς έχουµε αυτές τις πολύ συγκεκριµένες πληροφορίες. Η
ΚΥΑ την οποία υπογράψατε δεν δίνει τις διασφαλίσεις τις οποίες
τώρα µου λέτε προφορικά και γι’ αυτό είµαστε υποχρεωµένοι να
υπογραµµίσουµε όλους αυτούς τους κινδύνους και κυρίως να
δούµε ότι αφαιρείτε όλα αυτά τα έσοδα από την αυτοδιοίκηση,
χωρίς να εξασφαλίσετε κανένα νόµιµο έσοδο. ∆ιότι, εάν εξα-
σφαλίσετε αυτά τα έσοδα, σας είπα αυτή τη στιγµή ότι δεν είναι
νόµιµα έσοδα, αλλά είναι έσοδα τα οποία αντίκεινται στο ίδιο το
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Σύνταγµα της Ελλάδος το οποίο προβλέπει ότι οι παραλίες, οι
ακτές µας και ο αιγιαλός ανήκουν στους Έλληνες πολίτες.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστώ και

εγώ, κυρία Φιλίνη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-

ζήτηση επί της αρχής του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικο-
νοµίας και Οικονοµικών: «Ενσωµάτωση Οδηγιών 2006/98/ΕΚ,
2008/8/ΕΚ και 2007/74/ΕΚ, διατάξεων των Οδηγιών 2006/112/ΕΚ
και 2006/69/ΕΚ, διατάξεις φορολογίας εισοδήµατος, κεφαλαίου,
ΦΠΑ και λοιπών φορολογιών και λοιπές διατάξεις».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της αρχής;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Συνεπώς το νοµο-

σχέδιο του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών: «Ενσωµά-
τωση Οδηγιών 2006/98/ΕΚ, 2008/8/ΕΚ και 2007/74/ΕΚ, διατάξεων
των Οδηγιών 2006/112/ΕΚ και 2006/69/ΕΚ, διατάξεις φορολογίας
εισοδήµατος, κεφαλαίου, ΦΠΑ και λοιπών φορολογιών και λοι-
πές διατάξεις» έγινε δεκτό επί της αρχής κατά πλειοψηφία.

Κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά των συνε-
δριάσεων της Παρασκευής 20 Μαρτίου 2009, της Τρίτης 31 Μαρ-
τίου 2009, της Τετάρτης 1η Απριλίου 2009, πρωινής και
απογευµατινής συνεδρίασης και ερωτάται το Σώµα αν τα επικυ-
ρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Συνεπώς τα Πρα-

κτικά της Παρασκευής 20 Μαρτίου 2009, της Τρίτης 31 Μαρτίου
2009, της Τετάρτης 1η Απριλίου 2009, πρωινής και απογευµατι-
νής συνεδρίασης επικυρώθηκαν.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 23.58’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο, ηµέρα Τετάρτη 6 Μαΐου 2009 και ώρα 10.00’,
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος νοµοθετική εργασία, συ-
νέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του σχε-
δίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών:
«Ενσωµάτωση Οδηγιών 2006/98/ΕΚ, 2008/8/ΕΚ και 2007/74/ΕΚ,
διατάξεων των Οδηγιών 2006/112/ΕΚ και 2006/69/ΕΚ, διατάξεις
φορολογίας εισοδήµατος, κεφαλαίου, ΦΠΑ και λοιπών φορολο-
γιών και λοιπές διατάξεις», σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη.

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ
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